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I. Reactie van het college op het 
participatietraject AZC 

 
Hieronder volgt de reactie van het college op de verschillende onderdelen, zoals beschreven in het 
verslag van het participatietraject AZC.  

1. Locatie 
Naar mening van het college heeft de opvang op de huidige locatie de afgelopen jaren goed 
gefunctioneerd. Er is een groot aantal mensen een opvangplek geboden, terwijl er relatief weinig 
incidenten zijn geweest. De politie bevestigt dit beeld.  
 
Het college heeft een quickscan uit laten voeren naar mogelijke andere locaties voor het AZC. Hierbij 
heeft het college rekening gehouden met het aantal benodigde m2 voor 360 tot 1000 opvangplekken, 
de bereikbaarheid van voorzieningen rond het pand en of het pand te huur is of op korte termijn te huur 
komt. Eén pand voldoet aan die eisen. Het is een bedrijfshal, die nog niet geschikt is voor opvang. Deze 
plek vraagt om een ingrijpende verbouwing en er kunnen minder geschikte leefomstandigheden 
gecreëerd worden dan op de huidige locatie. Het pand is een stuk kleiner dan het huidige pand: er 
zouden ongeveer 400 opvangplekken gecreëerd kunnen worden.  
 
Het pand aan de Schepersmaat 2 (NAM hoofdkantoor) komt naar verwachting in 2027of 2028 
beschikbaar. Dit heeft veel meer m2 meer aan oppervlakte dan de huidige locatie. Het college wil de 
opvang echter niet verplaatsen of uitbreiden naar dit pand. Het pand is veel te groot en de gemeente wil 
dit beschikbaar houden voor andere economische ontwikkelingen. 
 
De bouwlocaties binnen de gemeente (bedrijventerreinen en woningbouwlocaties) zijn beperkt. Het 
college is van mening dat een nieuwbouwlocatie geen optie is voor een AZC, ook omdat de huidige 
locatie geschikt is. Er is geen andere invulling voor dit pand en de gemeente heeft hier ook geen andere 
wensen voor.  

2. Aantallen 
Het college vindt een AZC met 1000 opvangplekken passend voor een gemeente met het 
voorzieningenniveau van Assen. De gemeente heeft al voor de invoering van de Spreidingswet een 
bovengemiddelde verantwoordelijkheid genomen in het opvangen van asielzoekers. In het 
bestuursakkoord is afgesproken om onderzoek te doen naar een permanente locatie voor een AZC. Het 
college wil zijn verantwoordelijkheid blijven nemen en zich niet laten leiden door wettelijk 
voorgeschreven aantallen. Er is geen financiële prikkel. Het college heeft aangegeven de vergoeding die 
de gemeente krijgt vanwege de Spreidingswet, in te zetten voor activiteiten gericht op participatie en 
integratie. Verder maakt een grotere opvang meer voorzieningen mogelijk en leidt een teruggang in het 
aantal opvangplekken volgens het college niet automatisch tot minder knelpunten of ervaren overlast.  
 
Het college ziet dat het in de wijk Zuiderpark de afgelopen jaren drukker geworden is, maar vindt niet 
dat de woonsituatie hierdoor onaanvaardbaar aangetast is.  
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Het college gaat graag samen met de inwoners van de wijk Zuiderpark alternatieve (loop)routes 
onderzoeken en op zoek naar een oplossing voor de overige geconstateerde overlast.  
 
Het college is geen voorstander van meerdere kleinere AZC’s in de stad, vanwege de beheersbaarheid. 
Dit leidt ook niet automatisch tot betere integratie. Ook is het college geen voorstander van het 
opleggen van een doelgroepenbeperking voor het AZC. Indien alle gemeenten dit doen en bij voorkeur 
gezinnen op willen vangen, blijft er een groep alleenstaanden over, waar geen onderdak voor is.  
Het college richt zich liever op het maken van afspraken met politie en COA over de aanpak van 
overlastgevers dan aan de voorkant groepen uit te sluiten. 
 
Het college neemt in de bestuursovereenkomst op, dat het COA verantwoordelijk is om ervoor te zorgen 
dat er voldoende gezinnen verblijven op het AZC om de basisschool te behouden en maakt afspraken 
over het aanpakken van potentiële overlastgevers. 

3. Overlast 
Het college vindt het belangrijk dat iedereen zich welkom voelt in onze stad. Dat het voor iedereen fijn 
leven, wonen, leren en werken is in Assen. Het is dan ook vervelend dat een aantal inwoners overlast 
ervaart van het AZC en dat hun woongenot is afgenomen. Het college ziet dat het in de wijk Zuiderpark 
de afgelopen jaren drukker geworden is, maar vindt niet dat de woonsituatie hierdoor onaanvaardbaar 
aangetast is. Het college wil de situatie verbeteren en gaat eventuele mogelijkheden voor alternatieve 
(loop)routes onderzoeken en de andere ervaren overlast aanpakken. Dit doet het college in overleg met 
de directe omwonenden. Daarnaast stelt de gemeente samen met het COA een plan op om meer in te 
zetten op participatie van en integratie met de bewoners van het AZC. Het college neemt de suggesties 
uit de keukentafelgesprekken daarin mee. 

4. Veiligheid 
Het college zet zich samen met veiligheidspartners in om de veiligheid in Assen en met name in het 
centrum van de stad, te verbeteren. De gemeente werkt hierin niet alleen samen met de politie, maar 
ook met beveiligers vanuit het COA die in de binnenstad ingezet worden. Deze beveiligers spreken 
verschillende talen en kunnen hierdoor goed de verbinding maken met hun doelgroep. Daarnaast zet de 
gemeente boa’s in die zich specifiek bezighouden met de binnenstad. 
 
Door verschillende inwoners wordt aangegeven dat groepen asielzoekers als intimiderend worden 
ervaren en specifiek de overlast op het Koopmansplein, de Gouverneurstuin en het Drostenlaantje. 
Echter, zijn de overlastgevers op deze plekken vrijwel nooit afkomstig van het AZC in Assen. Het grootste 
deel van deze overlastgevers komt uit omringende gemeenten, of is “reguliere” inwoner. De gemeente 
zet zich samen met de politie in om overlast en onveilige situaties zoveel mogelijk te voorkomen, dan 
wel aan te pakken, zodat het veiligheidsgevoel van inwoners wordt verbeterd. 

5. Verkeersveiligheid 
De gemeente onderzoekt hoe de verkeersstromen en de verkeersveiligheid op de genoemde plekken 
verbeterd kunnen worden. Het COA geeft asielzoekers bij aankomst op het AZC verkeerslessen. In het 
kader van het nieuw op te zetten programma gericht op participatie en integratie, wordt hier in 
samenwerking met partijen als Veilig Verkeer Nederland nog steviger op ingezet. 
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6. Regie op de opvang 
Het college is zich ervan bewust dat het vertrouwen in het COA over het geheel genomen niet groot is. 
Het college neemt echter een aantal afspraken op in de bestuursovereenkomst met het COA, die ervoor 
zorgen dat de gemeente de regie houdt op de opvang. Onder andere dat het college de overeenkomst 
eenzijdig kan ontbinden, indien het COA zich niet aan de gemaakte afspraken houdt. Ook neemt het 
college een aantal voorwaarden op over overlastgevers. 
 
Koop van het pand leidt niet tot meer grip op de opvang. De gemeente kan de opvang niet sluiten, als er 
elders geen plek is voor asielzoekers, ook niet als het pand in eigendom is van de gemeente. De regie op 
de opvang is volgens het college juist groter als de gemeente geen eigenaar is van het pand. Het COA 
kan immers zonder bestuursovereenkomst met de gemeente geen opvanglocatie exploiteren, los van 
eigenaarschap van het pand. Als de gemeente eigenaar zou zijn van het pand, heeft ontbinding van de 
bestuursovereenkomst tot gevolg dat het risico voor het verhuren van het vastgoed per direct bij de 
gemeente komt te liggen. 
 
In de Vastgoednota 2020 staat beschreven hoe de gemeente omgaat met vastgoed en voor welke 
partijen de gemeente vastgoed beschikbaar stelt. Verworven panden zijn nodig voor het uitvoeren van 
de wettelijke taken en het realiseren van beleidsdoelstellingen van de gemeente op het gebied van 
welzijn, cultuur, sport, onderwijs, recreatie en parkeren. De gemeente heeft niet in haar wettelijke taken 
om de huisvesting van asielzoekers te organiseren. Deze taak behoort het COA toe. Daarnaast is het 
voor het COA niet noodzakelijk dat de gemeente het pand aankoopt. Het COA kan het pand van de 
particuliere eigenaar blijven huren of eventueel kopen. 
 
Wanneer de gemeente het pand koopt, moet ook voldaan worden aan het door de gemeenteraad 
vastgestelde Masterplan Klimaatneutraal Gemeentelijk Vastgoed 2040. Gezien het bouwjaar (1966), de 
geometrie van het gebouw en naar alle waarschijnlijkheid de benodigde onderhoudsactiviteiten zoals 
het vervangen van de installaties, is de verwachting dat de investeringen voor dit gebouw meer dan 
gemiddeld zijn om het te verduurzamen. 

7. Kwaliteit van de opvang 
 
Het college is van mening dat er in Nederland sprake zou moeten zijn van een hoogwaardige opvang, 
waarbij nieuwkomers vanaf dag één in de opvang werken aan hun persoonlijke ontwikkeling en 
integratie in de Nederlandse samenleving. Dat kan een nieuwe inwoner alleen met behulp van die 
samenleving. Het college is van mening dat de opvang in zijn huidige vorm en omvang in Assen hier 
goede kansen voor biedt, wanneer hetgeen dat er nu is verbeterd wordt en in het kader van de nieuwe 
bestuursovereenkomst er ook flink geïnvesteerd wordt in een doorgaand programma gericht op 
participatie en integratie.  
 
Het college vindt ook de kwaliteit van de opvangplekken zelf belangrijk. Ook als dit betekent dat er 
minder dan 1000 asielzoekers opgevangen kunnen worden aan de Schepersmaat. Het college is met het 
COA in gesprek over de minimale kwaliteitseisen waar de opvang wat het college betreft aan moet 
voldoen. 
 
Een kanttekening hierbij is, dat veel suggesties die tijdens de keukentafelgesprekken genoemd zijn 
pleiten voor langdurige opvang. Als het AZC voor een korte periode verlengd wordt, heeft het COA 
onvoldoende middelen om hierin te investeren.  
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8. Participatie 
Ook het college is voorstander van het inzetten op zoveel mogelijk activiteiten voor asielzoekers gericht 
op persoonlijke ontwikkeling, participatie en integratie. Dit helpt om asielzoekers te activeren, gaat 
verveling tegen en geeft ze een zinvolle dagbesteding. Bij voorkeur leidt dit tot een betaalde baan. 
Indien de gemeenteraad besluit om het AZC te verlengen, ontwikkelt het college hier samen met het 
COA de plannen voor.  

Het college wil hiervoor, net als voor de aanpassingen in de buurt, de financiële bijdrage van de 
Spreidingswet gebruiken. Daarnaast maakt het college financiële afspraken met het COA over deze 
activiteiten, indien het rijk de Spreidingswet intrekt. 

9. (wederzijdse) Integratie 
Het college vond het inspirerend om te horen hoeveel ideeën inwoners hebben die gericht zijn op 
ontmoeting en verbinding. Deze ideeën zijn allemaal bedoeld om wederzijdse integratie te bevorderen 
en polarisatie tegen te gaan. Hier gaat het college, zoals hierboven beschreven, graag mee aan de slag, 
indien de gemeenteraad besluit om het AZC te verlengen.   
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II. Participatieverslag 

1. Inleiding 
 
Tussen 7 maart en 17 april 2025 heeft het college keukentafelgesprekken gevoerd met inwoners van 
Assen. Onderwerp van de keukentafelgesprekken was de inzet van het college om de asielopvang aan 
de Schepersmaat te continueren. Met ruim 180 inwoners zijn in totaal 50 gesprekken gevoerd. 
 
Het college waardeert het zeer dat zoveel inwoners zich aangemeld hebben voor de 
keukentafelgesprekken. Ze hebben de tijd genomen om met het college in gesprek te gaan over het AZC 
en meerdere inwoners hebben daarvoor hun keukentafel beschikbaar gesteld. Het college dankt alle 
betrokkenen hiervoor. 

2. Doel 
Het college heeft de gesprekken gevoerd om ervaringen, aandachtspunten en suggesties van inwoners 
te verzamelen ten aanzien van de inzet van het college om het AZC aan de Schepersmaat te 
continueren. Het college neemt deze informatie mee bij het voorstel dat ter besluitvorming aan de 
gemeenteraad wordt voorgelegd op 19 juni 2025. Het college heeft in de gesprekken nogmaals 
benadrukt, dat het besluit over het continueren van het AZC nog niet genomen is. Dit is aan de 
gemeenteraad. 

3. Kaders 
In het bestuursakkoord 2022-2026 ‘Dichtbij en daadkrachtig’ heeft het college aangegeven open te 
staan voor een structurele plaats voor een AZC in Assen. De inzet van het college is om de bestaande 
situatie te continueren, zowel de huidige locatie aan de Schepersmaat als het huidige aantal 
opvangplekken van 1000. Gezien de impact van het onderwerp heeft het college besloten om een 
uitgebreid participatietraject te organiseren. De gemeenteraad heeft tijdens het rondetafelgesprek op 
12 december 2024 nadrukkelijk aangegeven dat dit ook de wens van de raad is. 

4. Participatietraject 
Om de ervaringen, aandachtspunten en suggesties van zoveel mogelijk inwoners te horen, heeft het 
college in maart 2025 keukentafelgesprekken gevoerd. Deze manier van participatie had de voorkeur 
boven het organiseren van een grote bijeenkomst, omdat dan vaak een enkeling het woord neemt. Het 
college heeft gemeend door het organiseren van keukentafelgesprekken alle inwoners in de 
gelegenheid te stellen om hun mening ten aanzien van de inzet van het college kenbaar te maken. De 
keukentafelgesprekken zijn niet bedoeld als een referendum, maar om input op te halen bij een groot 
aantal inwoners. 
 
Juist in deze tijden van grote polarisatie is het van belang om met elkaar in gesprek te blijven en naar 
elkaar te luisteren, om zo samen constructief te kijken op welke wijze en onder welke voorwaarden 
opvang van vluchtelingen mogelijk georganiseerd kan worden. Het college is van mening dat de 
keukentafelgesprekken daar aan bijgedragen hebben. 
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4.1 Opzet keukentafelgesprekken 
Inwoners konden zich online of telefonisch aanmelden voor de keukentafelgesprekken. Zij konden 
individueel of in een kleine groep deelnemen aan een gesprek met burgemeester Out, wethouder Staal 
of wethouder Broekema. Zij konden daarvoor hun eigen keukentafel beschikbaar stellen of aansluiten 
bij iemand anders. De gesprekken vonden plaats op vier vrijdagen en één maandagavond in maart. 
Daarnaast is er half april nog een gesprek gevoerd met een inwoner.  
 
Een aantal inwoners heeft aangegeven de opzet te waarderen. Daarnaast hebben veel inwoners gezegd 
zich opgegeven te hebben om juist een positief geluid te laten horen en een aantal om bezwaren te 
uiten. Gevraagd is of op deze manier alle Assenaren bereikt worden. Het college vindt van wel: er zijn 
gesprekken gevoerd met mensen met een diverse achtergrond, uit verschillende wijken. Iedereen die 
iets wil meegeven is de mogelijkheid geboden. 
 
Tijdens de keukentafelgesprekken heeft het college zijn voornemen uiteengezet, gevraagd naar de 
algemene ervaringen met het AZC en wat de inwoners vinden van dit voornemen. Hierbij zijn drie 
vragen zo veel mogelijk als hoofdlijn van de gesprekken aangehouden, namelijk: 
 

• Wat zijn uw positieve of negatieve ervaringen met het AZC de afgelopen jaren? Kunt u concrete 
voorbeelden geven? 

• Bent u wel eens op het AZC geweest? Zijn er verbeterpunten voor wat betreft de opvang aan de 
Schepersmaat die volgens u doorgevoerd zouden moeten worden? 

• Kunt u concrete aandachtspunten benoemen voor uw wijk of buurt waar het college rekening 
mee moet houden als het college de opvang van asielzoekers aan de Schepersmaat wil 
continueren? 

 
Deze vragen heeft het college ook gesteld aan de bedrijven rond het AZC (NAM, Dictu, RVO, WZA en 
GGZ). Verder heeft het college het veiligheidsbeeld opgehaald bij de politie. 

 
4.2 Doelgroepen 
Het college heeft de volgende groepen betrokken in het participatieproces: 

• Inwoners van de wijken rond het AZC (Zuiderpark, Graswijk, Diepstroeten, Oud-Zuid en Assen-
Oost) zijn per brief uitgenodigd om deel te nemen aan de keukentafelgesprekken; 

• In de Asser Courant heeft een uitnodiging gestaan voor alle inwoners van de gemeente; 
• Bedrijven in de omgeving van het AZC zijn per mail uitgenodigd om via de mail of in een 

telefonisch gesprek informatie te geven. 
 

4.3 Bereik 
Het college heeft ruim 6000 brieven verstuurd naar de inwoners van de wijken rond het AZC. In eerste 
instantie is er vanwege een fout bij het samenvoegen van de verschillende bestanden geen brief 
gestuurd naar een aantal adressen in de wijk Zuiderpark. Nadat dit bekend was geworden, is de brief 
alsnog naar deze adressen gestuurd. Ook heeft het college een uitnodiging geplaatst in de Asser 
Courant. 
 
Ruim 160 inwoners hebben op de uitnodiging gereageerd. Met deze inwoners is een afspraak gemaakt 
voor een keukentafelgesprek. Zestien inwoners hebben schriftelijk of telefonisch een reactie gegeven op 
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de inzet van het college. Er zijn 50 gesprekken gevoerd, met in totaal ruim 180 inwoners. Van alle 
gesprekken is een gespreksverslag gemaakt, waarvan er 49 verwerkt zijn in dit participatieverslag.  
Eén inwoner heeft geen toestemming gegeven om het gespreksverslag te gebruiken. Van één verslag is 
een aangepaste versie geplaatst in verband met de privacy van de betreffende inwoners. 
 
Ook het WZA, de RVO, NAM, Dictu en de GGZ hebben informatie aangeleverd. 

5. Context 
De huidige (politieke) situatie ten aanzien van asiel is complex en dynamisch. Er is sprake van 
onvoldoende reguliere opvangcapaciteit voor de asielzoekers die al in Nederland zijn. Het COA is 
daarom uitgeweken naar dure en kwalitatief vaak ontoereikende noodopvang. Het feit dat het kabinet 
aangekondigd heeft de Spreidingswet in te willen trekken, draagt niet bij aan het creëren van voldoende 
opvangplaatsen. Het aantal van 360 opvangplekken dat Assen volgens de capaciteitsraming van 1 
februari 2024 moet realiseren, is achterhaald. Het aantal opvangplekken dat de komende jaren nodig is 
loopt op, tot ongeveer 166.000 in 20271. 
 
Bij de opening van het AZC in 2016, heeft het college gezegd dat er vijf jaar lang asielzoekers zouden 
worden opgevangen aan de Schepersmaat. De opvang kon met nog eens vijf jaar verlengd worden. Deze 
periode komt overeen met de looptijd van de huidige bestuursovereenkomst tussen COA en de 
gemeente. Deze bestuursovereenkomst was aangegaan voor 10 jaar en loopt tot 1 april 2026. Dit staat 
ook vermeld in de brief die het college in februari 2016 naar inwoners heeft gestuurd. Er moet nu een 
nieuwe overeenkomst afgesloten worden.  
 
Voor dezelfde periode is een tijdelijke omgevingsvergunning afgegeven, die niet verlengd kan worden. 
De eigenaar van het pand moet hiervoor een permanente vergunning aanvragen via een buitenplanse 
omgevingsactiviteit (BOPA). Deze aanvraag is nog niet gedaan. 
 
Het college is van mening dat de gemeente een verantwoordelijkheid heeft ten aanzien van de huidige 
opvangcrisis. Er zijn meer plekken nodig dan in eerste instantie aangekondigd en er is weerstand bij een 
aantal gemeenten om opvang te realiseren. Vanuit humanitair oogpunt wil het college een substantiële 
bijdrage leveren. Ook omdat het AZC naar mening van het college de afgelopen jaren niet geleid heeft 
tot grote problemen. Op basis van deze uitgangspunten heeft het college de eerdere inzet  afgewogen 
en is van mening dat het AZC gecontinueerd zou moeten worden. Daarbij zet het college in op het 
behoud van de 1000 opvangplekken op de huidige locatie. Dit voorkomt dat het college wanneer het rijk 
het aantal opvangplekken voor de gemeente verhoogt, op zoek moet naar nieuwe locaties om deze 
extra opvangplekken te realiseren. Ook zorgt dit voor duidelijkheid.  
 
Het college is geen voorstander van meerdere, kleinere opvanglocaties in de gemeente. Kleinschalige 
opvang is duurder, doordat middelen en personeel minder efficiënt ingezet kunnen worden. Het beheer 
en de coördinatie is ook ingewikkelder dan van een grote locatie. Daarnaast zijn er op kleine locaties 
minder voorzieningen en minder aanbod aan activiteiten. Asielzoekers opvangen op kleine locaties leidt 
ook niet automatisch tot een betere integratie. 
 

 
1 Beantwoording Kamervragen Rajkowski: https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/kamervragen/detail?id=2025Z00616&did=2025D08674 

https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/kamervragen/detail?id=2025Z00616&did=2025D08674
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De opvang in de Expohal eindigt op 31 december 2025. De tijdelijke gemeentelijke opvang aan de 
Graswijk is sinds eind 2024 gesloten. Dit betekent dat er vanaf januari 2026 nog één opvanglocatie is in 
Assen. 

6. Toelichting op een aantal onderwerpen 
Hieronder wordt een aantal onderwerpen toegelicht die tijdens de keukentafelgesprekken genoemd zijn 
en waar onduidelijkheid over was.  

6.1 Aantallen op het AZC 
In de gesprekken is naar voren gekomen dat het COA soms meer dan 1000 asielzoekers op zou vangen 
aan de Schepersmaat. Dit is niet juist. Er verblijven fysiek nooit meer dan 1000 asielzoekers. Dit aantal is 
opgenomen in de bestuursovereenkomst. Het COA heeft dit ook bevestigd. Het is daarnaast wel zo, dat 
een aantal asielzoekers administratief gekoppeld is aan het AZC. Deze asielzoekers wonen ergens 
anders, bijvoorbeeld bij familie en doen afstand van hun bed op het AZC. Ze behouden de financiële 
ondersteuning in de vorm van weekgeld en ook het recht op zorg. Deze asielzoekers moeten zich eens 
per maand fysiek melden op het AZC waar ze aan gekoppeld zijn en melden zich de andere weken 
telefonisch. Hierdoor kan het totaal aantal asielzoekers dat gekoppeld is aan het AZC in Assen, op papier 
meer zijn dan 1000, maar fysiek is 1000 het maximum. 

6.2 Veiligheid 
Volgens een aantal inwoners is er regelmatig politie-inzet nodig op het AZC. Deze inwoners vragen 
waarom de politie tijdens het rondetafelgesprek op 12 december 2024 geen cijfers gegeven heeft over 
het aantal incidenten. Het college heeft hier geen afspraken over gemaakt met de politie. Ook heeft het 
college het COA niet gevraagd het aantal incidenten niet te benoemen. De politie is op basis van haar 
eigen beleid spaarzaam met het delen van cijfers. Cijfers kunnen een eigen leven gaan leiden, als ze niet 
in de juiste context geplaatst worden. De politie heeft op verzoek van het college een beeld geschetst 
van de veiligheidssituatie in Assen. De brief van de politie is als bijlage opgenomen bij dit rapport.   

6.3 Veiligelanders 
Veiligelanders zijn asielzoekers die afkomstig zijn uit landen die door Nederland en de Europese Unie als 
veilig worden beschouwd. Dit betekent dat deze landen over het algemeen geen systematische 
vervolging, geweld of mensenrechtenschendingen kennen. Omdat deze landen als veilig worden 
aangemerkt, wordt ervan uitgegaan dat personen uit deze landen geen noodzaak hebben om 
internationale bescherming te zoeken. Zij maken weinig kans op een asielvergunning.  
Ui verschillende cijfers komt naar voren dat met name deze veiligelanders zorgen voor overlast in een 
gemeente. Omdat vaak maar een klein deel van deze veiligelanders daadwerkelijk voor overlast zorgt, 
wordt in dit rapport de term ‘overlastgevers’ gebruikt. Dit doet naar mening van het college meer recht 
aan de werkelijke situatie. 
 
6.4 Financiële vergoeding 
Een aantal inwoners vindt dat het opvangen van asielzoekers sinds de Spreidingswet een verdienmodel 
is geworden voor de gemeente. De gemeente heeft zich laten afkopen door het COA. Er wordt gevraagd 
naar de financiële vergoeding. 
 
Assen heeft in het verleden altijd een bovengemiddelde verantwoordelijkheid genomen in het opvangen 
van asielzoekers. In het bestuursakkoord is al afgesproken om onderzoek te doen naar een permanente 
locatie voor een AZC. Die afspraak dateert dus al van vóór de Spreidingswet. Hoewel het college 
voorstander is van de Spreidingswet, is deze wet niet leidend voor de inzet van het college.  
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Voor asielzoekers die op het AZC aan de Schepersmaat wonen en niet ingeschreven staan in de BRP, 
ontvangt de gemeente jaarlijks een bedrag (het Faciliteitenbesluit). Zoals de gemeente ook een bedrag 
ontvangt van het rijk voor alle inwoners die wél ingeschreven staan in de BRP. Het Faciliteitenbesluit 
gaat gemiddeld om een bedrag tussen de € 200.000 en € 450.000.  
Met dit bedrag financiert de gemeente o.a. de pilot ‘Snellere start, sterkere toekomst’, om asielzoekers 
sneller aan het werk te helpen en mee te laten doen in de samenleving. Ook de middelen die het college 
verwacht voor de Spreidingswet, wil het college deels inzetten voor activiteiten gericht op participatie 
en integratie. Het gaat hier waarschijnlijk om een bedrag van € 1.280.000 voor twee jaar. Het college 
gaat met het COA in gesprek over een vergoeding voor deze activiteiten, indien de Spreidingswet 
ingetrokken wordt.  

6.5 Verschillende soorten opvang 
Inwoners hebben tijdens meerdere gesprekken gezegd, dat zij gehoord hebben dat het AZC een 
aanmeldcentrum wordt. Dit is pertinent niet juist. Ook wordt het AZC geen doorstroomlocatie. Verder 
heeft het college geen plannen om de asielopvang in Assen uit te breiden. In het pand aan de 
Sparrenlaan dat Actium recent heeft aankocht, komen woningen voor jongeren. Hier vestigt de 
gemeente geen alleenstaande minderjarige vreemdelingen (AMV).  
 
In 20 aanleunwoningen van de Boshof aan de Beilerstraat woonden tot voor kort spoedzoekers en 
statushouders. Deze mensen zijn nu verhuisd en in de aanleunwoningen komen tijdelijk Oekraïense 
gezinnen. Het college is met Espria, de eigenaar van het pand, in gesprek om te verkennen of op een 
later moment de hele Boshof gehuurd kan worden voor het opvangen van Oekraïners. Het gaat hier dan 
om opvang voor een korte periode, omdat Espria het pand gaat herontwikkelen. 
 
Inwoners schetsen in een aantal gesprekken het beeld, dat de gemeente meer asielzoekers met een 
verblijfsvergunning (statushouders) moet huisvesten, als er meer asielzoekers opgevangen worden. Dit 
beeld is niet juist. Ieder half jaar krijgen gemeenten vanuit het rijk een taakstelling opgelegd. Dit is het 
aantal statushouders dat een gemeente dat half jaar moet huisvesten. Deze taakstelling wordt bepaald 
op basis van het inwoneraantal van de gemeente en staat los van het aantal opvangplekken dat een 
gemeente heeft. De taakstelling voor Assen voor de tweede helft van 2024 bedroeg 66 en voor de 
eerste helft van 2025 69.  
 
De gemeente is verplicht om deze statushouders te huisvesten. Dit betekent echter niet dat alle 
statushouders direct een woning toegewezen krijgen. Jaarlijks wordt in Assen gemiddeld 3 tot 4% van de 
vrijgekomen sociale huurwoningen toegewezen aan statushouders. Het COA bepaalt welke 
statushouder aan welke gemeente wordt gekoppeld. De gemeente krijgt veel statushouders 
toegewezen, die al op het AZC in Assen wonen. Als een statushouder een baan heeft in Assen, is dit ook 
een reden om deze persoon aan Assen te koppelen. Een extra reden om werk te maken van vroegtijdige 
integratie. 

7. Verzamelde informatie 
 
Hieronder worden de ervaringen, aandachtspunten en suggesties van de bedrijven en de inwoners per 
deelonderwerp samenvattend weergegeven. Voor de volledigheid zijn de verslagen van deze 
gesprekken aan dit rapport toegevoegd.  
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7.1 Weging input 
Tijdens de gesprekken is voorgesteld om de mening van inwoners uit de wijken rond het AZC, en dan 
met name de wijk Zuiderpark, zwaarder te laten wegen bij de besluitvorming. Aan de andere kant is ook 
genoemd, dat het draagvlak voor het verlengen van het AZC uit de hele gemeente moet komen. Ook de 
inwoners uit de wijk Zuiderpark hebben verschillende meningen.  
Waar de ene inwoner aangeeft meer overlast te ervaren en vindt dat de gemeente minder asielzoekers 
moet opvangen, vindt een ander dat er van overlast geen sprake is en dat het AZC kan blijven. Het 
college hecht waarde aan de mening van alle inwoners van de gemeente. De zorgen en ervaringen van 
overlast van de inwoners die dichterbij het AZC wonen, worden zorgvuldig meegenomen. 
 
Om recht te doen aan alle inwoners, vindt u hieronder een uitgebreide samenvatting van de informatie 
van de bedrijven en de keukentafelgesprekken. De gespreksverslagen zijn daarnaast toegevoegd aan dit 
verslag. 
 
7.2 Rondetafelgesprek 
Tijdens het rondetafelgesprek op 12 december 2024, heeft de gemeenteraad een aantal punten 
benoemd en het college gevraagd om op deze punten te reflecteren. Deze punten zijn: 
 
1. Locatie; 
2. Aantallen (in het licht van de landelijke ontwikkelingen); 
3. Permanent of tijdelijk AZC; 
4. Koop van het pand aan de Schepersmaat (door COA of gemeente) of langer huren; 
5. Welke voorwaarden stelt de gemeente aan de opvang? 
  
Deze onderwerpen raken elkaar en overlappen elkaar deels. De ervaringen, aandachtspunten en 
suggesties van de inwoners tijdens de keukentafelgesprekken en de bedrijven worden hier 
samenvattend zo veel mogelijk per deelonderwerp weergegeven. 
 
7.3 Informatie bedrijven rond het AZC 
De bedrijven rond het AZC ervaren niet tot nauwelijks overlast van het AZC. Er is een goed contact met 
de locatiemanager.  
 
Eén van de bedrijven heeft recent een feestje gevierd bij het AZC waarbij asielzoekers voor de catering 
hebben gezorgd. Ook heeft dit bedrijf op de banenmarkt gestaan. Een ander bedrijf geeft aan dat er het 
laatste jaar meer interactie en afstemming met het COA is. Dit om te kijken of asielzoekers ingezet 
kunnen worden voor werkzaamheden. De bereidheid hiervoor is er, maar wat in de praktijk kan en mag, 
is nog ingewikkeld. Om elkaar beter te leren kennen, is het idee om als eerste stap gezamenlijk 
activiteiten te organiseren.   
 
Het WZA geeft aan dat asielzoekers zich regelmatig melden bij het WZA, terwijl ze ergens anders 
moeten zijn. De receptie is echter goed getraind om door te vragen en over het algemeen leidt dit 
volgens het WZA niet tot problemen. 
 
Met betrekking tot het pand geeft een van de bedrijven aan dat dit steeds slechter wordt. De kamers 
zijn klein. Als het AZC langer openblijft, zou het mooi zijn als het opgeknapt en onderhouden wordt. 
Met betrekking tot de pilot ‘Snellere start, sterkere toekomst’ geeft dit bedrijf aan dat er aandacht moet 
zijn voor het verlagen van drempels vanuit de (rijks)overheid.  
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7.4 Reden voor deelname aan de keukentafelgesprekken 
De redenen om mee te doen aan de gesprekken waren verschillend. Inwoners wilden hun mening geven 
over de opvang van asielzoekers. Sommige inwoners wilden een “ander geluid” laten horen, “de stille 
meerderheid een stem geven” of maken zich zorgen over het effect op de samenleving.  
Wat opviel, was dat de meeste inwoners een genuanceerde mening hebben. Ze zijn niet zozeer voor of 
tegen de opvang van asielzoekers, maar hebben ideeën om de opvang te verbeteren. 
 
7.5 Ervaringen met het AZC 
De meeste inwoners zijn positief over het huidige AZC en ervaren weinig tot geen overlast. Ook de 
bedrijven rond het AZC zijn positief en geven aan nauwelijks overlast te ervaren. Een aantal inwoners 
ziet de aanwezigheid van asielzoekers als een culturele verrijking. Meerdere inwoners vinden het doen 
van vrijwilligerswerk met asielzoekers waardevol.  
 
Andere inwoners zijn minder positief. Zij ervaren overlast van de asielzoekers en vinden het aantal 
opvangplekken te groot. Een aantal inwoners dat in de buurt van het AZC woont, geeft met name aan 
overlast te ervaren. Ook voelen meerdere inwoners zich minder veilig. Sommige inwoners noemen dat 
de contacten met het COA niet altijd positief zijn.  
 
7.6 Locatie 
Sommige inwoners vinden de locatie aan de Schepersmaat geschikt vanwege de centrale ligging, dichtbij 
het station en het bos. Het AZC ligt niet helemaal buitenaf. Een aantal inwoners vindt het pand zelf ook 
geschikt voor opvang. “Het is een mooi AZC, op een fijne locatie, maar het mag gezelliger en kleurrijker”. 
Sommige inwoners geven aan tegen dure noodopvang te zijn en zijn daarom voor een permanent AZC. 
Meerdere inwoners geven aan dat de locatie prima is, juist omdat deze niet midden in de stad staat en 
er een stukje afstand is tot de woonwijken. Weer andere inwoners vinden dat het aantal 
zorginstellingen in de wijk Zuiderpark en rond de Beilerstraat een te grote druk legt op deze wijk. Hierbij 
geven inwoners aan dat dit met name komt door de looproutes van het AZC door de wijk naar de stad 
en het feit dat er geen fietspaden zijn. Volgens sommige inwoners moet de opvang aan de 
Schepersmaat stoppen en de gemeente een ander leegstaand pand zoeken. Wat weer een andere 
inwoner betreft, is dit bij voorkeur op een industrieterrein. 
 
7.7 Aantallen 
Inwoners verschillen van mening over het aantal asielzoekers dat de gemeente op moet vangen. Een 
inwoner denkt dat de angel uit het opvangvraagstuk is, als de Expohal gesloten wordt. 
 
Standpunten ten aanzien van minder opvangplekken: 

• Minder asielzoekers zorgt voor minder druk op de wijk Zuiderpark; 
• Kijk niet of de stad het aankan, maar kijk of de wijk (Zuiderpark) het aankan; 
• 1000 opvangplekken legt een te grote druk op de politiecapaciteit; 
• Assen vangt al jaren meer asielzoekers, nu zijn andere gemeenten aan de beurt; 
• De gemeente moet zich aan de aantallen van de Spreidingswet houden; 
• Grote aantallen zorgen voor teveel overlast; 
• Grote aantallen zijn bepalend voor de sfeer in het centrum van de stad;  
• Veel mensen bij elkaar leidt tot spanningen; 
• De uitzichtloosheid en lange procedures zorgen voor veel stress: dit is een voedingsbodem voor 

problemen; 
• Kleinschalige opvang zorgt voor meer verbinding met de buurt en de stad; 
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• Zorg dat je de basis op orde hebt: vang minder mensen op en zorg dat je voor deze mensen de 
opvang goed geregeld hebt; 

• Ook bij minder opvangplekken kan de school behouden blijven: vang alleen gezinnen op of laat 
kinderen uit andere gemeenten overkomen; 

• Er moet een evenwicht zijn tussen gezinnen en alleenstaande mannen, op die manier blijft de 
opvang beheersbaar; 

• Vang bij voorkeur gezinnen op. 
 

Standpunten voor het behoud van 1000 opvangplekken: 
• 1000 opvangplekken op een inwoneraantal van 70.000 is niet veel; 
• Het maakt voor de overlast niet uit of er nu 1000, 750 of 500 opvangplekken zijn;  
• Met minder mensen voorkom je geen criminaliteit; 
• Assen is een gastvrije gemeente; 
• De gemeente moet haar maatschappelijke rol pakken en heeft de plicht om asielzoekers goed 

op te vangen; 
• Nederland is een welvarend land, we moeten mensen in nood helpen; 
• Het voordeel van de grootschaligheid zijn de voorzieningen (school en medische voorzieningen); 
• Verkleuring in Assen is mooi om te zien; 
• Een positief effect van de opvang zijn de buitenlandse supermarktjes; 
• Het AZC zorgt voor werkgelegenheid en de mogelijkheid tot vrijwilligerswerk; 
• Op een groter AZC is een medisch team beschikbaar en betere begeleiding; 
• Bij kleinschalige opvang klampen asielzoekers zich veel meer vast aan het COA en zijn ze minder 

zelfstandig; 
• Een mix van doelgroepen is prima. 

 
7.8 Overlast 
Een aantal inwoners ervaart overlast van asielzoekers die door de straat lopen of fietsen. Het gaat hier 
met name om een deel van de inwoners van de wijken Zuiderpark en Oud-Zuid (Beilerstraat). Zij vinden 
dat onvoldoende naar de belangen van de wijk gekeken wordt en dat het woongenot door het AZC is 
afgenomen. Zij hebben zorgen over de capaciteit van de politie en het aantal incidenten op het AZC. Zij 
stellen dat er regelmatig iets gebeurt op het AZC, omdat ze de hulpdiensten zien rijden. De opvang in de 
Expohal zou volgens hen extra druk leggen op de capaciteit van de politie. Als er meer jongeren in het 
AZC zitten, is er volgens deze inwoners meer overlast. 
 
Inwoners noemen de volgende overlast: 

• Lawaai: asielzoekers schreeuwen, beeldbellen op straat met luide stem, hebben de muziek hard 
aanstaan. Dit gebeurt ook ’s avonds en ’s nachts. Het lawaai neemt toe in de zomermaanden; 

• Rommel: afval langs de looproutes naar het centrum. Lege verpakkingen en fietswrakken in de 
bosjes. Rommel bij de bushalte en in het tunneltje tussen het AZC en de wijk Zuiderpark. Daar 
vindt men ook drugsafval. Niet duidelijk is of dit van asielzoekers afkomstig is; 

• Menselijke ontlasting in het Asserbos en bij het speeltuintje aan het Juniperusplantsoen; 
• Bedelen en ongewenst gedrag: asielzoekers die aan de deur komen vragen om geld, eten of 

andere zaken. Asielzoekers die in containers zoeken; 
• Intimidatie, agressief gedrag en bedreiging, met name door jonge mannen. Zoals het 

ongevraagd filmen, het nafluiten/naroepen van meisjes en vrouwen, het maken van dreigende 
gebaren (met de hand langs de keel); 
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• Soms lopen er mensen door de tuin heen of slapen in het portiek. Het is niet altijd duidelijk of 
het om asielzoekers gaat; 
 
 

• Inbraak en diefstal: er wordt gestolen bij een aantal winkels in het centrum. Winkeliers zouden 
geen aangifte doen. Diefstal waarbij de gestolen spullen gevonden werden op het AZC. De 
politie zou geweigerd hebben te komen. De beveiliging zou de bewuste kamer niet hebben 
willen betreden.  
 

Andere inwoners van deze wijken ervaren geen overlast. Het stoort een aantal dat er bij overlast direct 
naar asielzoekers gewezen wordt. Zij wijzen erop dat een kleine groep asielzoekers verantwoordelijk is 
voor de overlast en het voor de andere asielzoekers verpest. Ook wordt volgens deze inwoners overlast 
van GGZ bewoners gekoppeld aan het AZC.  
 
Suggesties van inwoners voor verbeteringen: 

• Laat het COA en de asielzoekers de rommel opruimen;  
• Plaats extra vuilnisbakken langs de looproutes en leeg deze vaker;  
• Plaats een bord in het Asserbos: hier geen menselijke ontlasting;  
• Laat BOA’s vaker door het Asserbos lopen;  
• Sluit het tunneltje onder de Europaweg ’s avonds af;  
• Pas de weg door het Zuiderpark niet aan, maak er geen fietsroute van;  
• Geef een andere looproute aan;  
• Verbeter de fiets- en loopverbinding vanuit het AZC naar het centrum;  
• Maak twee uitvalswegen, één langs de Dennenweg en één langs de Beilerstraat;  
• Trek het fietspad door en creëer daardoor een route naar de binnenstad aan de andere kant van 

de Europaweg;  
• Stel bij het COA een telefonisch meldpunt in, dat 24/7 bereikbaar is. Laat het COA en de 

gemeente terugkoppelen welke acties uitgezet zijn; 
• Kijk kritisch naar wie er op het AZC opgevangen wordt en weer overlastgevers; 
• Zet in op het bijbrengen van Nederlandse waarden en normen;  
• Stel duidelijke gedragsregels op, zoals geen overlast, respect voor Nederland, de Nederlandse 

cultuur en de inwoners. Bij overtredingen volgen er consequenties;  
• Kom met een goed plan om de wijk Zuiderpark aantrekkelijk te houden d.m.v. toezicht, 

preventief onderhoud, een geluidswal/betere scheiding met de Europaweg inclusief 
groenaanplant;  

• Organiseer ‘buurtvaders’ uit de eigen cultuur die asielzoekers aanspreken op ongewenst gedrag; 
• Benoem ook positieve voorbeelden van asielzoekers via de communicatiekanalen van de 

gemeente en de lokale media (bijvoorbeeld stad opruimen, schoonmaken, etc.). Bij voorkeur 
wanneer er samengewerkt wordt met inwoners. 
 

7.9 Veiligheid 
Een aantal inwoners ervaart gevoelens van onveiligheid. Met name jongeren op het Koopmansplein, de 
Gouverneurstuin en het Drostelaantje worden als reden genoemd. Volgens deze inwoners is de sfeer in 
de stad veranderd en wordt er veel Arabisch gesproken. Een inwoner geeft aan bang te zijn voor 
radicalisering. Er wordt door een aantal inwoners aangegeven dat kinderen en ouderen (met name ’s 
avonds) de straat niet meer op durven en dat ze het centrum van Assen mijden. Een aantal inwoners 
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geeft aan dat de veiligheid van de eigen inwoners voorop moet staan en dat vervelend gedrag ten 
aanzien van vrouwen niet getolereerd mag worden.  
 
Inwoners noemen de volgende punten die het gevoel van onveiligheid veroorzaken: 

• Groepen asielzoekers worden als intimiderend ervaren; 
• Het hard praten in een vreemde taal en het niet groeten zorgt voor een onveilig gevoel; 
• Incidenten op het AZC dragen niet bij aan een gevoel van veiligheid. 

 
Andere inwoners ervaren geen overlast van de jongeren op het Koopmansplein. Zij geven wel aan dat 
een klein groepje voor de meeste problemen zorgt en dat daardoor het draagvlak verschuift.  
 
Suggesties van inwoners voor verbeteringen: 

• Zorg voor meer handhaving en toezicht op straat; 
• Zorg voor meer politie-inzet bij het station en in het centrum; 
• Laat handhaving strenger optreden in het centrum; 
• Zorg voor een vaste plek voor handhaving op het station; 
• Kijk kritisch naar wie er opgevangen wordt; 
• Pak de drugshandel aan; 
• Organiseer meer straatverlichting in de wijk Zuiderpark; 
• Stel een avondklok in voor asielzoekers; 
• Stel een samenscholingsverbod in voor het Koopmansplein. 

 
7.10 Verkeersveiligheid 
Een aantal bewoners irriteert zich aan het verkeersgebruik van asielzoekers. Ook het toenemende aantal 
fatbikes in de stad en de snelheid waarmee fatbikes en scooters door het Asserbos rijden, zorgt voor 
irritatie. 
 

• Asielzoekers kennen de verkeersregels niet; 
• Ze fietsen aan de verkeerde kant van de weg, tegen de stroom in, zonder hun licht aan; 
• Ze lopen midden op de weg; 
• Ze steken de Europaweg over op plekken waar dit niet mag.  

 
Suggesties van inwoners voor verbeteringen: 

• Geef asielzoekers verkeersles;  
• Zorg voor fatsoenlijke fietsen; 
• Maak een begroeiing of een barrière van een meter hoog tussen de Europaweg en de wijk 

Zuiderpark;  
• Zet een deel van de middelen van de Spreidingswet in voor groen en veiligheid in Zuiderpark; 
• Pak een aantal onveilige verkeerssituaties aan, zoals bij de bushalte Schepersmaat, de bocht in 

de Plataanweg en de kruising bij de Port Natalstraat. 
 
7.11 Regie op de opvang 
De vragen of het COA het pand aan de Schepersmaat kan kopen of langer moet huren en voor welke 
termijn, hangen samen met de wens dat de gemeente regie houdt op het COA en de opvang. Hierover 
zijn de meeste inwoners het eens.  
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Een aantal inwoners heeft weinig tot geen vertrouwen in het COA, door de situatie in Ter Apel en in de 
Expohal. Sommige inwoners vinden, dat het COA het pand daarom niet mag kopen. Als het COA het 
pand in eigendom heeft, verliest de gemeente volgens een aantal inwoners de regie op de opvang en 
kan niet ingrijpen, als er problemen ontstaan. Een aantal inwoners vindt dat de gemeente het pand 
moet kopen, als het AZC permanent wordt.  
Weer anderen zeggen dat de gemeente betere voorwaarden moet stellen: een stevige, duidelijke 
bestuursovereenkomst opstellen, daar strakker op sturen en sancties opleggen wanneer het COA zich 
niet aan de afspraken houdt. In de bestuursovereenkomst moet volgens een aantal inwoners onder 
andere staan dat er op het AZC geen overlastgevers uit veilige landen verblijven. En maak het AZC niet 
permanent, maar verleng de bestuursovereenkomst bij goed functioneren steeds met vijf jaar. 
 
7.12 Kwaliteit van de opvang 
In bijna alle keukentafelgesprekken is aangegeven, dat de kwaliteit van de opvang beter moet worden. 
Zowel bij voor- als tegenstanders van het verlengen van het AZC. De belangrijkste vraag daarbij is: hoe 
kun je het gebouw zo inrichten, dat schrijnende situaties voorkomen worden, dat er sprake is van 
humane opvang en dat de leefbaarheid verbetert? Volgens inwoners moet de gemeente bij het COA 
aangeven, dat de kwaliteit van de opvang belangrijk is en daarover een standpunt innemen.  
 
Suggesties van inwoners voor verbeteringen: 

• Minder asielzoekers op één kamer, zodat ze meer privacy hebben;  
• Geen stapelbedden met asielzoekers die niet bij elkaar passen op één kamer;  
• Ruimere kamers;  
• Minder opvangplekken zorgt voor meer ruimte; 
• Het AZC is kleurloos en saai; doe iets aan de uitstraling van het gebouw en het gebied erom 

heen;  
• Zet de middelen van de Spreidingswet in om het pand op te leuken; 
• Haal het hek rond het AZC weg; 
• Verbouw en verduurzaam het pand;  
• Maak klusruimtes, moestuinen, buitenruimtes en richt de tuin in;  
• Het AZC moet eigen voorzieningen hebben, zoals een speeltuin en een (groenten)winkeltje; 
• Zorg voor voldoende (privé) sanitair; 
• Kleinschaligheid biedt meer comfort aan asielzoekers; 
• Minder asielzoekers betekent meer privacy; 
• Kwaliteit gaat boven kwantiteit; 
• Kinderen moeten voldoende kunnen slapen; 
• De aparte ruimte waar kinderen huiswerk kunnen maken moet veilig zijn; 
• Meer aandacht en begeleiding voor jongeren; 
• Zorg voor mogelijkheden om te leren, werken en ontspannen, vooral voor de jeugd; 
• Maak een compound van het AZC waar asielzoekers Nederlands leren, verkeersles krijgen en 

voor een deel zelfvoorzienend zijn met een eigen winkeltje, etc. Het AZC moet een prettige plek 
zijn om te verblijven. Asielzoekers zijn zeker ook vrij om de stad in te gaan, maar moeten 
weggestuurd worden als ze zich misdragen; 

• Zet asielzoekers in om het voorzieningenniveau op het AZC beter te maken. 
 
7.13 Participatie 
In bijna alle gesprekken is het onderwerp participatie aan bod geweest. Sommige inwoners hebben 
zorgen dat asielzoekers niet genoeg te doen hebben en daarom overlast veroorzaken. Andere inwoners 
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willen dat asielzoekers een zinvolle dagbesteding hebben, zodat ze sneller kunnen participeren en 
integreren. Een inwoner zegt dat er een tekort aan arbeidskrachten is in Nederland en dat asielzoekers 
het arbeidspotentieel van de toekomst zijn. Een ander noemt de job office op het AZC een goed 
initiatief, net als het gastheerschap op treinstations.  
Het merendeel van de inwoners geeft aan dat extra inzetten op onderwijs en werk, normen en waarden, 
veiligheid, het betrekken van de samenleving en verbinding belangrijk zijn bij een continuering van het 
AZC. 
 
Suggesties van inwoners voor verbeteringen: 

• Zet in op een zinvolle (verplichte) dagbesteding. Dit helpt om asielzoekers te activeren en is 
tegen verveling, maar ook goed voor de beeldvorming naar buiten; 

• Het COA moet zich committeren aan een zinvolle dagbesteding; 
• Laat asielzoekers direct de taal leren, geef lessen burgerschap, leer ze over waarden en normen 

in Nederland en laat ze inburgeren, zodat ze aan het werk kunnen; 
• Stoom asielzoekers klaar voor de Nederlandse maatschappij; 
• Geef verkeerslessen en fietslessen; 
• Organiseer activiteiten voor jongeren en voor vrouwen; 
• Organiseer culturele activiteiten, sport en vrijwilligerswerk; 
• Bied meer ontspanningsmogelijkheden aan; 
• Kijk naar talenten van mensen en hoe je deze in kunt zetten; 
• Begeleid asielzoekers naar werk; 
• Koppel asielzoekers aan lokale boeren of laat ze vrijwilligerswerk doen bij verenigingen;  
• Laat verschillende organisaties, waaronder kerken, op verschillende dagdelen activiteiten 

organiseren; 
• Bereid de activiteiten bij DNK verder uit (taalklas), ook voor kinderen. 

 
7.14 (wederzijdse) Integratie  
In de gesprekken is ook het onderwerp integratie aan bod gekomen. Een aantal inwoners zegt dat het 
van belang is dat asielzoekers en inwoners elkaar ontmoeten en leren kennen, om verbinding tot stand 
te brengen. Deze inwoners geven aan dat integreren alleen lukt, als inwoners hier ook open voor staan. 
Als dit niet zo is, gaan kleinere opvanglocaties verspreid over de stad ook geen bijdrage leveren aan 
integratie.  
 
Suggesties van inwoners voor verbeteringen: 

• Zorg dat mensen elkaar ontmoeten en leren kennen, dat zorgt voor wederzijds begrip; 
• Geef voorlichting en laat asielzoekers en inwoners kennis maken met elkaars cultuur; 
• Zorg voor initiatieven die leiden tot verbinding tussen asielzoekers en de inwoners van Assen; 
• Richt een shared space in op het AZC voor asielzoekers en inwoners, zoals het Spoorpark 

Tilburg; 
• Maak het AZC en de omgeving aantrekkelijk en gezellig om ontmoeting tussen asielzoekers en 

inwoners te stimuleren, ook voor kinderen; 
• Begin een eetcafé of wereldrestaurant op het AZC; 
• Creëer een ontmoetingsruimte op het AZC voor asielzoekers en inwoners, zoals in Renkum; 
• Creëer een plek voor ontmoeting in de bibliotheek; 
• Koppel asielzoekers aan eenzame ouderen: zet ze in voor het oplossen van maatschappelijke 

vraagstukken; 
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• Zet asielzoekers in om bijvoorbeeld sneeuw te ruimen. Samenwerken leidt tot integratie en 
stimuleert de asielzoeker om Nederlands te leren praten; 

• Zet projecten op waar zowel asielzoekers als inwoners van kunnen profiteren; 
• Creëer zithoekjes op het Koopmansplein. Daardoor wordt het gezelliger, toegankelijker en 

eenvoudiger om elkaar te ontmoeten; 
• Maak de inwoners van Assen nieuwsgierig naar de asielzoekers op het AZC; 
• Organiseer kunstprojecten en kookgroepen; 
• Start een fietsenproject voor asielzoekers en inwoners die samen fietsen repareren. 

Samenwerking leidt tot verbinding.  

8. Toekomstige betrokkenheid inwoners 
Een aantal inwoners heeft het college meegegeven om niet eenmalig met inwoners in gesprek te gaan 
over het AZC. Het college neemt dit advies ter harte. Het college kijkt graag samen met inwoners hoe de 
verschillende suggesties uitgewerkt kunnen worden. 
 
Ook wil het college een oproep doen aan inwoners om zich aan te melden voor de klankbordgroep. De 
klankbordgroep bestaat momenteel uit vijf bewoners uit de wijken Zuiderpark en Assen-Oost, die drie 
keer per jaar met het COA en de gemeente de opvang op het AZC bespreken. Het COA organiseert deze 
overleggen. Wat het college betreft is er ruimte voor een aantal andere inwoners om bij dit overleg aan 
te sluiten en mee te praten, ook uit andere wijken. 
 
Een aantal inwoners heeft aangegeven graag een keer een bezoek te willen brengen aan het AZC. Het 
COA gaat dit bezoek organiseren. De deelnemers aan de keukentafelgesprekken ontvangen hierover 
binnenkort meer informatie. 
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III. Gespreksverslagen 
participatietraject AZC 

 
Hieronder volgt de informatie uit de gesprekken met de bedrijven en de inwoners.  

1. Informatie van bedrijven 
 
1.1 Dictu 
Wat zijn uw positieve of negatieve ervaringen met het AZC de afgelopen jaren? Kunt u concrete 
voorbeelden geven? 
Ten eerste hebben we helemaal geen overlast, dat is ook goed om te vermelden en ook positief want 
het zal er niet altijd leuk zijn. Het is mooi om te zien dat er naast het vele verdriet ook veel plezier te zien 
is op het buitenterrein. 
 
Bent u wel eens op het AZC geweest? Zijn er verbeterpunten voor wat betreft de opvang aan de 
Schepersmaat die volgens u doorgevoerd zouden moeten worden? 
We hebben er onlangs nog een mooi 25-jarig jubileum feestje gevierd waarbij we hebben kunnen 
proeven van alle heerlijke gerechten die waren bereid. Fantastisch om zo een beetje met elkaar te 
integreren. Onlangs hebben we ook op de banenmarkt gestaan.  
 
Kunt u concrete aandachtspunten benoemen voor uw wijk of buurt waar het college rekening mee 
moet houden als we de opvang van asielzoekers aan de Schepersmaat willen continueren? 
Het zou fijn zijn als er meer integratiemogelijkheden zijn. Er wordt door ons samen met RVO gekeken of 
we in het werk iets voor elkaar kunnen betekenen en dat gaat wel lukken maar is toch een ingewikkeld 
proces. Zonde dat er zoveel talent geen of heel lastig een bijdrage kan leveren aan Nederland.  
 
1.2 RVO 
Wat zijn uw positieve of negatieve ervaringen met het AZC de afgelopen jaren? Kunt u concrete 
voorbeelden geven? 
RVO is op zich positief. Er is de afgelopen jaren een paar keer een incidentje geweest, bijvoorbeeld dat 
er iemand sliep in het portiek, maar eigenlijk heeft RVO geen klachten. Het laatste jaar is er een 
intensiever contact met het COA ontstaan. Daardoor is er meer afstemming en interactie. COA en RVO 
zijn op een aantal punten aan het verkennen hoe ze als buren meer samen op kunnen trekken, 
bijvoorbeeld als het gaat over het inzetten van asielzoekers voor werkzaamheden bij RVO. De openheid 
en de zoektocht is er, maar wat kan en mag in de praktijk is nog ingewikkeld. Volgens RVO zijn de 
belemmeringen nog best heel hoog: wie zit er precies op het AZC, wat zoekt RVO, hoe kun je dat bij 
elkaar brengen. Hierover is ook contact met Werkplein Drentsche Aa. Dat proces is niet gemakkelijk en 
de arbeidsrechtelijke drempels hoog. Als er op sociaal vlak contacten zijn, krijg je sneller iemand in beeld 
die mogelijk interessant is. Maar dan moet je eerst investeren in elkaar leren kennen. De inzet is om 
daarvoor gezamenlijke activiteiten te organiseren, dit wordt de komende tijd verder uitgewerkt. De Job 
Office van het COA kan eventueel ingezet worden voor bijvoorbeeld het (deels) organiseren van een 
barbecue voor RVO medewerkers om op die manier mogelijke weerstand om te zetten in ontmoetingen. 
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En wie weet leidt dit tot het inzetten van de mensen bij RVO. Bij een aantal mensen is de wil om te 
verkennen er, maar het enthousiasme moet uit de mensen zelf komen. 
 
Bent u wel eens op het AZC geweest? Zijn er verbeterpunten voor wat betreft de opvang aan de 
Schepersmaat die volgens u doorgevoerd zouden moeten worden? 
RVO heeft op management niveau contact met het COA en is ook aanwezig geweest op de open dag in 
september 2024. Bij een volgende open dag gaat RVO hier intern actief over communiceren, zodat meer 
mensen een kijkje gaan nemen. 
 
Met betrekking tot het pand geeft RVO aan dat dit steeds slechter wordt. De kamers zijn klein en krap. 
Dit gun je de mensen niet. Het zou mooi zijn dat als het AZC langer openblijft, het ook opgeknapt en 
onderhouden wordt. 
 
Kunt u concrete aandachtspunten benoemen voor uw wijk of buurt waar het college rekening mee 
moet houden als we de opvang van asielzoekers aan de Schepersmaat willen continueren? 
RVO heeft geen specifieke punten om mee te geven aan het college. Hooguit een aandachtspunt met 
betrekking tot de pilot ‘Snellere start, sterkere toekomst’. Als het college daar op in blijft zetten, moet er 
ook aandacht zijn om de drempels vanuit de (rijks)overheid te verlagen.  
 
1.3 WZA 
Wat zijn uw positieve of negatieve ervaringen met het AZC de afgelopen jaren? Kunt u concrete 
voorbeelden geven? 
Het WZA is in het algemeen positief over het bestaan van het AZC aan de Schepersmaat. We 
ondervinden nauwelijks hinder of overlast van de bewoners. We zien echter wel regelmatig dat 
bewoners van het AZC niet altijd voorbereid zijn op een ziekenhuisbezoek. Niet altijd moet men in het 
WZA zijn, maar bijvoorbeeld bij de GGD of de tandarts-bus op locatie AZC. Onze receptie is goed 
getraind om door te vragen als er onduidelijkheid is en in het algemeen leidt dit niet tot problemen. 
 
Bent u wel eens op het AZC geweest? Zijn er verbeterpunten voor wat betreft de opvang aan de 
Schepersmaat die volgens u doorgevoerd zouden moeten worden? 
Ja, we hebben een goed contact met de locatiemanager. Tot dusver werden ontstane klachten goed 
opgepakt. 
 
Kunt u concrete aandachtspunten benoemen voor uw wijk of buurt waar het college rekening mee 
moet houden als we de opvang van asielzoekers aan de Schepersmaat willen continueren? 
Wenselijk is dat Schepersmaat een opvanglocatie blijft voor statushouders2. We hebben wel overlast 
ervaren van de noodopvang bij de Haar3. Met name in het eerste jaar hadden we drank- en 
drugsgerelateerde incidenten vanuit deze opvang. Dat gaat overigens nu stukken beter. 
 
1.4 GGZ 
Wat zijn uw positieve of negatieve ervaringen met het AZC de afgelopen jaren? Kunt u concrete 
voorbeelden geven? 
Wij hebben de afgelopen jaren alleen maar professioneel contact gehad met het AZC. Bewoners die 
tijdelijk werden opgenomen op een afdeling bij ons dan wel poliklinisch behandeling ontvangen.  

 
2 Op het AZC zitten ongeveer 230 statushouders (mei 2025), de overige bewoners zijn asielzoekers. 
3 Dit was in 2021. 



 

23 
 

We hebben een afdeling in Beilen De Evenaar die zich richt op asielzoekers en zij hebben een goed 
contact met de Locatiemanagers van AZC Assen.  
 
Standplaats Assen geeft aan dat er een prima samenwerking is het met AZC en er wordt ook geen 
overlast of iets van dien aard ervaren. 
 
Bent u wel eens op het AZC geweest? Zijn er verbeterpunten voor wat betreft de opvang aan de 
Schepersmaat die volgens u doorgevoerd zouden moeten worden? 
GGZ Drenthe heeft verschillende afdelingen op het terrein naast het AZC liggen. Wij hebben voor deze 
vragen niet al deze afdelingen na gevraagd over er wel een iemand geweest is daar we verwachten van 
niet. We zijn een zorginstelling en wonen er niet. 
 
Kunt u concrete aandachtspunten benoemen voor uw wijk of buurt waar het college rekening mee 
moet houden als we de opvang van asielzoekers aan de Schepersmaat willen continueren? 
Hier kunnen we helaas geen antwoord opgeven. 
 
1.5 NAM 
Ik kan in het algemeen stellen dat de samenwerking tussen het COA en de NAM een goede is. Als er 
zaken spelen nemen we deze rechtstreeks op met de locatieverantwoordelijke en/of de aanwezige 
beveiligingsorganisatie.  

2. Gespreksverslagen keukentafelgesprekken 7 maart – 17 april 2025. In 
willekeurige volgorde 

 
Gespreksverslag 1 
Alle aanwezigen geven als reden voor het aanmelden aan dat ze graag een ander geluid willen laten 
horen. Opgemerkt wordt dat tegenstanders zich laten horen, voor voorstanders of een genuanceerd 
geluid ontbreekt. Een mevrouw die aanwezig is woont op korte afstand van het AZC in Assen. Haar 
reden voor deelname is om de zwijgende meerderheid een stem te geven. Zij geeft aan het onzin te 
vinden dat erover geklaagd wordt. 
 
Onder de aanwezigen zitten personen die nu of in het verleden vrijwilligerswerk met asielzoekers 
hebben gedaan. Zo geeft een mevrouw les aan asielzoekers en heeft een meneer op een AZC gewerkt. 
 
Alle aanwezigen hebben een brief ontvangen en zich op basis daarvan aangemeld. Een van de 
aanwezigen gaf aan bij de mogelijkheid een reactie per mail te hebben gegeven, maar dacht dat die 
optie er niet was. Daarom toch aangemeld voor het keukentafelgesprek. 
 
Wat zijn uw positieve of negatieve ervaringen met het AZC de afgelopen jaren? Kunt u concrete 
voorbeelden geven? 
Alle aanwezigen zijn positief over het AZC. Ze geven aan dat er wel verbeterpunten zijn, maar ervaren 
geen overlast. Negatieve ervaringen zitten voor een aantal aanwezigen in hoe er over asielzoekers 
gesproken wordt. Een mevrouw geeft aan soms te schrikken van reacties van sommige Assenaren. Ze 
doelt daarbij op het gebruik van discrimineerde teksten, maar ook dat anderen er vanuit gaan dat zij dat 
ook logisch vindt en de mening deelt.  



 

24 
 

Een mevrouw geeft aan dat ze sommige asielzoekers wel “vreemd” vindt, maar niet bang is als ze 
asielzoekers treft. Geeft aan niet actief contact met asielzoekers te zoeken. 
 
Een mevrouw geeft aan dat als zij door het Asserbos wandelt, ze soms fietsen en rommel ziet liggen. Het 
komt een enkele keer voor dat er een opstootje is of dat iemand ineens voor je springt. Men begrijpt dat 
mensen hiervan kunnen schrikken, maar zelf ervaart ze dit niet als bedreigend. Ze geeft aan dat dit 
wellicht te maken heeft met het niet kennen van de gewoontes.  
 
Een van de aanwezigen geeft aan dat er zeker aandacht moet zijn voor mensen die wel last hebben, 
maar dat dit in het juiste perspectief moet worden geplaatst. In haar omgeving is er een aantal jaren 
geleden een inbraak geweest (waarvan niet vaststaat dat dit een bewoner van het AZC was), maar ze is 
van mening dat dit nog steeds wordt gebruikt als argument en wordt opgeklopt zodat het beeld ontstaat 
dat door de aanwezigheid van het AZC er veel meer inbraken zijn. 
 
De aanwezigen geven aan dat ze blij en trots zijn op de bijdrage die Assen levert aan de opvang van 
asielzoekers. Assen doet veel en doet het ook goed. Een van de aanwezigen noemt de aanwezigheid van 
asielzoekers in de stad een culturele verrijking. 
 
Bent u wel eens op het AZC geweest? Zijn er verbeterpunten voor wat betreft de opvang aan de 
Schepersmaat die volgens u doorgevoerd zouden moeten worden? 
Sommige van de aanwezigen zijn wel eens op het AZC geweest bij een Open dag of voor 
vrijwilligerswerk. Een meneer geeft aan dat bij het eerste bezoek er een beeld werd gecreëerd dat het 
niet veilig was om alleen rond te lopen. Hij heeft die ervaring niet. Geeft aan dat het vriendelijke 
mensen zijn. Er zijn ook veel die echt wat willen. Een meneer geeft les aan asielzoekers op het AZC. Hij 
zou de mogelijkheden hiervoor graag uitbreiden. De huidige 1 uur in de week gedurende 12 weken is 
volgens hem weinig. 
 
De aanwezigen geven aan dat het geen luxe verblijf is op het AZC. Eén meneer geeft aan dat er bij een 
kleinere opvang  wellicht meer onderlinge verbinding tussen asielzoekers ontstaat binnen het AZC. Het 
huidige aantal asielzoekers is voor hem geen discussiepunt. 
 
Een mevrouw geeft aan dat de groep bewoners steeds wisselt. Ze komen en gaan, waardoor er weinig 
binding ontstaat. 
 
Een van de aanwezigen geeft aan graag het AZC te bezoeken, maar kwam er te laat achter dat er een 
Open Dag was. Dit kan eenvoudig gemist worden. Hier kan meer aandacht voor zijn. 
 
Kunt u concrete aandachtspunten benoemen voor uw wijk of buurt waar het college rekening mee 
moet houden als we de opvang van asielzoekers aan de Schepersmaat willen continueren? 
De aanwezigen geven de volgende punten aan: 

• Investeren en verbinden. Taalgroepen in DNK vinden ze een goed initiatief. Dit verder 
uitbreiden, ook met kinderen. 

• Zorg voor vormen van onderwijs en culturele activiteiten. 
• Inzetten op andere manier van contact tussen asielzoekers en inwoners. 
• Zorg dat mensen elkaar ontmoeten en leren kennen. Veel komt vanuit het niet weten. 
• Ruimte bieden voor winkeltjes/supermarktje in de binnenstad zoals die tegenover Van der 

Veen. 
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• Zithoekjes creëren op het Koopmansplein. Hierdoor wordt het gezelliger en toegankelijker. 
Eenvoudiger om elkaar te ontmoeten. 

• Maak de inwoners van Assen nieuwsgierig naar de bewoners van het AZC. 
• Maak het AZC en de omgeving aantrekkelijk en gezellig om ook  daar te ontmoeten. Ook voor 

kinderen. 
• Groen in de stad belangrijk voor de sfeer. 
• Zorg voor woningen voor statushouders. Dan kunnen in de hele keten goede stappen gezet 

worden. 
• Wij zij gevoel voorkomen. 
• Mensen die mogen blijven (statushouders) vooral vanuit AZC Assen plaatsen. 
• Zorg voor toezicht, maar dan wel op een constructieve manier en op dezelfde wijze als voor 

andere inwoners van Assen. 
• Iemand regelmatig door het Asserbos laten gaan zoals een BOA.  
• Troep in de omgeving en het Asserbos opruimen. 
• Voorkomen van de overplaatsingen binnen de asielopvang. Steeds overplaatsen van mensen 

zorgt volgens de aanwezigen voor onzekerheid. 
• Geef de bewoners van het AZC verkeers- en fietslessen. Juist de volwassenen. 
• Opstarten van een fietsproject voor het repareren van fietsen. Niet op het AZC maar in de stad 

met anderen. Samenwerking kan inwoners en asielzoekers verbinden. 
• Kunstprojecten en kookgroepen met bewoners van het AZC opzetten. 
• Statushouders meer spreiden over de stad. Dit zorgt voor diversiteit in wijken. Nu zie je vooral 

steeds in bepaalde wijken statushouders geplaatst worden. 
 
Samenvattend gaat het om initiatieven die zorgen voor verbinding tussen asielzoekers en inwoners van 
Assen. Daarnaast geven de aanwezigen aan dat er ingezet moet worden op voorlichting. Voor 
asielzoekers, maar vooral voor inwoners van de stad. Vooral om kennis te laten maken met elkaars 
cultuur en zo elkaar beter te begrijpen. De aanwezigen geven aan dat hiervoor de Berichten van de Brink 
gebruikt kan worden. 
 
Een mevrouw geeft aan dat haar kleinzoon voor het grootste deel speelt met kinderen die hier niet 
geboren zijn. Het is belangrijk om te investeren in de jeugd. Zij geeft aan dat het voor kinderen heel 
gewoon is om met kinderen van andere (culturele) achtergronden op te trekken.  
Investeren in elkaar buiten school tegenkomen. Hierbij merkt ze op dat sommige kinderen geen 
zwemles krijgen en dit zorgt voor verschillen onderling. 
 
Afsluitend geven de aanwezigen aan de keukentafelgesprekken een goed initiatief te vinden. Ze geven 
aan dat de gemeente deze vorm ook bij ander onderwerpen moet inzetten. 
 
Gespreksverslag 2 
De aanwezigen hebben zich allen aangemeld om hun mening te kunnen geven. Op één aanwezige na 
wordt aangegeven dat men zich zorgen maakt en dat het niet goed gaat/komt met de opvang. 
 
De aanwezige meneer geeft aan verbolgen te zijn over het gesprek met de raad in december. Hij is van 
mening dat veel mensen apathisch naar dit onderwerp kijken. Hij geeft aan moeite te hebben met de 
besluitvorming. Er wordt volgens meneer in een richting gepraat, de aantallen zijn al een gepasseerd 
station en volgens meneer is het besluit is al genomen. 
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Had hier graag ook met de wethouder over gesproken. Hij beaamt dat er 2 kampen zijn, maar dat de 
kant van tegenstanders de grootste is. Dit is volgens meneer wel gebleken uit de Tweede Kamer 
verkiezingen. De verdeling van de opvang is niet eerlijk. Hij geeft aan dat in de provincie Drenthe er 7 
asielzoekers op 1000 inwoners worden opgevangen, in andere provincies ligt dit veel lager. In Assen is 
dit volgens meneer 15 op 1000 (inclusief opvang Expohal). Meneer geeft aan dat volgens de 
Spreidingswet Assen 330 asielzoekers moet opnemen. Meneer wil weten waarom er dan nu gesproken 
wordt over 1000. Assen doet volgens meneer al jaren meer dat anderen. Het is volgens hem tijd dat 
anderen dit maar gaan doen.  
 
Wat zijn uw positieve of negatieve ervaringen met het AZC de afgelopen jaren? Kunt u concrete 
voorbeelden geven? 
Aanwezige mevrouw vertelt over haar ervaring. Zij geeft aan een verlening van het AZC een slecht plan 
te vinden. Ze maakt zich zorgen over de democratie en veiligheid. Zij geeft aan veel overlast te ervaren, 
voornamelijk van islamitische mannen. Zij vindt dat deze mannen (Nederlandse) vrouwen niet 
accepteren. Ze maakt zich zorgen voor alleenstaande of alleen gaande vrouwen. Zelf heeft ze meerdere 
keren ervaren uitgescholden te zijn, seksuele intimidatie, dat de mannen niet aan de kant gaan op 
straat, bewust links blijven fietsen en haar klanten (mevrouw heeft bedrijf aan huis) intimideren 
waardoor deze (vrouwelijke) klanten niet veilig naar binnen kunnen. Ze voelt zich niet veilig aangezien 
het volgens haar niet om incidenten gaat maar om structurele overlast. Zij geeft aan dat dit naar haar 
mening gaat om niet geïntegreerd gedrag en het niet accepteren van de Nederlandse normen en 
waarden. Ze geeft tevens aan dat ze heeft gezien dat gesluierde vrouwen midden op een veld gaan 
poepen. Ze geeft aan dat ze 8 jaar geleden niet de overlast ervaarde die er nu is. Ze loopt al jaren niet 
meer alleen de stad in, terwijl ze dat eerder wel deed. Dit wordt bevestigd door een ander mevrouw die 
aangeeft bepaalde straten te ontwijken. Als voorbeeld noemt zij het Drostenlaantje. 
 
Een andere mevrouw beaamt de ervaringen die benoemd worden. Zij heeft een dochter van rond de 20 
jaar. Die wordt midden in de nacht aangesproken op een seksistische en intimiderende wijze. Het zijn 
vooral jonge (Eritrese) mannen. Ze vindt het raar dat ze alleen maar deze jonge mannen ziet en geen 
vrouwen. Geeft aan dat ze geen overlast ervaart van Syrische mannen. 
 
Een andere aanwezige mevrouw geeft aan geen overlast te ervaren en positieve ervaringen te hebben. 
Zij doet vrijwilligerswerk bij een taalgroep, heeft via de kerk contact met een Irakees gezin en ziet dat 
veel asielzoekers willen bijdragen aan de samenleving. Ze is trots dat Assen veel moeite doet om 
mensen op te vangen. 
 
Meneer geeft aan dat men zich geïntimideerd voelt door de aanwezige groepjes op het Koopmansplein. 
Asielzoekers rijden volgens hem kris kras door Assen heen. Hij geeft aan dat er gesproken wordt over 
slechts 3 incidenten. Maar via via heeft hij vernomen dat het COA richting medewerkers aangeeft dat er 
niet over incidenten gesproken mag worden. Hij geeft aan dat er in Assen Oost regelmatig een ruitje van 
een auto wordt ingeslagen, maar dat de mensen geen aangifte willen doen. 
 
Bent u wel eens op het AZC geweest? Zijn er verbeterpunten voor wat betreft de opvang aan de 
Schepersmaat die volgens u doorgevoerd zouden moeten worden? 
Van de aanwezigen is één mevrouw wel eens op het AZC geweest. Ze was uitgenodigd voor de Iftar. Ze 
was onder de indruk. Ze geeft aan dat ze om 10 uur ’s avonds weg moest omdat er geen bezoek na die 
tijd is toegestaan.  Ze geeft aan dat alleenstaande mensen vaak met 6 op een kamer verblijven. Hierdoor 
is er weinig privacy. 
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Kunt u concrete aandachtspunten benoemen voor uw wijk of buurt waar het college rekening mee 
moet houden als we de opvang van asielzoekers aan de Schepersmaat willen continueren? 
Meneer geeft aan niet te begrijpen dat de  raad unaniem is. Hij denkt dat de opvang voor de gemeente 
een verdienmodel is. Hij vindt het niet goed dat de gemeente geld heeft gekregen voor de opvang in de 
Expohal. Voelt als een vorm van afkoop. De burgemeester legt uit hoe dit is ontstaan. 
 
Meneer geeft aan dat minister Faber ook begint over “afkoop”, een vergoeding voor gemeenten die 
opvang bieden. Mensen zijn het daar volgens meneer niet mee eens. Meneer geeft aan dat hij het er 
mee eens is dat we wel een deel van de oplossing moeten zijn, maar dat dit niet overdreven moet 
worden. Hij vindt de communicatie van de gemeente warrig. Volgens hem was het onduidelijk waar we 
over praten. Hij is samen met 3 andere aanwezigen van mening dat minder mensen opvangen zorgt 
voor meer ruimte voor de mensen die wel worden opgevangen. Het aantal van de Spreidingswet (330) is 
maximaal. Hij hoopt dat de Expohal ook leeg gaat. Het loopt Nederland over de schoenen heen, maar 
Assen kan en moet de sores van de wereld niet oplossen. 
 
Meneer en drie andere aanwezigen zijn blij met  de plannen dat er geen permanente status meer 
gegeven wordt en dat ook een gezin niet mag nakomen. Deze aanwezigen hebben vooral problemen 
met fout gedrag en de houding ten opzichte van vrouwen. Zij vinden dat islamitische mannen geweigerd 
moeten worden. 
 
Eén mevrouw geeft aan dat ze het Joboffice een goed initiatief vindt. Ze heeft te weinig zicht op hoeveel 
mensen aan vrijwilligerswerk doen, maar vindt dit ook belangrijk. In het taalcafé besteedt zij zelf 
aandacht aan onze normen en waarden. Dit is iets wat nog meer aandacht kan krijgen.   
Een andere mevrouw geeft aan dat de asielzoekers vanaf dag 1 duidelijk gemaakt moet worden hoe de 
gemeenschap meer moet opstaan om duidelijk te maken wat de omgangsvormen zijn. 
Een andere mevrouw geeft aan dat de asielzoekers een avondklok moeten krijgen. Het COA heeft 
volgens haar geen idee wat mensen overdag doen. Ze is van mening dat de asielzoekers een strak 
programma moeten krijgen. Ook moet er volgens mevrouw een samenscholingsverbod op het 
Koopmansplein komen. Dit wordt gesteund door een aantal andere aanwezigen. 
 
Gespreksverslag 3 
Alle aanwezigen geven als reden voor het aanmelden aan dat ze graag een ander geluid willen laten 
horen. Opgemerkt wordt dat tegenstanders zich laten horen, voor voorstanders of een genuanceerd 
geluid ontbreekt. Eén meneer geeft aan dit als zijn burgerplicht te zien.  
 
Alle aanwezigen hebben een brief ontvangen en zich op basis daarvan aangemeld.  
 
Wat zijn uw positieve of negatieve ervaringen met het AZC de afgelopen jaren? Kunt u concrete 
voorbeelden geven? 
De aanwezigen zijn positief over het AZC en ervaren weinig tot geen overlast. Eén meneer woont op 
korte afstand van het AZC. AZC heeft de mensen een route gegeven naar de stad. Hij woont niet aan de 
looproute maar hoort wel dat Afrikaanse jongens van muziek en lawaai houden en dat dit als niet prettig 
wordt ervaren door mensen die aan de looproute wonen. Als ze in de richting van het AZC lopen gooien 
ze veel afval weg op straat. Daardoor is het rommeliger. Als leuke ervaringen noemt hij 11 november. 
Toen kwam er aantal moeders met kinderen langs voor Sint Maarten. 
 
Van buren heeft een andere meneer wel eens gehoord dat zij overlast ervaren zoals geschreeuw of 
dingen omver gooien. ’s Avonds en ’s nacht is er eerder overlast dan overdag.  
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Hij geeft aan dat de aanname is dat het om asielzoekers gaat, maar het is ook regelmatig een verward 
persoon van de GGZ. Hij vindt het belangrijk dat we zorgen voor goede opvang. Snapt dat dit tot 
bepaalde vorm van overlast kan zorgen, maar ziet dit niet als reden om het niet te doen. Hij vindt dit 
niet vervelend en het hoort bij een stad. Hij is van mening dat dit binnen Assen prima opgevangen kan 
worden. Dit is lastiger in kleinere gemeenten. Contact met asielzoekers is soms lastig vanwege de taal. 
 
Een andere meneer geeft aan op eerdere woonplekken te maken te hebben gehad met AZC’s en heeft 
asielzoekers geholpen als onder andere taalmaatje. Hij woont sinds oktober in Assen. Het gaat hem aan 
zijn hart hoe mensen in de TT hal worden opgevangen, maar is blij dat Assen haar verantwoordelijkheid 
neemt. 
 
De aanwezige mevrouw geeft aan dat volgens haar het AZC prima op de huidige locatie kan blijven. 
Locatie Assen heeft een goede reputatie. Zelf heeft ze nooit overlast ervaren. Natuurlijk komt ze 
asielzoekers op straat of in de supermarkt tegen, maar ze heeft geen vervelende ervaringen. Ze is van 
mening dat er te weinig opvang in Nederland is. 
 
Bent u wel eens op het AZC geweest? Zijn er verbeterpunten voor wat betreft de opvang aan de 
Schepersmaat die volgens u doorgevoerd zouden moeten worden? 
Eén meneer is wel eens op het AZC Assen geweest.  Een andere meneer is wel eens op een ander AZC (in 
zijn vorige woonplaatsen) geweest en mevrouw is in het aanmeldcentrum in Ter Apel geweest. 
 
Asielzoekers krijgen een route naar de binnenstad van het COA. Meneer geeft aan dat deze route niet 
voor iedereen helder is. Als idee benoemt hij deze looproute met borden aan te geven. Ook adviseert hij 
de route dan niet door de woonwijk te laten gaan, aangezien die mogelijkheid er is (bovenlangs). Ook 
ziet hij het als een verantwoordelijkheid van het COA om te voorkomen dat het rommelig wordt in de 
buurt. De verantwoordelijkheid stopt volgens hem niet bij de voordeur. 
 
Mevrouw geeft aan dat de locatie wel geschikt moet zijn voor het aantal mensen dat er opgevangen 
wordt. 

 
Kunt u concrete aandachtspunten benoemen voor uw wijk of buurt waar het college rekening mee 
moet houden als we de opvang van asielzoekers aan de Schepersmaat willen continueren? 
De aanwezigen geven de volgende punten aan: 

• Inzetten op andere manier van contact tussen asielzoekers en inwoners. 
• Zorg dat mensen elkaar ontmoeten en leren kennen. Veel komt vanuit het niet weten. 
• Maak de inwoners van Assen nieuwsgierig naar de bewoners van het AZC. 
• Maak het AZC en de omgeving gezellig en aantrekkelijk zodat mensen elkaar ook daar willen 

ontmoeten.  
• “Kroeg” voor de jongelui op AZC. 
• Direct taal leren en aan het werk. 
• Hoe beter het in het AZC begint, hoe beter ook voor buiten. 
• Eetcafé of “wereldrestaurant” op het AZC voor iedereen. Eten en gastvrijheid is meestal 

belangrijk voor de asielzoekers. 
• Zorg voor dagprogramma om onder andere verveling tegen te gaan. 
• Activiteiten voor vrouwen (alleenstaande of zonder kinderen). 
• Zorg voor ontmoetingsruimte: ook voor Assenaren. Werkt in Renkum erg goed. 
• Woningen voor statushouders en vooral statushouders vanuit AZC Assen plaatsen. 
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• In de bibliotheek plek creëren voor ontmoeting.  
• Sturen op samenstelling bewoners AZC, indien mogelijk (gezinnen met kinderen). 

Samenvattend gaat het om initiatieven die zorgen voor verbinding tussen asielzoekers en inwoners van 
Assen. Daarnaast geven de aanwezigen aan dat er ingezet moet worden op voorlichting. 
 
Eén meneer stelt een aantal vragen over de wijze waarop de gemeente grip kan houden op de opvang 
en de condities waaronder er verlengd kan worden. Hij vindt het AZC prima, maar de grip is voor hem 
van belang. Zo moeten de aantallen niet verdubbelen en moet stapeling voorkomen worden. Hij geeft 
bijvoorbeeld aan om voor bijvoorbeeld 600 bewoners te gaan en dan een schil te houden voor 
noodopvang op deze locatie. Hij geeft ook aan dat er in de buurt verhalen rondgaan dat het AZC een 
tweede aanmeldcentrum gaat worden. De burgemeester geeft aan dat dit niet aan de orde is. 
 
Voor mevrouw heeft een permanent AZC de voorkeur, maar hierin ziet zij wel een rol voor de gemeente 
als bijvoorbeeld eigenaar van het pand. Op deze manier heeft de gemeente meer grip en sturing. 
Een andere meneer is van mening dat kleinschalige opvang succesvol kan zijn, omdat het contact met de 
buurt eenvoudiger kan zijn. Voor de integratie is hij bang dat 1000 te veel is. Echter is hij het eens dat 
het voordeel hiervan is zaken als school, begeleiding en toezicht. Hij vindt het goed dat Assen het 
voortouw neemt meer te doen met de Spreidingswet. 
 
Gespreksverslag 4 
Meneer geeft aan dat hij het dapper vindt dat er voor deze vorm is gekozen. Hij ervaart veel agressie 
rondom dit onderwerp. Alle aanwezigen hebben zich aangemeld omdat ze het positieve geluid willen 
laten horen.  
 
De aanwezigen hebben allemaal moeite met het gebrek aan acceptatie voor asielzoekers. Ze vinden het 
bijzonder dat dit er voor de Oekraïners wel is.  
Asielzoekers komen toch naar Nederland. Als er dan geen opvang is zoeken ze andere plekken om te 
verblijven. Ze zijn van mening dat als dit AZC sluit dat er 6 andere plekken moeten komen. Er moet 
ergens opvang zijn. Laat de opvang die er is doorgaan als het goed gaat. 
 
Wat zijn uw positieve of negatieve ervaringen met het AZC de afgelopen jaren? Kunt u concrete 
voorbeelden geven? 
De aanwezigen geven aan geen negatieve ervaringen te hebben. Beeld van de aanwezigen is positief. 
 
Partner van één van de aanwezigen is buschauffeur (kon helaas niet aanwezig zijn). Die heeft wel eens 
te maken met mensen die niet willen betalen. Hij weet dat het COA ze een buskaartje geeft dus kan daar 
goed op reageren. Haar partner is wel van mening dat de vervoerder duidelijke richtlijnen voor de 
omgang hier moet opstellen en moet kijken naar de mogelijkheden voor toezicht en handhaving. 
 
Aanwezigen geven aan dat vooral de negatieve berichten aandacht krijgen, maar niet de positieve. Als 
voorbeeld wordt een groepje klagende Syrische vluchtelingen genoemd. Dat kwam in de krant, maar 
niet dat een andere groep Syrische vluchtelingen van hun weekgeld rozen had gekocht en die uitdeelde 
als dankbaarheid voor de opvang. 
 
Bent u wel eens op het AZC geweest? Zijn er verbeterpunten voor wat betreft de opvang aan de 
Schepersmaat die volgens u doorgevoerd zouden moeten worden? 
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Mevrouw geeft aan dat ze bij de dienst Terugkeer en Vertrek heeft gewerkt. Ze vindt het AZC in Assen 
een mooi AZC en fijne locatie. Het zou zonde zijn als het er niet meer is. Ze geeft aan dat het wel wat 
gezelliger en kleurrijker mag. Vooral voor de kinderen, want die krijgen alles mee en dat kan 
beschadigend zijn. Ze geeft aan dat er misschien meer speeltoestellen kunnen komen. Hoe gezelliger en 
kleurrijker, hoe beter de opvang is. Als het niet gezellig is, dan zoek je het eerder buiten de deur. Ze 
noemt ook mogelijkheden om boodschappen te doen in het AZC. Ook zodat de asielzoekers niet te ver 
moeten lopen voor een winkel. Dit haalt ook een deel van de loop richting wijken en binnenstad weg. 
Eén van de aanwezigen wist tot voorkort niet dat er een AZC was. Ze is er nog nooit geweest maar wil 
wel eens naar een Open Dag.  
 
De aanwezigen raden mensen aan naar het AZC te gaan. Dit geeft een beter beeld. Openheid is het 
advies aan het COA. 

 
Kunt u concrete aandachtspunten benoemen voor uw wijk of buurt waar het college rekening mee 
moet houden als we de opvang van asielzoekers aan de Schepersmaat willen continueren? 
De aanwezigen geven de volgende punten aan: 

- Laat mensen iets doen en communiceer over de successen. Laat dus zien wat ze doen. 
- Voorbeelden: stad opruimen / schoonmaken. 
- Joboffice is een goede Ontwikkeling. 
- Asielzoekers als gastheer/gastdame op station. 
- Koppeling met lokale boeren die handen nodig hebben. 
- Criminele asielzoekers zegt niets over het totaal. Minder asielzoekers opvangen voorkomt dat 

niet. 
- Programma met een verplicht karakter. Negatief komt veel doordat asielzoekers volgens velen 

niets doen. 
- De opa van één van de aanwezigen deed opvang van vluchtelingen thuis. Daar zag ze ook 

duidelijk verschil tussen drive. Een verplichtend karakter helpt bij activeren maar ook in 
beeldvorming naar buiten. 

Gespreksverslag 5 
Na een voorstelronde geeft de burgemeester weer wat het doel is van de keukentafelgesprekken en 
hierbij worden de volgende vragen gesteld: 
 

1. Wat zijn uw positieve of negatieve ervaringen met het AZC de afgelopen jaren? Kunt u 
concrete voorbeelden geven? 

2. Bent u wel eens op het AZC geweest? Zijn er verbeterpunten voor wat betreft de opvang aan 
de Schepersmaat die volgens u doorgevoerd zouden moeten worden? 

3. Kunt u concrete aandachtspunten benoemen voor uw wijk of buurt waar het college rekening 
mee moet houden als we de opvang van asielzoekers aan de Schepersmaat willen 
continueren? 

De deelnemers aan dit gesprek wonen allemaal samen. Het is een woongemeenschap en men heeft een 
eigen huis met een eigen voordeur en een gezamenlijke ruimte en binnentuin.  
Er wordt aangegeven dat het enquêteformulier wat destijds is opgesteld door studenten van de 
universiteit negatief sturend was. Hier wilde de woongemeenschap op reageren, maar de volgende dag 
lag de uitnodiging voor het keukentafelgesprek al in de brievenbus. Ze hebben direct de uitnodiging 
aangenomen, zij wilden het geluid laten horen. 
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Hieronder de antwoorden op de gestelde vragen, overzichtelijk opgesomd. 
• Er wordt aangegeven, namens de hele woongemeenschap, dat het AZC moet blijven en dat ze 

trots zijn op Assen v.w.b. de opvang van de asielzoekers. 
• Zelf zijn ze blij dat zij ook iets kunnen doen voor de asielzoekers. Zo zijn er wandelmaatjes en 

wordt er geholpen met de taallessen (vrijwilligerswerk bij o.a. het Drenthe College). 
• Er wordt aangegeven dat de mensen zo weinig kunnen en mogen doen. Ze zitten in hele kleine 

kamers, mogen geen vrijwilligerswerk doen of een baan hebben. 
• Maak gebruik van de mensen. Zelf hebben ze weleens asielzoekers gevraagd om hulp bij 

bijvoorbeeld een schuurtje opruimen of met tuinieren. Dan zijn ze zo gelukkig. 
• Een enkele bewoner is bij het ACZ geweest. 
• De woongemeenschap heeft geen negatieve ervaringen. 
• Je kunt veel verwachten, maar je moet ook kijken waar ze vandaan komen.  
• Zo krijgt men bijvoorbeeld een fiets, maar geen verkeerseducatie. 
• Eén bewoner geeft aan dat zij vrijwilliger is geweest bij het AZC en dat men doorgaat met de 

opvang op die locatie. Maar het is te klein, er zitten teveel mensen op één kamer. Kan het COA 
de locatie niet uitbreiden? 

• Het COA heeft helaas hierin geen mogelijkheden. Er wordt wel gekeken naar de omgeving (bijv. 
DICTU en Job Office) of er gematcht kan worden. 

• Ook wordt er gesproken over de groepsgrootte van de kamers. Zo zijn er gemeenschappelijke 
douche- en toiletruimtes. Kan dit worden aangepast. 

• V.w.b. de opvang bij de Expohal wordt aangegeven dat dit mensonterend is, vooral als er veel 
mensen zitten. De vraag wordt gesteld of er een busverbinding is. 

o De burgemeester geeft aan dat er een busverbinding is en v.w.b. de opvang geeft hij aan 
dat er een slechte plek of geen plek is. 

• Daarnaast wordt er aangegeven dat men zinvolle bezigheden moet hebben, dan hebben we het 
ook over de praktische dingen. Houd de mensen bezig. 

• Maar kijk ook naar de huisvesting; het is troosteloos. Men zit met teveel personen in een kleine 
ruimte. Geef hen een zinnige invulling aan het bestaan. 

• De Nederlanders zijn niet gewend om te vluchten. De asielzoekers zijn niet welkom en moeten 
altijd dankbaar zijn, dat is de mening van alle Nederlanders. 

• De volgende suggesties worden gegeven om de situatie enigszins te veranderen in de stad: 
o Aanbieden van bijvoorbeeld culturele activiteiten, voetballen. 
o Bied activiteiten aan zoals destijds in Oranje vanuit de gemeenschap werd 

georganiseerd. 
o Mensen toekomstperspectief bieden; niet alleen huisvesting en activiteiten. 
o Kijk naar de talenten van de mensen. 

▪ De burgemeester geeft aan dat bij de intake en bij de Job office bekend is wat 
de achtergronden van de mensen zijn. 

De intentie van de bewoners was om de gemeente Assen een hart onder de riem te steken door aan 
dit gesprek deel te nemen. Er moet ook een tegengeluid zijn. 
Ga zo door! Wij hebben het er volste vertrouwen in. 
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Gespreksverslag 6 
1. Wat zijn uw positieve of negatieve ervaringen met het AZC de afgelopen jaren? Kunt u concrete 
voorbeelden geven? 
Meneer vertelt dat hij de stad ziet veranderen. Hij heeft 20 jaar in Afrika gewoond en is bekend met de 
gebruiken van de mensen. Hij wil niet iedereen over één kam scheren, maar hij vindt dat Nederland niet 
veel heeft aan de mensen die hier komen wonen. We kunnen ze niet gebruiken voor het invullen van 
vacatures. Hij is geen racist, hij is zelf getrouwd met een moslima, maar hij maakt zich zorgen over de 
mensen die te weinig een bijdrage leveren. Nieuwkomers zijn niet volledig geïntegreerd. Echte 
vluchtelingen zijn welkom, maar niet allemaal. We kunnen ze niet allemaal redden. Laatst liep hij in het 
bos en kwam er een meisje bij hem lopen, omdat ze bang was voor een groepje jongens. Ook is recent 
de DHL overvallen. Hij geeft aan dat hij niet weet wie wel een asielzoeker is en wie niet. 
Meneer vindt dat de Haagse politiek het probleem op het bordje van de lokale politiek neerlegt. Hij 
denkt dat het COA het pand aan de Schepersmaat gaat kopen en is bang dat de gemeente dan geen 
zeggenschap meer heeft over wat er daar gebeurt. Hij denkt ook dat de gemeente toch wel mee zal 
gaan met de wens van het COA, maar hoopt dat de gemeente dan vasthoudt aan de aantallen van de 
Spreidingswet. 
 
Meneer zegt dat met name vastgoedontwikkelaars veel aan de opvang verdienen. Als de gemeente het 
contract met het COA verlengt, vertienvoudigt de verkoopprijs. Het COA koopt het pand met 
belastinggeld en daar wordt een klein aantal mensen rijk van. Volgens meneer heeft het COA eerste 
keus van koop. Ook de opvang zelf wordt betaald met belastinggeld. Meneer hoopt dat de opvang in de 
Expohal aan het eind van het jaar stopt. De gemeente heeft nu al geen zeggenschap over de opvang van 
het COA. Hij vraagt hoe de informatievoorziening van de Expohal naar de gemeente loopt en wil graag 
dat alle stukken openbaar zijn. Hij vraagt zich ook af, waarom de gemeente geen referendum 
organiseert over het AZC. 
 
Mevrouw geeft ook aan te willen dat de gemeente zich houdt aan de aantallen van de Spreidingswet. Ze 
wil in ieder geval dat de gemeente minder mensen opvangt dan ze nu doet. Zij ziet veel mensen met een 
andere cultuur, andere normen en andere waarden. Iedereen mag volgens haar zijn zoals die is, maar ze 
vindt het aantal asielzoekers wel heel bepalend voor de sfeer in het centrum. Ze loopt soms door 
straatjes waar veel nieuwkomers komen, maar is er nog niet aan toe om in zo’n straatje ergens wat te 
drinken. Ze vindt het belangrijk dat de Nederlandse cultuur behouden blijft. Ze vindt de 
cultuurverschillen soms ingewikkeld, en dan met name het machogedrag van sommige mannen, het flirt 
gedrag, de houding van mannen t.o.v. de vrouw. Vrouwenbesnijdenis vindt ze heel erg. Het gaat volgens 
haar heel veel tijd kosten voordat nieuwkomers echt geïntegreerd zijn. Het feminisme moet bij deze 
groep nog verder ontwikkeld worden.   
 
Mevrouw vindt dat nieuwkomers niet goed kunnen fietsen. Zij vindt het belangrijk dat er fietsles 
gegeven wordt. Ook vindt ze het mooi wat er in de bibliotheek gebeurt (Taalhuis, spelletjes doen, etc.).  
Mevrouw heeft geen enkel bezwaar tegen het opvangen van asielzoekers. Zij complimenteert de 
gemeente omdat Assen zoveel doet voor vluchtelingen. Zij is een aantal jaren vrijwilliger geweest op het 
AZC en heeft veel met vrouwen gewandeld. Het kost wat geld, maar ze vindt dat het goed geregeld is op 
het AZC. De sfeer in de stad vindt ze niet veranderd. Ze heeft er in ieder geval geen last van. Zelf komt ze 
uit Rio de Janeiro en Rotterdam (twee nationaliteiten), daar is pas echt sprake van een multi-culturele 
samenleving. Ze heeft ook de enquête van de UvA ingevuld. 
 
Meneer sluit zich aan bij het verhaal van de andere meneer. Ook hij vindt dat de sfeer in de stad 
veranderd is. Meneer ervaart dagelijks overlast.  
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Hij ziet veel jongeren op fatbikes, ze kennen de verkeersregels niet, gooien met bierflesjes en hij hoort 
veel mensen Arabisch spreken op straat. Hij heeft het idee dat er met twee maten gemeten wordt. Dat 
Nederlanders sneller een boete krijgen dan asielzoekers. Hij maakt zich grote zorgen over zijn zoon en 
zijn vrouw. Hij weet niet waar de jongeren vandaan komen, weet ook niet of ze op het AZC wonen, maar 
ze spreken allemaal Arabisch. Hij wil niet iedereen in Nederland hebben. Hij hoopt ook dat de Expohal 
aan het eind van het jaar dicht gaat. 
 
Meneer vindt dat zodra nieuwkomers starten met inburgering, zij ook fietslessen moeten krijgen. En dat 
als nieuwkomers fouten maken, er ook sancties moeten zijn. De mensen moeten de regels kennen en 
zich daaraan houden. 
 
Meneer vindt dat de opvang van vluchtelingen een verdienmodel geworden is, maar dat mag niet ten 
koste gaan van de autochtone bevolking. Mevrouw zegt het verhaal van meneer te algemeen te vinden. 
Veilig verkeer gaat langs op alle scholen, er wordt zeker ingezet op het leren fietsen en het leren kennen 
van de verkeersregels. 
 
Meneer maakt zich grote zorgen als er 1000 mensen op het AZC blijven wonen. Hij weet dat de politie 
de meldingen nu al niet aan kan. Hij is één keer in een Arabisch land op vakantie geweest, maar zoekt 
deze cultuur zelf niet op. En die cultuur komt nu wel hierheen. De landelijke en lokale politiek zet de 
autochtoon neer als tweederangs burgers. Hij heeft er moeite mee dat zaken opgedrongen worden. 
Overal worden vrouwen met een hoofddoek vooraan gezet. Hij vindt inclusie prima, maar het hoeft van 
hem niet altijd over moslims te gaan. Hij maakt zich zorgen over de veiligheid in het algemeen, alles bij 
elkaar. Ook over de autobranden bijvoorbeeld. 
 
De heren zijn niet tevreden over de landelijke politiek. Er wordt niet geluisterd naar de lokale bevolking. 
De politiek dringt burgers van alles op. Volgens meneer wordt het nieuwkomers aan de andere kant ook 
heel moeilijk gemaakt om de taal te leren en te integreren. Hij zou willen dat de taaltoetsen 
gemakkelijker worden, zodat nieuwkomers sneller hun examen halen en aan het werk kunnen. De 
mensen blijven nu in laagbetaalde banen hangen. Hij maakt zich zorgen over of nieuwkomers wel de 
juiste achtergrond hebben om hier te slagen. 
 
Mevrouw wil graag dat asielzoekers zo snel mogelijk na aankomst aan het werk gaan. Dan leren ze de 
taal en de cultuur. Zij vindt het positief dat de regelgeving hierover recent versoepeld is.  
 
2. Bent u wel eens op het AZC geweest? Zijn er verbeterpunten voor wat betreft de opvang aan de 
Schepersmaat die volgens u doorgevoerd zouden moeten worden? 
Mevrouw heeft zoals eerder aangegeven vrijwilligerswerk gedaan op het AZC. Zij is ook weleens met een 
open dag op het AZC geweest en heeft toen een vrouwenkamer bezocht. Volgens haar is het AZC super 
goed georganiseerd: er is een sportkamer, een ICT kamer, etc. De andere mevrouw is nog nooit op het 
AZC geweest. Zij loopt hier wel vaak langs, ziet dan nooit iets, het is er altijd rustig. Er is geen specifieke 
reden waarom zij nog nooit op het AZC is geweest. Ze vraagt of in het verslag opgenomen kan worden 
wanneer de volgende open dag is. Dat is waarschijnlijk op 27 september 2025, op Burendag. 
Meneer komt niet op het AZC. Hij is bang dat hij daar neergestoken wordt. Hij is wel op het terrein van 
de Expohal geweest, maar heeft ook daar geen positieve ervaring. Iemand kwam volgens hem dreigend 
op hem aflopen. Toen is hij in de auto gestapt en weggereden. 
 
De andere meneer is weleens op het AZC geweest om spullen af te geven. Als hij spullen via Marktplaats 
verkoopt, reageren daar soms asielzoekers op.  
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Het valt hem op dat het AZC wel georganiseerd overkomt. Verder zijn hem geen bijzonderheden 
opgevallen. Het AZC staat ook in een uithoek en gelukkig niet midden in de stad. 
 
3. Kunt u concrete aandachtspunten benoemen voor uw wijk of buurt waar het college rekening mee 
moet houden als we de opvang van asielzoekers aan de Schepersmaat willen continueren? 
Het opvangen van asielzoekers baart meneer grote zorgen. Hij heeft met name zorg over de veiligheid 
en is bang dat er ook radicalisering gaat plaatsvinden in Assen. Hij ziet nooit handhaving of politie op het 
station of op het Koopmansplein. Hij voelt zich heel erg onveilig en is bang dat hem iets aangedaan 
wordt. Daarnaast maakt hij zich zorgen over de druk op de woningmarkt en de voorzieningen met een 
groot AZC in Assen. Hij is bang dat zijn zoon geen kans maakt op een woning en ook niet op een baan. 
Voor mevrouw zouden de gemeente en het COA nog meer in moeten zetten op integratie en het vinden 
van een betaalde baan. Er is een tekort aan arbeidskrachten. Als mensen op een laag niveau starten, 
kunnen ze zich opwerken, terwijl ze de taal en de cultuur leren. Of ze kunnen starten met stages. 
Begeleiding daarbij is van groot belang.  
 
Mevrouw stelt het op prijs dat de gemeente de keukentafelgesprekken organiseert. Zij vindt het 
belangrijk dat de burgers gehoord worden. Mevrouw zou graag meer goede initiatieven zien zoals in de 
bibliotheek. Daarnaast moet er veel meer ingezet worden op werk voor de asielzoekers. En op het 
leggen van verbinding tussen bewoners van het AZC en Assenaren. Buurtverenigingen kunnen hier ook 
bij betrokken worden. Bij voorkeur vangt de gemeente minder mensen op dan 1000. 
 
Meneer weet niet wat de gemeente beter zou moeten doen, hij wil geen antwoord geven op die vraag. 
Hij denkt dat de gemeente toch doorgaat met het opvangen van asielzoekers. Hij maakt zich zorgen over 
het onderwijs: zijn kinderen zitten in grote klassen, met veel buitenlanders. Hij maakt zich ook zorgen 
over de kosten van de opvang: wie gaat dat allemaal betalen? 
 
Een meneer reageert op het gespreksverslag en geeft aan dat de andere meneer de vraag gesteld heeft, 
waarom de gemeente besloten heeft om keukentafelgesprekken te organiseren voor iets wat zo 
belangrijk is en de Bonte Wever af te huren voor alle Assenaren om inspraak te krijgen voor een dak op 
de wielerbaan. Wat is nou belangrijker, was de vraag: een dak op de wielerbaan, of 1000 Asielzoekers 
met alle ongemak en kosten van dien. Een paar uur na het gesprek las meneer een artikel over de inzet 
van de politie voor een vechtpartij bij de Expohal. Dat zegt volgens hem genoeg: veiligheid is ver te 
zoeken in Assen. 
 
Gespreksverslag 7  
Wat zijn uw positieve of negatieve ervaringen met het AZC in de afgelopen jaren? Kunt u concrete 
voorbeelden geven? 
Meneer  stelt het op prijs dat het college keukentafelgesprekken organiseert. Hij noemt dit een vorm 
van behoorlijk bestuur.  
 
Mevrouw vindt het goed dat de gemeente asielzoekers opvangt, er moet een AZC zijn voor mensen die 
echt op de vlucht zijn. Ze vindt daarnaast ook dat Nederland kritisch moet zijn op wie er binnenkomt. De 
locatie aan de Schepersmaat is prima. Iedere dag ziet ze wel gezinnen en anderen voor hun huis 
langslopen, het is een doorgaande route naar de stad. 
 
Meneer  vindt het positief dat er verschillende sportclubs in Assen zijn die zich inzetten/openstellen 
voor asielzoekers, zoals ACV Assen, de voetbalvereniging en AAC’61, de atletiekvereniging.  
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Hij weet ook dat er kinderen zijn die bijvoorbeeld gratis mogen voetballen, als een van de ouders een 
verenigingsdienst oppakt. Dat vindt hij een prima ontwikkeling. 
 
Bent u wel eens op het AZC geweest? Zijn er verbeterpunten voor wat betreft de opvang aan de 
Schepersmaat die volgens u doorgevoerd zouden moeten worden? 
Mevrouw is weleens op het AZC geweest, op een open dag. Het AZC is een wereld op zich. Ze heeft een 
beter beeld gekregen van hoe de opvang op de Schepersmaat geregeld is. Het is zeker geen luxe. Ze 
weet niet of dat goed of slecht is. In ieder geval lijkt het verblijf voor veel mensen uitzichtloos. De school 
vond ze heftig om te zien: het is hartverscheurend dat een kind in een klas zo ineens de volgende dag 
niet meer op school komt, omdat het overgeplaatst is naar een andere opvanglocatie. 
Ze is ook weleens bij de Expohal geweest. De situatie voor de kinderen daar vindt ze schrijnend. 
 
Meneer kent het AZC in Emmen goed. Daar is hij beroepshalve een aantal keren geweest. Hij vindt dat 
de gemeente Assen haar best doet als het gaat om het organiseren van opvang. De situatie in de wereld 
is een drama. Als je voor oorlog vlucht, verdien je het om ergens warm opgevangen te worden. Hij ziet 
niet direct een relatie tussen sobere opvang en minder instroom. 
 
Kunt u concrete aandachtspunten benoemen voor uw wijk of buurt waar het college rekening mee 
moet houden als we de opvang van asielzoekers aan de Schepersmaat willen continueren? 
Mevrouw zou het fijn vinden als asielzoekers eerder mogen beginnen met werken. Rondhangen en niets 
doen is voor niemand goed. De burgemeester vertelt over een mogelijk dagprogramma op het AZC. Dat 
vinden meneer en mevrouw een mooi initiatief. Als je niks doet, ga je je vervelen en rottigheid uithalen. 
Als je je nuttig voelt, voelt je je ook beter. Zij vinden dat er gebruik gemaakt moet worden van de 
talenten die er zijn: breng deze in beeld en kijk hoe je deze vervolgens in kunt zetten. Integreren via 
sport en cultuur vinden ze ook belangrijk.  
 
Meneer vindt de verkleuring in Assen mooi om te zien. Hij ziet mensen op een kleedje aan de Brinkstraat 
zitten, hij krijgt een nieuw recept mee van cliënten. Mevrouw vraagt zich wel af hoe ver je als 
samenleving wilt gaat. Aan de asielopvang zit een enorm kostenplaatje, maar dit zit ook aan 
bijvoorbeeld ouderenzorg of psychiatrie. Er zullen uiteindelijk keuzes gemaakt moeten worden.  
 
Gespreksverslag 8 
Wat zijn uw positieve of negatieve ervaringen met het AZC in de afgelopen jaren? Kunt u concrete 
voorbeelden geven? 
Bent u wel eens op het AZC geweest? Zijn er verbeterpunten voor wat betreft de opvang aan de 
Schepersmaat die volgens u doorgevoerd zouden moeten worden? 
Kunt u concrete aandachtspunten benoemen voor uw wijk of buurt waar het college rekening mee 
moet houden als we de opvang van asielzoekers aan de Schepersmaat willen continueren? 
 
Mevrouw komt uit een gezin dat in de Tweede Wereldoorlog veel vluchtelingen in huis heeft gehad. 
Daarom is ze nu voorstander van het bij elkaar houden van gezinnen en het organiseren van 
kleinschalige opvang. Zij vindt het geen goed idee om grote aantallen jarenlang op te vangen op een (te) 
kleine locatie. 1000 opvangplekken op één locatie vindt ze veel. Dat de mensen jarenlang in onzekerheid 
zitten over hun procedure vindt ze dramatisch. Ze is van mening dat we de mensen hard nodig hebben 
om alle vacatures in te vullen. Asielzoekers zijn ook mensen met talenten, die we in kunnen zetten. 
Asielzoekers zijn altijd welkom. 
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Een andere mevrouw vertelt dat ze tien jaar geleden in haar huidige woning is komen wonen. Ze is bij 
het gesprek van de gemeente aanwezig geweest, toen het pand aan de Schepersmaat in gebruik 
genomen is voor asielopvang. Destijds is door de burgemeester aangeven, aldus mevrouw, dat de 
opvang voor vijf jaar zou zijn en dat deze met maximaal vijf jaar verlengd kon worden.  
Na tien jaar zou er een andere oplossing gezocht worden. Het maximum aantal asielzoekers dat 
opgevangen zou worden was 1000, maar mevrouw weet dat er ook weleens meer opgevangen worden. 
Ze vindt het een grote misser van de gemeente dat een aantal straten in de wijk Zuiderpark in eerste 
instantie geen uitnodiging heeft ontvangen voor de keukentafelgesprekken. Ze heeft het gevoel dat de 
wijk Zuiderpark bewust vergeten is.  
 
Mevrouw woont dichtbij het tunneltje. Dit tunneltje wordt druk bezocht, er komen veel mensen 
doorheen. Ze ervaart soms overlast van jongeren op de fiets, die veel schreeuwen en harde muziek 
draaien. Soms ligt er troep op straat. Wat mevrouw betreft zou er een andere route aangelegd moeten 
worden, die ervoor zorgt dat niet iedereen via het tunneltje richting de stad loopt en zodat ze ook langs 
het COA op kunnen lopen naar de stad. Als er een andere looproute richting de stad komt, wordt het 
voor de buurt ook gemakkelijker. 
 
Mevrouw vindt het schrijnend hoe de asielzoekers opgevangen worden aan de Schepersmaat. Ze maakt 
zich hier veel zorgen over. Volgens haar zijn er regelmatig incidenten en is de politie ook regelmatig ter 
plaatse. In de tunnel hoort ze ook regelmatig vuurwerk/knallen, dit zou ook drugs gerelateerd kunnen 
zijn. 
 
Meneer zegt dat hij het prima vindt dat er een AZC in Assen is, maar hij wil voorkomen dat ook hier het 
COA een onbetrouwbare partner wordt, zoals in Ter Apel. Hij weet van COA medewerkers dat er soms 
meer dan 1000 mensen opgevangen worden. Er zijn best veel spanningen op het AZC, doordat het COA 
mensen met verschillende achtergronden bij elkaar zet. Hij zou graag meer privacy willen voor de 
mensen. 600 is wat hem betreft een mooi aantal om op te vangen, dan voldoet de gemeente meer dan 
voldoende aan de Spreidingswet. 
 
Mevrouw vraagt waar de mensen uit de Expohal naar toegaan als deze gesloten wordt. Mevrouw zou 
het mooi vinden als hier gezinnen worden opgevangen. 
 
Een andere mevrouw is principieel voor het opvangen van asielzoekers. Hier zitten echter wel grenzen 
aan: Nederland is vol. Ze vindt dat elke gemeente verantwoordelijkheid moet nemen en is blij dat Assen 
dit in ieder geval doet. Ze vindt de situatie in Ter Apel schrijnend om te zien. Ze benoemt haar zorg of 
deze manier van keukentafelgesprekken organiseren wel alle Assenaren bereikt. Met name het bereiken 
van de sociaal zwakkeren uit de volksbuurten. De burgemeester belooft dit in de gaten te houden en 
anders maatregelen te nemen. Het voorstel van mevrouw is om, indien nodig, deze wijken op te zoeken. 
Een andere mevrouw woont aan de Beilerstraat en ziet heel regelmatig asielzoekers langskomen. Zij 
heeft hier geen enkele last van. Ze is nog nooit op het AZC geweest en zou weleens willen zien hoe het 
er van binnen uitziet. De afgelopen Open Dag kon ze helaas niet aanwezig zijn. Mevrouw vindt dat de 
gemeente mensen moet blijven opvangen. Er zitten altijd een paar gelukszoekers bij, daar ontkom je 
niet aan. Ze vindt wel dat de kwaliteit van de opvang verbeterd moet worden. Er moet meer ruimte 
komen voor de mensen. Daar hangt echter ook een prijskaartje aan, dat we wel moeten willen betalen 
met elkaar.  
 
Een andere mevrouw vindt met name het lawaai vervelend. Er wordt veel heen en weer gereden bij het 
tunneltje. Daarnaast zitten asielzoekers in hun tuin op een bankje en wordt er weleens aangebeld.  
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Zo wilde iemand laten zien dat hij door de oorlog een oog verloren was en is weleens de vraag gesteld er 
elektriciteit gebruikt kon worden.  
 
Mevrouw pleit voor minder opvang, zodat de kwaliteit van de opvang verbeterd kan worden. Assen 
heeft het goed gedaan, maar 1000 opvangplekken op het AZC is echt teveel. Daarnaast wil ze dat de 
gemeente in gaat zetten op het opvangen van gezinnen. Zorg daarnaast voor voldoende banen, zodat de 
mensen wat te doen hebben en ze beter integreren. Mevrouw wil niet dat COA het pand koopt, dan is 
het AZC echt blijvend. Ze vraagt zich af of de buurt en de gemeente dan nog mee kunnen praten en 
invloed uit kunnen oefenen. De burgemeester geeft aan dat de gemeente ook dan nog invloed heeft op 
de opvang, omdat het college een bestuursovereenkomst afsluit met het COA waarin de afspraken staan 
opgenomen. 
 
Een andere mevrouw woont op de vierde etage en loopt meestal naar de stad. Zij komt mensen van het 
AZC tegen op de fiets, maar ook van de GGZ bijvoorbeeld. Die mensen lopen ook door de Beilerstraat. 
Een andere mevrouw heeft veel overlast gehad van de jongeren die bij het Terra college naar school 
gaan. Zij is voorstander van het aanbieden van verschillende activiteiten per leeftijdsgroep. Er moet in 
geïnvesteerd worden dat de jongeren het leuk gaan vinden om iets te maken in plaats van iets te 
vernielen. Er moet structuur komen in de dagen. 
 
Meneer vindt de school geen reden om het aantal van 1000 opvangplekken aan te houden. Hij vindt dat 
de gemeente minder mensen moet opvangen en kwalitatief betere opvang moet bieden. Je kunt ook 
kinderen uit andere gemeenten naar de school laten komen, zodat deze behouden kan blijven.  
Meneer vindt dat het COA meer in moet zetten op het bezighouden van de mensen, het verrichten van 
werkzaamheden en op integratie, waarbij aangesloten wordt bij de verschillende niveaus van de 
mensen. Hij vraagt zich af of de buurt nog inspraak heeft bij het opstellen van een nieuwe 
bestuursovereenkomst met het COA. De burgemeester vertelt dat in de bestuursovereenkomst 
afspraken staan opgenomen tussen het COA en het college, waarin ook meegenomen wordt wat de 
raad wil. Er zal ook een aantal aspecten terugkomen waar de buurt aandacht voor heeft gevraagd. Het 
college probeert deze signalen zo goed mogelijk mee te nemen.  
 
Mevrouw ziet regelmatig politie en ambulance rijden over de Beilerstraat richting het AZC. Zij vraagt zich 
af of het mogelijk is om de opvang te spreiden en meerdere kleinere locaties in de stad te organiseren. 
Een andere mevrouw zegt dat er zeker incidenten zijn op het AZC. Ze vraagt of het AZC een 
aanmeldcentrum wordt. Dit is niet het geval, aldus de burgemeester. 
 
Mevrouw vertelt dat ze naar alle open dagen gaat, maar ook aan de bel trekt als er overlast is. Ze weet 
niet goed wie het aanspreekpunt is bij het COA. Het aanspreekpunt is niet de portier of iemand van de 
beveiliging. Het zou duidelijk moeten zijn wie het aanspreekpunt is en er zou iemand 24/7 bereikbaar 
moeten zijn bij calamiteiten. 
 
Twee andere dames zijn nog niet op het AZC geweest.  
 
Mevrouw praat tijdens een open dag met mensen en is ook weleens binnen op een kamer geweest. 
Meneer vertelt dat de gesprekken deels ongemakkelijk waren en dat hij veel spanning merkte bij de 
bewoners, die niet vrijuit durfden te spreken, omdat andere kamerbewoners een ander geloof hebben 
of politieke voorkeur. De bewoners zijn niet vrij om hun gevoelens te delen of hun geloof te belijden. 
Ook dat pleit ervoor om in te zetten op minder bewoners en meer privacy. 
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Mevrouw is nog niet op een open dag geweest. Zij is bang dat zij er een naar gevoel van krijgt als ze ziet 
hoe de opvang georganiseerd is. Ook zij vindt het belangrijk dat de mensen wat te doen hebben. 
Een andere mevrouw geeft aan het vertrouwen in de gemeente kwijt te zijn, nu de afspraken uit het 
gesprek van tien jaar geleden niet nagekomen worden. Ze denkt dat het opvangen van asielzoekers een 
verdienmodel is voor de gemeente en heeft het gevoel alsof er een spelletje gespeeld wordt met de 
buurt. Ze vraagt of ze aanwezig kan zijn bij de vergadering van de .gemeenteraad over het AZC. Dat kan 
zeker, geeft de burgemeester aan. De vergadering is openbaar en het college streeft ernaar om voor de 
zomervakantie het besluit op te halen bij de raad. 
 
Gespreksverslag 9 
Wat zijn uw positieve of negatieve ervaringen met het AZC de afgelopen jaren? Kunt u concrete 
voorbeelden geven? 
Meneer geeft aan dat hij tegen verlenging van de opvang aan de Schepersmaat is. Hij wil niet dat er nog 
meer asielzoekers in Assen komen wonen, omdat er dan meer buitenlanders dan Nederlanders in Assen 
zijn. Meneer vertelt dat hij het er niet mee eens is, dat er zoveel hulp is voor asielzoekers. Ze krijgen nog 
meer dan de Assenaren. Asielzoekers hebben 24 uur per dag onderdak, terwijl hij zelf een tijd dakloos is 
geweest. Ook heeft hij een tijdje gebruik gemaakt van de voedselbank. Ook daar zag hij asielzoekers, die 
volgens hem alles al hadden.  
 
Meneer ziet vaak asielzoekers lopen op het Koopmansplein. Hij vindt hen brutaal, hij is ook weleens 
uitgescholden door asielzoekers. Vorige week belden er buitenlanders aan bij de buren, oudere mensen, 
en deze buitenlanders hebben de buren gefilmd. Meneer weet zeker dat het asielzoekers zijn, want hij 
kent iedereen in Assen en iedereen kent hem. Hij spreekt nu geen onbekende mensen meer aan op 
straat, dat durft hij niet meer. Hij voelt zich niet meer veilig. Hij vindt dat de gemeente meer moet doen 
voor de inwoners van Assen en klaar moet staan voor de eigen burgers.  
 
Meneer ziet nooit een wijkagent of iemand van handhaving. Hij heeft hen al een paar keer uitgenodigd 
om langs te komen. De winkeliers in de buurt klagen volgens hem over diefstal. 
 
Bent u wel eens op het AZC geweest? Zijn er verbeterpunten voor wat betreft de opvang aan de 
Schepersmaat die volgens u doorgevoerd zouden moeten worden? 
Meneer is nog nooit op het AZC geweest. Alle Afrikanen die daar wonen, weten precies wie hij is.  
 
Kunt u concrete aandachtspunten benoemen voor uw wijk of buurt waar het college rekening mee 
moet houden als we de opvang van asielzoekers aan de Schepersmaat willen continueren? 
De gemeente en het COA moeten meer inzetten op de beveiliging in het AZC zelf om de overlast te 
beperken, zodat asielzoekers o.a. niet meer brutaal zijn tegen vrouwen. Ook moet de gemeente meer 
doen voor dak- en thuislozen. De gemeente moet niet alleen voor asielzoekers zorgen, maar ook voor de 
eigen bevolking. Ook moet er meer politie en handhaving op straat komen. 
 
Gespreksverslag 10 
Wat zijn uw positieve of negatieve ervaringen met het AZC in de afgelopen jaren? Kunt u concrete 
voorbeelden geven? 
Meneer vindt de keukentafelgesprekken een mooi initiatief. Hij wil graag een positief geluid laten horen. 
Hij ervaart geen overlast van het AZC. Mevrouw geeft aan dat zij weleens asielzoekers door de straat 
ziet lopen, maar zij zorgen niet voor overlast. Meneer beaamt dat als het mooi weer wordt, de 
asielzoekers via de Plataanweg naar de stad lopen, maar dat zorgt niet voor problemen.  
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Behalve dat ze niet gewend zijn om op de stoep te lopen, aldus meneer. Ze komen vaak in kleine 
groepjes van maximaal 4 personen langs, nooit in grote groepen. 
 
Mevrouw vindt dat de gemeente mensen op moeten vangen, dat de gemeente rechtvaardig moet zijn. 
Ze vindt het niet fijn dat verschillende jongeren zich ophouden in het Drostelaantje. Daar is altijd gedoe, 
aldus mevrouw. Hoewel ze daar veelal donkere jongeren ziet, weet ze niet of dit asielzoekers zijn. Ze 
heeft geen last van deze jongeren, maar vindt het niet prettig dat ze zich daar ophouden. Meneer heeft 
het idee dat de camera in de Drostenlaan wel helpt. 
 
Bent u wel eens op het AZC geweest? Zijn er verbeterpunten voor wat betreft de opvang aan de 
Schepersmaat die volgens u doorgevoerd zouden moeten worden? 
Meneer en mevrouw zijn nog nooit op het AZC geweest. Mevrouw zou hier best eens willen kijken. 
Meneer vindt het een goede zaak dat Assen vluchtelingen opvang. De locatie van het AZC is prima, 
omdat er een stukje afstand tot de woonwijken is. Het aantal van 1000 is wat meneer betreft ook prima. 
 
Kunt u concrete aandachtspunten benoemen voor uw wijk of buurt waar het college rekening mee 
moet houden als we de opvang van asielzoekers aan de Schepersmaat willen continueren? 
Het zou fijn zijn als de asielzoekers een dagbesteding hebben: ze moeten naar school kunnen en kunnen 
werken. In Nederland is een tekort aan arbeidskrachten. Als er ingezet wordt op vroegtijdige participatie 
en het leren kennen van de maatschappij, kunnen ze hun plekje vinden en zo ook een steentje 
bijdragen. 
 
Mevrouw vindt de Oekraïne opvang aan de Oostersingel er niet netjes uitzien. Het lijkt alsof er aan het 
onderhoud van het gebouw niet veel gedaan wordt. Ze vindt het belangrijk dat ook de buitenkant van 
opvanglocaties er netjes en gezellig uitzien. 
 
Gespreksverslag 11 
De aanwezigen heren zijn op verschillende manieren op de hoogte gebracht van de 
keukentafelgesprekken. Zowel via een brief, de krant als via anderen. Eén meneer heeft zich voor een 
ander gesprek aangemeld en kwam toevallig langs. Hij geeft aan alleen te luisteren vandaag. 
 
De eerste meneer geeft aan het goed te vinden dat we een AZC hebben en hulp bieden. Hij is zelf 
vrijwilliger bij de honkbalvereniging. Via een initiatief kunnen kinderen van het AZC meedoen. Dit 
hebben ze inmiddels 3 keer gedaan met telkens 20 kinderen. De eerst 2 keer oefenen ze op het AZC en 
de 3de keer op het honkbalveld. Hij vindt het goed dat Assen onderdak biedt. Hij is van mening dat 
Nederland een welvarend land is dat we mensen in nood moeten helpen. 
 
Een andere aanwezige meneer is positief over het AZC, maar ook over de opvang in de Expohal. Hij geeft 
aan er geen last van te hebben en vindt dat de opvang gewoon moet gebeuren. 
 
Een andere aanwezige geeft aan niet voor of tegen te zijn, maar dat als je het doet,  je het ook goed 
doet. Dus zorg dat de opvang goed geregeld is. Hij noemt daarbij dat het opgeruimder moet zijn en dat 
de logistiek goed is. Zeker als het blijvend is ziet hij het als taak om de opvang goed te regelen. Als het 
halfbakken is moet je het niet doen. 
 
Een andere meneer geeft aan dat hij oud raadslid is. Hij is van mening dat draagvlak uit de gehele 
gemeente moet komen en niet alleen van de wijken eromheen. Hij is van mening dat het risico op het 
NIMBY effect in de directe omgeving groter is. 
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Namens het bestuur van de tennisvereniging is er ook een meneer aanwezig. De tennisvereniging had 
een brief ontvangen en heeft de locatie aangeboden. Meneer geeft aan dat tijdens het gesprek 
verschillende asielzoekers aan het tennissen zijn. Zij bieden dit sinds 2017 aan en hebben hiervoor ook 
een subsidie ontvangen. Het aantal asielzoekers dat komt tennissen wisselt. Hij heeft een positieve 
grondhouding ten opzichte van het AZC en heeft dit ook vanuit zijn omgeving opgehaald. Meneer geeft 
aan dat Assen een goede rol speelt bij de opvang van asielzoekers. Hij vindt het jammer dat de 
Spreidingswet buiten werking gaat. 
 
Wat zijn uw positieve of negatieve ervaringen met het AZC de afgelopen jaren? Kunt u concrete 
voorbeelden geven? 
Eén van de aanwezigen heeft bij een paar teams van de tennisvereniging naar de ervaringen gevraagd 
en daar geen enkele wanklank gehoord. Hoorde in de stad wel verhalen over relatief veel 
winkeldiefstallen bij de Spar die in hun perceptie aan het AZC zijn gerelateerd, maar ook gedoe bij het 
station met een opeenhoping van mensen. Meneer geeft aan dat het vaak een aanname is dat het om 
mensen van het AZC gaat. 
 
Een andere meneer geeft aan alleen mensen van het AZC te zien als ze naar de winkel lopen. Hij heeft 
ooit mensen uit het AZC in Meppel gehaald. Zijn ervaring is dat het COA vaak moeilijk doet. Als dat goed 
gaat, ziet hij geen problemen. 
 
Een van de aanwezige heren geeft aan geen problemen met het AZC of asielzoekers te hebben. Hij ziet 
ze wel eens lopen of fietsen door de straat, met tassen vol groenten. Geeft aan dat er waarschijnlijk wel 
meer “gewone Assenaren” door de straat komen. Het valt hem wel eens op dat asielzoekers aan de 
verkeerde kant fietsen. Ze weten nog niet goed wat de regels zijn. Hij ziet het niet als aanstootgevend, 
maar dat ze zich nog moeten aanpassen.   
 
Het is volgens meneer makkelijk wijzen naar het AZC als er bepaalde groepen voor overlast zorgen. 
Volgens meneer is dit vaak een aanname. Hij was eens in de tuin bezig toen een asielzoeker vroeg “mag 
ik helpen met de boom”. Meneer kreeg toen een vervelende reactie van een buurman. Hij is van mening 
dat het dan vaak een negatief of angstbeeld in het hoofd is op basis van verhalen zoals uit Ter Apel. Hij 
heeft zelf nooit iets meegemaakt, maar begrijpt wel dat mensen deze gevoelens kunnen hebben 
Hij vertelt dat een vriendin van zijn dochter op het AZC woont. Van haar hoorde hij wel dat ze  
nare ervaringen heeft gehad met mannelijke bewoners als zij terug ging naar haar kamer in het AZC. 
 
Een andere meneer werkte in het NAM gebouw. Toen het AZC kwam was er angst voor chaos, maar dit 
bleek totaal niet aan de orde. Op het AZC beseffen ze goed dat ze zich aan de regels moeten houden. Hij 
is van mening dat het heel goed gaat. Hij werkt zelf met vrijwilligers vanuit het AZC en heeft daar echt 
alleen goede ervaringen mee. Hij heeft goede gesprekkern en geeft aan dat deze mensen veel hebben 
meegemaakt en achtergelaten. Hij voelt een behoefte deze mensen te helpen. 
 
Ook een andere meneer heeft geen specifiek positieve of negatieve ervaring. Hij wandelt veel in de 
omgeving van het AZC. Ook bij zijn vroegere kantoor kwamen veel bewoners van het AZC langs. 
 
Bent u wel eens op het AZC geweest? Zijn er verbeterpunten voor wat betreft de opvang aan de 
Schepersmaat die volgens u doorgevoerd zouden moeten worden? 
Een aantal van de aanwezigen is wel eens op het AZC geweest. Een van de aanwezigen heeft voorheen 
in het gebouw gewerkt. Hij is er later weer eens geweest en vond het bijzonder daar te zijn.  
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Hij had het niet kunnen bedenken dat het kamers zouden worden. Hij geeft aan dat er vooral gezorgd 
moet worden dat de mensen iets te doen hebben. Een zinvolle dagbesteding. Volgen meneer wonen er 
op het AZC mensen met goede opleidingen. 
 
Een andere aanwezige vindt de Open Dag een goed initiatief. Hij is van mening dat dit de acceptatie 
verhoogd en helpt bij de verbinding. Hij vond de bewoners van het AZC zeer gastvrij. 
Hij heeft zelf een tennisclinic op het AZC gegeven. Voelde absoluut geen agressieve sfeer. Het viel hem 
wel op dat ze veel op blote voeten of slippers lopen. Hij is van mening dat er wel wat georganiseerd 
moet worden, omdat bewoners zich vervelen Dergelijke clinics kunnen ook samen met andere 
verenigingen georganiseerd worden. 
 
Een andere meneer geeft aan 6 personen op 1 kamer niet wenselijk te vinden.  Een andere aanwezig 
sluit zich hierbij aan. Hij is van mening dat ze niet in luxe hoeven te baden, maar dat de opvang wel 
humaan moet zijn en met aandacht voor privacy. Hij is zelf niet op het AZC geweest, maar vindt 1000 
mensen veel klinken voor de huidige plek. Hij wil niet de angst hebben dat het niet goed gaat. Hij vindt 
het ook belangrijk om de bewoners ruimte te geven zich te ontplooien en dat ze iets te doen hebben. 
Volgens meneer wordt er nu alleen geschoven met poppetjes. 
 
Kunt u concrete aandachtspunten benoemen voor uw wijk of buurt waar het college rekening mee 
moet houden als we de opvang van asielzoekers aan de Schepersmaat willen continueren? 
De aanwezigen geven de volgende punten aan:  

- Goede leefruimte en humane plek bieden voor de mensen 
- Mensen moet leren wat de omgangsnormen zijn en dat vrouwen meetellen 
- Dagbesteding zoals school of werk 
- Regels aanpassen zodat mensen sneller aan de slag kunnen  
- Opleiding, taal leren, inburgeren  
- Gericht inzetten op professie in land van herkomst 
- Communiceer wat asielzoekers allemaal voor activiteiten in de stad doen (bijvoorbeeld helpen 

bij TT festival) 
- Meer betrokkenheid vanuit de samenleving 
- Verplicht dagprogramma voor asielzoekers 
- Ondersteuning qua vervoer naar locaties en activiteiten 
- Bij activiteiten ook commitment vanuit COA  
- Rekening houden met balans qua inwoneraantal 

o Oproep bijdrage leveren 
- Gemeente moet voor een besluit staan en communiceren hoe we het gaan doen 

Tot slot wordt aangegeven dat ze het keukentafelgesprek als zinvol hebben ervaren. De gemeente moet 
dit volgens de aanwezigen vaker doen, ook bij andere onderwerpen. 
 
Gespreksverslag 12 
Mevrouw heeft zich aangemeld omdat ze bang was dat alleen mensen die tegen het AZC zijn zouden 
reageren. Ook meneer heeft zich aangemeld om het positieve geluid te laten horen. Hij woont 200 
meter van het AZC in Diepstroeten. 
 
Mevrouw doet veel vrijwilligerswerk met vluchtelingen.  
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Ze is coördinator van het taalcafé waar elke week gemiddeld 45 bezoekers op donderdagochtend komen 
en waar gemiddeld per ochtend14 vrijwilligers actief zijn. Veel van de bezoekers zijn bewoners van het  
AZC. Daarnaast doet ze vrijwilligerswerk bij Vlucht Voorwaarts bij de spelletjesavond op woensdag in 
bibliotheek. Doel van beide activiteiten is vooral ontmoeten en Nederlands praten.  
Ze ontmoet daar gemotiveerde mensen en deze activiteiten voorzien in een behoefte. Ze is dit gaan 
doen toen ze met pensioen ging na werkzaam te zijn geweest als verpleegkundige bij een 
huisartsenpraktijk. Ook vindt ze taal leuk. Naast de bovengenoemde activiteiten is ze ook taalcoach voor 
statushouders. 
 
Meneer sluit zich hierbij aan. Hij is als chauffeur actief en brengt asielzoekers naar verschillende plekken 
zoals de adventskerk. Hij is de laatste tijd minder actief vanwege ander vrijwilligerswerk dat hij doet, 
maar is nog steeds oproepbaar als chauffeur. Toen hij met pensioen ging miste hij de contacten en ging 
daarom vrijwilligerswerk doen. Hij komt uit het onderwijs en wilde iets totaal anders doen. Via de 
vrijwilligersvacaturebank kwam hij hiermee in aanraking. 
 
Wat zijn uw positieve of negatieve ervaringen met het AZC de afgelopen jaren? Kunt u concrete 
voorbeelden geven? 
Mevrouw komt wekelijks op AZC en ze heeft geen slechte ervaringen. Ze komt dagelijks asielzoekers 
tegen. Ze hoort wel dingen, maar heeft dat nog nooit zelf negatieve dingen ervaren. Ze merkt wel dat 
haar blik ruimer is geworden sinds ze het vrijwilligerswerk doet. Ook merkt ze op dat overlast van 
anderen, zoals bijvoorbeeld de GGZ aan de Beilerstraat, wordt gekoppeld aan het AZC.  Mevrouw vraagt 
zich af of de jonge mannen in de stad waarover zij negatieve geluiden hoort wel van het AZC komen. 
 
Meneer heeft nooit last van het AZC gehad. Hij hoort van buren dat als ze via tunnel naar de stad fietsen 
dat daar dan asielzoekers lopen. Meneer geeft aan dat die dan geen mens kwaad doen. 
 
Meneer vindt de school een enorme aanvulling en zeer waardevol. Hij is daar meerdere keren geweest 
en geeft aan dat daar goede dingen worden gedaan. De kinderen zijn vaak binnen een paar maanden 
tolk voor ouders. Meneer is van mening dat “onbekend maakt onbemind” bij de beeldvorming over 
asielzoekers vaak een rol speelt. Men ziet volgens meneer alleen de negatieve kanten van asielzoekers. 
Meneer erkent dat er wel eens wat gebeurd, maar dat wordt dan geprojecteerd op de hele groep. 
Volgens meneer zijn deze mensen vaak nooit op een AZC geweest. Iedereen op het AZC heeft daar een 
taak of is bezig. Hij vervoert mensen naar onder andere naar een opleiding. 
 
Bent u wel eens op het AZC geweest? Zijn er verbeterpunten voor wat betreft de opvang aan de 
Schepersmaat die volgens u doorgevoerd zouden moeten worden? 
Meneer geeft aan dat de huidige locatie voor het AZC prima is en dat de gemeente het AZC niet moet 
opgeven. Het zorgt voor stabiliteit, maar ook voor werkgelegenheid. 
 
Mevrouw deelt de mening dat de huidige locatie een mooie plek is. Het AZC is centraal gelegen, dicht bij 
het station op een mooie plek met bos in de omgeving. Je moet een AZC volgens mevrouw niet 
weggestoppen op een industrieterrein.  
 
Mevrouw geeft wel aan dat er weinig privacy is. Dit kan lastig zijn, omdat er eigenlijk niemand zonder 
trauma op het AZC zit. Zo vindt ze 7 mensen op één kamer te veel. Ze proberen wel te matchen, maar 
dit is soms toch lastig. Ook hygiëne is lastig met veel op een kamer en een badkamer op de hal delen. 
Gezinnen zitten samen op een kamer en delen met een ander gezin een keuken. Ze kan zich voorstellen 
dat mensen gefrustreerd raken als ze er lang zitten en geen perspectief hebben. 
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Meneer deelt dit en geeft aan dat sommige al lang in die situatie zitten. Ook is er volgens meneer weinig 
ruimte voor ontspanning. Hij geeft aan dat er 1 pingpong tafel is. Het valt hem nog mee dat er weinig 
incidenten zijn gezien de beperkte ruimte voor ontspanning.  
Ook is er niet altijd voor iedereen een taak. 
 
Mevrouw geeft aan dat er veel mensen in het AZC zijn die iets willen doen, maar dan moeten ze soms 
wel gemotiveerd en geactiveerd worden. Taal is iets waar de meeste bewoners van het AZC graag mee 
aan de slag willen. En dat is ook de sleutel om verder te gaan. Je ziet daarbij wel verschillen in 
achtergrond.  
 
Er is soms sprake van ongeletterdheid in hun eigen taal en sommige mensen hebben van nature moeite 
met leren. Vooral mensen boven 50 vinden Nederlands moeilijk en dit is lastig te doorbreken. Jongeren 
willen vaak  wel, maar die moet je soms op sleeptouw nemen, dit met name vanwege de 
uitzichtloosheid. Mevrouw geeft aan dat vrouwen net wat minder bij de activiteiten komen waarbij zij 
betrokken is. Meneer ziet meer vrouwen in de bus. Dat heeft ook te maken met drive en motivatie. 
 
Kunt u concrete aandachtspunten benoemen voor uw wijk of buurt waar het college rekening mee 
moet houden als we de opvang van asielzoekers aan de Schepersmaat willen continueren? 
De aanwezigen geven de volgende punten aan: 

- Werk; zet de bewoners van het AZC bijvoorbeeld in als er sneeuw ligt. Samenwerken met 
Nederlanders is goed om te integreren en bevordert ook op een natuurlijke manier het spreken 
in het Nederlands. 

- Brood en spelen; meer activiteiten aanbieden. Er zijn verschillende partijen die daar wat in 
kunnen doen. 

- Meer ontspanningsmogelijkheden bieden. 
 
Meneer geeft afsluitend aan dat hij van harte hoopt dat de gemeente doorgaat met het AZC en dat 
asielzoekers een plek blijven houden in Assen. Mevrouw sluit zich hierbij aan, al vindt zij wel dat er goed 
gekeken moet worden naar de groepsgrootte op de kamers. 
 
Gespreksverslag 13 
Aanwezig zijn 3 dames en 1 meneer. Alle aanwezigen hebben een brief ontvangen. 
 
Meneer woont niet ver van het AZC en woont er, samen met zijn gezin, nu 4-5 jaar. In het verleden heeft 
hij meldingen gedaan over het AZC. Hij heeft het idee dat hier niets mee is gedaan. De meldingen 
hadden vooral betrekking op overlast, het oversteken van de rondweg en troep op straat. Deze 
meldingen zijn voornamelijk bij de gemeente gedaan. Daarbij was vooral de hoop op een structurele 
oplossing zoals de plaatsing van prullenbakken.  
 
Mevrouw geeft aan niet tegen een AZC te zijn. Echter is er een aantal incidenten geweest die ze als 
onprettig en onveilig heeft ervaren. Zo is haar zoon in de tuin een keer op een dreigende manier 
aangesproken. De asielzoekers lopen veel door de wijk. De aanwezige tunnel weg is daarvoor de reden, 
aangezien er eigenlijk geen andere reden is om in de wijk zijn. Een andere route aanmoedigen naar de 
binnenstad kan dit tegengaan. Belangrijkste voor mevrouw is een veilige woonomgeving. Meneer hoopt 
dat deze gesprekken geen vinkje zijn in het proces, maar dat er met de opmerkingen ook daadwerkelijk 
iets gedaan wordt. Geeft aan dat het beeld leeft dat het AZC er voor twee keer 5 jaar zou zijn. Met een 
aantal klachten van bewoners is volgens meneer niets gedaan.  
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Hij geeft aan dat als bewoners van de wijk aannemen dat het contract eindigt ze het dan wel afwachten. 
Volgens meneer zitten er op dit moment 1050 asielzoekers in het AZC. Dit heeft hij gehoord van de 
locatiedirecteur. 
 
Een andere aanwezige mevrouw woont in de Beatrixstraat. Zij merkt vooral op dat er veel fatbikes zijn 
die voor onveilige situaties zorgen maar geeft aan dat dit niet zozeer met het AZC te maken heeft. Het 
fietspad in haar buurt is erg druk geworden en dit is tevens een route naar het AZC. Ze vindt de 
keukentafelgesprekken een fijn initiatief en is hier voorstander van. 
 
Een mevrouw die aanwezig is woont aan de Oosterhoutstraat. Ze is blij dat Assen zoveel asielzoekers 
opneemt.  
 
Wat zijn uw positieve of negatieve ervaringen met het AZC de afgelopen jaren? Kunt u concrete 
voorbeelden geven? 
De aanwezige meneer ervaart, zoals eerder aangegeven, vooral overlast van asielzoekers die door de 
wijk lopen, het oversteken van de rondweg (onveilige verkeerssituatie) en troep op straat. Hij woont aan 
een doodlopende straat, maar ziet dat asielzoekers dan gewoon de rondweg oversteken. Ook lopen ze 
via de berm als ze een halte te vroeg zijn uitgestapt. 
 
Meneer refereert naar het incident met zijn zoon, zoals aangegeven door mevrouw, en een ander 
incident waarbij een (waarschijnlijk verwarde) asielzoeker met een slagersmes de weg overstak. Deze is 
later bij het WZA aangehouden. 
 
Meneer geeft aan dat de belasting op de woning en wijk groot is. Al meerdere jaren zijn er verschillende 
klachten vanuit de buurt over de aanleg van de Europaweg en de geluidsoverlast. 
Meneer geeft aan dat er niets met deze klachten wordt gedaan en dat men het gevoel heeft niet 
gehoord te worden. Maar bij het AZC worden ze ineens wel gehoord. Voor de buurt is er een 
opeenstapeling van zaken die spelen: Europaweg, AZC, Beilerstraat, Gebiedsagenda. Contacten met 
medewerkers van de gemeente verlopen moeizaam. Toezeggingen worden niet nagekomen. 
Zo is er al meerdere keren gevraagd om prullenbakken, maar die komen er niet. Dit zou volgens meneer 
al enorm helpen om de rommel op straat te voorkomen. Heeft gezien dat bewoners van het AZC afval 
gewoon lopende op straat weggooien. Ook wordt er niets gedaan met meldingen over de 
straatverlichting. 
 
Meneer geeft aan 1000 asielzoekers op het AZC veel te vinden. Ook hebben ze weinig privacy als ze met 
8 man op een kamer zitten. Hij is niet zozeer tegen het AZC maar vindt de belasting op het Zuiderpark 
met 280 inwoners te groot. Hij geeft aan dat de bewoners van het AZC door de wijk lopen omdat dit 
momenteel de snelste route naar de stad is. Zorg dat de route goed doorloopt. Ze kiezen voor de kortste 
route en meneer geeft aan dat er een betere ontsluiting moet komen voor het AZC. 
 
Ook medewerkers van de rijksdiensten en dergelijke lopen tijdens de lunch voor de wijk, maar dit is 
volgens meneer één moment op de dag en niet de hele dag door. 
 
Meneer heeft nog steeds gevoel dat ze niet juist zijn ingelicht zijn door de gemeente. Meneer is van 
mening dat de locatie van het AZC nooit een discussiepunt is geweest. Burgemeester geeft aan dat er 
een quickscan naar alternatieve locaties wordt gedaan, maar dat het college van mening is dat deze plek 
voor het AZC redelijk goed heeft gefunctioneerd. 
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Meneer geeft aan dat hij het idee heeft dat er weinig oog is voor de mensen in Zuiderpark. 
Door de meldingen over de verlichting en prullenbakken op te pakken had dit op eenvoudige wijze 
verbeterd kunnen worden. Alles wat in de omgeving van het Zuiderpark speelt wordt volgens meneer 
door de bewoners niet gezien als losse projecten. Voor hen is het een geheel. De wijk heeft niet het 
gevoel serieus genomen te worden of gehoord te worden. 
 
Een aanwezige mevrouw geeft aan geen negatieve ervaringen te hebben. Ze heeft geen last van de 
mensen, maar geeft wel aan dat het AZC haar weerhoud om in de voortuin te werken. Er is niets 
gebeurd, het is meer een gevoel. Ze weet niet hoe vanuit verschillende culturen op vrouwen wordt 
gereageerd en vind dit ook lastig in te schatten. Ze geeft aan dat ze wellicht moet wennen aan andere 
omstandigheden. 
 
Mevrouw geeft aan in de bus veel jongeren te zien die naar een opleiding gaan. Vraagt of de gemeente 
invloed heeft op de doelgroepen en of er ingezet wordt op gezinnen met kinderen en jongeren. De 
burgemeester geeft een toelichting over de wijze waarop hiermee wordt omgegaan. 
Mevrouw geeft aan dat mensen met echte (psychische) problemen wel hulp en een goed behandelplan 
moeten krijgen. 
 
Bent u wel eens op het AZC geweest? Zijn er verbeterpunten voor wat betreft de opvang aan de 
Schepersmaat die volgens u doorgevoerd zouden moeten worden? 
Meneer is meerdere keren op het AZC geweest. Hij vindt het niet echt een mooi gebouw. Zag dat er een 
aantal fatbikes bij het AZC staan voor gebruik. Ziet dat nieuwe bewoners niet goed weten hoe hiermee 
om te gaan. Kent situaties met een veter in de trapper, vallen om en zorgen dan ook voor schade aan de 
voertuigen. Ook kennen ze de verkeersregels niet. 
 
Eén mevrouw is nooit binnen geweest en heeft de behoefte ook niet. Ze geeft aan dat ze het niet hoeft 
te zien. 
 
Een andere aanwezige mevrouw is tijdens een Open Dag aanwezig geweest. Ze heeft het ervaren als een 
dorp aan een wijk of een kleine woonwijk. Ze vindt de plek van het AZC een mooie plek die ook geschikt 
is als woonlocatie voor bijvoorbeeld appartementen. Ze geeft aan dat ze er in het dagelijks leven 
eigenlijk niets van merkt. Ze vraagt zich wel af of 1000 mensen op zo’n kleine plek wel menswaardig is. 
 
Een andere mevrouw is er nooit geweest maar is er omheen gewandeld. Ze vindt het mooi dat er meer 
kleur en diversiteit in de wijk is. Ze heeft geen negatieve ervaringen. Op haar vorige woonplek heeft ze 
zich wel eens onveilig gevoeld vanwege de donkere steeg. Dit kwam meer door jongeren en had niets 
met het AZC te maken.  
 
Kunt u concrete aandachtspunten benoemen voor uw wijk of buurt waar het college rekening mee 
moet houden als we de opvang van asielzoekers aan de Schepersmaat willen continueren? 
Meneer geeft aan dat de school een goede stimulans is om gezinnen en kinderen op te vangen. Verder 
worden de volgende punten benoemd: 

- Doortrekken fietspad en daardoor een route naar de binnenstad creëren aan de andere kant 
van de Europaweg; 

- Begroeiing of geluidswal langs de rondweg (voorkomen dat ze de weg oversteken); 
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- Minder asielzoekers op de locatie. Hij vindt 1000 te veel, omdat ook daardoor er te veel op één 
kamer moeten. 

Meneer vraagt hoe groot kans dat Expohal verlengd gaat worden. Burgemeester geeft hierop een 
toelichting. 
 
Een mevrouw hoopt dat de mensen die opgevangen worden in Assen zich goed behandeld en gastvrij 
ontvangen voelen. Ze vindt 1000 plekken teveel voor de locatie. 
 
Een aanwezige mevrouw wil buiten het AZC nog iets anders benoemen. Ze merkt op dat ze tevreden is 
met de nieuwe (fiets)paden in het Asserbos, maar minder met het gebruik dat daarvan gemaakt wordt 
door elektrisch aangedreven fietsen (fatbikes) én door groepen race/mountainbike fietsers, met name 
vanwege de hoge snelheid. Het bos lijkt haar bedoeld voor rustig gebruik, o.a. voor wandelaars, mensen 
met een rollator, fietsers met beperkte snelheid en mensen die met hun hond wandelen. Hierdoor 
komen er meer groepen fietsers en die verpesten het imago van het bos. Het is belangrijk dat deze 
informatie ook bekend is op het AZC. Mevrouw heeft ook moeite met alle fatbikes in de stad. 
 
Gespreksverslag 14 
Van de aanwezigen woont 1 echtpaar in Diepstroeten, de andere aanwezigen (gastheer, 1 echtpaar en 2 
dames) wonen in het Zuiderpark 
 
Meneer, tevens gastheer, zit in de klankbordgroep en was ook aanwezig bij het laatste gesprek met de 
wethouder. Hij geeft aan dat asielzoekers die het nodig hebben opgevangen moeten worden. Hij vindt 
1000 asielzoekers te veel. Het aantal dat aan Assen wordt toebedeeld binnen de spreidingswet, 360, is 
volgens hem het maximale. Meneer geeft aan dat er dan ook meer privacy is voor de asielzoekers. De 
kamers op het AZC aan de Schepersmaat zijn te klein voor het aantal personen. Hij is van mening dat de 
situatie mensonterend is en dat dit niet acceptabel is. Nu zitten de asielzoekers volgens meneer hutje 
mutje op elkaar en dat zorgt voor problemen en opstootjes (vechtpartijen). Hij is van mening dat het 
niet goed gaat op het AZC en dat er te veel verschillende  groepen en culturen zitten. Volgens meneer zit 
er nu veel jeugd. Hij geeft aan dat het aantal asielzoekers niet maatgevend moet zijn voor de school, 
maar het aantal gezinnen. Hij is van mening dat er meer gezinnen met kinderen moeten worden 
opgevangen. Vooral mannen van 15 tot 25/30 jaar zorgen voor de overlast. Met een aantal van 
maximaal 600 asielzoekers creëer je volgens meneer meer ruimte voor de asielzoekers. Volgens een 
andere meneer is 360 het maximale aantal volgens de Spreidingswet. Meneer geeft dat het vertrouwen 
in COA weg is, onder meer door de situatie rondom Ter Apel en de Expohal. Hij is van mening dat de 
contracten tussen het COA en de gemeente strakker moeten zijn en dat de gemeente daar bovenop 
moet zitten. Hij geeft aan dat er meer asielzoekers in het AZC zitten dan wordt aangegeven en er mogen 
zijn. Volgens een andere meneer is het vertrouwen in het COA weg, mede doordat de COA manager 
onwaarheden vertelt.  
 
Meneer loopt ’s avonds vaak met hond en ziet daardoor veel. Hij ziet regelmatig hulpdiensten en geeft 
aan regelmatig 112 te bellen, maar de politie heeft te weinig personeel om achter al deze meldingen aan 
te gaan. Hij geeft aan dat de buurt klaar is met deze aantallen en dat de belasting op de wijk te groot is. 
Hij geeft aan dat de meeste overlast ervaren wordt door fatbikes en onaangepast of vervelend gedrag.  
 
Een aanwezige meneer geeft aan dat bij de vestiging van het AZC toegezegd is dat het AZC er voor 10 
jaar zou zijn. Hij is het niet eens met de lezing van de gemeente hierover.  



 

47 
 

Mevrouw geeft aan dat de gemeente zich aan de afspraken moet houden en dat het gebouw niet door 
het COA gekocht mag worden. Bij aankoop door COA is er volgens haar veel minder grip, ook binnen een 
bestuursovereenkomst. 
 
Zij deelt de mening van meneer dat na 5 jaar de overeenkomst stilzwijgend met 5 jaar is verlengd. Ze is 
ook van mening dat de gemeente deze keukentafelgesprekken niet op eigen initiatief heeft bedacht, 
maar pas nadat er vanuit de wijk opmerkingen kwamen. Zij geeft aan dat de bewoners van de wijk niet 
betrokken worden. Bij gebiedsagenda zijn ze ook niet meegenomen.  
 
Mevrouw geeft aan van mening te zijn dat Nederland een slap beleid heeft voor de asielopvang. Als wijk 
hebben zij geen grip of invloed. Zij wil niet dat de opvang op deze locatie verlengd wordt en dat ook bij 
een andere locatie de aantallen naar beneden moeten. Ze is van mening dat Assen een bijzondere rol 
inneemt ten opzichte van de opvang van asielzoekers. Zij geeft aan dat na 10 jaar de opvang op de 
huidige locatie moet stoppen en dat er een ander leegstaand gebouw gevonden moet worden. Meneer 
geeft aan dat hier niet naar gekeken wordt en dat de verlenging op de huidige locatie met dezelfde 
aantallen volgens hem al is geregeld. De burgemeester geeft een toelichting op het proces, waaronder 
een quickscan naar mogelijk andere locaties. Meneer geeft aan er vanuit te gaan dat het toch doorgaat 
en er met de inbreng niets gedaan wordt. Volgens meneer is alles achter de schermen al geregeld. Een 
andere meneer geeft aan dat er beter gekeken kan worden naar een locatie op een industrieterrein. 
Volgens meneer is er daar genoeg leegstand.  
 
Meneer en mevrouw geven aan dat ze vooral zomers veel overlast ervaren van harde muziek. Hun 
dochters durven niet weg in de zomer. Men voelt zich onveilig, ook door intimiderend gedrag van 
asielzoekers. Ze bellen regelmatig de politie om hier melding van te doen. Ook geven ze aan overlast te 
ervaren van een drugsdealer (niet afkomstig van het AZC). Meneer is van mening dat er al 5 jaar niets 
wordt gedaan aan de door de buurt ervaren overlast. Er moet volgens meneer niet gekeken worden of 
de stad de opvang aankan, maar de wijk. Hij is van mening dat er een weegfactor aan de reacties moet 
worden gegeven op basis van woonlocatie. Meneer geeft aan dat het de wijk heel hoog zit. Hij 
constateert vooral de laatste 5 jaar veel veranderingen, zoals meer jonge mannen en ander soort 
mensen in het AZC. Hij voelt zich in de steek gelaten. 
 
Mevrouw vindt dat het ongelijk verdeeld is en dat het de wijk in de schoenen wordt geschoven. Zij geeft 
aan van mening te zijn dat als je meer mensen toelaat er dan ook meer blijven. 
 
Een echtpaar vraagt waarom er ingezet wordt op 1000 asielzoekers als de spreidingswet aangeeft dat 
Assen er 360 moet opvangen. Meneer heeft het gevoel dat het een verdienmodel is voor de gemeente 
Assen. Een andere meneer heeft hetzelfde gevoel en vraagt zich af wat er met het geld gebeurt. De 
burgemeester geeft een toelichting op de spreidingswet en de financiële kaders daarbij. Burgemeester 
geeft aan dat hij zich kan voorstellen dat de gemeenteraad gaat besluiten eventuele vergoedingen in het 
kader van de spreidingswet in te zetten voor de omgeving, verbeteringen rondom het AZC, activiteiten 
en begeleiding.  
 
Andere aanwezige meneer geeft aan dat het AZC geen doorstroomlocatie of tweede aanmeldcentrum 
moet worden. De burgemeester geeft aan dat dit niet aan de orde is. Meneer geeft aan aankoop door 
het COA niet te zien zitten. Hij geeft aan meer te voelen voor 5 jaar verlengen met de condities zoals die 
er nu ook zijn en dat er iedere 5 jaar opnieuw wordt afgewogen, na de omwonenden geconsulteerd te 
hebben. Meneer geeft aan geschrokken te zijn over de manier waarop er op 12 december over het AZC 
is gesproken.  
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Hij geeft aan weinig vertrouwen in de gemeenteraad te hebben en heeft het idee dat het de raad niet 
interesseert. Hij adviseert de raad goed te kijken naar brieven en gespreksverslagen van de bewoners 
van de wijk. 
 
Hij geeft aan dat er in de eerste jaren een busje van de beveiliging van het AZC ook door de buurt reed. 
Dit is echter wegbezuinigd. Hij geeft aan dat de vorige locatiemanager aangaf dat alles buiten het hek 
van de politie is en dat het AZC daarin geen verantwoordelijkheid heeft.  
 
Aanwezige mevrouw geeft aan op vrijdagavond niet meer naar de binnenstad te gaan, ze heeft moeite 
met het aantal asielzoekers op het Koopmansplein. Dit vermijden ze. Dochter werkt in de binnenstad, 
maar gaat niet meer via het Koopmansplein naar huis. Mevrouw geeft aan van mening te zijn dat de 
overlast in de binnenstad alleen maar toeneemt. Ook komen er volgens haar steeds meer toko’s etc. bij 
die na 23.00 uur open kunnen zijn, waardoor de stad steeds meer verandert. Zij werkt in de zorg en 
voelt zich ’s nachts niet veilig als ze van haar werk naar huis gaat. Ze geeft aan meerdere 
verkeersonveilige situaties te hebben meegemaakt op Europaweg, zoals plotseling oversteken en op de 
weg lopen. Mevrouw geeft aan diverse ervaringen te hebben gehoord over diefstallen. Zoals bij de 
diefstal van een fiets die dan gevonden wordt op het AZC maar die ze niet terug mogen halen. Ze 
kunnen dan niets. Dit zorgt er mede voor dat het vertrouwen weg is. 
 
Een andere aanwezige mevrouw geeft aan 20 jaar in de wijk te wonen en dat het altijd een rustig 
buurtje was. De ervaring die ze nu heeft is anders. Ze vindt het onveilig en op straat wordt alleen nog 
buitenlands gesproken. Ze is niet tegen het AZC maar vindt de aantallen te groot. Volgens haar moeten 
de asielzoekers beter integreren. Ze maakt zicht vooral zorgen over de verkeersveiligheid en het lawaai. 
Zo zie ze regelmatig verkeersonveilige situaties omdat de asielzoekers de verkeersregels niet kennen, 
zijn er veel jongere mannen in groepen op fatbikes, wordt er luid gesproken, harde muziek en lopen ze 
te beeldbellen op speaker. En dit dag in, dag uit. Mevrouw stelt voor een andere route te bedenken, 
zodat de mensen niet meer door de wijk komen. 
 
Een aanwezige mevrouw geeft aan dat als je in een land woont je dan je eigen taal wil horen. Dat is in de 
wijk niet het geval en mevrouw vindt dat het te ver gaat. Ze merkt dat ze daardoor steeds meer moeite 
heeft met de hoeveelheid buitenlanders in haar omgeving. Ze laat haar  dochters de hond ’s avonds niet 
uitlaten. Ze ervaart dat ze van de bewoners van het AZC veel commentaar krijgt en vind ze heel 
vervelend. Volgens haar zitten er voornamelijk bewoners van het AZC op het Koopmansplein en dat 
geeft een onveilig gevoel. Ze is geen voorstander van het oplossen met allerlei maatregelen. Volgens 
haar zijn er met 1000 te veel asielzoekers. Mevrouw is van mening dat bewezen is dat bij minder 
asielzoekers op een locatie de overlast ook minder wordt. Voor haar is minder asielzoekers een must en 
op een andere locatie. Zij vindt dat een ander deel van Assen nu aan de beurt is. Met alles wat er in de 
omgeving is gebeurd de afgelopen jaren hebben de bewoners in de wijk er volgens mevrouw geen 
vertrouwen is dat er vanuit de belangen van de bewoners van de wijk wordt gekeken. 
Een  meneer geeft in een reactie op het gespreksverslag aan dat in het AZC in Budel ook 1000 bewoners 
zitten en dat dit veel ellende oplevert (zie o.a. Algemeen Dagblad d.d. 23-03-2025). 
 
Een aanwezige meneer geeft aan dat hij bij het geven van een training aan een groep meisjes in 
Baggelhuizen regelmatig asielzoekers ziet die de meisjes die trainen staan te filmen, waarbij 
verschillende telefoons gestolen zijn. Dit filmen is zeer intimiderend naar de jonge jeugd. Meneer 
begrijpt dat je mensen op de vlucht moet helpen, maar snapt niet dat mannen hun gezinnen achter 
laten in die gevaarlijke situatie. Hij ervaart de alleenstaande/alleengaande mannen als onvriendelijk en 
intimiderend. De asielzoekers met kinderen zijn volgens meneer vriendelijk.  
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Een andere aanwezige mevrouw geeft aan 60 jaar in de wijk te wonen. In die jaren geeft ze aan dat de 
ze wijk verschrikkelijk heeft zien veranderen. Ze refereert naar de vestiging van de GGZ en de 
onderhandelingen destijds naar de gemeente. Ze geeft aan dat protesten in verschillende situaties 
werden genegeerd.  
 
Een andere aanwezige mevrouw vraagt naar de omstandigheden rondom het onderzoek van 
Universiteit van Amsterdam. Zij vindt het niet passend dat hiervoor jonge vrouwelijke studenten zijn 
ingezet, omdat dit volgens mevrouw onveilig was. Ze vraagt waarom de gemeente hiervoor heeft 
gekozen en niet een extern bureau heeft ingezet. De burgemeester licht toe dat dit onderzoek een 
samenwerking tussen de universiteit en het COA is, dat jaarlijks in een andere gemeente wordt gedaan 
(in samenwerking met de desbetreffende gemeente). De data wordt gebruikt en meegenomen in het 
voorstel dat naar de gemeenteraad gaat. 
 
Mevrouw geeft aan dat de overlast in de wijk verschillend wordt ervaren. Zo wordt er in de Sparrenlaan 
veel overlast ervaren, aangezien de asielzoekers dit als route naar de binnenstad gebruiken. 
 
Er is bij de aanwezigen weinig vertrouwen in het beleid en in de gemeente. De aanwezigen geven aan 
dat zij de raad gekozen hebben en dat als ze voor het AZC kiezen ze daarmee de bewoners van de wijk 
benadelen. De gemeentepolitiek moet volgens de aanwezigen nu maar laten zien dat ze betrouwbaar 
zijn. 
 
Tot slot wordt er gevraagd naar het vervolg en hoe een bezwaarprocedure gaat. De burgemeester geeft 
hierop een toelichting. 
 
Gespreksverslag 15 
Volgens de bewoners willen asielzoekers graag wat te doen hebben overdag. Er gebeurt al best veel op 
het AZC, er zijn veel organisaties betrokken die verschillende activiteiten aanbieden. De wethouder 
geeft aan dat het niet de taak is van het COA of de gemeente om te zorgen voor dagbesteding, maar dat 
het wel zinvol is om dit aan te bieden. De bewoners stemmen hiermee in. Er zou meer ingezet moeten 
worden op hoe de omgang met elkaar is in Nederland. Er zou ook meer ingezet moeten worden op 
uitwisseling tussen asielzoekers en Assenaren, om elkaar beter te leren kennen en begrijpen.  
 
De bewoners ervaren ook enige overlast: soms liggen/slapen er mensen in de tuin of in het voorportaal 
bij de ingang, waar de brievenbussen staan. Omdat er in het Drostelaantje nu een camera hangt, lijkt de 
overlast zich te verplaatsen. De mensen die in de tuin en in het portiek liggen, zijn niet agressief, maar 
een van de bewoners geeft aan dat ze wel van hen schrikt. Bovendien bevinden deze mensen zich dan 
op privé terrein. Ook worden er appels uit de tuin geplukt. De bewoners weten niet of het hier om 
asielzoekers gaat. De mensen spreken geen Nederlands, het zouden ook zwervers kunnen zijn. Een van 
de bewoners geeft aan dat deze mensen wel het stempel van asielzoeker krijgen en dat wil ze eigenlijk 
niet, maar ze wil zich ook veilig voelen in/rond haar eigen woning. Kan ze hiervoor de politie bellen of 
kan de politie vaker door de straat rijden? Of moeten ze de tuin dichtmaken? Een andere bewoner geeft 
aan  dat de situatie de laatste jaren wel verbeterd is, er is geen overlast meer van drugs. Surveilleren 
heeft wel zin. Bij de parkeerplaats aan de achterkant van het pand en bij de afvalbakken werkt de 
verplichting niet goed. Actium zou dit op moeten pakken.  
 
M.b.t. de huisvesting aan de Schepersmaat wordt aangegeven dat privacy met name een issue is als 
mensen langere tijd op het AZC zitten.  
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Met 5 andere, onbekende mannen op een kamer is geen ideale situatie. Een andere bewoner geeft aan 
dat de mensen ook blij zijn dat ze op het AZC kunnen wonen, omdat ze daar in ieder geval veilig zijn.  
 
De wethouder geeft aan met het COA in gesprek te zijn over het aanbieden van een dagprogramma aan 
de asielzoekers. Een van de bewoners zegt dat dit mogelijk met de kerken samen te organiseren is.  
Drie van de aanwezige bewoners zijn weleens op het AZC geweest. Een aantal zou weleens willen kijken. 
Op het voorstel van de wethouder om het COA te vragen een rondleiding of iets dergelijks te verzorgen 
wordt positief gereageerd. 
 
Volgens een van de bewoners zet de huisvesting van statushouders in de gemeente af en toe kwaad 
bloed. Soms reageren er wel 500 mensen op 1 woning, terwijl de woning ernaast vergeven wordt aan 
een statushouder. Dit is niet altijd goed uit te leggen. Is het een optie om meer in te zetten op tiny 
houses? Volgens de bewoners is de locatie aan de A28 niet het meest geschikt. 
 
Concluderend stellen de bewoners dat een dagbesteding voor asielzoekers goed zou zijn, dat er oog 
moet zijn voor de veiligheid en dat er meer ingezet moet worden op fatsoenlijke leefruimtes op het AZC 
en meer interactie met de asielzoekers. Weten wie je buurman is, maakt het contact makkelijker.  
 
Gespreksverslag 16 
Meneer en mevrouw geven aan niks te merken van het AZC. In de buurtapp wordt wel nogal negatief 
over het AZC gesproken. Net als over het afsluiten van de Beilerstraat. Ze staan achter de keuze om het 
AZC structureel te maken. 
 
De looproute van het AZC naar het centrum gaat via het tunneltje en de Cederlaan. Daar is geen fietspad 
en/of voetpad. ’s Ochtends lopen daar ook veel mensen die werken in het WZA. Als er al iets zou 
moeten veranderen, dan zou hier iets aan gedaan kunnen worden. Voor het WZA is ook alleen een 
fietspad, terwijl daar ook veel mensen lopen. De overlast die er dan al is, is van wandelaars, niet 
specifiek van bewoners van het AZC. Aan de Beilerstraat 205 wonen mannen met psychische 
problemen, onder begeleiding. Die lopen ook door de wijk. Ook daar ervaren meneer en mevrouw geen 
overlast van. Zij zijn van mening dat de berichtgeving door RTV Drenthe t.a.v. de wijk erg negatief en 
subjectief is. 
 
Meneer en mevrouw spreken de hoop uit dat als COA het pand voor langere tijd gaat huren of zelfs 
kopen, het COA serieus aandacht heeft voor de inrichting van het pand en de privacy voor de bewoners. 
Het advies van hen is om te kijken hoe het monumentale pand zo goed mogelijk ingezet kan worden 
voor het doel, hoe kan het AZC zo leefbaar mogelijk gemaakt worden. Bij voorkeur wordt hier niet te 
rigide naar gekeken. 
 
Met betrekking tot Diepstroeten geven meneer en mevrouw aan dat door de gebiedsontwikkeling het 
isolement van deze wijk gestimuleerd wordt. Ze willen het gemeente meegeven voldoende aandacht te 
hebben voor deze wijk. Nu ga je aan de ene kant de tunnel in en er aan de andere kant weer uit. Het zou 
fijn zijn als je halverwege ook de tunnel nog uit zou kunnen. 
 
Meneer en mevrouw staan open voor een bezoekje aan het AZC. 
 
Gespreksverslag 17 
Mevrouw geeft aan positief te staan ten opzicht van het AZC. Zij is er wel eens geweest, ervaart geen 
overlast. Heeft een positieve indruk van het AZC zelf. 
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Meneer is ook positief over het AZC. Hij ziet wel mensen rondlopen in de wijk, dit zijn veelal ouders met 
kinderen. Hij is ook wel eens bij een open dag geweest op het AZC.  
Hij ziet positieve effecten van  het opvangen van asielzoekers: zo is er een nieuwe Turkse winkel 
geopend in de Kruisstraat. Hij had contact met twee hoogopgeleide Iraniërs die beiden werkten, maar 
allebei naar een andere gemeente verhuisd zijn. Meneer vindt dit jammer, hoogopgeleide statushouders 
zouden ook een goede impuls zijn voor Assen. De meeste asielzoekers willen graag werken, maar mogen 
niet.  
 
Een andere mevrouw vertelt dat zij altijd naar haar werk fietst en twee keer een nare ervaring heeft 
gehad. Eenmaal bij het fietspad aan de Graswijk. Daar stonden mensen op het fietspad die haar 
aanspraken. Deze mensen spraken geen Nederlands. In Assen-Oost heeft iemand een keer voor haar 
fiets gespuugd. Zij voelde zich niet veilig. Ook vindt ze de sfeer op het Koopmansplein in negatieve zin 
veranderd. Ze weet niet of de jongeren die zich op het Koopmansplein ophouden asielzoekers zijn. 
Mevrouw kan niet goed bedenken wat de gemeente kan doen om dit te veranderen. Zelf heeft zij 
zelfverdedigingslessen genomen.  
 
Een andere meneer staat positief tegenover het AZC. Af en lopen de bewoners over de Dennenlaan, 
eenmaal heeft meneer  iemand daar in de vijver zien zwemmen. Hij heeft geen last van de mensen die 
er lopen. Meneer is taalcoach geweest van een hoogopgeleid Turks gezin. Hij wil graag iets doen voor de 
mensen en vraagt bij wie hij daarvoor terecht kan. Hij vindt het schrijnend dat mensen niks doen en wil 
ze graag activeren.  
 
Mevrouw is ook positief over het AZC. Vanuit haar werk is zij ook betrokken bij asielzoekers. Ze heeft 
haar zonen gevraagd of die overlast ervaren in Diepstroeten: dat is niet het geval. Op het 
Koopmansplein heerst geen positieve vibe. Ze hoort veel dat mensen zich vervelen, dat ze graag iets 
willen doen, mee willen doen in de maatschappij. Integratie komt van twee kanten, mevrouw vraagt 
zich af wat we kunnen doen om daar op in te zetten. Ze wil ook luisteren naar de mensen die een 
negatiever geluid laten horen, omdat we ook met deze geluiden iets moeten doen.  
 
Op het Koopmansplein staan niet altijd asielzoekers. Zij heeft een keer de jonge zoon van een Irakees 
stel dat al langer hier is en een verblijfsstatus heeft tekeer horen gaan tegen Nederlandse meisjes.  
Weer een andere mevrouw vangt al jarenlang vluchtelingen op. Zij loopt iedere dag van de 
Overcingellaan naar de Albert Heijn in het centrum, langs de Gouverneurstuin. Daar is het altijd een 
rotzooi en verzamelen zich verschillende groepen, waaronder ook drugsverslaafden. Zij heeft een 
aantekening over onderwijs te geven aan volwassenen en wil graag weer Nederlandse les geven aan 
asielzoekers.  
 
Wat het AZC betreft wil mevrouw graag dat er een evenwicht komt tussen moeders met kinderen en 
alleenstaande mannen. Zij wil bij voorkeur vrouwen met kinderen opvangen.  
 
Een meneer geeft aan heel blij te zijn met het AZC. Hij vindt dat we in Assen een steentje bij moeten 
dragen aan de opvang van asielzoekers. Wat hem betreft mag het AZC permanent worden. Hij is een 
enorme tegenstander van het inzetten van dure noodopvang. Hij zou ook graag het AZC op de huidige 
locatie behouden. Volgens meneer is dit een heel geschikt gebouw. Hij is wel eens op het AZC geweest 
en komt er altijd met een goed gevoel weg. 
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Meneer is van mening dat het gebouw verbouwd moet worden. Dat kan volgens hem als het AZC 
permanent wordt. Dan kun je opknappen en verduurzamen. Hij heeft nog nooit overlast ervaren. Hij is 
lang voorzitter geweest van de buurtvereniging in Assen-Oost. Hij heeft daar wel gehoord dat oudere 
mensen zich niet veilig voelen in de Gouverneurstuin.  
Het is belangrijk om asielzoekers aan het werk te helpen en het is ook van belang dat ze blijven 
uitstromen uit het AZC: hij hoopt dat de gemeente statushouders met voorrang blijft huisvesten. 
 
Een andere meneer woont aan het Juniperusplantsoen. Hij geeft aan dat er veel zorginstellingen in de 
wijk zitten (Interzorg, Van Boeien, verslavingszorg en het AZC) en dat hij overlast ervaart. Er staan 
regelmatig mensen bij hem in de tuin voor het raam, zowel asielzoekers als bewoners van Interzorg 
“Nieuw Graswijk. Er zijn diverse avonden met medewerkers van Interzorg “Nieuw Graswijk” geweest, 
zodat duidelijk is voor bewoners hoe te handelen. Dit is niet gebeurt met de begeleiding van de 
asielzoekers. Hij ziet regelmatig mensen (met name oudere jongeren tussen de 15-25) die op één van 
deze locaties opgevangen worden zomaar met hun mobiele telefoons filmen in de buurt. In de 
groepsapp worden deze filmpjes gedeeld. Jongere kinderen vliegen door de tuin, waardoor de heg 
regelmatig beschadigd is en dient te worden vervangen. Het lijkt hem niet de bedoeling om in de heg 
prikkeldraad te spannen, maar op deze wijze is het afweging kosten voor iedere keer nieuwe beplanting 
of op deze wijze proberen te voorkomen. 
 
Verder doen zowel volwassenen als kinderen hun toiletbehoeften in het bos. Meneer komt dit 
regelmatig tegen tijdens het uitlaten van de honden. Toen dit vorig jaar gebeurde in de speeltuin in de 
wijk, heeft meneer daar een opmerking overgemaakt en later met een hondenzakje opgeruimd. Hij ziet 
vaker nog wel achtergelaten behoeften liggen, maar heeft dan niet gezien wie hiervoor verantwoordelijk 
was.  
 
Ook rijden er regelmatig politieauto’s over de Beilerstraat richting het AZC. De partner van meneer voelt 
zich op het station niet veilig. Meneer vindt het moeilijk te duiden waar dat precies door komt. 
Meneer vindt dat de asielzoekers wel geholpen moeten worden maar ook goed gefaciliteerd. Nu zitten 
ze, omdat ze niet werken, tot laat in de avond in de speeltuin met schreeuwende kinderen. Hij heeft een 
aantal keer gevraagd of het zachter kon, maar daar werd geen gehoor aan gegeven. Pas als hij 
langsloopt met zijn hond, gaan de mensen weg. Zij lijken niet te begrijpen dat het na een bepaald tijdstip 
stil hoort te zijn in de buurt, omdat mensen ook willen slapen en de volgende dag weer aan het werk 
moeten. Op zondagochtend ziet hij asielzoekers midden over de Europaweg lopen. De oplossing zit 
volgens meneer in het inzetten op betere integratie, bijvoorbeeld het leren van de Nederlandse taal, 
verkeerslessen, werk, etc.  
 
Een mevrouw geeft aan de signalen mbt het station niet te herkennen. 
 
De wethouder benoemt dat hij met het COA in gesprek is over het aanbieden van een dagprogramma. 
Verschillende deelnemers zijn hier enthousiast over.  
 
Mevrouw denkt dat het helpt als er duidelijkheid is voor de asielzoekers: er zijn grenzen en als je die 
grenzen overschrijdt, zijn er consequenties. Het helpt daarnaast als je projecten hebt waar niet alleen de 
asielzoekers maar ook de lokale bevolking van profiteert.  
 
Meneer geeft aan dat je de aanwezigheid van asielzoekers ook positief kunt framen: zij zijn het 
arbeidspotentieel van de toekomst. Hij vindt dat het AZC eigen voorzieningen moet hebben, zoals een 
speeltuin/speeltoestellen.  
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Hij ervaart overlast van alle fietsen bij het station, maar geeft aan dat Nederlanders (Nederlandse 
jongeren) ook niet altijd netjes zijn. Een andere meneer beaamt dit. Hij geeft aan open te staan voor het 
opvangen van 1000 asielzoekers, als dit met name gezinnen zijn, als ze mogen blijven en willen 
integreren. Hij stelt voor een soort compound te maken van het AZC, waar ze Nederlands leren, 
verkeersles krijgen, voor een deel zelfvoorzienend zijn met een eigen winkeltje, etc. Het AZC moet een 
prettige plek zijn om te verblijven. De bewoners zijn zeker ook vrij om de stad in te gaan, maar de 
asielzoekers die zich misdragen moeten weggestuurd worden. 
 
Oproep aan de gemeente is om te proberen het Koopmansplein, de Gouverneurstuin en het station 
veiliger te krijgen.  
 
Een meneer geeft aan dat de asielzoekers ook zelf zouden kunnen werken om het voorzieningenniveau 
rond het AZC beter te maken. Dat zorgt ook voor positieve berichtgeving over asielzoekers. Die 
ontbreekt op dit moment volgens hem.  
 
Een mevrouw bevestigt dat er in de communicatie over asielzoekers nog wel iets kan verbeteren. Ook 
het beeld dat alle statushouders voorrang krijgen bij een sociale huurwoning moet genuanceerd 
worden.  
 
Een andere mevrouw sluit zich aan bij de positieve communicatie over asielzoekers. Het Joboffice is 
volgens haar ook iets wat wel goed gaat.  
 
Conclusie van de deelnemers aan het gesprek: er heerst een positief gevoel om in gezamenlijkheid iets 
moois te maken van het AZC. 
 
Gespreksverslag 18 
De gastvrouw geeft aan blij te zijn niet in de buurt van het AZC te wonen. Ze weet niet welke problemen 
ze zou ervaren als het AZC dichterbij haar woning zou zijn. Via via heeft ze gehoord dat er overlast 
ervaren wordt en dat mensen ’s avonds laat niet meer op de fiets het bruggetje bij het Drents Museum 
over durven. 
 
Een andere mevrouw geeft aan dat je niet perse zelf iets meegemaakt hoeft te hebben, om toch een 
onveilig gevoel te ervaren.  
 
Een meneer geeft aan in de uitnodigingsbrief te missen welke keuzes er nu zijn die het college moet 
maken. De wethouder legt uit dat de tijdelijke omgevingsvergunning die afgegeven is, niet verlengd kan 
worden. Deze moet nu omgezet worden in een permanente vergunning via een BOPA (buitenplanse 
omgevingsactiviteit). Daarnaast sluit de gemeente met het COA een bestuursovereenkomst af over het 
AZC. Deze kan voor 5 jaar, 10 jaar of langer of voor onbepaalde tijd zijn. Dat is nog een afweging die 
gemaakt moet worden.  
 
Meneer wil graag weten welke termijn de voorkeur heeft van het college en of het COA het pand gaat 
kopen. De wethouder staat daar positief tegenover: het COA kan dan het hele gebouw kopen, inclusief 
de nu nog onbenutte ruimtes. Echter is hier nog geen besluit over genomen. Meneer vraagt zich af hoe 
een vergunning voor onbepaalde tijd zich verhoudt tot het feit dat het gebouw aan de Schepersmaat 
een nationaal monument is. Kan er dan nog verbouwd worden? En heeft het COA gezien de ingezette 
koers van het kabinet nog middelen om te verbouwen?  
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Een mevrouw vindt het belangrijk dat de mensen die op het AZC verblijven een goede plek hebben. 
Meneer bevestigt dit. Hij vraagt zich af hoe humaan de gemeente de opvang vindt, als er 7 mensen op 
een kamer van 10m2 verblijven, in stapelbedden. Een van de bewoners die aanwezig was bij het 
rondetafelgesprek met de gemeenteraad op 12 december 2024 heeft ook aangegeven dat er weinig 
privacy was. Dat is de afgelopen 9 jaar al het geval geweest.  
Een van de studenten van de UvA die aanwezig was op het AZC moest na afloop huilen. Hoe kijkt het 
college naar de privacy? Je zet veel nationaliteiten bij elkaar in een beperkte ruimte, dat leidt tot 
spanningen en incidenten. Dit vraagt ook inzet van de politie. 
 
1500 mensen opvangen is teveel als je kijkt naar het aantal dat Assen volgens de Spreidingswet zou 
moeten opvangen (360). Ook de situatie in de Expohal wordt niet opgelost. Ook dit legt druk op de 
samenleving en inzet van de politie. 
 
Twee aanwezige dames geven aan geen overlast te ervaren en nooit iets te horen over het AZC. 
Volgens een andere mevrouw moeten we alleen mensen opvangen die dit echt nodig hebben.  
Een meneer geeft aan dat er ook een aantal zogeheten veiligelanders op het AZC verblijft, die zorgen 
voor overlast. Hij maakt zich hier zorgen over als het COA het pand koopt en het voor het zeggen krijgt. 
We moeten in Assen geen toestanden krijgen zoals in Ter Apel. Het COA moet niet teveel macht krijgen 
en zou het pand niet moeten kunnen kopen. Hij vindt dat de gemeente sturing moet houden op het 
AZC.  
 
Meneer wil de Klankbordgroep op het AZC graag continueren. Hij vond de locatiemanager vrij negatief 
over een dagprogramma voor de bewoners en meer interactie met de inwoners. 
 
Mevrouw wil meer openheid vanuit het college. In de uitnodigingsbrief en in de krant stond niet 
duidelijk aangegeven wat de verschillende opties zijn voor het college en welke keuzes nog gemaakt 
moeten worden. Meneer krijgt vanuit zijn omgeving veel te horen dat de brief niet uitnodigend genoeg 
was. Een andere meneer ziet dat anders. Hij vindt het een mooi initiatief van de gemeente om met 
inwoners in gesprek te gaan over het AZC. 
 
Meneer geeft aan voorstander te zijn van humane opvang en hij vindt het van belang dat de gemeente 
grip en sturing houdt op de opvang. 
 
Gespreksverslag 19 
Doel van het gesprek:  
Ophalen wat de ervaringen van de inwoners zijn met het AZC in de afgelopen jaren. Inwoners vragen om 
aandachtspunten te benoemen waar het college rekening mee moet houden bij het voorbereiden van 
de besluitvorming over het AZC. 
Vragen aan de inwoners: 
1. Wat zijn uw positieve of negatieve ervaringen met het AZC de afgelopen jaren? Kunt u concrete 
voorbeelden geven? 
2. Bent u wel eens op het AZC geweest? Zijn er verbeterpunten voor wat betreft de opvang aan de 
Schepersmaat die volgens u doorgevoerd zouden moeten worden? 
3. Kunt u concrete aandachtspunten benoemen voor uw wijk of buurt waar het college rekening mee 
moet houden als we de opvang van asielzoekers aan de Schepersmaat willen continueren? 
 
Mevrouw woont in de Beilerstraat. Er komen veel bewoners van het AZC langs maar ze geeft aan daar 
geen last van te hebben.  
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Het is heel belangrijk dat we in Assen een Asielzoekerscentrum behouden met goede opvang. Ook de 
locatie van het AZC is een goede locatie, niet helemaal buitenaf maar relatief dicht bij het centrum. Ze 
geeft aan een verandering te zien meer (jonge) mannen en steeds minder gezinnen. Mevrouw geeft aan 
dat ze de gemeente mee wil geven om de mensen daar iets te doen te geven de hele dag. Nu zie je 
overdag mensen maar heen en weer rijden en rondhangen. Als ze wat te doen hebben overdag is dat 
beter voor hen (doelloos bestaan). Ze ervaart geen gevoel van onveiligheid.  
 
Meneer woont nu 4 jaar aan de port Natalweg, het AZC was er toen al (staat er nu 9 jaar).  Hij geeft aan 
geen principiële bezwaren te hebben tegen het AZC maar ergert zich wel aan de toenemende groepjes 
hangjongeren bij het bosje en de rommel die daar wordt achterlaten. Het zou fijn zijn als daar vanuit de 
gemeente meer aandacht voor is om dat op te lossen. Daarnaast heeft hij een keer iemand van het AZC 
betrapt op zijn terrein en sindsdien geeft hij aan een iets groter gevoel van sociale onveiligheid te 
ervaren en er goed op te letten dat (garage) deuren op slot zijn. Hij geeft ook aan dat  hij niet weet of 
alle hangjongeren wel van het AZC zijn. Hij ziet net als mevrouw ook dat een dag invulling (werk, 
vrijwilligerswerk of opleiding) kan helpen. Hoe nuttiger hoe zij zich kunnen maken hoe beter het ook is 
voor de samenleving, minder rondhangen is ook minder overlast. 
 
De wethouder geeft een korte toelichting op de pilot van de gemeente ‘Snellere start betere toekomst’, 
waarbij we asielzoekers sneller aan het werk proberen te helpen.  Dit is nu geen gemeentelijke taak, pas 
als asielzoekers statushouders worden moeten gemeenten beginnen met de inburgering. Terwijl vroege 
integratie juist wel kan helpen. Het is ook een wens van de gemeente om een zinvolle dag invulling o.a. 
met leren van de taal, Nederlandse samenleving aan te kunnen bieden.   
 
De buurtbewoners vragen zich af wat de status is van de bewoners van het AZC? Eigenlijk zouden alleen 
asielzoekers in het AZC moeten zitten maar vanwege de krapte op de woningmarkt is inmiddels bijna de 
helft statushouder. En hoeveel van de asielzoekers maken daadwerkelijk een kans om statushouder te 
worden? Tot voor kort was dat bijna 90%. Wij hadden hier relatief veel Syriërs. Met de veranderingen in 
Syrië is dat perspectief ook anders geworden.   
 
Het is niet zo dat wij in Assen zorg dragen voor de huisvesting van alle statushouders in ons AZC. Het 
huisvesten van statushouders is een opgave die iedere gemeente krijgt vanuit het rijk (in Assen 
ongeveer 100 per jaar). Deze opgave is niet gekoppeld aan het hebben van een AZC.  
 
Hoeveel asielzoekers vangen wij op en is dat een landelijk opgelegde norm? We vangen 1000 mensen op 
in het AZC. Dat is geen landelijke norm. Met de spreidingswet wordt er wel een minimale norm aan het 
aantal op te vangen asielzoekers gekoppeld. Voor Assen ligt dat lager dan het aantal dat we nu 
opvangen. De grotere omvang heeft ook een functie, daardoor kan je meer faciliteiten organiseren zoals 
een eigen school. Kinderen gaan eerst op het AZC naar school en stromen pas daarna door in het 
reguliere onderwijs, dat vermindert de druk op het onderwijs.  
Meneer wil de gemeente vooral meegeven houdt aandacht voor goede, heldere communicatie langs 
verschillende communicatiekanalen (niet iedereen lees de lokale krant). Dat is lastig maar wel belangrijk. 
Creëer draagvlak. De keukentafel gesprekken worden als positief gezien, maar ga niet eenmalig in 
gesprek met de buurt over het AZC. Hou contact.  
 
Er zijn in de buurt weinig geluiden tegen het centrum. We hebben als maatschappij ook hierin een taak. 
Waarschijnlijk merken we het verschil niet tussen de aantallen van 1000, 750 of 500. Wel actief 
handelen op hangplekken en zwerfvuil.  
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De wethouder geeft aan dat er een klankbordgroep is (dat is voor beide gesprekspartners nieuwe 
informatie) waarin inwoners zitten. Zij gaan periodiek met het COA, de politie en de gemeente om tafel.  
Mevrouw  wil nog meegeven: wat is nu 1000 op 70.000 inwoners. 
 
Meer ruchtbaarheid geven aan de positieve aspecten. En ook of mensen zich ergens voor kunnen 
aanmelden.  
 
Als laatste wordt nog de vraag gesteld of het weer tijdelijk is of permanent? De tijdelijke 
omgevingsvergunning wordt permanent (omgezet in een vergunning). Maar voor het AZC sluiten we een 
bestuursovereenkomst met het COA. Dat kan voor 5 jaar, 10 jaar of langer (voor onbepaalde tijd). Dat is 
nog een afweging die gemaakt moet worden.  
 
Als laatste geven beiden mee grip op de afspraken met het COA is belangrijk. De gemeente moet zelf 
regie houden. 
 
Gespreksverslag 20 
Wat merkt u? 
Meneer 1: Ik zie dagelijks mensen en vraag me af: hoeveel vangen we er al op?  
Wethouder : Dat zijn nou 1500+, exclusief de Oekraïners.  
Meneer 1: Dat is een behoorlijke belasting. De gemeente Assen is vanuit de spreidingswet verplicht om 
340 asielzoekers op te nemen. Waarom bijna 5x zoveel in de praktijk? Vooral jongeren zorgen voor 
overlast. Mijn dochter heeft last van mensen/jongeren in de opvang, ze wordt aangesproken en 
nagefloten. Er wordt veel gedronken onder de AZC-bewoners. Het AZC zelf zegt: stuur maar weg. Er zijn 
veel verwarde mensen vaak in combinatie met trauma’s dit kan onveilige situaties voor de directe 
omgeving met zich meebrengen.  Bij het winkelcentrum in Vredeveld worden beveiligers van het AZC 
ingevlogen om de boel onder controle te houden. Er wordt in de weekenden veel gestolen in het 
uitgaanscentrum van Assen maar ook in het Zuiderpark zelf. Inmiddels is een aantal malen 
geconstateerd dat de gestolen spullen in het AZC aanwezig waren. Melden bij de politie levert in deze 
gevallen niet altijd wat op. Politie kan hier, naar eigen zeggen, niet zoveel mee. Het eerlijke verhaal van 
het COA klopt niet. Ze zeggen dat er niets gebeurt, maar af en toe zijn er echt incidenten. Asielzoekers 
komen aan de deur vragen om een biertje of geld. Ik ben mans genoeg om deze personen weg te sturen 
maar dat geldt wellicht niet voor de ouderen in de wijk. Het beeld wordt, zowel door COA als 
gemeenteambtenaren, rooskleuriger voorgesteld dan het in werkelijkheid is. Zie hierbij ook het 
interview van dhr.  op COA.nl. De belasting is te groot ook gezien het feit dat het een groot deel van de 
bewoners de route richting centrum via het Zuiderpark volgen. 
 
Meneer 2: Ik heb ook ervaring met onveilige situaties: lawaai, bedelen bij de buren, insluiping bij buren 
waarbij sieraden zijn gestolen en de politie moest komen. We trekken niet aan de bel bij de gemeente, 
want we weten dat de gemeente weinig kan doen. Het AZC zou tijdelijk zijn en na 10 jaar zou het klaar 
zijn, maar tot onze verbazing wordt het nu een permanente locatie. In de wijk Zuid-Oost (gebiedsagenda 
zuid-oost) is geen overleg geweest met de bewoners. We missen communicatie. 
 
Meneer 1: Ik ben bij de vergadering in de raad geweest. Participatie ontbrak en dat werd ook erkend. 
Wij zitten ertussen. 
 
Mevrouw 4 (partner van meneer 1): de Novo en andere zorgaanbieders zitten allemaal rondom deze 
wijk. 
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Meneer 2: Dat het nog niet uit de hand is gelopen, zegt genoeg. 1000 mensen in een gebouw is te veel. 
Dat mensen wegvluchten, is niet gek. Doe minder op een kamer en maak het niet permanent. 
 
Mevrouw 3: Zijn er afspraken te maken over wie er geplaatst wordt? 
Wethouder: Ja, daar zijn afspraken over. 
 
Meneer 1: Hoe zit het bij permanente bewoning? 
Wethouder: licht het eigenaarschap van het gebouw toe en het bijbehorende proces/overeenkomst toe. 
 
Mevrouw 3: Ik woon in de stad en kom op het AZC als vrijwilliger bij Vlucht Voorwaarts. Het is een prima 
locatie, maar goede afspraken met het COA zijn belangrijk. Het COA doet niet veel met signalen over 
gedrag, daar moeten consequenties aan verbonden worden. De opvang moet er zijn, maar de 
wachttijden zijn te lang. 16 maanden wachten op een eerste uitnodiging is te lang. 
 
Mevrouw 3: Mensen moeten sneller duidelijkheid krijgen. 
Meneer 1: Er zijn veel asielzoekers met trauma's. 
Meneer 1 en Mevrouw 4:1000 mensen is echt te veel. 
Mevrouw 4: Mix en match gebeurt niet, vijanden treffen elkaar in het AZC. 
Mevrouw 3: Het COA moet beter kijken wie waar geplaatst wordt. 
Mevrouw 4: Van gezinnen hebben we geen last, maar de jongeren veroorzaken overlast. 
 
Mevrouw 5: Ik merk niets van de overlast en ben verbaasd om deze verhalen te horen. Goed dat we ook 
andere verhalen horen. Mevrouw was verbaasd een uitnodiging te krijgen om mee te praten. Heeft op 
een assen oost facebookpagina wel een oproep gezien om weerstand te bieden aan het blijven van het 
AZC. Ik werk zelf wel bij het Terra en herken groepjes die richting het winkelcentrum Vredeveld gaan. Dit 
zijn andere jongeren en wonen in Assen oost en niet in het AZC.  
 
Meneer 2: In onze wijk wonen 360 mensen, het is een kleine wijk. 
 
Mevrouw 4: Het gaat niet alleen om overlast, we voeren ook vriendelijke gesprekken. Een jongere kwam 
vragen om bijles bij mijn schoonvader. 
 
Meneer 1, 2, 3 en 4: De overlast wordt gebagatelliseerd en niet erkend. Er moet meer aandacht zijn voor 
dagbesteding. Een pilot met verschillende organisaties en dagdelen zou goed zijn. Waarom is dit negen 
jaar geleden niet gebeurd? 
 
Meneer 1: 1000-1500 mensen opvangen is niet te doen. 
 
Waar moeten we om denken als college bij de besluitvorming? 
Meneer 1: Stel harde eisen. 
Meneer 2: Doe het minder. 
Mevrouw 3: Kan de hoeveelheid aangepast worden? 
Mevrouw 5: Ik ga liever niet 's avonds over straat in Assen Oost, maar dat heeft met andere groepjes te 
maken. 
Mevrouw 4: Mijn/ onze dochter moet veilig naar huis kunnen. 
Meneer 1: Sluit de tunnel 's avonds af, zodat ze een andere route moeten nemen. Pas de weg niet aan 
en maak er geen fietsroute van. Dit gesprek is fijn, maar er moet ook echt iets mee gedaan worden. 
Meneer 2: Er hangen al camera's, deurbelcamera’s bij veel bewoners in de wijk. 
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Mevrouw 3: De overlast moet door het COA serieus genomen worden. 
Meneer 1: Ik bel na negatieve ervaringen niet meer naar het COA, omdat het AZC zelf aangaf dat we de 
politie moesten bellen. Als we de politie bellen, zijn ze er gelukkig wel. Compliment aan de politie. 
Meneer 2: Er wordt veel gedronken. 
Mevrouw 5: Er is een hele groep inwoners met een heel ander verhaal, doelend op de ervaringen. 
Meneer 1: Er zit echt verschil tussen de groepen. Gezinnen geen last, jongeren wel en mensen die 
verward zijn.  
 
Meneer 1: In hoeverre hebben we invloed? Heeft dit nut? 
Meneer 1: Ik ben geen voorstander van een permanent AZC. 
 
Een meneer geeft aan dat deelnemers aan het gesprek gewezen hebben op het feit dat de gemeente 
Assen veel meer asielzoekers opvangt dan van haar wordt verlangd. Doelstelling voor de gemeente 
Assen is ca. 360 personen. Assen vangt er 1000 op. Dat is bijna drie keer zoveel als gevraagd. Hiermee is 
de noodopvang van 500 personen nog niet gerekend. Dit is een onnodige zware belasting voor de 
inwoners  van onze gemeente. Ook de middenstand en de politie ondervinden  hier de nodige negatieve 
gevolgen van.  
 
Tevens is opgemerkt dat de samenwerking met het COA en de gemeente Westerwolde daar heeft geleid 
tot veel ellende, overlast en wanhopige inwoners en middenstand. Waarbij de gemeente tot twee keer 
toe het COA met een kortgeding tot nakomen van de gemaakt afspraken moest dwingen. 
 
Ter aanvulling de brief die tijdens het gesprek overhandigd is: 
Sinds 2016 vangt het COA asielzoekers op in het asielzoekerscentrum aan de Schepersmaat 4. Indertijd 
is afgesproken dat dit een tijdelijke locatie zou zijn voor 5 jaar met de mogelijkheid dit met 5 jaar te 
verlengen. Als buurt werden wij overvallen met dit besluit en hebben dit eigenlijk gelaten en als een 
voldongen feit moeten accepteren, met in het achterhoofd dat dit voor een periode van 10 jaar zou zijn. 
Echter, zoals gebruikelijk in het bestuur, (Dichtbij en daadkrachtig) is niets permanenter dan tijdelijk, 
zoals nu wel weer blijkt en wil het college het AZC een permanente status geven voor 1000 
opvangplekken. Dit is bijna het drievoudige van wat de landelijke overheid van een plaats als Assen 
vraagt. Hiervoor ontvangt de gemeente een bonus van € 1.280.000 voor een periode van 5 jaar, vrij 
besteedbaar. 
 
Met de bewoners van deze wijken is bewust niet gesproken tijdens het vaststellen van de 
gebiedsagenda ZO-Assen, waarin wordt gesproken over het een structureel AZC en het wijzigen van het 
bestemmingsplan. Dat hiervoor o.a. de bewoners van het Zuiderpark en de andere aangrenzende wijken 
hiervoor moeten inleveren op o.m. hun veiligheidsgevoel en de veiligheid in hun buurt is kennelijk 
ondergeschikt. De looproutes vanuit het AZC gaat door hun straten. Dit gaat soms gepaard met veel 
geschreeuw, harde muziek en rommel op straat. s'-Nachts wordt er bij bewoners op ramen gebonst, of 
aangebeld met vragen om geld of eten. Incident met bewoner AZC met mes, waarbij de politie hem met 
een stroomstootwapen heeft moeten uitschakelen. In het Zuiderpark en omliggende wijken wonen veel 
ouderen die hierdoor een onveilig gevoel aan overhouden. 
 
Veel bewoners hebben maatregelen genomen die hun gevoel van veiligheid moeten vergroten, zoals 
ophangen van camera's, plaatsen van hekken rond de tuinen, whatsapp-buurtpreventie. De 
achterdeuren moeten op slot gehouden worden. Fietsen worden gestolen. Vroeger was dit een open en 
veilige buurt. Dit gevoel is verdwenen. Het niet openbaar maken van de incidenten rond de 
aszielzoekers door de politie geeft ook te denken.  
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Bij een insluiping in een woning waarbij o.a. paspoorten, sieraden en oorbuds enz. werden gestolen, 
werden zaken gelokaliseerd dmv google in het AZC, doch de politie kon vervolgens niet optreden ivm 
het huisrecht. 
 
Dat tot op heden de zaken niet volledig uit de hand zijn gelopen is geen garantie dat dit in de toekomst 
ook zo zal gaan.  
Het zou verstandig zijn goed ten rade te gaan bij de inwoners en raad van Westerwolde en Nieuw 
Weerdinge. Het dieptepunt was een kortgeding dat de gemeente Westerwolde moest aanspannen 
tegen het COA ivm het voortdurend niet naleven van de voorwaarden. Een huilende geëmotioneerde 
burgemeester en een dwangsom tot gevolg. 
 
Met name de groep Veilige Landers zorgen daar voor permanente problemen en zijn door allerlei 
wettelijke beperkingen moeilijk aan te pakken. Deze groep zorgt voor zeer veel overlast in de omgeving 
voor bewoners, middenstand en voor reizigers en personeel van het openbaar vervoer. De treinreis 
Emmen-Zwolle is berucht. Het lijkt niet verstandig voor Assen om op deze wijze in het nieuws te komen. 
Bovendien is ook de kans op een terroristische aanslag zeer reëel door IS-sympathisanten die met de 
asielzoekers meereizen. Zie door problemen in o.m. Duitsland en de recente aanhouding van een Syriër 
in Nederland. 
 
Verder zorgt de komst van grote hoeveelheden asielzoekers voor een nog grotere druk op de 
beschikbare sociale huurwoningen woningen in Assen en Drenthe. Hierbij wordt uit het oog verloren dat 
de eigen inwoners ook woningen nodig hebben en de wachtlijsten steeds langer worden. 
Kortom de bewoners van de omliggende wijken, de middenstand worden geconfronteerd met de 
negatieve gevolgen van het gemeentelijke beleid en het gemeentebestuur. 
 
Wij zijn niet tegen de komst van asielzoekers, maar vinden 1000 in het AZC-schepersmaat een te groot 
aantal in verhouding tot het aantal bewoners van het Zuiderpark. (340) 
 
Gespreksverslag 21   
Meneer 1 benoemt de motivatie van de deelnemers aan het gesprek. Allen willen meepraten omdat je 
normaal alleen de stem van de schreeuwers hoort en nooit die van de nuance. Mevrouw 5 wil volgens 
hem graag dat de stem van de jongeren ook gehoord wordt. 
Meneer 2: "Ik heb in het verleden gewerkt voor Stichting Present in het AZC. Ik ben inmiddels gestopt, 
maar heb er veel leuke uren beleefd." 
Mevrouw 3: "Ik ben nog nooit op het AZC geweest. Soms kom ik bewoners van het AZC tegen in de 
straat of in de winkel. Ik maak dan wel eens een kort praatje met ze, maar ik ervaar geen overlast." 
Mevrouw 4: Het is goed dat de gemeente verantwoordelijkheid pakt. Het pand waar het AZC in zit, is 
goed verbouwd voor de bewoners. Maar waarom staat er een hek omheen? Dat begrijp ik niet." 
Mevrouw 5: "Ik ben nog niet binnen geweest in het AZC, maar ik heb een vriend die er drie jaar heeft 
gewoond.  
Mevrouw 6: Ik ben positief. Ik ben wel op de open dag geweest. Ik woon zelf aan een doorgaande weg 
en bewoners van het AZC die ik op straat tegenkom, zijn verbaasd dat ze begroet worden. Ik ben hier 
namens meerdere bewoners van het complex waar ik woon. De boodschap die ik heb meegekregen, is 
dat iedereen alleen maar positief is." 
Meneer 1: "Ik vind het hek deprimerend. Daarnaast hebben de bewoners van het AZC niets te doen. De 
school die er is, is hartstikke goed. Daar zijn ze trots op en dat moet absoluut blijven." 
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Meneer 2: "Ik doe dingen vanuit geloofsovertuiging, vluchtelingen huisvesten hoort daarbij. Maar wel de 
echte vluchtelingen. De meeste mensen oordelen alleen op afstand. Ik vraag me af wie er nu eigenlijk 
wonen. Zijn het vooral gezinnen?" 
Mevrouw 3: "Het zou goed zijn als er een contactpersoon wordt aangesteld voor eventuele overlast." 
Meneer 2: "Zijn er signalen van overlast door de inwoners van het AZC? Ik ben in ieder geval van mening 
dat niet de hele groep veroordeeld moet worden voor een aantal raddraaiers." 
Mevrouw 3: "Kan het hek misschien mooier worden gemaakt? Kan er groen tegenaan worden 
geplaatst?" 
Mevrouw 5: "Is er ook gekeken naar een alternatieve locatie voor het AZC?" Of meerdere locaties? 
Mevrouw 4: "Voelen de overburen, die rechtstreeks aan de overkant van het AZC wonen, zich 
gehoord?" 
Mevrouw 6: "Hoeveel mensen mogen er maximaal wonen? Zijn dat er 1000?" 
De wethouder: "Het COA wilde eigenlijk 2000 mensen huisvesten en het pand is daar ook geschikt voor. 
Maar het college zet zich in om het aantal van 1000 te handhaven." 
Mevrouw 6: "Als het COA eigenaar wordt van het pand, wordt er dan permanente bewoning 
toegestaan? Wordt het dan een permanent AZC?" 
De wethouder: "Nee, dat gebeurt niet. Er komt een bestuurlijke overeenkomst." 
 
Algemene vraag: "Waarom wordt niet eerder gestart met taalles?" 
Meneer 2: "Integreren in de Nederlandse cultuur zou eigenlijk al heel snel moeten starten." 
De algemene conclusie was dat er geen overlast wordt ervaren. 
De aanwezigen spraken hun steun uit voor het AZC, maar benadrukten dat er meer aandacht moet zijn 
voor integratie en het verbeteren van de leefbaarheid. 
Er werd gepleit voor meer contact tussen AZC-bewoners en de omgeving. 
De wethouder stelde voor dat het COA alle deelnemers van de keukentafelgesprekken uitnodigt voor 
een bezoek aan het AZC. De groep vond dit een goed voorstel. 
 
Gespreksverslag 22 
Wat zijn uw positieve of negatieve ervaringen met het AZC in de afgelopen jaren? Kunt u concrete 
voorbeelden geven? 
Meneer en mevrouw vertellen dat zij overwegend positieve ervaringen hebben met asielzoekers. Zij 
staan ook niet negatief tegenover het AZC en het opvangen van vluchtelingen. Zij helpen twee kinderen 
met de Nederlandse taal. Het gezin is bij hun aan de deur geweest met de vraag of ze de kinderen 
wilden helpen. De positieve ervaringen worden sterk gekleurd door het persoonlijk contact met dit 
gezin, waardoor ook de inzichten in de asielproblematiek zijn verdiept. Daarnaast merken meneer en 
mevrouw wel dat er een AZC in de buurt is. In het tunneltje ligt veel afval, net als in de wijk. In het 
tunneltje wordt ook drugs gedeald. Rond de bushalte en het trapje bij de bushalte liggen weleens 
wietzakjes. Ook is er een keer een spuit gevonden. Dat zou niet moeten in een wijk. Mevrouw vindt dat 
de gemeente daar beter op moeten letten, de vuilnisbakken vaker moet legen en de situatie vaker moet 
bekijken. Als het AZC permanent wordt, verwacht mevrouw wel dat de gemeente maatregelen treft. 
Ook vindt mevrouw het vervelend dat ze soms fietswrakken in de bosjes vindt. In januari heeft ze hier 
een melding van gemaakt bij de gemeente. Ze heeft recent een brief ontvangen dat het is afgehandeld, 
dat is rijkelijk laat. Ze heeft het gevoel als wijk in het verdomhoekje te zitten. Het is een optelsom, er 
zitten veel instellingen in de wijk. Zo heeft de Beilerstraat o.a. ook last van de Novo. Als ze de container 
aan de weg zet, ziet ze soms mensen die in de container op zoek gaan naar statiegeld. Wat nog 
vervelender is, is dat ze afval (lege verpakkingen) in de container of in de bosjes vindt van bijvoorbeeld 
een koptelefoon. Dan komt toch de vraag op of deze wel eerlijk gekocht is. 
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Een tijdje geleden stonden er ook auto’s in de wijk die vlees en andere Arabische spullen verkochten. En 
op vrijdagavond en zaterdagochtend stoppen er aan de lopende band busjes aan de Europaweg die 
mensen ophalen en afzetten om ergens (zwart) te werken.  
 
Volgens meneer is er ook wel eens geschreeuw in de wijk, met name in de avond en in de weekend en 
dan in het tunneltje en hij heeft gehoord dat meisjes en vrouwen soms nagefloten worden. Bij het 
museum en in de Rolderstraat zitten vaak jongeren op de bankjes. Dit voelt wat onaangenaam, zonder 
dat er daadwerkelijk iets gebeurt.  
 
Mevrouw vraagt zich af hoe je voorkomt dat het ‘Ter Apelse’ toestanden worden, niet alleen in de wijk, 
maar ook voor de winkeliers. 
 
Mevrouw vindt het positief dat de gemeente de keukentafelgesprekken voert. Als je gehoord wordt 
door de gemeente, verbetert ook het draagvlak. Ze vindt dit vooruitgang of voortschrijdende inzicht van 
gemeente. 
 
Bent u wel eens op het AZC geweest? Zijn er verbeterpunten voor wat betreft de opvang aan de 
Schepersmaat die volgens u doorgevoerd zouden moeten worden? 
Mevrouw is meerdere keren op het AZC geweest. Ze vindt het gebouw verschrikkelijk. Ze ziet mensen 
die niet bij elkaar passen samen een kamer delen en slapen in een stapelbed. Ze snapt dat mensen zich 
op het AZC gaan vervelen en dan op pad gaan. Ze vindt het AZC kleurloos en saai. 
 
De wethouder geeft desgevraagd aan dat het gesprek op dit moment gaat over het verlengen van de 
opvang op de huidige locatie, Schepersmaat 4. Of de gemeente of het COA het pand gaat kopen of dat 
het COA het pand langer gaat huren is nog niet duidelijk. Het AZC wordt pertinent geen 
aanmeldcentrum en ook geen doorstroomlocatie.  Mevrouw vraagt welke doelgroepen er dan 
gehuisvest worden. Met de huidige regering weet je niet waar je aan toe bent. De wethouder vertelt dat 
de bestuursovereenkomst die de gemeente met het COA afsluit leidend is voor wat betreft de 
doelgroep. Mevrouw vindt persoonlijk een mix van doelgroepen prima. Ze zou niet willen dat er slechts 
één doelgroep gehuisvest wordt.  
 
Kunt u concrete aandachtspunten benoemen voor uw wijk of buurt waar het college rekening mee 
moet houden als we de opvang van asielzoekers aan de Schepersmaat willen continueren? 
Mevrouw stelt voor om de mensen niet meer door het tunneltje te laten lopen maar een alternatieve 
route te creëren. Bij voorkeur langs het ziekenhuis, richting het centraal station. Dan hoef je niet per se 
door de wijk. Niet dat de mensen niet door de wijk mogen lopen, maar als er een alternatieve route is, 
scheelt dat wel in de overlast. Wat mevrouw betreft zou het tunneltje ook helemaal afgesloten mogen 
worden. Dit zou ook schelen in de drugsoverlast. Je kunt ook over de weg heen lopen, want bij de 
bushalte is nu een oversteek gemaakt. Er is dus geen noodzaak om het tunneltje open te houden.  
Voor wat betreft de gebiedsagenda ZO Assen: Zuiderpark ligt midden in het zorggebied, meneer en 
mevrouw hebben niet het idee dat de gemeente daar rekening mee houdt. Meneer heeft zorgen over 
de term ‘zorgboulevard’ die in het stuk gebruikt wordt. De wethouder geeft aan dat het niet de 
bedoeling is dat er nog meer zorgbehoeftigen bij komen in de wijk. Mevrouw zegt dat het voor de wijk 
een optelsom is van het AZC en de zorgpartijen. Ze vraagt wat Actium gaat doen met het pand aan de 
Sparrenlaan, dat recent is aangekocht. De wethouder zegt dat zijn beeld is dat hier (goedkope) 
huurwoningen komen voor jongeren. Het is in ieder niet de bedoeling dat hier een zorgpartij in komt. 
Een van de redenen waar juist Actium het pand gekocht heeft, is om dat te voorkomen. Mevrouw zegt 
dat ze had gehoord dat hier AMV-ers geplaatst zouden worden. Dat is niet zo, aldus de wethouder. 
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Mevrouw vindt dat er vanuit de gemeente zeker aandacht mag zijn voor de concentratie van 
zorgpartijen in de wijk.  
 
Mevrouw vraagt of de gemeente de vergoeding die ontvangen wordt vanuit de Spreidingswet ingezet 
kan worden voor het opleuken van het AZC? En voor een deel besteed kan worden aan de wijk, ten 
behoeve van meer groen en veiligheid. Bijvoorbeeld een geluidswal of groen ter verfraaiing van de 
afsluiting? Mogelijk kan er ook meer toezicht komen in het centrum en ook in de wijk? Zij is overdag veel 
thuis, maar heeft de beveiligers van SBN nog nooit gezien.  
Er moet een goed plan komen om de Zuiderpark aantrekkelijk te houden, d.m.v. toezicht, preventief 
onderhoud, een geluidswal/betere scheiding (inclusief groenaanplant) van de Europaweg. Mevrouw is 
een voorstander van een dagprogramma voor asielzoekers dat moet zorgen voor vroegtijdige integratie. 
Zij denkt dat dit veel overlast door verveling kan voorkomen. 
 
Meneer meldt dat het kruispunt Port Natalweg-Overcingellaan erg onduidelijk is. Meneer is daar 
aangereden. De auto kwam uit de Port Natalweg, meneer kwam op de fiets van rechts. Mogelijk kunnen 
de oplichtende haaientanden die bij het station liggen ook hier gelegd worden. Die maken toch dat je als 
automobilist beter oplet. 
 
Gespreksverslag 23 
Het overleg start met een voorstelronde. 
Meneer vertelt dat hij niets merkt van het AZC in Assen, hij ervaart geen overlast. Als hij terugkomt van 
zijn werk ziet hij bij de bushaltes aan de Europaweg vaak asielzoekers staan. Hij is in september 2024 bij 
een open dag op het AZC geweest. Zelfs de grootste kamer deed nog klein aan. Ook op de school zag hij 
alleen maar ‘afdankertjes’. Dat vindt hij jammer.  
 
Mevrouw wil graag weten of het huidige AZC uitgebreid wordt, eventueel richting Diepstroeten? De 
wethouder legt uit dat er geen sprake is van uitbreiding en dat de inzet van het college gericht is op het 
continueren van de 1000 opvangplekken op de huidige locatie. Mevrouw vraagt of er in de Boshof ook 
asielzoekers komen. De wethouder legt uit dat aan de Boshof tijdelijk Oekraïners opgevangen gaan 
worden, in 20 woningen voor maximaal 4 personen. 
 
Mevrouw merkt op dat ze zich in het centrum niet meer veilig voelt. Ze zou daar niet graag alleen in het 
donker willen zijn. Daarvoor moet ze een drempel over. Ze weet niet of het asielzoekers zijn die in het 
centrum rondhangen en heeft ook geen negatieve ervaringen gehad. Bij/rond haar woning ervaart ze 
geen overlast. 
 
Een andere mevrouw wil graag weten wat er met de opvang in de Expohal gebeurt. De wethouder zegt 
dat het in principe de bedoeling is dat de opvang aan het eind van het jaar stopt. Weer een andere 
mevrouw vraagt waar de mensen dan naar toe moeten? De wethouder antwoordt dat dit aan het COA 
is. 
 
Een meneer heeft opgezocht hoeveel mensen Assen volgens de Spreidingswet zou moeten opvangen en 
vraagt zich af hoe het aantal van 1000 opvangplekken zich verhoudt tot de 360 van de Spreidingswet. Hij 
vindt ook dat de kamers op het AZC best klein zijn. Hij ervaart op zich geen overlast van het AZC. Er 
lopen weleens mensen door de wijk, die groeten hem gewoon. Een tijdje was het wat grimmiger met 
mensen die in geparkeerde auto’s zaten, in tuinen slopen, etc. De laatste 1,5 jaar is dat beter geworden. 
Een aandachtspunt is wel het grote aantal asielzoekers dat op het AZC verblijft en met name de druk die 
dit legt op de wijk Zuiderpark. Dit komt, naast het AZC, ook door het aantal zorginstellingen in de wijk.  
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In het stadhuis zag hij de zin ‘Niet zeggen wat de klant wil, maar vragen wat de klant wil’. We zouden als 
gemeente bij het COA aan kunnen geven dat we kwaliteit van leven heel belangrijk vinden en daarover 
stelling nemen in het gesprek met het COA en hier het een en ander over op laten nemen in de 
bestuursovereenkomst. Hij vult aan dat Assen daarmee een voorbeeldgemeente kan worden voor 
andere gemeenten.  
 
Een mevrouw merkt in haar woonomgeving niks van het AZC. Zij werkt in het WZA, daar ziet ze veel 
meer asielzoekers (als patiënt) dan in haar woonomgeving.  
Ze heeft het idee dat de asielzoekers niet zo zichtbaar zijn in de straat. Een meneer herkent het beeld 
mbt het WZA van zijn vrouw, die ook in het ziekenhuis werkt. Mevrouw vraagt zich af wat het alternatief 
is voor de asielzoekers als het AZC gesloten wordt.  
 
Een meneer woont tegenover een speelplaatsje, daar spelen regelmatig kinderen uit het AZC. Ze spelen 
daar leuk, zonder vervelend te zijn. Soms zijn er oudere jongens, die schreeuwen soms. Een enkele keer 
is er iemand aan de deur geweest die een zielig verhaal vertelde en geld wilde. Waar hij en zijn vrouw 
zich het meeste zorgen over maken is de kwaliteit van de opvang. Ze zijn niet tegen het opvangen van 
asielzoekers, maar wel tegen het opvangen van acht personen op één kamer. Dit zou in Nederland niet 
moeten kunnen. Het welbevinden van de asielzoeker is belangrijker dan het aantal opvangplekken en er 
moet voor gezorgd worden dat ze zich niet gaan vervelen. Mevrouw vult aan dat er in de wijk overlast is 
vanwege drugs, ook vanuit de Novo. Bij het tunneltje is ook sprake van drugsoverlast. De ene doelgroep 
trekt de andere aan, ze zijn gemakkelijk beïnvloedbaar. Volgens mevrouw lopen de meeste mensen 
via/langs het WZA naar de stad. Ze vindt dat asielzoekers zo snel mogelijk de verkeersregels moeten 
leren, COA moet hier zorg voor dragen. Daarna moeten de mensen een fatsoenlijke fiets krijgen 
waarmee ze veilig kunnen fietsen. Een tijdje terug was de overlast erger, toen waren er meer jongeren 
op het AZC die ook in de wijk rondhingen. Als de gemeente door wil gaan met het AZC, dan is zij 
voorstander van het opvangen van bepaalde doelgroepen  die passen bij wat de gemeente wil 
(peuteropvang, basisschool).   
 
Mevrouw loopt hard, maar durfde een tijd lang niet langs kleine groepjes mannen. Deze ziet ze nu 
minder. Ze heeft net gehoord dat de gemeente ook nog Oekraïners op wil vangen in de wijk. Deze 
doelgroep kent ze vanuit haar werk, ook bij deze groep is er sprake van criminaliteit en overlast. Ze wil 
graag terug naar de aantallen van de Spreidingswet en vindt dat we kwalitatief goede opvang moeten 
bieden, met minder mensen op een kamer. Ze vindt dat andere gemeenten ook een bijdrage moeten 
leveren en vraagt zich af of er een financiële prikkel is voor de gemeente om opvang te organiseren. De 
wethouder legt uit dat dit niet het geval is. Het AZC was er al voor de Spreidingswet. Het bedrag dat de 
gemeente ontvangt zou bijvoorbeeld ingezet kunnen worden voor participatieactiviteiten op het AZC. 
Meneer vindt 1000 asielzoekers op een inwoneraantal van 70.000 niet veel. Hij vindt dat we blij moeten 
zijn dat we in een land leven dat asielzoekers op kan vangen. Een mevrouw vindt ook dat de gemeente 
meer richting de Spreidingswet moet. Het gebied rond de Beilerstraat wordt onevenredig veel belast, 
zeker ook nu er Oekraïners in de Boshof komen. 
 
Een meneer denkt dat als er meer ingezet wordt op participatie, er ook minder hangjongeren in de wijk 
zullen zijn. Er is een tekort aan vrijwilligers bij verenigingen, o.a. de voetbalclub. Dit zou een win-win 
situatie kunnen zijn. Hij is daarom voorstander van het verspreiden van de asielzoekers over de stad. 
1000 op een gebied van 6000 is best veel. Zelf ervaart hij weinig overlast, maar hij vindt dat we verder 
moeten kijken en een visie moeten hebben op de opvang van asielzoekers: ze moeten een doel hebben 
en we zouden ze op een nuttige manier in kunnen zetten op verschillende plekken in Assen. Hij hoort 
geruchten dat het AZC een tweede Ter Apel zou worden als het COA het pand koopt.  
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De wethouder zegt dat dit pertinent niet het geval is. Meneer verzoek de gemeente om de plannen 
duidelijk te communiceren, om ruis te voorkomen.  
 
Over de AZC school verschillen de aanwezigen van mening. De een is van mening dat de school kan 
blijven als de gemeente alleen gezinnen opvangt, dan kan het aantal opvangplekken omlaag. Of er 
kunnen kinderen uit andere gemeenten aanhaken. Een ander wil de school graag behouden en vindt het 
huidige aantal van 1000 prima. 
 
Een mevrouw vindt het opvallend dat er de afgelopen jaren veel meer asielzoekers door de straat lopen. 
Ze zijn meestal vrolijk en groeten haar. Echter vindt ze 1500 mensen in een klein gebied te veel. Zij is 
voorstander van spreiding over de gemeente. Daarnaast vraagt ze zich af of dit grote aantal zorgt voor 
een onevenredig beroep op een aantal voorzieningen in de stad, zoals het ziekenhuis. Ook vindt ze dat 
we in het noorden al heel veel doen en dat andere gemeenten ook een bijdrage moeten leveren. 
Een meneer staat positief tegenover het opvangen van asielzoekers. De mensen die door de straat lopen 
zijn positief, groeten vriendelijk, de kinderen spelen in een speeltuintje, dat loopt prima. Hij vindt wel 
dat kwaliteit van de opvang boven kwantiteit gaat. Hij heeft het idee dat er vaak iets gebeurt op het 
AZC. De hulpdiensten rijden dan op zeer hoge snelheid door de Beilerstraat. Verder is hij ook van 
mening dat het goed zou zijn als de gemeente duidelijk over haar plannen communiceert. Een andere 
meneer weet van de politie dat ze te weinig personeel hebben en teveel diensten, daardoor moeten ze 
snel aanrijden. Hij vraagt of de gemeente luistert als de meeste mensen zeggen dat er minder 
asielzoekers opgevangen moeten worden. De wethouder geeft aan de keukentafelgesprekken juist te 
voeren om input op te halen. Het is geen referendum, waarbij de meeste stemmen tellen, maar de 
opbrengst uit de gesprekken wordt meegenomen in de besluitvorming. 
 
Meneer roept op om te kijken naar de spreiding van asielzoekers over Assen. Nu is de opvang 
geconcentreerd op één punt. Wanneer de opvang kleiner en meer verspreid zou zijn, wordt de belasting 
op één plek weggehaald. Kwaliteit zou voor kwantiteit moeten gaan. Hij zegt dat allen aan tafel de 
asielopvang een warm hart toedragen.  
 
Ook een mevrouw concludeert dat niemand aan tafel zegt geen asielzoekers op te willen vangen of geen 
AZC te willen. Ze doet een oproep aan de wethouder om dan in ieder geval fatsoenlijke opvang te 
bieden. Ze vraagt wat er gebeurt als het kabinet van Assen een derde aanmeldcentrum wil maken? De 
wethouder geeft aan dat dat heel moeilijk wordt zonder bestuursovereenkomst tussen het COA en de 
gemeente, een aanmeldcentrum is absoluut niet de intentie van het college. Ook kopen van het pand 
door het COA of langer huren maakt niet uit voor het type opvang, de duur van de opvang, etc. De 
afspraken over de opvang worden vastgelegd in de bestuursovereenkomst, deze is leidend. 
Mevrouw vraagt tot slot of het AZC permanent wordt of niet. De wethouder legt uit dat er een tijdelijke 
omgevingsvergunning afgegeven is, die niet verlengd kan worden. Deze moet nu omgezet worden in 
een permanente vergunning via een BOPA (buitenplanse omgevingsactiviteit). Daarnaast sluit de 
gemeente met het COA een bestuursovereenkomst af over het AZC. Deze kan voor 5 jaar, 10 jaar of 
langer of voor onbepaalde tijd zijn. Dat is nog een afweging die gemaakt moet worden. 
 
Gespreksverslag 24 
Vanuit de groep wordt aangegeven dat er vooraf enige twijfel was om al dan niet aan te melden, want 
ze zijn niet tegen asielzoekers en hebben ook geen uitgesproken ja of nee mening over het voortzetten 
van het asielzoekerscentrum. Maar in onderlinge gesprekken bleken er wel gezamenlijke punten die ze 
toch graag mee willen geven. Vandaar als groep een gesprek aangevraagd.  
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Wat zijn uw positieve of negatieve ervaringen met het AZC de afgelopen jaren? Kunt u concrete 
voorbeelden geven? 
Een negatieve ervaring die door de aanwezige bewoners gedeeld wordt is de toename van troep langs 
de weg en in de sloten. Met name in het bosje bij het ziekenhuis (hoek Port Natalweg) ligt heel veel 
rommel en ook ontlasting. Mensen durven daar niet meer langs om bijvoorbeeld hun hondje uit te 
laten. 
 
Een andere ergernis, maar vooral ook een zorg is dat verkeersregels niet goed worden opgevolgd, 
fietsen tegen de richting in (zonder licht) en  wandelen midden op de weg. Dit zorgt soms voor 
gevaarlijke situaties. 
 
Enige overlast wordt ervaren van groepen die ’s nachts met veel lawaai langstrekken (bellen in andere 
taal).  
 
Eén van de dames komt vanwege werk vaak ’s avonds laat thuis en voelt zich dan niet veilig. Zij heeft het 
gevoel dat ze ook wel eens is gevolgd. Andere dames geven aan dat ze zich ’s avonds ook niet veilig 
voelen op straat, maar op de vraag of dat ook zo zou zijn zonder AZC is het antwoord bevestigend.  
 
De meneer oppert om eventueel een avondklok in te voeren waarop ze binnen moeten zijn. Aanwezigen 
constateren zelf dat AZC geen gevangenis is en dat bewoners in principe vrij zijn om te gaan en te staan 
waar ze willen.  
 
Bent u wel eens op het AZC geweest? Zijn er verbeterpunten voor wat betreft de opvang aan de 
Schepersmaat die volgens u doorgevoerd zouden moeten worden? 
Ongeveer de helft van de aanwezigen is wel eens in het AZC geweest. 
Als verbeterpunt wordt genoemd het bieden van een zinvolle dagbesteding, waarbij focus zou moeten 
zijn op het snel leren van de taal, de verkeersregels en de gebruiken in Nederland.  
Wethouder geeft een toelichting op hoe dat nu gaat en hoe dat wellicht in de toekomst verbeterd zou 
kunnen worden. Ook toelichting op pilot ‘Snellere start, sterkere toekomst’ om asielzoekers sneller aan 
werk te helpen. 
 
Kunt u concrete aandachtspunten benoemen voor uw wijk of buurt waar het college rekening mee 
moet houden als we de opvang van asielzoekers aan de Schepersmaat willen continueren? 
Hier wordt de suggestie gedaan om een bord neer te zetten op plekken waar mensen hun behoefte 
doen, waarop staat dat dit niet de bedoeling is. 
 
Een concreet idee is ook het instellen van een (telefonisch-) meldpunt voor overlast. 
 
Vanuit de groep wordt gevraagd om beter duidelijk te maken wat Assen en de Assenaren terugkrijgen 
voor de gastvrijheid die geboden wordt. De wethouder geeft een toelichting op de financiële 
vergoeding, maar maakt ook duidelijk dat dit niet de drijfveer is voor het college. Ook wordt nog 
gewezen op wat we al van het COA hebben gekregen voor onze extra inzet op het gebied van opvang in 
de afgelopen jaren (bijvoorbeeld de flexwoningen op de Groene Dijk, die ook bestemd zijn voor 
jongeren uit Assen). 
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Gespreksverslag 25 
Mevrouw geeft aan dat ze zich niet heeft aangemeld om een mening te geven over het al dan niet 
voortzetten van het AZC. Ze heeft niet het gevoel dat dit zou kunnen tegenhouden als ze dat al zou 
willen en dat is dan ook niet haar inzet. 
 
Haar motivatie om deel te nemen aan deze gespreksronde is het delen van een ervaring die veel heeft 
gedaan met het veiligheids- en rechtvaardigheidsgevoel van haar en haar gezin.  
Ze vindt het belangrijk om die ervaring te delen en hoopt dat er bij een vervolg meer rekening kan 
worden gehouden met het veiligheidsgevoel van Assenaren. 
 
Ongeveer anderhalf jaar geleden werd de telefoon gestolen van haar toen 15-jarige zoon door groepje 
Frans-sprekende jongens (naar later bleek waren dit Algerijnen). Via tracking hebben ze de telefoon tot 
op de kamer in het AZC nauwkeurig kunnen traceren. Ter plekke bij het AZC is aangifte gedaan bij de 
politie, maar die weigerde te komen. Ze gaven aan dat “ze ’s nachts niet naar het AZC gaan, omdat dat 
te riskant is.” Dit bevreemde de bewaker van het AZC ook. Als de telefoon ‘s ochtends nog steeds aangaf 
bij het AZC, moesten we bellen. Gedaan maar politie kwam weer niet. Dit is nu nog steeds niet uit te 
leggen aan de toen 15 jarige zoon van mevrouw. De bewaking van het AZC gaf aan overal wel heen te 
willen gaan, behalve naar die bewuste kamer. Dat zou te gevaarlijk zijn. Het idee dat er geen 
bescherming is tegen dergelijke misstanden voelt bij mevrouw niet goed. 
 
Mevrouw toont zich bewust dat het door haar genoemde voorval niet representatief is voor het hele 
AZC en alle bewoners daarvan. In haar directe woonomgeving ervaart ze geen overlast van het AZC. 
Wel constateert ze dat de populatie van leerlingen op scholen in de buurt verandert. Zo zitten er een 
aantal Syrische jongens bij haar dochter in de klas. Dat zorgt niet voor problemen, maar er is wel een 
groepsvorming. Er hoeft bijvoorbeeld maar iets te gebeuren en dan staat er een stel broers erom heen 
die komen ‘helpen’. Mevrouw snapt goed dat het zo werkt, maar ervaart dat ook dit invloed heeft op 
het veiligheidsgevoel. 
 
Gespreksverslag 26 
Als belangrijkste reden voor zijn aanmelding voor een gesprek noemt meneer dat er in de buurt 
geruchten gaan dat het AZC in Assen een aanmeldcentrum gaat worden, zoals Ter Apel. En dat ziet hij 
absoluut niet zitten. De wethouder geeft aan dat dit pertinent niet het geval is en licht toe wat de inzet 
van het college wel is. 
 
Wat zijn uw positieve of negatieve ervaringen met het AZC de afgelopen jaren? Kunt u concrete 
voorbeelden geven? 
Meneer ervaart zelf geen overlast van het AZC zoals het nu is.  
Vanuit zijn werk ziet meneer wel dat er stapeling is van overlast door ‘buitenlanders’. Daar gebeurt 
volgens hem te weinig aan. Hij benoemt daarbij prostitutie in de binnenstad (pand naast Menotti), wat 
volgens hem niet wordt aangepakt. 
 
Bent u wel eens op het AZC geweest? Zijn er verbeterpunten voor wat betreft de opvang aan de 
Schepersmaat die volgens u doorgevoerd zouden moeten worden? 
Niet hier in Assen op AZC geweest, wel in Ter Apel. Beroepsmatig heeft meneer ook veel te maken met 
de HTL in Hoogeveen. 
 
Verkeersveiligheid is wat hem betreft wel een aandachtspunt. Meneer rijdt zelf regelmatig op 
Europaweg en zag daarop in de buurt van het AZC onlangs nog een kind op een step. 
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Ook vraagt hij aandacht voor het beter bijbrengen van onze normen en waarden. Met name voor afval 
dat soms zomaar op straat wordt gedumpt. Zijn ervaring is dat als je daar mensen op aanspreekt, je al 
snel wordt  uitgemaakt voor racist. Dat is wat hem betreft helemaal niet aan de orde. Mensen moeten 
zich gewoon aan regels houden en ook Nederlandse pubers spreekt hij aan op gedrag. 
 
Kunt u concrete aandachtspunten benoemen voor uw wijk of buurt waar het college rekening mee 
moet houden als we de opvang van asielzoekers aan de Schepersmaat willen continueren? 
De verkeersveiligheid en de normen en waarden dus. Wat meneer betreft is er dan voldoende ruimte in 
Assen om het AZC zoals het is te behouden. 
 
Gespreksverslag 27 
Beide dames wonen al jaren in Assen-Oost en hebben dit in de loop van de tijd zien veranderen. 
Deze ervaringen willen ze graag delen en daarom hebben ze zich aangemeld voor deze gespreksronde. 
 
Wat zijn uw positieve of negatieve ervaringen met het AZC de afgelopen jaren? Kunt u concrete 
voorbeelden geven? 
Met het AZC zelf hebben ze geen problemen. Daar ervaren ze ook geen directe overlast van, natuurlijk 
komen ze wel AZC-bewoners tegen in bijvoorbeeld het winkelcentrum. 
 
Ze ervaren vooral problemen met de jeugd. Als je bijvoorbeeld de stad in gaat zijn ze erg brutaal. Eén 
van de dames rijdt in een scootmobiel en ervaart dat daarmee weinig rekening gehouden wordt. Ze 
durft niet iets te zeggen want weet dat ze dan heel snel een grote mond terugkrijgt. 
 
De dames weten niet of deze jeugdigen bewoners van het asielzoekerscentrum zijn. Wel constateren ze 
dat er een dreiging uitgaat van buitenlandse jongeren op bijvoorbeeld het Koopmansplein. De 
gastvrouw benadrukt dat ze in principe wel gastvrij wil zijn naar buitenlanders. Ze  heeft in het verleden 
zelf een gezin uit Columbia geholpen, en daar heeft ze nog altijd contact mee.  
 
In de flat waar ze woont heeft ze ook wel eens een Syrisch jongetje aangesproken op zijn gedrag. Dat is 
prima gegaan en daar heeft ze nu geen problemen meer mee. 
 
Bent u wel eens op het AZC geweest? Zijn er verbeterpunten voor wat betreft de opvang aan de 
Schepersmaat die volgens u doorgevoerd zouden moeten worden? 
De dames kennen het AZC niet van binnen. Ze hebben er geen problemen mee dat mensen hier naartoe 
komen, maar die moeten zich wel aanpassen aan onze regels. 
 
Een concreet verbeterpunt is wat de dames betreft aandacht voor betere scholing en integratie.  
Vooral aanleren dat het niet normaal is om afval zomaar op straat te gooien 
 
Kunt u concrete aandachtspunten benoemen voor uw wijk of buurt waar het college rekening mee 
moet houden als we de opvang van asielzoekers aan de Schepersmaat willen continueren? 
De dames realiseren zich dat het heel lastig is om overlast aan te pakken. Ze doen de suggestie om meer 
toezicht (BOA’s) in te zetten. Als voorbeeld verwijzen ze naar de controles die een jaar of twee geleden 
vaak bij de ingang van de markt waren op fietsen. Toen was het netjes. Nu die controles er niet meer 
zijn is het volgens hen vaak een chaos. 
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Gespreksverslag 28 
Mevrouw zit ook in het Stadspanel en is heel positief over de manier waarop de gemeente Assen 
inwoners betrekt bij beleid. Ze woont inmiddels 15 jaar in Assen-Oost en wil graag haar bijdrage leveren. 
 
Wat zijn uw positieve of negatieve ervaringen met het AZC de afgelopen jaren? Kunt u concrete 
voorbeelden geven? 
Mevrouw heeft zelf geen negatieve ervaringen, en ze vindt ook dat het AZC kan blijven. Natuurlijk zie je 
bewoners van het AZC wel lopen en ook in het winkelcentrum kom je ze tegen. Daarbij ziet mevrouw 
natuurlijk ook wel eens bijzondere dingen die wie hier niet gewend zijn, maar dat zou ze niet direct 
overlast willen noemen. 
 
Bent u wel eens op het AZC geweest? Zijn er verbeterpunten voor wat betreft de opvang aan de 
Schepersmaat die volgens u doorgevoerd zouden moeten worden? 
Mevrouw is zelf nog niet op het AZC geweest en vindt dat jammer. Vorig jaar was er wel een open dag, 
maar toen was mevrouw verhinderd. Ze vind het ook jammer dat het terrein afgesloten is en je niet 
zomaar bij mensen op bezoek kunt gaan. Zo had ze vanuit vrijwilligerswerk wel contacten met een 
echtpaar in het AZC, waarmee ze de taal ging oefenen. Dat deed ze tijdens wandelingen in het Asserbos.  
Ze heeft het idee dat verveling een probleem is dat aangepakt zou moeten worden. Dat is volgens haar 
ook de voornaamste oorzaak van overlast in de omgeving en stad. 
 
Kunt u concrete aandachtspunten benoemen voor uw wijk of buurt waar het college rekening mee 
moet houden als we de opvang van asielzoekers aan de Schepersmaat willen continueren? 
Vanuit haar ervaring als vrijwilliger bij onder meer het geven van taallessen, benoemt mevrouw dat het 
heel goed zijn om daar zo snel mogelijk mee te beginnen. 
 
Een aandachtspunt is zeker wel verkeer. Mevrouw heeft zelf al twee keer de politie gebeld omdat ze 
mensen heel dichtbij of zelfs op de grote weg zag lopen. 
 
Ook vindt ze dat er gewerkt moet worden aan over en weer meer begrip kweken voor elkaar. Bij 
asielzoekers over hoe het gaat in Nederland en bij Nederlanders over waarom asielzoekers sommige 
dingen doen zoals ze die doen. 
 
Het zou voor de verbinding volgens mevrouw heel mooi zijn om bewoners van het AZC ook meer in te 
zetten in de wijk, bijvoorbeeld in wijkcentra of binnen een initiatief als ‘Assen Bloeit’. 
 
Gespreksverslag 29 
Ter voorbereiding op dit gesprek heeft meneer wat aantekeningen gemaakt met aandachtspunten. Deze 
heeft hij via e-mail gedeeld en deze aantekeningen zijn verwerkt in dit verslag. 
 
Meneer woont inmiddels 21 jaar in de Bomenbuurt. Hij heeft het AZC dus vanaf het begin meegemaakt. 
Hij geeft aan dat hij daar eigenlijk maar weinig van merkt. Ergens vindt hij dat wel jammer, want hij 
denkt we over en weer meer van elkaar zouden kunnen leren. 
 
Hij ondersteunt de rol die de gemeente pakt in de zin van warm gastheerschap. Hij vindt dat 
asielzoekers een opvangplek geboden moet worden met een goede kwaliteit. Asielbeleid mag wat hem 
betreft streng maar rechtvaardig. 
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Om het draagvlak voor de opvang van asielzoekers te behouden: handhaving op met name 
rondhangende jongeren in het centrum (omschrijving van meneer: type donsjack, heuptasje en fatbike) 
moet wat hem betreft strenger en criminaliteit moet de kop worden ingedrukt.   
 
Wat zijn uw positieve of negatieve ervaringen met het AZC de afgelopen jaren? Kunt u concrete 
voorbeelden geven? 
Meneer is zelf slachtoffer geweest van inbraak. Bleek te gaan om Algerijnen uit het AZC.  
Meneer ziet dit niet als een negatieve ervaring met het AZC in het algemeen, maar met een specifieke 
bewoner ervan. 
 
Wel constateert hij een toename van overlastgevende ‘veiligelanders’ op fatbikes en dergelijke. Daarbij 
realiseert hij zich dat het daarbij niet per sé om AZC-bewoners gaat, maar dat dit ook in Nederland 
geboren en getogen jongeren kunnen zijn. 
 
Hoewel meneer er persoonlijk geen overlast van ervaart, kent hij de geluiden over verkeersveiligheid en 
vervuiling langs de route, bijvoorbeeld ook over mensen die behoefte doen in de bosjes. 
 
Bent u wel eens op het AZC geweest? Zijn er verbeterpunten voor wat betreft de opvang aan de 
Schepersmaat die volgens u doorgevoerd zouden moeten worden? 
Meneer ziet verbeterpunten op zowel het gebied van kwaliteit en integratie als op openbare ruimte en 
infrastructuur. 
 
Kwaliteit/integratie: 
Bied een opvangplek met een goede kwaliteit afgestemd op een “houdbaar” aantal. 
Ga in gesprek wat hun behoeften zijn (met alle betrokkenen). 
Zorg voor een tijdsbesteding! Geef mogelijkheden en ruimte om te leren, te werken en te ontspannen 
(vooral de jeugd). 
Denk na over een “shared space” openbare ruimte bij het azc voor inwoners en asielzoekers (denk 
hierbij aan Spoorpark Tilburg). 
 
Openbare ruimte/infrastructuur: 
Verbeter de fiets/loopverbindingen AZC met centrum/winkels Assen. 
Pak de onveilige situatie bij de bushalte Schepersmaat en bijvoorbeeld de bocht in de Plataanweg aan. 
Voorkom vervuiling langs verbindingsroutes (o.a. bosje Port Natalweg). 
 
Kunt u concrete aandachtspunten benoemen voor uw wijk of buurt waar het college rekening mee 
moet houden als we de opvang van asielzoekers aan de Schepersmaat willen continueren? 
Weliswaar buiten de rol van de gemeente, denkt  meneer dat een striktere omgang met 
uitgeprocedeerde asielzoekers zou kunnen bijdragen aan behoud van het draagvlak van de Assenaren. 
 
Gespreksverslag 30 
De gastheer is positief over het organiseren van de keukentafelgesprekken. Wat hem betreft hadden 
deze mogen plaatsvinden voordat het college de inzet m.b.t. het AZC had aangegeven. Hij heeft de 
raadsvergadering van 12 december 2024 gevolgd. De complexe belangentegenstellingen kwamen wat 
hem betreft niet goed aan bod. Hij had het gevoel dat er niet goed gekeken en geluisterd werd naar het 
gevoel van de omwonenden en dat de directe omwonenden te laat betrokken zijn. Het kwam op hem 
over alsof het een soort goed nieuws show was en dat er geen transparantie was. Zo mocht de politie 
bijvoorbeeld de cijfers m.b.t. het aantal incidenten niet geven.  
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Door het proces ontstaat het beeld dat het besluit over de verlenging van de opvang al genomen is. 
Meneer vindt dat de gemeente al veel gedaan heeft, tot schrijnende situaties aan toe (Expohal). Daar is 
Assen negatief mee in het nieuws gekomen. Wat hem betreft moet de gemeente zeker vluchtelingen 
opvangen, maar bij voorkeur worden maximaal de aantallen van de Spreidingswet aangehouden (360). 
Daarnaast heeft het zijn voorkeur om niet alle asielzoekers op één locatie op te vangen, maar te 
spreiden over de stad. Dit bevordert de integratie en vermindert het gevoel van onveiligheid.  
 
Een andere meneer herkent zich in dit verhaal. Participatie is mooi, maar als het besluit al genomen is, 
heeft dit weinig zin. Hij ervaart veel overlast: intimidatie, bedreiging, inbraak en diefstal. Meneer geeft 
aan zeker te weten dat het hier asielzoekers betreft. Zijn vrouw liep eind vorig jaar langs de Brink. Daar 
stonden drie jongens tegen een boom te plassen. Mevrouw ging het gesprek aan met deze jongens, 
maar er werd niet naar haar geluisterd. De jongens maakten een gebaar met hun hand langs hun keel. 
Ook is de politie opgeroepen om een keer iemand van het dak van de buren te halen wegens een poging 
tot inbraak. Volgens de politie betrof het hier een bewoner van de Expohal en heeft de politie veel last 
van deze locatie. Daarnaast is er veel ingebroken in auto’s. Mevrouw kan voor de afgelopen vier tot vijf 
jaar zo twintig incidenten opnoemen. Meneer heeft de indruk dat er meer overlast in zijn buurt is door 
de bewoners van de Expohal dan van de bewoners van het AZC. Mevrouw is voorstander van het 
opvangen van mensen in nood, maar ziet ook dat er veel overlast is in het centrum. Zij durft ’s avonds 
niet meer alleen door het centrum te lopen. Een andere meneer geeft aan dat zijn moeder hetzelfde 
gevoel heeft. Niet duidelijk is of het hier altijd gaat om bewoners van het AZC, maar sinds de toename 
van het aantal plekken in Assen, is de overlast ook toegenomen. Mevrouw benoemt dat er in het 
Drostelaantje ook sprake is van drugsoverlast. 
 
Een andere mevrouw woont in Assen-Oost. Daar wonen veel mensen met een andere achtergrond. Zij is 
voor verlenging van de opvang. Ze geeft taalles aan asielzoekers en statushouders in de Adventskerk. Ze 
vindt het vreselijk dat er mensen in de Expohal opgevangen worden. Het is erg lawaaiig in de opvang, 
niemand krijgt voldoende slaap. Er staan wandjes met een gordijntje ervoor, zonder dak erboven. Ze 
begrijpt heel goed dat mensen met verschillende trauma’s op zo’n plek ontsporen. Dit moet een 
belangrijk aandachtspunt voor de gemeente zijn. De situatie op het AZC is ook niet ideaal. Er verblijven 
soms teveel mensen uit verschillende landen op één kamer, ieder met hun eigen trauma, zorg over hun 
thuissituatie, etc. Logisch dat dan ruzies ontstaan. Dit ligt niet aan de mensen, maar aan de 
omstandigheden. Ze vraagt of het COA het deel van de Schepersmaat dat nu nog niet gehuurd wordt 
ook kan huren. Dan kunnen daar de mensen uit de Expohal misschien deels naar toe. Ze was een tijdje 
geleden op het station, waar ze een aantal jongeren wat hardhandig met elkaar om zag gaan. Ze heeft 
deze jongeren aangesproken en gezegd dat ze moesten stoppen, dat zouden ze doen. Ze vindt dat er te 
weinig activiteiten georganiseerd worden voor jongeren, daardoor gaan ze zich vervelen. Mevrouw zou 
het jammer vinden als het AZC zou sluiten. Er zijn veel vrijwilligers die zich inzetten voor deze doelgroep. 
Een andere mevrouw vertelt dat ze op de ISK werkt. De jongeren hebben over het algemeen respect 
voor haar. 30% van de leerlingen komt uit Assen, de overige leerlingen komen uit omliggende plaatsen. 
Volgens haar zijn er weinig incidenten op het AZC. Ze stond met een kraampje op de open dag in 
september 2024, ze was verrast door het grote aantal bezoekers. Het AZC biedt wat mevrouw betreft 
voordelen voor de gemeente: werkgelegenheid en mogelijkheden voor vrijwilligerswerk. Daarnaast 
voldoet Assen aan de Spreidingswet. Met betrekking tot het Koopmansplein geeft mevrouw aan dat er 
een netwerk van zorg rondom deze jongeren is opgezet. Zij ervaart geen overlast van deze jongeren. Er 
wordt geen alcohol gedronken, wel soms gerookt. Ze ziet de jongeren chillen, zoals jongeren dat doen. 
  
Een meneer geeft aan dat het uit de verhalen van de dames lijkt alsof het gaat om een aparte groep 
mensen, die ook zo behandeld wordt.  
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Als je minder mensen opvangt op kleinere locaties, kun je ook meer inzetten op integratie. Hij ziet nooit 
gemengde groepen op het Koopmansplein. Door de asielzoekers meer te verdelen over de stad, kunnen 
ze meer contact hebben met Assenaren. Als je ze samen op één grote locatie zet, blijven ze daar en 
vormen ze daar groepjes. Als we ons in willen zetten voor integratie, moeten we ons ook inzetten voor 
gespreide opvang. Daarnaast vindt hij dat Assen genoeg gedaan heeft en dat andere gemeenten nu aan 
de beurt zijn. 
 
Mevrouw zegt dat in Assen-Oost de mensen niet kunnen integreren omdat de buren daar niet altijd 
open voor staan. Integreren in de maatschappij lukt alleen als Assenaren daar ook open voor staan. Dat 
gaat ook niet lukken als je de mensen verspreid over meerdere kleine locaties. Het is dan dus logisch dat 
mensen elkaar op blijven zoeken. 
 
Een meneer vraagt wat de Assenaar er aan heeft dat in de gemeente zoveel mensen worden 
opgevangen? De wethouder geeft aan dat we een verantwoordelijkheid hebben. Daarnaast is het 
gebouw er en is een grotere locatie beter beheersbaar en betaalbaar dan een aantal kleinere locaties. Er 
zijn veel Assenaren die voldoening halen uit hun vrijwilligerswerk. Een mevrouw bevestigt dit. Zij vindt 
het geven van taalles het leukste vrijwilligerswerk wat ze doet. 
 
Een meneer vraagt zich af indien de aantallen omlaag gaan, of je dan alle vrijwilligers kwijt bent. Hij is 
benieuwd wat de gemeente kan doen aan de overlast die ervaren wordt. Het gaat hier om een klein 
percentage van alle asielzoekers. Een mevrouw ziet regelmatig de politie richting de Expohal rijden. Zij is 
benieuwd naar het aantal incidenten vergeleken met vier of vijf jaar geleden. Als je daar inzicht in hebt, 
kun je gericht actie ondernemen. Volgens haar zijn het met name mannen die voor overlast zorgen, niet 
de gezinnen. 
 
Een meneer vraagt in hoeverre het NAM gebouw, dat oorspronkelijk niet bedoeld is om in te wonen, zo 
in te richten is dat schrijnende situaties voorkomen worden? Hoe kun je daar 1000 mensen op een 
goede manier laten wonen? De wethouder geeft aan hierover met het COA in gesprek te zijn. Meneer 
vraagt wat er gaat gebeuren met de Oekraïne opvanglocaties als deze leegkomen? De wethouder geeft 
aan dat er nog geen zicht op is dat de Oekraïners teruggaan. Alle locaties, op één na, zijn bedoeld voor 
woningbouw. 
 
Een meneer heeft ook zorg over het aanbod van betaalbare woningen en of zijn kinderen nog een 
woning kunnen vinden later. 
 
Een echtpaar vult nog aan dat de overlast zorgt voor een onveilig gevoel. Hun kinderen werken bij de 
Spar en de Action in de stad en betrappen tientallen keren per dag asielzoekers die iets proberen te 
stelen. Meneer weet zeker dat het hier om asielzoekers gaat. Hij geeft ook tennisles en rijles aan AZC 
bewoners, maar dat is niet de groep waar het nu over gaat. Er zit een aantal criminele bendes op het 
AZC, die weet dat ze hier niet kunnen blijven en ook niks te verliezen hebben. Mevrouw vindt het 
jammer dat deze groep het  verpest voor de rest. 
Meneer vraagt of het mogelijk is om alleen gezinnen op te vangen. Hij vraagt zich af wat het college gaat 
doen als een meerderheid van de bewoners tegen het verlengen van de opvang is. De wethouder geeft 
aan dat het college geen stemming houdt onder de bewoners. Wel wegen ze alle input die geleverd is 
zorgvuldig en uiteindelijk leggen ze een voorstel voor aan de raad ter besluitvorming. 
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Gespreksverslag 31 
Mevrouw werkt sinds negen jaar als vrijwilliger bij Stichting Present. Ze geeft Nederlandse les aan 
asielzoekers. Het doel hiervan is integratie. Ze ziet dat de mensen gemotiveerd zijn om Nederlands te 
leren. De meeste mensen zijn blij dat ze in Nederland zijn, omdat ze hier veilig zijn. De meeste mensen 
voelen zich ook welkom. 
 
Een andere mevrouw werkt als vrijwilliger bij Vluchtelingenwerk. Ze is lang maatschappelijk begeleider 
geweest en geeft nu taalles bij de mensen thuis. Mevrouw woont in Vreebergen, ze ervaart geen 
overlast van asielzoekers. Ze geeft aan dat het merendeel van de vluchtelingen uit slechte 
omstandigheden komt en wil deze mensen blijven opvangen. Mevrouw is een aantal keren op het AZC 
geweest. Ze vindt dat de voorzieningen redelijk zijn, maar er zijn ook mensen die er veel te lang zitten en 
daardoor de straat opgaan.  
 
Een meneer vindt het een mooi initiatief van de gemeente om de keukentafelgesprekken te 
organiseren. Hij werkt zelf als vrijwilliger bij Vlucht Voorwaarts. Hij ervaart geen overlast van 
asielzoekers.  
 
Een andere mevrouw woont aan de Tuinstraat, dichtbij het witte kerkje. Dit is één van de routes vanaf 
het AZC naar de stad. Ze vertelt dat veel jonge mannen samenkomen bij het kerkje. Haar kinderen 
speelden hier graag, maar zijn aangesproken in een vreemde taal en geïntimideerd. Daarna mochten ze 
niet meer bij het kerkje komen. Mevrouw vindt dat we vluchtelingen moeten helpen, maar dat de 
gemeente ook kritisch moet kijken naar wie er opgevangen wordt en het aantal mensen dat opgevangen 
wordt. Kijk kritisch naar de doelgroep. Bij voorkeur vangen we in de gemeente alleen gezinnen op. 
Veiligelanders gedragen zich problematisch en zouden we moeten weren. De veiligheid van de inwoners 
moet voorop staan en is cruciaal. Ze heeft zelf een vervelende ervaring gehad waarbij ze omringd werd 
door vijf asielzoekers die ze aangesproken had op hun gedrag, terwijl Handhaving langsliep en niet 
ingegrepen heeft. Mevrouw heeft zich geïntimideerd en onveilig gevoeld.  
 
Een meneer geeft aan dat hij ook aan een doorlooproute woont. Er is in de wijk twee keer een incident 
geweest, voor zover bij hem bekend. Zijn autoruit is ingeslagen en bij de overbuurvrouw is geprobeerd 
om in te breken. Daarnaast weet hij dat er een incident is geweest bij mensen thuis die een menora voor 
het raam hadden staan. Hij vindt dat de gemeente zorg moet dragen voor de veiligheid van de inwoners 
en dat als inwoners zich niet veilig voelen, de gemeente daar iets mee moet. Hij denkt dat een kleine 
groep jonge jongens, die zich ook ophoudt in het Oosterhoutje en bij het station, zorgt voor de grootste 
problemen. Daardoor verschuift het draagvlak. Hij zou graag zien dat asielzoekers eerder deel kunnen 
nemen aan de maatschappij, waardoor ze sneller integreren. Daar moeten we als samenleving meer op 
inzetten. Nu kunnen en mogen asielzoekers niks, ze weten jarenlang niet waar ze aan toe zijn. Meneer 
vindt dat we gezamenlijk verantwoordelijk zijn voor het pakken van onze maatschappelijke rol, want als 
je vluchtelingen een rol geeft in de maatschappij, ga je verveling tegen en gaan ze zich anders gedragen.  
De wethouder noemt zijn wens om een dagprogramma voor asielzoekers te starten. Een mevrouw vindt 
dat hier ook professionele krachten voor ingezet moeten worden en dat het verzorgen van activiteiten 
niet alleen bij vrijwilligers neergelegd zouden moeten worden.  
 
Een andere mevrouw vindt dat de gemeente oog heeft voor haar inwoners. Zij merkt in de wijk weinig 
van het AZC. Door Vlucht Voorwaarts heeft zij steeds meer contact gekregen met asielzoekers. Zij vindt 
dat er te weinig aanbod is op dit moment voor participatie en integratie van de asielzoekers. We moeten 
heel goed nadenken over hoe we mensen een zinvol bestaan kunnen geven, aldus mevrouw.  
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Ze komt uit het onderwijs en vertelt dat als je kinderen niet vanuit hun behoefte benadert, zij zich gaan 
vervelen. Hetzelfde geldt voor vluchtelingen.  
 
Een andere mevrouw vertelt dat zij inmiddels dertig jaar aan de Beilerstraat woont, maar dat haar 
woongenot is afgenomen. Ze heeft gezien dat de samenstelling van de bewoners van het AZC veranderd 
is. In het verleden zag ze meer gezinnen, nu met name nog jongemannen. De asielzoekers lopen bij haar 
op de oprit,  bellen soms aan, ze hebben haar zoon een aantal keren lastig gevallen. Mevrouw komt niet 
meer in het Asser bos, loopt niet meer langs het WZA en fietst ’s avonds niet meer in het donker: ze 
voelt zich niet meer veilig. Haar zoon is 27 en wil graag op zichzelf wonen, maar er is geen woning 
beschikbaar. Mevrouw vindt dat we mensen uit oorlogssituaties moeten helpen, maar de gemeente 
moet ook aan de Assenaren denken. Via scholen zou er meer ingezet kunnen worden op integratie.  
 
Een andere mevrouw bevestigt dat het aantal incidenten aan de Beilerstraat toeneemt. Zij werkt aan de 
Beilerstraat en vertelt dat meerdere van haar collega’s lastig gevallen zijn. 
 
Een andere mevrouw zegt dat de aantallen enorm toegenomen zijn. In Assen-Zuid is een concentratie 
van opvangplekken. Zij heeft met de politie gesproken over haar gevoel van onveiligheid. De politie 
adviseerde haar een hond te nemen. Ze voelt zich niet serieus genomen. Laatst sprak een asielzoeker 
haar aan op haar oprit. Hij zei dat hij een krant en geld wilde, mevrouw denkt dat hij drugs wilde. Ze 
vindt dat de gemeente zich moet houden aan de opgave van de Spreidingswet. 
 
Een meneer heeft persoonlijk nooit problemen gehad met asielzoekers. Hij heeft een grote hond, dat 
scheelt een stuk. Hij denkt dat gemeente op moet letten dat de opvang beheersbaar blijft. Ook hij ziet 
de populatie veranderen, als hij door de stad  loopt. Hij ziet nu met name alleenstaanden of groepen 
jongeren. Hij dacht dat het AZC alleen voor gezinnen was, maar ziet steeds minder gezinnen lopen. Het 
opvangen van alleen gezinnen is volgens meneer prima, dat helpt ook om de opvang beheersbaar te 
houden, zonder dat het uit de hand loopt. 
 
Een mevrouw noemt dat ze het triest vindt dat Handhaving gewoon doorgelopen is toen zij lastig 
gevallen is. Maar ook de politie heeft een personeelstekort. De aantallen nu zijn gewoon te groot. Met 
name groepen asielzoekers vindt zij intimiderend. Een andere mevrouw bevestigt dit. 
Meneer schetst het belang van integratie. Hij vindt dat de gemeente hier meer op in zou moeten zetten, 
o.a. via vrijwilligerswerk. Hij geeft aan dat het de vrijwilligers van Vluchtelingenwerk en Vlucht 
Voorwaarts bijvoorbeeld lukt om in contact te komen met de mensen en hij merkt dat de mensen die hij 
ontmoet heel gemotiveerd zijn om te integreren. Als alle mensen een netwerk hebben en er in slagen 
om de taal te leren, is dat enorm waardevol. Door vluchtelingen eerder een kans te geven, zorgen we 
ervoor dat zij beter kunnen integreren en participeren. Als er een daginvulling is en de mensen daardoor 
meer te doen hebben, is er geen reden om rond te hangen. Dat geldt ook voor onze eigen jeugd. Door 
incidenten wordt je veiligheidsgevoel beïnvloed. In een stad als Amsterdam mengen Amsterdammers en 
nieuwkomers meer. Daar zijn ze veel meer gewend om met elkaar om te gaan en daardoor heb je ook 
meer begrip voor elkaar. In kleine gemeenschappen raakt de balans echter zoek. Dat pleit ervoor, aldus 
meneer, om meer in te zetten op integratie.  
 
Volgens een mevrouw moet echter eerst de basis op orde zijn. Eerst terug naar het opvangen van 
minder mensen, zodat je voor deze groep e.e.a. goed in kunt regelen. Een dagprogramma voor 1500 
mensen is niet te realiseren. 
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Een meneer heeft zorgen over de Expohal, maar hij weet dat de gemeente ook met deze opvang in de 
maag zit. Volgens hem zou de angel voor een groot deel uit het hele opvangvraagstuk gehaald kunnen 
worden, als er voor de Expohal een betere oplossing komt. De gemeente moet het COA vragen te 
zorgen voor doorstroom. 
 
Twee dames vinden dat de gemeente minder mensen op moet vangen. De problemen die er op dit 
moment zijn, zijn reëel. Als er minder mensen zijn, zijn de problemen ook kleiner. Echte vluchtelingen 
moeten worden opgevangen, maar gelukszoekers moeten teruggestuurd worden. Het gaat nu over het 
gevoel van de inwoners van Assen. Ook zij geniet minder van haar woonomgeving (kerkje en park). 
Binnen Assen kan de veiligheid op dit moment niet gehandhaafd worden, dat haar collega’s lastig 
gevallen worden en van de fiets getrokken worden kunnen we niet toestaan. Een aantal inwoners van 
Assen mag niet de dupe worden van het opvangen van asielzoekers. 
 
Een meneer vindt dat er in Assen Zuid sprake is van een concentratie van instellingen, met o.a. ook de 
Novo en Van Boeijen.  
 
Een andere meneer oppert het idee dat als de gemeente minder mensen opvangt, een deel van deze 
mensen aangesteld kan worden om rond te lopen en andere asielzoekers aan te spreken op hun gedrag. 
Een soort ‘buurtvaders’ uit de eigen cultuur, zoals dit bijvoorbeeld in de Marokkaanse gemeenschap ook 
gebeurt. Elkaar leren kennen is ook een belangrijke sleutel. Als je iemand bij naam kent, zorgt dat er ook 
voor dat het probleem kleiner wordt. Hij heeft het gevoel dat alle negatieve gevoelens nu op één groep 
geplakt worden. Hij zou het perspectief van de mensen graag willen kantelen: ze moeten niet van hot 
naar her gesleept worden en we moeten meer inzetten op integratie. Hij hoopt dat het beeld dan weer 
kantelt. Volgens een mevrouw zijn de aantallen op dit moment te groot om dit voor elkaar te krijgen. 
Eerst de aantallen op orde, daarna kun je toewerken naar dagbesteding, het betrekken van de bewoners 
bij het aanspreken van andere bewoners, etc. Veiligheid van de inwoners is op dit moment het 
belangrijkste. De groep is nu veel te groot. Mevrouw vraagt of de gemeente ook bereid is om minder 
mensen op te vangen? De wethouder geeft aan dat het besluit over de aantallen nog niet genomen is en 
dat de gemeente ook hier met het COA over in gesprek is.  
 
Een meneer oppert dat er voldoende werkgelegenheid is in Nederland. Kunnen de mensen niet aan het 
werk? Een mevrouw werkt in de zorg, ze krijgt regelmatig aanvragen voor werk van mensen uit het AZC. 
Het is lastig om deze mensen een dagbesteding te kunnen bieden. Taal is essentieel, zeker in de zorg 
heb je communicatieve vaardigheden nodig als je bijvoorbeeld werkt met mensen met een beperking of 
een hersenaandoening.  
 
Er wordt gevraagd of het AZC een aanmeldcentrum wordt. Dat is pertinent niet het geval. Ook is de 
gemeente niet enthousiast over het creëren van aparte woonlocaties voor statushouders 
(doorstroomwoningen). 
 
Gespreksverslag 32 
Mevrouw weet, dat de gemeente Assen heel veel opvangplekken biedt en nog steeds probeert te 
realiseren (Boshof voor statushouders uit Oekraïne) voor vluchtelingen en asielzoekers in verglijkging 
met veel andere gemeentes. Daarvoor dankt ze de gemeente hartelijk en heeft ze respect. Zij en haar 
vriendin wensen van ganser harte, dat het AZC aan de Schepersmaat ook na april 2026 blijft bestaan en 
de 1000 opvangplekken behoudt. Ze vraagt zich af waar de huidige (en toekomstige) bewoners anders 
heen moeten. Verkassen uit een "vertrouwende" omgeving vindt ze wrang, zeker voor de kinderen, 
zieken, gehandicapten en oudere bewoners. De mensen hebben al zowel meegemaakt. 
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1. Wat zijn uw positieve of negatieve ervaringen met het AZC de afgelopen jaren? Kunt u concrete 
voorbeelden geven? 
Mevrouw ervaart geen overlast van het AZC. Ze heeft in al die jaren ook geen overlast ervaren bij het 
winkelcentrum in Assen-Oost, waar ze drie tot vier keer per week komt. Ze ervaart meer overlast van 
brutale Nederlanders. 
 
Het laatste half jaar is ze zeker 18x in het AZC geweest, vaak ongeveer 8 uur per keer. Zij is daar nooit 
negatief benaderd. Ze las weleens in de Asser Courant of hoorde mensen praten over een  gestolen 
fiets, dat asielzoekers door een voortuin liepen of dat iemand via de achtertuin bij iemand in de woning 
stond in Diepstroeten of Zuiderpark. Als je dan vraagt hoe diegene dat weet was het antwoord: ‘Dat heb 
ik gehoord’. Mevrouw ziet bij het AZC veel fietsen staan, maar niet één lijkt uit een van de omliggende 
wijken te komen. Daar zijn de fietsen toch wel van een andere kwaliteit. Wat mevrouw stoort is het feit 
dat direct met de vinger gewezen wordt naar bewoners van het AZC. Dat maakt haar verdrietig en ze 
kan zich er erg over opwinden. Als er in het verleden wel dingen zijn gebeurd met betrekking tot 
asielzoekers, moet dit uitgezocht worden en gekeken worden hoe dingen veranderd kunnen worden. Ze 
hoort al langer dan 15 jaar dat ze (asielzoekers) huizen inpikken en eerder een woning krijgen dan 
Assenaren, dat ze alleen maar komen om te profiteren en niets willen doen en dat ze allemaal een 
mobiele telefoon hebben. Ze probeert dan uit te leggen dat het tekort aan (betaalbare) woningen 
andere oorzaken heeft. Ze kan zich voorstellen dat dit mensen in het verleden frustreerde, maar de 
voorkeursbehandelingen zijn er niet meer. De telefoon is vaak hun enige en belangrijkste bezit om met 
hun dierbaren in contact te kunnen blijven. Ook hoort ze dat ‘onze vrouwen en meisjes niet meer veilig 
zijn, met name in het donker’.  
 
Het valt haar op, dat mensen denken dat vluchtelingen en asielzoekers achterlijke mensen zijn, die nooit 
een school of universiteit van binnen hebben gezien of een goede opleiding gevolgd hebben. Of dat ze 
niet weten hoe ze hun handen uit de mouwen moeten steken. Ze vindt dit erg jammer en vervelend 
voor de mensen. Ze zou willen dat er meer mensen met empathie en medeleven waren, zonder 
vooroordelen. Want niemand besluit gemakkelijk om zijn land te verlaten, het is geen vakantiereis. 
Gelukkig zijn er ook veel mensen met empathie en medeleven, die zich sterk maken en zich inzetten om 
welke vorm van hulp dan ook te bieden aan mensen in nood en andere kwetsbare mensen in onze 
samenleving. 
 
2. Bent u wel eens op het AZC geweest? Zijn er verbeterpunten voor wat betreft de opvang aan de 
Schepersmaat die volgens u doorgevoerd zouden moeten worden? 
Mevrouw vindt 1000 personen op een locatie veel, maar ervaart dit niet als negatief. Ze deelde haar 
kamer met een keukenblok, douche en toilet met zeven vrouwen uit Syrië, haar slaapkamer met twee 
andere vrouwen. Ze vindt ook dat het COA haar best doet en hard werkt voor haar bewoners. Haar 
vriendin beaamt dit. Mevrouw ervaart veel stress, omdat ze lange tijd moet wachten op papieren en 
documenten, voordat ze herenigd kan worden met haar kinderen van 21, 15, 7 en 5. Ze hoopt de 
kinderen in de toekomst naar Nederland te kunnen halen. Daarna wil ze graag werken, bij voorkeur iets 
in de kunst, omdat ze drie jaar een kunstopleiding heeft gevolgd in Damascus. Als dat niet lukt, zou ze 
graag iets met kinderen doen.   
 
Ze ervaart geen overlast van jonge mannen op het AZC. 
 
Ook haar vriendin vindt dat er op het AZC teveel mensen bij elkaar op een kamer zitten. Zij is 
verschillende keren op het AZC geweest.  
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Ze ziet dat het COA haar best doet met het aanbieden van creatieve activiteiten, zoals schilderen met de 
kinderen, er is een ruimte voor vrouwen om te haken, naaien en elkaar te ontmoeten, er is een ruimte 
om te sporten, er is een job office waar ook plek is voor ontmoeting. Een van de begeleiders van het AZC 
neemt een groep mannen mee het veld in en doet allerlei werkzaamheden in Assen. En dan is er 
natuurlijk nog de school, heel belangrijk voor de kinderen. 
 
3. Kunt u concrete aandachtspunten benoemen voor uw wijk of buurt waar het college rekening mee 
moet houden als we de opvang van asielzoekers aan de Schepersmaat willen continueren? 
Mevrouw vraagt zich af of alle bewoners op de hoogte zijn van de activiteiten die aangeboden worden? 
Wellicht kan het COA nog meer activiteiten organiseren, als daar voldoende animo voor is, zodat de 
mensen meer te doen hebben en afleiding hebben. 
 
Gespreksverslag 33 
Wat zijn uw positieve of negatieve ervaringen met het AZC in de afgelopen jaren? Kunt u concrete 
voorbeelden geven? 
Meneer woont aan de Beilerstraat. Hij vindt dat het straatbeeld de laatste jaren is veranderd, met de 
komst van het AZC, de GGZ en de Novo aan de Beilerstraat 205. Met name in dat laatste pand wonen 
bijzondere mensen, aldus meneer. De looproutes van en naar het AZC gaan via de Beilerstraat. Meneer 
wil niemand diskwalificeren. Hij is niet tegen het opvangen van vluchtelingen, mensen die gevlucht zijn 
moeten we helpen. Er lijkt wel begrip te zijn voor Oekraïense ontheemden, maar asielzoekers lijken 
minder te integreren. 
 
Meneer had een positief contact met twee Iraanse dames die bij Van der Valk verbleven. Voor hen heeft 
hij nog twee fietsen geregeld. Plotseling werden zij overgeplaatst naar Alkmaar.  Zijn vrouw werkt voor 
Stichting Present en heeft ook contact met asielzoekers. 
 
Meneer benoemt een aantal negatieve ervaringen. Hij heeft het idee dat de mensen geen zinvol leven 
geboden wordt. Ook legt het AZC druk op de politie en ambulance, zij rijden regelmatig op hoge 
snelheid door de Beilerstraat. Meneer vertelt dat asielzoekers soms plassen in het bos. Ook lopen ze ’s 
avonds in het donker met z’n tweeën langs beide kanten van de geparkeerde auto’s, om te kijken of er 
toevallig een niet op slot is. Meneer weet dat het hier om asielzoekers gaat. Dit ziet hij aan hun uiterlijk 
en hoort hij aan de taal die ze spreken. De oudere mensen in de buurt durven de straat niet meer op. Dit 
geldt ook voor de dames in de handwerkclub van zijn vrouw. Deze mensen melden niet dat ze bang zijn. 
Ze blijven gewoon thuis. Meneer vindt dat jammer. Asielzoekers spreken de Nederlandse taal niet en 
vormen groepen, zoals ook de jeugd op het Koopmansplein. Meneer begrijpt wel dat ze de taal niet 
spreken als ze hier pas kort wonen en ook dat ze elkaar opzoeken, maar andere kant leidt deze 
groepsvorming tot verwijdering en dat is niet goed. 
 
Meneer vindt dat we nu de rekening krijgen van het feit dat er een aantal jaren niet meer is gebouwd. 
Hij vindt dat de gemeente aan haar verantwoordelijkheid moet denken en dat er een afspraak was met 
betrekking tot het AZC.  
 
Meneer heeft persoonlijk geen negatieve ervaringen. Hij ervaart wel ongemak door de veranderende 
stad. Hij hoort ook negatieve verhalen van anderen, maar wil deze niet overnemen. Hij vraagt of het 
college ook andere locaties voor een AZC onderzoekt. De burgmeester antwoordt dat de gemeente wel 
kijkt naar alternatieven, maar de inschatting is dat deze niet reëel zijn. 
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Bent u wel eens op het AZC geweest? Zijn er verbeterpunten voor wat betreft de opvang aan de 
Schepersmaat die volgens u doorgevoerd zouden moeten worden? 
Meneer is nog nooit op het AZC geweest.  
 
Kunt u concrete aandachtspunten benoemen voor uw wijk of buurt waar het college rekening mee 
moet houden als we de opvang van asielzoekers aan de Schepersmaat willen continueren? 
Meneer vindt dat de mensen een zinvol bestaan moeten hebben. Ze slenteren nu vaak door de stad met 
grote boodschappentassen en het lijkt of ze geen doel hebben. We moeten de mensen een baan 
aanbieden in sectoren die niet concurrerend zijn, bijvoorbeeld in het Asserbos, openbare werken, hand 
en span diensten in de zorg. 
 
Daarnaast vindt meneer dat er meer ingezet moet worden op taal en integratie, zodat nieuwkomers 
meer in contact komen met de samenleving. Door elkaar te leren kennen ontstaat er verbinding. Ook 
vindt meneer dat het belangrijk is om de mensen verkeersles te geven, zodat ze de regels leren kennen. 
Asielzoekers kunnen nuttige bijdrage leveren aan de samenleving, zij stompen af als ze te lang op het 
AZC zitten. 
 
Meneer noemt nog dat hij het jammer vindt dat het college geen subsidie wil verstrekken voor de 
aankoop van het pand in Marsdijk ten behoeve van Assen Bloeit. Dit soort initiatieven zijn goede 
initiatieven om ook asielzoekers deel uit te laten maken van de samenleving. Nu blijft de groep 
opgesloten zitten op het AZC, terwijl we ervoor moeten zorgen dat ze minder solitair worden.  
 
Gespreksverslag 34  
De gastvrouw spreekt haar waardering uit voor de manier waarop Assen deze gespreksronde aanpakt. 
Zij is trots op de gastvrijheid van Assen, wil dat graag laten weten en ze heeft daarom haar keukentafel 
(in Diepstroeten) beschikbaar gesteld. Een aanwezige meneer vindt het ook mooi dat Assen deze opvang 
biedt. 
 
De andere twee gasten vormen een echtpaar. Zij wonen in de Bomenbuurt aan één van de 
veelgebruikte routes tussen AZC en stad. Zij hebben ook elders in Nederland gewoond en zij ervaren dat 
er heel veel buitenlanders zijn in het Noorden in het algemeen en in Assen in het bijzonder.  
De man van het echtpaar is benieuwd naar hoe het met het bestemmingsplan zit voor het AZC. De 
wethouder legt uit dat de tijdelijke ontheffing van het bestemmingsplan om mensen op deze plek te 
kunnen laten wonen moet worden omgezet in een permanente bestemming. De invulling vergt een 
apart proces met een beheerovereenkomst met het COA. Die overeenkomst kan wel voor een bepaalde 
tijd worden afgesproken. 
 
Wat zijn uw positieve of negatieve ervaringen met het AZC de afgelopen jaren? Kunt u concrete 
voorbeelden geven? 
Geen van de direct aanwezigen heeft directe ervaringen. Het echtpaar geeft aan dat ze, met name in de 
avond, het Drostenlaantje mijden. 
 
Andere aanwezigen wijzen erop dat het niet alleen bewoners van het AZC zijn die overlast veroorzaken. 
De gastvrouw geeft aan dat zij in haar woonomgeving ook GGZ-cliënten tegenkomt. Zij durft ’s avonds 
ook niet alleen de straat op.  
 
Bent u wel eens op het AZC geweest? Zijn er verbeterpunten voor wat betreft de opvang aan de 
Schepersmaat die volgens u doorgevoerd zouden moeten worden? 
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Eén meneer is er wel eens geweest, het echtpaar en de gastvrouw niet, de laatste zou dat wel graag een 
keer willen. 
 
De gastvrouw vindt dat de asielopvang in Nederland niet goed geregeld is en noemt met name de 
eindeloze procedures. Dat zou volgens haar moeten veranderen, maar ze weet dat de gemeente daar 
geen rol in heeft. Het snel aanleren van de taal en bieden van werk worden als verbeterpunten 
benoemd. De wethouder licht de pilot ‘Snellere start, sterkere toekomst’ toe, waarmee de gemeente 
asielzoekers sneller aan het werk wil helpen. Ook daarbij zijn er soms belemmeringen in procedures  
met betrekking tot werkvergunningen en dergelijke. 
 
Een ander verbeterpunt is het beter aanleren van verkeersregels. Bewoners van het AZC lopen vaak 
midden op straat en fietsen aan de verkeerde kant. 
Ook een duidelijke uitleg over de Nederlandse normen en waarden en daarna daar dan ook naar 
handelen wordt gesuggereerd. 
 
Kunt u concrete aandachtspunten benoemen voor uw wijk of buurt waar het college rekening mee 
moet houden als we de opvang van asielzoekers aan de Schepersmaat willen continueren? 
Als tegenvraag wordt hier gesteld of er voor de gemeente ook voordelen zijn, of alleen maar nadelen. 
Daarbij is de veronderstelling dat het financieel lucratief is voor de gemeente om meer asielzoekers op 
te vangen dan volgens de spreidingswet noodzakelijk.  
 
De wethouder legt uit dat dit niet de drijfveer is van de gemeente, we hadden immers al een AZC voor 
1000 bewoners lang voordat er sprake was van de spreidingswet. Ook wil hij in principe de vergoeding 
teruggeven aan Assen door juist te investeren in verbeteringen rondom de asielopvang, bijvoorbeeld in 
het integratie programma. 
 
Als mogelijk voordeel van het AZC noemt hij het verrijken van de maatschappij. 
 
Het gesprek gaat hierna niet meer specifiek over continueren van het AZC, maar buitenlanders in het 
algemeen, bijvoorbeeld over Turkse vrouwen die al 35 jaar thuis zitten en totaal niet geïntegreerd zijn. 
Volgens het echtpaar ligt dat soms ook aan de buitenlanders zelf en willen ze helemaal niet integreren. 
Die situatie moet volgens hen bij nieuwe asielzoekers voorkomen worden. 
 
De andere meneer nuanceert tenslotte de beeldvorming over buitenlanders door erop te wijzen dat 
maar ongeveer 10% van de immigranten in Nederland asielzoekers zijn. 
 
Gespreksverslag 35  
De gastheer spreekt zijn complimenten uit voor deze aanpak van de gemeente. Goed om op deze 
manier tijd te nemen om meningen op te halen. Hij heeft zelf geen last van het AZC, heeft geen 
looplijnen in zijn directe woonomgeving (Diepstroeten). Hij vindt het fijn dat Assen deze gastvrijheid kan 
bieden en denkt dat de gemeenschap in Assen er in zekere zin ook  profijt van kan hebben. Hij krijgt 
bijval van een andere gast. Die heeft van huis uit zorg voor vluchtelingen meegekregen en heeft er 
affiniteit mee. Hij vindt het AZC in Assen wel heel groot en denkt dat een kleinschaliger opvang voor de 
asielzoekers zelf misschien meer comfort zou kunnen bieden. De gastheer wijst op het voordeel van het 
voorzieningenniveau als je het op grotere schaal organiseert. Hij noemt daarbij ook de pilot 
‘Anderstaligen binnen het beheer Openbare Ruimte’ en heeft daar veel waardering voor. 
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Eén van de aanwezige dames geeft aan dat  ze niets tegen asielzoekers heeft, maar ze vindt het wel raar 
dat gemeente Assen meer dan drie keer doet dan wat volgens de spreidingswet moet.  
 
Er is destijds de belofte gedaan dat het in 2026 zou stoppen en daar zou de gemeente zich volgens haar 
aan moeten houden. Het zou volgens haar beter zijn om naar een andere plek te gaan. 
Mevrouw woont in het Zuiderpark en voelt zich vooral ’s avonds niet veilig op straat. 
 
Als je als niet gesluierde vrouw op straat loopt met je hond, dan wordt je volgens haar soms nageroepen 
dat je een ‘hoer met een hond’ bent. Als het AZC dan toch op deze plek moet blijven, dan zou het 
volgens haar veel kleiner moeten. Zij geeft aan dat ze van individuele politieagenten heeft vernomen 
aan dat er veel incidenten zijn op het AZC. 
 
De andere mevrouw in het gezelschap vindt het prima dat Assen zich op deze manier inzet. Het zou wat 
haar betreft zelfs nog wel meer mogen, maar ze snapt ook dat er mensen in de directe omgeving zijn die 
overlast ervaren. Zij constateert dat groepjes jongeren in de stad wel overlast veroorzaken, maar dat 
doen Nederlandse jongeren volgens haar ook. 
 
Wat zijn uw positieve of negatieve ervaringen met het AZC de afgelopen jaren? Kunt u concrete 
voorbeelden geven? 
De echtgenoot van de mevrouw uit het Zuiderpark geeft aan dat hij bij de komst van 1000 asielzoekers 
destijds wel wat zorgen had. Er zijn ook wel wat incidenten geweest, maar hij vindt dat de politie daar 
goed mee om gaat. Uiteindelijk valt de overlast wat hem betreft eigenlijk ook wel mee. 
De grootste problemen worden volgens de gastheer veroorzaakt door een paar etters die elkaar 
ophitsen en waar het COA te weinig bovenop zit. 
 
Het COA heeft volgens hem helemaal niet de capaciteit om mensen goed individueel te begeleiden. 
De mevrouw uit het Zuiderpark geeft aan dat de gemeente daar ook weinig aan kan doen. 
Wethouder licht toe dat hij wel denkt aan het maken van betere afspraken om mensen vanaf het 
allereerste begin meer te vertellen over het  reilen en zeilen in Nederland. 
 
Bent u wel eens op het AZC geweest? Zijn er verbeterpunten voor wat betreft de opvang aan de 
Schepersmaat die volgens u doorgevoerd zouden moeten worden? 
De gastheer kent het AZC van binnen. Weet dat dit nog redelijk luxe is voor AZC begrippen, maar dat is 
het volgens hem zeker niet. Hij houdt zijn hart vast voor nieuw kabinetsbeleid om het allemaal nog 
soberder te maken. 
 
Er zou veel meer verbinding gelegd moeten worden. Hij heeft aan den lijve ondervonden dat er goede 
vriendschappen kunnen ontstaan met mensen waar je eerst misschien met een boog omheen liep. Zijn 
levenspartner heeft in het AZC gewoond. Zo heeft hij van dichtbij ervaren dat de uitzichtloosheid, de 
lange procedures, de verveling en de sfeer op het AZC kunnen zorgen voor veel stress. Uiteindelijk is dat 
een voedingsbodem voor problemen.  
 
Kunt u concrete aandachtspunten benoemen voor uw wijk of buurt waar het college rekening mee 
moet houden als we de opvang van asielzoekers aan de Schepersmaat willen continueren? 
Bij de aanwezigen leven er wat vragen over wat de plannen van de gemeente nu precies zijn en wat er 
permanent gaat worden. De wethouder geeft een toelichting op de ruimtelijke procedure, i.c. de 
permanente bestemming voor wonen en de beheer/gebruiksovereenkomst die met het COA moet 
worden afgesloten en die wel tijdelijk kan zijn. 
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Ook wordt benoemd dat er geluiden zijn dat het AZC in Assen een tweede aanmeldcentrum zoals Ter 
Apel gaat worden. De wethouder geeft aan te weten dat dit gerucht de ronde doet, maar ook dat het 
pertinent onjuist is. 
 
De meneer uit het Zuiderpark maakt zich nog enige zorgen dat er op termijn nog wel eens 1000 
asielzoekers bij kunnen komen als het (nieuwe) NAM-gebouw lang leeg staat. Zijn echtgenote vult aan 
dat de huizen in hun buurt inmiddels een stuk minder waard zijn.  De wethouder antwoordt dat de inzet 
van de gemeente is om de huidige opvang aan de Schepersmaat te continueren en dat uitbreiding niet 
aan de orde is. 
 
Een suggestie om minder de trek van AZC naar de stad te hebben, zou misschien kunnen zijn om een 
soort van supermarktje of groentemarktje op het AZC zelf te hebben. Ook moet het COA meer aandacht 
geven aan het bieden van uitleg over Nederlandse gebruiken (zoals ook zelfs het gebruik van een toilet 
wordt uitgelegd) en de impact van hinderlijk gedrag. Daar kunnen ze meer activiteiten bieden om met 
de uitzichtloosheid en stress voor asielzoekers om te gaan.  
 
Als reactie op het verslag geeft een mevrouw aan dat de wethouder zei dat er maatregelen getroffen 
zouden moeten worden om de overlast in het Zuiderpark te verminderen. De wethouder gaf ook aan, 
aldus deze mevrouw, dat de gemeente Assen ruim meer dan 1 miljoen jaarlijks krijgt voor het opvangen 
van deze asielzoekers. Dus kennelijk is dit voor de gemeente voldoende aanleiding om gemaakte 
afspraken te negeren(maximaal 10 jaar de opvang aan de Schepersmaat). Mevrouw vind dit dus een 
onbetrouwbare overheid. Ze licht toe: in onze groep van 5 mensen zaten er 3 die rechtstreeks belang 
hadden bij het blijven bestaan van de asielopvang en die door de ligging van hun woonadres geen last 
hebben van langstrekkende asielzoekers met alles wat daarbij hoort.  
 
Gespreksverslag 36 
De gastheer heeft na het intro van de wethouder een vraag over wat nu de eigenlijk de status is van de 
continuering van het AZC in Assen. Er is toch nog geen besluit genomen? Wethouder licht nader toe dat 
het inderdaad allemaal nog besloten moet worden, maar dat het college, na consultering van de 
gemeenteraad en andere betrokken, het traject ingaat met de inzet om te komen tot een verlenging op 
de huidige plek.  
 
Wat zijn uw positieve of negatieve ervaringen met het AZC de afgelopen jaren? Kunt u concrete 
voorbeelden geven? 
De gastheer en zijn echtgenote geven aan dat hun woning wel in het Zuiderpark, maar niet in de 
looproute ligt. Ze ervaren er zelf ook geen overlast van, maar constateren wel dat er iets niet helemaal 
in balans is. Daarbij wijzen ze op een toename van zwerfvuil en bijvoorbeeld menselijke ontlasting in het 
bos. De echtgenote geeft nog nadrukkelijk aan dat ze geen moeite heeft met het AZC. Ze heeft zelf als 
docent ook asielzoekerskinderen in de klas. Meneer wil benadrukken dat de druk op dit stukje van Assen 
onevenredig groot wordt als het gaat om opvang en tijdelijke huisvesting.  
 
Het andere echtpaar in het gezelschap geeft aan dat er in het Asserbos al jaren daklozen huizen. 
Dit echtpaar woont wel aan de looproute maar ervaart totaal geen overlast. De mevrouw geeft aan het 
zien van verschillende mensen wel boeiend te vinden. Ze hebben meer last van TT-gangers, maar dat is 
maar een weekje per jaar, dus goed te hanteren. 
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Er is veel waardering uit de groep voor de oudste heer in het gezelschap die ondanks zijn leeftijd en 
slechtziendheid lopend vanuit de Beilerstraat naar het gesprek is gekomen. Hij geeft aan helemaal geen 
last te ondervinden van mensen die soms bij hem ook wel door de straat lopen. Hij zit hier vooral omdat 
hij vindt dat het AZC moet blijven.  
 
De andere heer in de groep woont aan de Plataanweg. Hij ergert zich vooral aan verkeersgedrag van 
asielzoekers en constateert ook een toename van troep op straat. 
 
Bent u wel eens op het AZC geweest? Zijn er verbeterpunten voor wat betreft de opvang aan de 
Schepersmaat die volgens u doorgevoerd zouden moeten worden? 
De mevrouw die met haar echtgenoot te gast is, heeft jaren op AZC’s gewerkt. Ze kent het AZC in Assen 
niet, maar kan zich daar wel een voorstelling van maken. Zij vindt dat we als maatschappij de plicht 
hebben om mensen goed op te vangen. 
 
De andere aanwezigen zijn allemaal wel een in het AZC geweest, al dan niet tijdens open dagen. 
De meneer uit de Beilerstraat had eerder al aangegeven dat hij duidelijk de voordelen ziet van 
grootschaligheid, bijvoorbeeld voor wat betreft de AZC-school en medische voorzieningen. 
De overlast in het Drostenlaantje komt ter tafel. Onduidelijk is of het hier gaat om alleen AZC-bewoners. 
Wel waardering dat er vanuit COA ook extra toezichthouders in de stad zijn. 
 
Er is in de groep enige discussie over wat er nog te managen is. Zoals het nu is, gaat het redelijk, maar er 
moet niet al te veel gebeuren. Er is bij enkelen wat twijfel over de voor- en nadelen van kopen of huren 
van het pand door het COA. 
 
Aan de wethouder wordt de vraag gesteld of de gemeente de mogelijkheid heeft om mensen beter te 
laten integreren of meer aan het werk te helpen. De wethouder geeft een toelichting op de pilot 
Snellere start, betere toekomst, de werkzaamheden van het Jobcenter en de pilot Anderstaligen binnen 
het openbaar beheer. 
 
Kunt u concrete aandachtspunten benoemen voor uw wijk of buurt waar het college rekening mee 
moet houden als we de opvang van asielzoekers aan de Schepersmaat willen continueren? 
Als concrete aandachts-/verbeterpunten worden genoemd het plaatsen van meer vuilnisbakken in de 
buurt en het geven van verkeerslessen aan bewoners van het AZC. 
 
De gastheer noemt dat het verhaal gaat dat het AZC in Assen een nieuw aanmeldcentrum zou worden 
als het permanent wordt en dat is volgens hem niet wenselijk. De wethouder antwoordt dat we weten 
dat dit gerucht gaat, maar ook dat dit pertinent onjuist is. 
 
De gastheer is blij met dat antwoord, maar vraagt zich dan nog wel af of de principes van de gemeente 
zo sterk blijven als er een flinke financiële vergoeding tegenover staat. Die krijgt de gemeente immers 
ook voor het opvangen van meer asielzoekers dan de spreidingswet voorschrijft. 
De wethouder geeft aan dat die vergoeding erg meevalt en dat hij deze middelen vooral zou willen 
inzetten om te investeren in verbeteringen rondom de asielopvang, bijvoorbeeld in het integratie 
programma. 
 
De gastheer wijst tenslotte nog op het belang van goede communicatie.  
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De klankbordgroep heeft zich volgens hem overvallen gevoeld en ook de belofte dat het AZC maximaal 
tien jaar zou blijven wordt geschonden. Met straks ook nog Oekraïners in de Boshof zit het Zuiderpark er 
toch echt wel wat tussenin. 
 
Gespreksverslag 37 
Na zijn intro maakt de wethouder een rondje langs de aanwezigen om hen te vragen naar hun eigen 
ervaringen. De meneer die naast hem zit, geeft aan dat hij zelf eigenlijk geen overlast ondervindt van het 
AZC. Hij verwijst naar een papier dat op tafel ligt met aandachtspunten. Dit schrijven is als bijlage in zijn 
geheel aan dit verslag toegevoegd.  
 
Een mevrouw die naast hem zit, stelt zich voor. Zij wijst op cultuurverschillen.  
Terwijl Nederlandse ouders hun kinderen ook nog wel zelf aanspreken op gedrag, verwachten 
buitenlandse ouders volgens haar dat de politie het oplost als hun kinderen overlast geven. Volgens 
deze mevrouw klopt het systeem in heel Europa eigenlijk niet. Ze ziet met name voor kinderen grote 
nadelen van ‘gesleep’ van hot naar her.  
 
Er is in deze groep ergernis over de beeldvorming in de media. De beide andere heren in het gesprek 
geven aan dat het hen irriteert dat er steeds opnieuw in Berichten van de Brink foto’s staan met nieuwe 
Nederlanders (inburgeraars die zijn genaturaliseerd) en niet van andere nieuwe Assenaren. En de 
mevrouw die al eerder aan het woord was, vond het weerzinwekkend om te moeten lezen dat de 
gemeente een lucratieve deal met het COA had gesloten met betrekkingen tot de flexwoningen aan de 
Groene Dijk. 
 
Wethouder geeft aan dat dit niet de bewoordingen van de gemeente zijn en dat deze beide zaken los 
staan van het gesprek over continuering van het AZC.  
 
De beide heren vragen zich af waarom de gemeente wil uitblinken met de opvang van zoveel 
asielzoekers. De spreidingswet berekent 350 mensen voor Assen. Dan is 1000 veel te veel, zeker als je 
het op één locatie concentreert en niet spreidt over verschillende wijken. Momenteel zijn het, met de 
Expohal en Van der Valk erbij zelfs meer dan 1600. Er wordt gesteld dat de wethouder niet goed kan 
uitleggen waarom het zoveel moeten zijn. Voor met name gezinnen met kinderen functioneert het AZC 
niet goed. Er is geen mogelijkheid voor de kinderen om op tijd te gaan slapen. Een aparte ruimte om 
rustig huiswerk te kunnen maken wordt door ouders en kinderen als onveilig ervaren. 
 
1000 asielzoekers in een woonwijk van 340 bewoners is een veel te grote belasting voor de wijk. 
De wethouder stelt dat het AZC nu goed functioneert en wijst op de voordelen voor voorzieningen zoals 
de school, waarbij er meer kans is op gezinnen met kinderen in plaats van alleenstaanden. Er is enig 
begrip voor dit argument, dat ook is benoemd in het papier met de aandachtspunten. Maar de school 
hoeft volgens de aanwezigen niet de reden te zijn om hier een groot AZC te behouden. Kinderen kunnen 
ook prima van elders hierheen gebracht worden.   
 
Wat zijn uw positieve of negatieve ervaringen met het AZC de afgelopen jaren? Kunt u concrete 
voorbeelden geven? 
De echtgenoot van de gastvrouw stelt dat er 600 mensen per dag bij hen voor de deur langstrekken. 
Daarbij is volgens hem, met name in avond en nacht, ook veel sprake van dronkenschap. Als het straks 
beter weer wordt, trekken ze ook weer met ghettoblasters langs. Bewoners in de buurt ervaren daarvan 
volgens hem veel overlast en hebben allemaal beveiligingscamera’s. Deze hebben de bewoners 
aangeschaft na een aantal insluipingen en diefstallen waarbij de politie actie ondernemen heeft.   
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Hij stelt ook dat kinderen niet meer de straat op durven en oudere buurtgenoten zich met name in de 
avond niet veilig voelen. 
 
De gastvrouw zelf telt 300 mensen per dag die langstrekken. Het gaat haar niet om de precieze 
aantallen, maar vooral dat dit door mensen die er geen last van hebben nogal wordt gebagatelliseerd. 
Zo voelde zij zich niet serieus genomen toen een raadslid na afloop van een bijeenkomst in het stadhuis 
zei dat het dan maar om 30 groepjes van 10 personen gaat. 
 
NB: op 10 april geeft mevrouw aan dat ‘er op donderdag 3 april 2025 1300 personen langsgetrokken zijn 
en op zaterdag 5 april 850. En nu moet de zomer nog komen. Op deze dagen is geconstateerd dat er 
twee keer een politieauto op het fietspad en door het tunneltje reed en deze rijdt hier niet voor niets’.  
 
Een mevrouw stelt dat ze persoonlijk geen directe overlast heeft van het AZC. Maar in het algemeen 
vindt ze dat er te veel gelukzoekers naar Nederland komen. Op het Koopmansplein zijn volgens haar 
zoveel buitenlanders dat Assenaren zich daar niet meer thuis voelen.  
Zij stelt dat Nederland één groot AZC aan het worden is en dat Nederlanders worden overvallen met 
besluiten. Het is volgens haar logisch dat mensen steeds minder vertrouwen hebben in de overheid. 
 
Bent u wel eens op het AZC geweest? Zijn er verbeterpunten voor wat betreft de opvang aan de 
Schepersmaat die volgens u doorgevoerd zouden moeten worden? 
De gastvrouw en haar echtgenoot begeleiden een familie in het AZC, zij weten dus wel wat daar speelt. 
En dat is volgens hen vooral dat de menselijk maat ontbreekt. Duizend mensen zo dicht op elkaar vinden 
ze veel te veel en mensonterend. Ze vertellen dat het gezin dat ze begeleiden met 7 personen (ouders 
en 5 kinderen in de leeftijd van 4 tot 16 jaar) in een kleine ruimte woont, waar alle dagelijks activiteiten 
plaatsvinden. De oudste kinderen komen regelmatig bij hen thuis huiswerk maken, omdat ze zich in het 
AZC niet kunnen concentreren. Sobere opvang is wat hen betreft prima, maar de kinderen mogen daar 
niet de dupe van worden. 
 
Ze noemen het een mooi initiatief om mensen aan het werk te willen helpen, bijvoorbeeld via de pilot 
“Snellere start, sterkere toekomst”, maar constateren dat dit niet lukt als mensen het geld weer moeten 
inleveren bij het COA. Dan kun je beter zwart werken is een veelgehoorde uitspraak binnen de muren 
van het AZC. 
 
De gastvrouw noemt als concrete verbeter-/ aandachtspunten het verbeteren van de verkeersveiligheid, 
het onderricht daarop moet veel en veel beter. 
 
Het terugplaatsen van prullenbakken in de wijk zou volgens haar mogelijk kunnen bijdragen tot minder 
rommel op straat. Daar moet ook meer aandacht voor komen.  
 
Er wordt gevraagd naar de financiële vergoeding die de gemeente krijgt voor de opvang van meer 
asielzoekers dan de spreidingswet vraagt. De wethouder licht toe dat volgens het rekenmodel dat er nu 
ligt de gemeente maximaal 650 duizend euro per jaar als vergoeding zou kunnen krijgen.  Hij stelt dat dit 
geen drijfveer of motivatie is en dat hij deze middelen graag zou willen investeren in verbeteringen 
rondom de asielopvang, bijvoorbeeld in het integratie programma. Er is sprake van kapitaalvernietiging 
waar het gaat om de investeringen die gedaan zijn om het gebouw geschikt te maken en die opnieuw 
gedaan zouden moeten worden als het COA ergens anders heengaat. 
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Kunt u concrete aandachtspunten benoemen voor uw wijk of buurt waar het college rekening mee 
moet houden als we de opvang van asielzoekers aan de Schepersmaat willen continueren? 
De gemeente gaat volgens de deelnemers aan het gesprek voorbij aan de afspraak dat het AZC uiterlijk 5 
+ 5 jaar aan de Schepersmaat zou blijven. 
 
Er is veel ergernis over de manier waarop de gemeente omgaat met het Zuiderpark en de bewoners. Ze 
ervaren daar bijvoorbeeld ook veel geluidoverlast van het TT-circuit (vrijwel elk weekend), maar het 
Zuiderpark telt dan niet mee als probleemgebied.  
 
Bij de Rondweg is het volgens de echtgenoot van de gastvrouw ook al helemaal fout gegaan. Hij stelt dat 
het Zuiderpark de enige wijk langs rondweg is zonder geluidswal. 
 
Bij de afsluiting van de Beilerstraat zijn de omwonenden volgens de aanwezigen compleet genegeerd. 
En volgens de gastvrouw wordt nu de klankbordgroep opnieuw tekort gedaan door te doen alsof de 
keukentafelgesprekken een idee van de gemeente zelf is. Volgens haar is dat pas bedacht nadat de 
gemeente door de klankbordgroep was aangesproken op de gebrekkige communicatie inzake de 
gebiedsagenda Zuidoost Assen en de plannen voor het AZC. 
 
De andere mevrouw in het gezelschap vindt dat het niet kan dat gewone Assenaren moeten lijden om 
mensen van buiten te kunnen opvangen. 
 
De echtgenoot van de gastvrouw concludeert tenslotte dat de hele buurt zo langzamerhand naar de 
kloten is. Er is duidelijk 10 jaar afgesproken en de gemeente laat de buurt nu in de steek. Daarmee drijft 
de gemeente hem rechtstreeks in de armen van de PVV… 
 
NB: in reactie op het verslag wordt gevraagd naar of er alternatieve locaties worden onderzocht voor het 
AZC. Antwoord: de gemeente voert een quickscan uit naar mogelijke andere geschikte en beschikbare 
locaties. 
 
Bijgevoegde brief: 
Contract verlenging niet langer dan 5 jaar 
Minder jonge mannen en meer gezinnen met kinderen en oudere mensen 
Gezinnen met kinderen is ook goed voor de school 
Geen 1000 personen maar volgens de spreidingswet 360 met een max van 500 
personen in verband met de privacy van de bewoners. Dit ook aantoonbaar maken en gemeente daar 
meer controle op uitoefenen. B.v controle op aanwezige aantal bedden. 
Het contract onder dezelfde condities, inclusief de ervaringen in de buurt zoals in het huidige contract is 
opgenomen. Strenger toezicht van de gemeente op handhaving van het gebeuren in het AZC en dit 
rapporteren in het overleg met de buurtcontactgroep. 
Meer politietoezicht om en nabij het AZC 
Veel lawaaioverlast van jeugd, vooral in de zomer. Schreeuwen, harde muziek, luide communicatie 
onderling, grote mond en geen verkeerskennis. Als een bewoner een fietsende asielzoeker onder de 
auto krijgt is de bewoner volgens de wet altijd schuldig. Door hun gedrag zadel je een buurtbewoner 
met een mogelijke zware straf op, willen we dat? 
Andere loop en fietsroutes en niet meer door de wijk. 
Mensen die verder in de stad wonen en geen overlast ervaren weten niet wat dit voor ons betekend en 
vinden alles prima. Geef een weegfactor aan van dichtbij en ver af, dat is ook eerlijker 
Geef ons de rust en het veilig gevoel weer terug in de wijk en in de stad. 
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Laat Assen weer van de Assenaren zijn. En laat de politiek van Assen eens voor hun kiezers opkomen en 
hun vertrouwen geven want dat is nu ver zoek. 
 
Gespreksverslag 38 
Het echtpaar dat te gast is, woont aan de Stelling en begint het gesprek met het stellen van een aantal 
vragen. Meneer vraagt hoe het zit met de financiële vergoeding die Assen krijgt voor de opvang van 
meer asielzoekers dan de Spreidingswet voorschrijft. Is dit voor Assen een mooie oplossing om de 
begroting dicht te regelen of doet Assen dit toch vooral uit humanitair oogpunt? 
Wethouder licht toe dat Assen al jarenlang verantwoordelijkheid neemt voor de opvang en dat geld niet 
de drijfveer is. Ook dat de maximaal 650 duizend euro per jaar de gemeentebegroting niet dicht. 
Wethouder geeft aan dat de inzet van het college voor continuering van AZC op de huidige plek met het 
huidige aantal unaniem is. 
 
Mevrouw is zelf van buitenlandse komaf en weet wat het is om je hier te moeten aanpassen. 
Meneer en mevrouw ondervinden in hun directe woonomgeving veel overlast.  
Onder meer door de coffeeshop die daar gevestigd is. Daar komen volgens hen veel asielzoekers en 
Oekraïners. 
 
Mevrouw komt regelmatig in de Oekraïne-opvang aan de Lauwers. Dat is volgens haar heel slecht. Er 
zouden daar ratten lopen, daar moet volgens haar echt iets aan gebeuren. 
 
Meneer en mevrouw zijn ook benieuwd hoe het zit met statushouders in Assen. Als wij meer 
asielzoekers hebben, moeten we dan ook meer statushouders huisvesten en geven we die dan ook 
voorrang? Wethouder licht toe dat de taakstelling voor de huisvesting van statushouders niet 
afhankelijk is van het aantal asielzoekers in de gemeente en dat afschaffen van de voorrangsregeling in 
Den Haag nog onderwerp van gesprek is. 
 
Wat zijn uw positieve of negatieve ervaringen met het AZC de afgelopen jaren? Kunt u concrete 
voorbeelden geven? 
Het gastechtpaar woont sinds 7 jaar in Diepstroeten. Mevrouw is ook lid van de Cliëntenraad en wil 
graag een positief geluid laten horen. Mevrouw loopt alles en komt dan ook regelmatig asielzoekers 
tegen. Heeft daarvan nog nooit overlast ondervonden. Mensen schrikken soms wel wat van haar hond. 
Ze geven aan dat in Diepstroeten wel eens overlast is geweest van Polen. 
 
Bent u wel eens op het AZC geweest? Zijn er verbeterpunten voor wat betreft de opvang aan de 
Schepersmaat die volgens u doorgevoerd zouden moeten worden? 
Het gastechtpaar is wel een aantal keren bij AZC geweest, ook bij taalcentrum. 
Mevrouw vindt het in het AZC wel heel vol. Maar ze is er wel trots op Assen deze opvang biedt. 
Mevrouw begrijp eigenlijk niet dat Oekraïners wel mogen werken en andere asielzoekers niet. Ze krijgt 
bijval van de andere aanwezigen in haar mening dat verveling onder asielzoekers een groot probleem is. 
De gastheer is van mening dat we mensen die prima opgeleid zijn, hier goed kunnen gebruiken. Maar 
een grote barrière daarbij is volgens de deelnemers aan dit gesprek de taal. 
 
De meneer die te gast is, vertelt over zijn ervaring in de offshore, waarbij het beheersen van een 
gezamenlijke taal een absolute voorwaarde is om goed samen te kunnen werken. Zijn echtgenote vult 
aan dat ook diploma-erkenning en toelating op de arbeidsmarkt niet vanzelfsprekend zijn. Mensen die 
hier komen, moeten er op voorbereid worden dat ze lager op de ladder moeten beginnen.  
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Als suggestie geeft ze mee om direct te selecteren op taalkennis. Mensen die al Engels spreken, kunnen 
volgens haar dan veel sneller aan het werk. 
 
De wethouder geeft aan dat hij daar vanaf dag 1 in zou willen investeren. Zo zou hij de eventuele 
vergoeding graag willen inzetten voor betere dagbesteding en integratie. Hij geeft ook een toelichting 
op de pilot “Snellere start, sterkere toekomst”, waarmee de gemeente bewoners van het AZC sneller 
aan het werk wil helpen en ook dat de gemeente zelf de daad bij het woord voegt met de pilot 
“Anderstaligen in het openbaar beheer.”  
 
Om te illustreren dat integratie veel gemakkelijker gezegd dan gedaan is, vertelt de gastdame over een 
ervaring met haar haakclubje waar op een gegeven moment 3 of 4 Syrische vrouwen tegelijkertijd 
bijkwamen. Dat werkte van beide kanten niet goed, omdat er toch groepjes ontstonden. En beide 
kampen voelden zich daar dan ook weer wat schuldig over. 
 
Volgens de meneer die te gast is vangen we hier wel vluchtelingen op, maar doen we veel te weinig om 
deze mensen klaar te maken voor maatschappij. Zijn echtgenote vult aan dat het eigenlijk raar is dat 
mensen pas een inburgeringscursus moeten doen nadat ze statushouder zijn. Mensen kennen nu de 
regels niet en dat leidt tot overlast. 
 
De wethouder zegt daar ook graag direct mee te willen beginnen en het ook niet als desinvestering te 
zien als mensen hier iets hebben geleerd of hebben gewerkt, wat ze dan in het land van herkomst 
eventueel goed kunnen gebruiken. Maar wij kunnen hier niet het landelijke beleid veranderen.  
 
Kunt u concrete aandachtspunten benoemen voor uw wijk of buurt waar het college rekening mee 
moet houden als we de opvang van asielzoekers aan de Schepersmaat willen continueren? 
Het echtpaar dat te gast is, pleit voor meer aandacht voor inburgering en laten werken. Als is  het maar 
de straat schoonmaken. Ook zorg voor veiligheid wordt opnieuw genoemd. Mevrouw geeft nogmaals 
aan dat ze zich op het Koopmansplein en andere plekken in het centrum, maar ook in de bus niet veilig 
voelt door met name buitenlandse jongens. 
 
De gastheer is van mening dat de overlast in de binnenstad niet zozeer komt van asielzoekers, maar van 
andere jeugd. Als voorbeeld vertelt hij over door lokale jeugd vernielde paaltjes in de wijk. Wel vindt hij 
dat we vorming van ghettowijken moeten voorkomen. In het verleden zijn bijvoorbeeld Turken en 
Marokkanen veel bij elkaar gezet en daar is nu overlast van. 
 
De mevrouw die te gast is, stelt dat dit ook dreigt daar waar veel sociale huur is. Haar ervaring in haar 
eigen buurt is dat de kwaliteit van de leefomgeving toch steeds slechter wordt. 
Volgens de gastdame moeten we over en weer ons inzetten om met elkaar samen te leven. Zij heeft ooit 
meegemaakt in een dorp dat veel verzet was tegen de komst van een AZC in een dorp. Toen het na 5 
jaar wegging, was het dorp opnieuw in rep en roer… 
 
Haar man stelt dat we eigenlijk niet zo bang moeten zijn voor vluchtelingen. Hij is ervan overtuigd dat 
iedereen uiteindelijk weer terug wil als het in eigen land veilig wordt.  
 
De meneer die te gast is constateert dat hier vooral veel mannelijke vluchtelingen komen en dat die, 
zeker als het om ‘veilige landers’ gaat, voor de meeste overlast zorgen. 
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Hij vraagt tenslotte of er te weinig opvang is in Drenthe als Assen nee zou zeggen tegen voortzetting van 
het AZC. Wethouder geeft aan dat nee zeggen niet de inzet is van het college. 
 
Gespreksverslag 39 
Meneer en mevrouw wonen ongeveer zes jaar In Diepstroeten. Ze hebben het idee dat de continuering 
van het AZC aan de Schepersmaat wel door zal gaan, maar willen wel graag wat zaken delen. Mevrouw 
spreekt haar waardering uit voor de manier waarop de gemeente daar nu de gelegenheid voor geeft.  
Meneer vraagt of het de bedoeling is dat er meer asielzoekers bijkomen dan nu het geval is in Assen. De 
wethouder antwoordt dat dit niet zo is. 
 
Een andere vraag is of de continuering van het AZC aan de Schepersmaat betekent dat de opvang in de 
Expohal verdwijnt? Wethouder legt uit dat dit los van elkaar staat, maar dat de noodopvang in de 
Expohal in principe tijdelijk is. Gemeente wil op die plek ook andere ontwikkelingen, dat geldt ook voor 
bijvoorbeeld Oekraïne-opvang op locaties waar woningbouw gepland is.  
Voor de Schepersmaat heeft de gemeente geen andere ontwikkeling voor ogen, vandaar de inzet om de 
asielopvang daar ruimtelijk permanent mogelijk te maken. 
 
Wat zijn uw positieve of negatieve ervaringen met het AZC de afgelopen jaren? Kunt u concrete 
voorbeelden geven? 
Bij tijd en wijle ervaren meneer en mevrouw wel geluidsoverlast. Rond een uur of tien ’s avonds muziek 
met een zware dreunende bas erin. Ze weten niet helemaal zeker of dit echt van het AZC komt, het 
komt wel vanuit die richting. 
 
Mevrouw wandelt veel. Ze voelt zich onveilig als er groepen (vaak mannen) samenlopen en geen ruimte 
geven om te passeren. Ze reist ook vaak met de bus, het valt haar op dat asielzoekers in de bus vaak 
heel hard praten, dat bezorgt haar een onveilig gevoel. 
 
De dochter van meneer en mevrouw werkt in de buurt van het AZC. Daarvan weten ze dat een 
wandeling langs het AZC niet de favoriete route is  voor een lunchwandeling. Mevrouw groet tijdens 
haar wandelingen bijvoorbeeld wel gezinnen met kinderen en heeft de ervaring dat ze dan ook 
vriendelijk terug gegroet wordt. 
 
Bent u wel eens op het AZC geweest? Zijn er verbeterpunten voor wat betreft de opvang aan de 
Schepersmaat die volgens u doorgevoerd zouden moeten worden? 
Het zou volgens mevrouw voor asielzoekers goed zijn om zo snel mogelijk Nederlands te leren of gelijk 
te kunnen werken. Ze heeft zelf ook ervaring met een meneer die dat heel graag wilde. De wethouder 
reageert dat hij ook het liefst direct vanaf dag 1 met integratie zou willen beginnen. 
Volgens meneer zitten we niet te wachten op meer nieuwe vluchtelingen Hij is het wel eens met de 
wethouder dat we misschien wel zitten te wachten op mensen die willen werken en bijdragen aan de 
maatschappij. 
 
Mevrouw geeft aan dat het ook om heel kleine simpele dingen kan gaan die mensen die hier komen 
bijgebracht moeten worden. Zo heeft ze in de bus wel eens meegemaakt dat mensen soms niet weten 
dat ze op het knopje moeten drukken voor een halte. Ook in het verkeer kennen asielzoekers de regels 
soms niet. 
 
Meneer en mevrouw vinden het wel ingewikkeld dat we als groepen elkaar niet altijd begrijpen.  
Vergroten van begrip over en weer zou dus ook een verbeterpunt kunnen zijn. 
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Kunt u concrete aandachtspunten benoemen voor uw wijk of buurt waar het college rekening mee 
moet houden als we de opvang van asielzoekers aan de Schepersmaat willen continueren? 
Het maken van goede afspraken over het verbeteren en versnellen van de integratie zien meneer en 
mevrouw als positief. 
 
De wethouder licht toe dat hij mensen vooral een zinvolle dagbesteding wil bieden, of dat nou is door 
iets te leren of te werken. Hij legt ook de pilot “Snellere start, sterkere toekomst” uit, waarmee de 
gemeente asielzoekers sneller aan het werk wil helpen. Hij wijst daarop op de voordelen voor het 
vervolgtraject als iemand statushouder wordt en in Assen al een baan heeft. 
Meneer en mevrouw zijn wel wat bezorgd over de voorrangsregel voor statushouders die het vinden 
van een huis voor anderen zou bemoeilijken. De wethouder geeft aan dat het voldoen aan de 
taakstelling in Assen in principe goed lukt. 
 
Het bouwen van flexwoningen, zoals op de Groene Dijk, vinden meneer en mevrouw een prima 
ontwikkelingen. Ze vragen of de gemeente dat niet wat meer kan doen. De reactie daarop is dat dit wel 
zou kunnen, maar dat het dan wel moet gaan om extra grond, waarop nog geen woningbouw was 
voorzien, omdat je anders beter direct permanent kunt bouwen. En dergelijke lapjes grond zijn er niet 
zo veel. 
 
Meneer en mevrouw vinden het belangrijk dat mensen die hier als vluchteling komen een mooie 
bijdrage kunnen leveren als we ze op een goede manier inzetten en hun kwaliteiten benutten. Daarvan 
zien ze bijvoorbeeld ook voordelen voor het verenigingsleven. 
 
Gespreksverslag 40 
De gastvrouw en haar echtgenoot hebben zich aangemeld voor een keukentafelgesprek omdat ze graag 
een ander en positief geluid willen laten horen. Mevrouw werkt op een huisartsenpost met asielzoekers 
op zowel het AZC aan de Schepersmaat als in de noodopvang in de Expohal. Meneer is als asielzoeker 
vanuit Libanon naar Nederland gekomen en kent dus het leven in asielzoekerscentra. 
 
Wat zijn uw positieve of negatieve ervaringen met het AZC de afgelopen jaren? Kunt u concrete 
voorbeelden geven? 
Mevrouw maakt zich zorgen over de samenleving, waarin extremen toenemen. 
Juist verbinden en het samendoen is volgens haar van belang. Ze is als Assenaar trots op de inzet van de 
gemeente en de manier waarop de participatie nu is georganiseerd. Het werken met asielzoekers heeft 
de blik van mevrouw op de wereld erg verbreed. Haar ervaring is dat het overgrote merendeel van de 
asielzoekers van goede wil is. Een paar overlastgevers verpesten het voor de rest. 
 
Bent u wel eens op het AZC geweest? Zijn er verbeterpunten voor wat betreft de opvang aan de 
Schepersmaat die volgens u doorgevoerd zouden moeten worden? 
Meneer heeft in tenminste 7 verschillende AZC’s in Nederland gewoond. En daar heeft hij het leven als 
moeilijk ervaren. Vooral lastig dat er mensen zijn met heel veel verschillende achtergronden. 
Vanaf het begin heeft hij zelf altijd een grote drive gehad om er wat van te maken en zich bijvoorbeeld 
via vrijwilligerswerk geprofileerd. Zo was hij in Assen sportinstructeur. Hij had het zelf nodig om bezig te 
zijn, maar heeft ook gezien dat dit voor anderen heel belangrijk is om zich van waarde te kunnen voelen. 
Op de kamer de blijven en lijdzaam afwachten is niet goed. Volgens mevrouw dragen de lange en 
ingewikkelde procedures bij aan uitzichtloosheid. 
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Meneer geeft aan dat het heel moeilijk is om te integreren. Vooral als je de taal niet spreekt. Daarbij 
moet je soms wel genoegen nemen met een stapje terug zetten. Meneer zou heel graag iets in sociaal 
werk willen doen. Mevrouw vult aan dat heel veel asielzoekers zich graag verdienstelijk willen maken. 
Een probleem dat meneer en mevrouw samen constateren, is dat er op AZC’s voor kleine kinderen best 
veel te doen is, maar voor tieners juist niet. Soms kunnen deze jongeren nog niet naar school. Zij zien 
van dichtbij het verdriet van hun ouders. Dit kan leiden tot twee bewegingen: Ze gaan zorgen voor hun 
ouders of ze vluchten juist en hangen rond in de stad. Dat laatste leidt dan mogelijk weer tot overlast. 
Mevrouw geeft ook lessen in interculturele communicatie. Zij ziet daarbij dat we uiteindelijk als mensen 
eigenlijk allemaal hetzelfde willen. Het lastige is dat we elkaar niet altijd begrijpen. 
 
Als voorbeeld daarvan noemt meneer dat Nederlanders groepjes asielzoekers soms als bedreigend 
kunnen ervaren. Van binnenuit weet meneer dat diezelfde groepjes juist anderen soms als een 
bedreiging zien. Een ander punt is luid spreken, dat door Nederlanders snel als provocerend wordt 
uitgelegd, terwijl het in andere culturen vooral een vorm van genegenheid kan zijn. 
Mevrouw heeft onderzoek gedaan in de Eritrese gemeenschap in Nederland. In die cultuur is alleen 
ergens op af gaan niet normaal en wordt juist de geborgenheid van groepen opgezocht. 
Over dergelijke verschillen in culturele beleving zouden we volgens haar met elkaar veel meer in gesprek 
moeten gaan en verbindingen tot stand moeten brengen. 
 
Meneer benoemt dat stress ook een factor van belang is als je hier als man bent en er onzekerheid is 
over het lot en de veiligheid van je familie in het thuisland. 
 
Kunt u concrete aandachtspunten benoemen voor uw wijk of buurt waar het college rekening mee 
moet houden als we de opvang van asielzoekers aan de Schepersmaat willen continueren? 
Een bijzonder probleem is volgens mevrouw verslavingsproblematiek onder veilige landers. Die weten 
volgens haar dat als ze maar genoeg overlast veroorzaken dat ze dan op den duur ergens wel medicijnen 
krijgen, die ze eventueel ook weer kunnen door verhandelen. 
 
Het systeem laat ook lacunes zien. Zo kent mevrouw verhalen van zogeheten niet-geregistreerden die 
via whatsapp tips uitwisselden over hoe je gratis terug gebracht kon worden naar Ter Apel. Als je je 
netjes aan de regels houdt, moet je die reis zelf betalen. Als je door de politie wordt opgepakt voor 
overlast, dan is het vervoer gratis. 
 
In de ervaring van mevrouw is de grootte van het AZC zoals het nu is, heel goed. Dit zorgt ervoor dat er 
binnen de medische voorziening een volledig team is en dat er volgens haar veel betere begeleiding kan 
worden geboden dan op een kleiner AZC. 
 
Mevrouw is van mening dat kleinschaliger opvang helemaal niet werkt. Mensen klampen zich dan veel 
meer vast aan het COA. Die afhankelijkheid leidt er volgens haar toe dat mensen minder snel zelfstandig 
worden.  
 
In de praktijk zie je dat zolang mensen op een AZC wonen, ze nog wel begeleiding krijgen. Maar dan 
moeten ze wel goed voorbereid worden op hoe het is als ze zich daarna zelf moeten redden. Meneer 
geeft aan dat je mensen daarom beter moet leren hoe de maatschappij hier in elkaar zit. Geef meer 
structuur aan bijvoorbeeld taallessen. 
 
In de ideale wereld van mevrouw worden skills van mensen goed benut, bijvoorbeeld door 
verpleegkundigen in te zetten in een verpleeghuis of dagbesteding o.i.d.  
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Een bijzonder aandachtspunt is dementie onder oudere asielzoekers. Ook daar zouden anderen die hun 
taal spreken een mooie rol kunnen spelen. 
 
Gespreksverslag 41 
Na een voorstelronde geeft de wethouder weer wat het doel is van de keukentafelgesprekken en hierbij 
worden, naast de open vraag om te in algemene zin te reageren op het voorstel, de volgende vragen 
gesteld: 

1. Wat zijn uw positieve of negatieve ervaringen met het AZC de afgelopen jaren? Kunt u concrete 
voorbeelden geven? 

2. Bent u wel eens op het AZC geweest? Zijn er verbeterpunten voor wat betreft de opvang aan de 
Schepersmaat die volgens u doorgevoerd zouden moeten worden? 

3. Kunt u concrete aandachtspunten benoemen voor uw wijk of buurt waar het college rekening 
mee moet houden als we de opvang van asielzoekers aan de Schepersmaat willen continueren? 

Hieronder de input van de deelnemers. 
• Alle deelnemers geven aan dat het keukentafelgesprek een goed initiatief is. 
• Alle deelnemers spreken steun uit voor het voorstel voor continuering van het azc.  
• Er ligt in Assen een goede basis. Gelet op de ervaringen blijkt dat o.a. de voorzieningen en 

het onderwijs absoluut belangrijk is.  
• Naar aanleiding van de vraag of de ervaringen van de afgelopen tijd hierin wordt 

meegenomen, geeft de wethouder aan dat dit wordt meegenomen. 
• Continueer dit naar de toekomst en denk na hoe je bepaalde dingen mee kunt geven aan 

het COA en richting het Rijk.  
• Men vraagt zich af of je iedereen moet clusteren. Het is makkelijker om te integreren als 

men verdeeld wordt.  
• Alle deelnemers geven aan dat extra inzet op burgerschap, onderwijs en werk, betrekken 

van de samenleving, veiligheid, normen en waarden en verbinding belangrijk zijn bij een 
continuering van het AZC.  

• Heb daarbij ook oog voor de cultuur. 
• Betrek de mensen, leg uit wat wel of niet kan. 
• Leg een link via het Vrijwilligerswerk en de arbeidsmarkt (ongeacht de status). 
• Er wordt aangegeven dat jongeren ook een probleem zijn, ook jongeren die niet veel met de 

oorlog te maken hebben gehad. Er zitten veel jongeren in de Gouverneurstuin. Hier zou 
extra aandacht voor mogen zijn.  

• Uitsplitsing van mensen die hier wel en niet mogen zijn. Kan de gemeente Assen hier iets 
mee doen (bijvoorbeeld met illegalen)? De wethouder geeft aan dat de 
verantwoordelijkheid hiervoor bij het COA ligt. 

• De eigenwaarde van de mensen is vaak laag; daarom heel belangrijk dat er goede aandacht 
wordt geschonken aan de taal, daginvulling en werk. 

• Men gooit makkelijk wat op straat. Zo is er kleding vanuit een kledingcontainer 
achtergelaten in het Asserbos. Hiervan is een melding gemaakt bij de gemeente Assen. 

• Positief over de werkregeling die er is (“Snellere start, sterkere toekomst”). 
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• V.w.b. de oudere jongeren; kijk wat er kan in het onderwijs. Zorg voor een link naar de 
arbeidsmarkt. Eigenlijk geldt dit ook voor zowel kinderen als ouderen. 

• Er moet een snellere procedure komen, maar geeft daarbij aan dat we hier geen invloed op 
hebben. 

• A.Z.C. Schepersmaat: 
o De locatie vindt men prima, het is een groot gebouw met ruime mogelijkheden en 

op een goede locatie. 
o Als het een permanente locatie wordt, dan kan het COA best gaan investeren. Een 

aantal suggesties worden genoemd; tuininrichting, klusruimtes, moestuinen en 
buitenruimtes. 

o De voorzieningen hebben beperkte openingstijden, graag verruimen. 
o Zorg voor meer activiteiten, mensen vervelen zich. 
o Het is nog niet duidelijk wat er met de NAM locatie gaat gebeuren. Dit geldt voor 

het hele gebied, hier is recent een gebiedsvisie voor opgesteld. 
o FENIKS; is gelegen naast de opvang en heeft leerkrachten met expertise. De lijnen 

zijn kort en er is nauwe afstemming met de gemeente. Dit vinden de aanwezigen 
zeer belangrijk.  

• V.w.b. de Expohal; 
o Het is heel belangrijk dat dit wordt verbeterd. Het is zeer schrijnend.  
o De Expo als opvanglocatie is een drama, heel erg droevig. 

• Op de vraag hoe de gemiddelde kennis is van de Nederlandse taal geeft de wethouder aan 
dat dit over het algemeen laag is. Statushouders volgen een inburgeringstraject en alle 
kinderen hebben een leerplicht; hierbij krijgen zij dus ook les in de Nederlandse taal. 

• Er wordt aangegeven dat men het fijn vindt dat de gemeente de gesprekken ment de 
bewoners aangaat. De gemeente gaat ook in gesprek met o.a. de politie, bedrijven en 
andere instellingen in de omgeving.  

• De gesprekken worden gebruikt om met een voorstel te komen en uiteindelijk is het aan de 
gemeenteraad om de afweging te maken. 

• De wethouder geeft aan dat de deelnemers aan de keukentafelgesprekken het verslag 
ontvangen.  

Gespreksverslag 42 
Wat zijn uw positieve of negatieve ervaringen met het AZC de afgelopen jaren? Kunt u concrete 
voorbeelden geven? 
 
Mevrouw: asielzoekers moeten goed worden opgevangen, stad moet het aankunnen/ goede integratie. 
Ze is positief over de huidige initiatieven op dit vlak in Assen. Heeft soms een ongemakkelijk unheimisch 
gevoel bij het zien van een groepje op straat, maar als ze contact maakt voelt het daarna prima. Is 
overwegend positief.  
 
Een andere mevrouw woont op 300m van het azc. Positief over een permanent azc, op de huidige plek 
en vindt het aantal  van 1000 asielzoekers geen probleem. Ze heeft geen slechte ervaringen. Ze vindt 
goede opvang belangrijk.  
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Is betrokken bij Buurtmoestuin tegenover  de Open Hof – wenst asielzoekers ook moestuin toe bij het 
azc. Handig om groente en kruiden dicht bij je huis te hebben. Met steun vanuit inwoners van Assen 
daar een moestuin maken. Oefenen om samen te werken hierin. 
 
Een meneer heeft positieve ervaringen met asielzoekers, veel met Gülen aanhangers (Turkije). Helpt 
mensen om goed terecht te komen, baan te vinden. Kent veel Turkse mensen. Gestart via opknappen 
van fietsen via Odd Fellows (‘het begon met een rode fiets’ -publicatie online). Kwam zo in contact met 
asielzoekers. Levert nog steeds fietsen aan asielzoekers (Turks, Iraans). Workshop (in eigen schuur) voor 
asielzoekers hoe fietsen te repareren. Belangrijk om asielzoekers/ statushouders te laten integreren/ te 
betrekken. Goede niet onder de kwade laten leiden. 
Allen: integratie is belangrijk. Ook in verband met krapte op de arbeidsmarkt.  

1. Bent u wel eens op het AZC geweest? Zijn er verbeterpunten voor wat betreft de opvang aan de 
Schepersmaat die volgens u doorgevoerd zouden moeten worden? 

Meneer is er vaak geweest. De locatie is prima, ook goede buitenruimte, spelen, picknickbanken etc. Er 
zijn goede ontmoetingsruimten. Al is het vast niet makkelijk om daar te wonen.  
Een mevrouw is er ook geweest. Verbeterpunt: moestuin bij het azc (zie boven). 

2. Kunt u concrete aandachtspunten benoemen voor uw wijk of buurt waar het college rekening 
mee moet houden als we de opvang van asielzoekers aan de Schepersmaat willen continueren? 

Allen: hoe bereik je mensen die asielzoekers eng vinden, tegen de opvang van asielzoekers zijn? – met 
de positieve ervaringen van jezelf. Door zelf in gesprek te gaan, maar ook door mensen een stem te 
geven/ verhaal te laten vertellen, bijvoorbeeld in de lokale media. Zowel asielzoekers als autochtone 
inwoners van Assen die (goede) ervaringen hebben. 
 
Een mevrouw heeft zorgen over de jongere asielzoekers/tieners: hoe komen ze in contact/in verbinding, 
op school, sport, contact met andere jongeren. Ze ziet ze hangen in het winkelcentrum Vredeveld of op 
het schoolplein.  
 
Voorlichting op de Vmbo school (Terra) geven om de beeldvorming over asielopvang. 
Allen: het is belangrijk om inwoners van Assen met asielzoekers te verbinden, zelf ervaringen op te 
doen. In Assen zijn mooie initiatieven (georganiseerd en ook via actieve inwoners zoals meneer) 
hiervoor.  
 
Gespreksverslag 43 
Iedereen spreekt waardering uit dat de gemeente deze keukentafelgesprekken voert. Een van de 
aanwezigen (mevrouw) is altijd aanwezig geweest bij de gesprekken met AZC. Ze merkt dat de druk 
groot is. Andere aanwezige vindt de berichtgeving in de krant vaak onprettig, daarin staat dat alle 
bewoners last hebben van asielzoekers. Dat heeft mevrouw niet. Als er ergens een probleem is, wordt 
het meteen op het AZC gegooid. Maar dat zijn ook mensen van bv de GGZ. Overal is overlast. Zijn niet 
altijd asielzoekers. 
 
Wat zijn uw positieve of negatieve ervaringen met het AZC de afgelopen jaren? Kunt u concrete 
voorbeelden geven? 
Meneer geeft aan absoluut geen negatieve ervaringen te hebben, hij woont 500 meter ervandaan. Hij 
komt regelmatig mensen uit het AZC tegen. Negatieve tendens gaat meneer niet in mee.  
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Nog geen argumenten gehoord waarom AZC niet moet blijven. Wat meneer betreft mag het blijven, fijn 
dat het gebouw gebruikt wordt.  
 
Mevrouw zit in een werkgroep AZC vanuit de buurt, dat doet ze al sinds 2016. Ze heeft zorgen over de 
organisatiestructuur. Prima om steeds 5 jaar te verlengen, want als er iets niet goed gaat dan kun je 
ingrijpen als gemeente. Is dat straks (stel het wordt permanent) ook nog het geval? Belangrijk dat de 
gemeente invloed blijft houden op de organisatie. Er zijn punten van aandacht. Zeggenschap gemeente 
over gebouw en COA is een zorg. Daarnaast vindt de werkgroep 1000 mensen te veel, te veel in dat 
gebouw. Graag verminderen. 360 mensen is aanbevolen vanuit de Spreidingswet. Er is nu ruimtegebrek 
(weinig privacy/ruimte om te studeren). Wethouder legt uit hoe de ruimtelijke procedure werkt en wat 
de afspraken met het COA zijn. Daar zit verschil in. Mevrouw heeft het idee dat het financiële plaatje 
meer een rol speelt dan het argument rond het onderwijs (bepaald aantal asielzoekers nodig voor een 
eigen basisschool). Geld is heel aanlokkelijk, maar je hebt wel met mensen te doen. Ze zijn hier niet voor 
de lol. Meer zorg voor de asielzoekers met stress. Meneer vraagt waar het getal 1000 vandaan komt? 
Het past wel in het gebouw. Wethouder legt uit hoe het aantal in het verleden tot stand is gekomen en 
hoe het met de financiering zit.  
 
Mevrouw heeft een vraag, gaat het nu om verlenging permanent of tijdelijk? Wethouder legt uit dat dat 
nu precies de vraag is die voorlegt. Mevrouw zou het niet permanent doen. De komende vijf jaar kijken 
hoe het gaat. Andere mevrouw heeft helemaal geen last van asielzoekers, totaal niet. Ook bij het 
winkelcentrum niet. Ze is van mening dat je onherroepelijk wel een keer een incident krijgt als je zoveel 
mensen bij elkaar zet. Mevrouw heeft sterk de indruk dat de financiële compensatie meespeelt voor dit 
aantal. Mevrouw zou kiezen voor halveren, dus 500. Assen doet wel heel veel. Ook nog in de Expohal. 
Gemeente moet grip houden, ook op momenten wanneer het niet goed gaat. Dat vinden de aanwezigen 
van groot belang. 1000 mensen is te veel, dat wordt volgens mevrouw geen hechte groep. Meneer 
vraagt hoe de samenstelling is en hoe lang mensen blijven. Wethouder legt kort uit hoe het zit. Als 
gemeente kunnen we daar weinig invloed op uitoefenen (wie er komen). Sommige mensen zitten er al 
meerdere jaren.  
 
Mevrouw heeft goede ervaringen, ze werkt met mensen uit verschillende landen. Helpen met 
integreren. Vanuit het AZC komen ze bij Assen Bloeit helpen met koken en schoonmaken. Het is een 
community. Mevrouw vindt het mooi al die verschillende culturen bij elkaar.  
 
Meneer vraagt of er nooit meer dan 1000 mensen wonen. Waarom moeten 6 onbekende mensen op 
een kamer zitten? Als er minder mensen zitten dan kunnen we daar toch vanaf wijken? 
 
Mevrouw vertelt dat in het eerste jaar veel buren hekken om de tuinen hebben gezet. Mevrouw heeft 
het niet gedaan. Mensen zijn beducht voor grote groepen. Meneer zegt dat hij nooit grote groepen in de 
wijk ziet. Altijd individuen en kleine groepjes.  
 
Bent u wel eens op het AZC geweest? Zijn er verbeterpunten voor wat betreft de opvang aan de 
Schepersmaat die volgens u doorgevoerd zouden moeten worden? 
Meneer is nog nooit binnen geweest, bv bij een open dag. Lijkt meneer wel heel interessant. 
 
Mevrouw is in het AZC geweest, kamers zijn heel klein, gebouw is oud. Mevrouw vraagt of mensen daar 
permanent wonen of echt tijdelijk. Mevrouw maakt zich zorgen om hoe de mensen er wonen. Zes 
mensen wonen in 1 kamer. Iedereen aan tafel is het hier mee eens. Ze gunnen de mensen meer ruimte 
en het gebouw mag opgeknapt. Kinderen van het AZC gaan naar dezelfde school als haar kind.  
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Mooie manier van integreren. Mevrouw vind 1000 voor dat pand te veel, te weinig ruimte voor mensen 
die er wonen. 

 
Kunt u concrete aandachtspunten benoemen voor uw wijk of buurt waar het college rekening mee 
moet houden als we de opvang van asielzoekers aan de Schepersmaat willen continueren? 
Mevrouw heeft nog een aandachtspunt: de verkeersstromen. Hoe is de voorlichting hierover aan de 
bewoners van het AZC? Iedereen loopt naar het station en naar centrum. Ze lopen overal. Zuiderpark, 
Sparrenlaan en Cederlaan, dat gebied is doorstroomgebied voor wandelaars en fietsers. Alles loopt en 
rijdt op de weg. Dat wordt steeds meer. Autoverkeer is bestemmingsverkeer. Twee uitvalswegen langs 
de Denneweg en de Beilerstraat. Is haar advies. Ook het oversteken is een probleem. Verkeersstromen 
van en naar AZC zouden onderzocht moeten worden.  
 
Meneer vraagt of er sportclubs zijn die aankloppen bij AZC? Bv voetbal of atletiek? Wethouder legt uit 
wat die clubs al doen en ook dat we ze helpen met werk.  
Mevrouw vindt ook dag invulling, werken en integratie heel belangrijk, mensen gaan zich vervelen. Taal 
is daarbij vaak een voordeel, mensen pikken het snel op. We hebben zoveel tekorten in de zorg ed. 
handen aan het bed. Je kunt de mensen daar ook in opleiden. Win win situatie. Mogen asielzoekers geld 
aannemen? Bijvoorbeeld jongens die sneeuwschuiven mochten ze geen geld geven.  
 
Mevrouw vindt dat de inwoners te laat worden betrokken bij dit besluit. Inwoners werden 
achterdochtig, het was niet helder dat het nog niet besloten was. Dat is slecht voor de relatie tussen 
inwoners en politiek. Dat moeten we beter uitleggen. Mevrouw vindt de tijd die we nog hebben te kort 
tot besluit. Mevrouw vraagt wat er met de mensen gebeurt als we zeggen: geen verlenging van het AZC. 
Als nou uit alle gesprekken komt: graag verlenging en niet permanent, en minder mensen. Wat doet de 
gemeenteraad ermee? Mevrouw twijfelt of ze dan anders gaan besluiten. Mevrouw vindt het jammer 
als we deze gesprekken voeren en er wordt niks mee gedaan. Dan staat de politiek weer ver van de 
burger af. Wat zijn de argumenten voor het college om de opmerkingen naast hun neer te leggen?  
 
Tot slot het onderzoek van studenten dat gedaan is. Wanneer zijn de resultaten bekend? Er zijn 450 
enquêtes ingevuld en 90 interviews gehouden. Wethouder legt uit dat rapportage deze maand 
waarschijnlijk komt. Rapport gaat mee naar met het voorstel richting de gemeenteraad. 
 
Gespreksverslag 44 
Mevrouw vindt dat het AZC moet blijven, wel vindt ze het een heel lelijk en ontoegankelijk gebouw. 
Mensen moeten wonen in kleine ruimtes, dus graag de woonomstandigheden verbeteren. Lijkt nu wat 
op een gevangenis. Geen fijne woonomgeving. Het zijn mensen zoals jij en ik die een goede toekomst 
willen voor hun kinderen. Mevrouw kan zich voorstellen dat anderen het soms lastig vinden. Als men 
groepjes ziet lopen. Er zijn ook geen voorzieningen in het AZC. Ze zijn allemaal voor een voortzetting van 
het AZC. 
 
Wat zijn uw positieve of negatieve ervaringen met het AZC de afgelopen jaren? Kunt u concrete 
voorbeelden geven? 
Alle aanwezigen hebben totaal geen last van het AZC. Alle aanwezigen hebben ook geen problemen met 
het aantal van 1000. 
 
Iedereen moet zijn verantwoordelijkheid nemen. Jammer dat niet alle gemeenten dat doen. Soms is ook 
sprake van verkeerde beeldvorming. Mevrouw geeft aan dat er ook asielzoekers zijn die in een andere 
opvang zitten, maar naar school gaan in Assen. Die blijven na school in Assen hangen.  
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Alle aanwezigen vinden de opvang in de Expo zorgelijk. Mevrouw vraagt of de Expohal een permanente 
locatie wordt. Dat leeft wel bij de mensen, slechte beeldvorming. Wethouder legt uit.  
Mevrouw vraagt wie de eigenaar is van het pand? COA kan het pand kopen, dan wordt het COA 
eigenaar. Gemeente gaat over de bestemming van de grond. Bestemming kan definitief gemaakt 
worden. Wie beheert het budget om de dingen die we hier zeggen te realiseren? Wethouder legt uit. 
Vraag: hoe sterk is de onderhandelingspositie van de gemeente richting het COA?  
 
Bent u wel eens op het AZC geweest? Zijn er verbeterpunten voor wat betreft de opvang aan de 
Schepersmaat die volgens u doorgevoerd zouden moeten worden? 
Meneer werkt ook bij de NAM. Regelmatig bij de open dagen geweest in het AZC. Fietst er bijna elke dag 
langs. Lijkt op een gevangenis. Mevrouw is wel een keer naar een open dag geweest. Heel verrassend.  
 
Van een permanent AZC kun je echt iets moois van maken vinden de aanwezigen. Zorg dan goed voor de 
leefomgeving en woonomgeving. En de privacy.  
 
Mevrouw legt uit dat het COA ook weinig invloed heeft op wie er op welke opvang komen. Veel 
gemeenten willen bijvoorbeeld gezinnen. Andere mevrouw geeft aan dat bijvoorbeeld alleenstaande 
mannen van 18+ meer te doen moeten hebben. Mevrouw geeft aan dat veel mensen de Nederlandse 
taal niet kennen. Hoe kan dat nou? Is er wel taalonderwijs? Zo kun je lastig integreren in Assen en 
Nederland.  
 
Allen zeggen: zinvolle daginvulling en taal is van belang. Mevrouw: ga onder de noemer burgerschap 
meer lessen geven, bijvoorbeeld ook over verkeer/ fietsen, taal etc. zorg voor werk. Mevrouw zegt: veel 
is er ook wel. De mensen die er wonen willen een huis/verblijfsvergunning, ze zien het als een 
tussenstation. Je wilt dat mensen snel doorstromen. Niks doen is geen optie.  
 
Mevrouw vraagt hoe we de buitenwereld naar binnen krijgen, meer dagbesteding, moestuinen, stages, 
fietsen maken etc. wij naar binnen en zij naar buiten. Mevrouw staat er positief in, 1000 mensen is geen 
probleem.  
 
Er zijn gezinnen die er al 6 jaar wonen. Als kinderen voldoende Nederlands kunnen, moeten ze naar een 
andere basisschool. Dat is een lang stuk fietsen. Doorstroom is zo belangrijk. Ze wonen er dan veel te 
lang, ook omdat ze dan al een status hebben.  
 
Meneer geeft aan dat er wel een tendens is in de maatschappij: wij krijgen geen huis maar de 
asielzoekers (statushouders) wel. Maar dat komt door de landelijke problemen/ ophef. Meneer geeft 
aan dat zijn dochter al 7 jaar op de wachtlijst staat voor een huis. Sfeer is dan al snel: komt door de 
asielzoekers. Maar in werkelijkheid heeft het te maken met de gemeente met vergunningen/ stroom. 
Dan ben je zo een paar jaar verder. Komt niet door de asielzoekers. 

 
Kunt u concrete aandachtspunten benoemen voor uw wijk of buurt waar het college rekening mee 
moet houden als we de opvang van asielzoekers aan de Schepersmaat willen continueren? 
Mevrouw geeft aan dat de bewoners van Diepstroeten iets willen doen met de Kas van Calendula samen 
met asielzoekers, ook de tuinen zijn verwaarloosd Het gebouw is van de GGZ. Het is een prachtige tuin, 
zo zonde. Heeft veel potentie bijvoorbeeld samen in de moestuinwerken, koken in een restaurantje. 
Mooie combinaties te maken. Assen Bloeit is een mooi initiatief. Het zou fijn zijn als deze kas weer 
gebruikt gaat worden dmv een samenwerking van Ggz, AZC en de bewoners van Diepstroeten. Dit zou 
een fijne invulling hiervan zijn. 
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Mevrouw: is de gemeente bezig met spreiding van statushouders? Dat je geen wijken hebt met allemaal 
mensen uit hetzelfde land. Dan willen ze vaak minder integreren. En ook huizen in Kloosterveen? Anders 
komen ze allemaal in dezelfde wijken terecht. Er zijn al een aantal scholen waar heel veel ‘gekleurde’ 
kinderen zitten. Stuit mevrouw tegen de borst.  
 
Mevrouw: ontzettend leuk voor mezelf om met anderen mensen in gesprek te zijn over zoiets 
maatschappelijks. Verbinden aan tafel. De meeste mensen deugen gewoon. Niemand zegt hier rare 
dingen.  
 
Meneer vraagt zich af hoe de verdeling gaat? Er zitten geen Oekraïners bij in assen? Hoe kan dat? 
Wethouder legt uit.  
 
Tot slot geven alle aanwezigen complimenten voor het houden van keukentafelgesprekken in plaats van 
in een grote zaal. Gemeente Assen pakt dit super op. Iedereen kan zeggen wat hij/zij wil. 
 
Gespreksverslag 45  
Mooi initiatief deze keukentafelgesprekken, veel beter dan in een grote zaal, vinden alle aanwezigen. 
Mevrouw heeft zich aangemeld omdat ze er wat van vindt. Men vindt alle vier dat het AZC moet blijven, 
meneer heeft wel zorgen erbij.   
 
Wat zijn uw positieve of negatieve ervaringen met het AZC de afgelopen jaren? Kunt u concrete 
voorbeelden geven? 
Mevrouw zegt zoals het nu gaat, gaat het heel goed. Weinig mensen uit het AZC komen de wijk in. Ze 
heeft alleen maar positieve ervaringen met asielzoekers die de wijk wel inkomen. Van haar mag het AZC 
blijven. Mensen om haar heen zijn wel wat bang voor wat kan gebeuren. Ze noemt als voorbeeld dat 
Irakezen hebben gekookt voor de wijk in Assen Bloeit. Dat is toch heel mooi. Mensen trekken snel de 
vergelijking met Ter Apel. Natuurlijk kan het veranderen in Assen. Als dat gebeurt dan is het wel 
belangrijk dat als men overlast ervaart het goed opgepakt en opgelost wordt. Daar moet de gemeente 
grip op houden. Initiatieven van Assen Bloeit zijn belangrijk, vooral om de verbinding te houden. Ze 
dragen ook hun steentje bij. Ze willen integreren. Mooi om te zien. Ze helpen graag mee. Alle 
aanwezigen delen deze mening.  
 
Mevrouw geef aan dat we kunnen leren van elkaar, wij moeten deze mensen een plek bieden. Veiligheid 
voor de mensen in het AZC is van belang.  
 
Meneer geeft aan ik merk niks. Wel zou er iets kunnen gebeuren in de combinatie met de GGZ. Jammer 
dat Calendula is wegbezuinigd. Mensen van de GGZ gaan buiten het terrein. Meneer is bang dat mensen 
van het AZC met verkeerde intenties in contact komen met mensen van de GGZ, rond diefstal of drugs. 
Dan wordt het minder prettig. Moet wel oog voor zijn. Maar op dit moment is dat niet het geval. 
Meneer vraagt de gemeente daar alert op te blijven. Volgens hem hebben mensen die hij kent meer 
overlast van de GGZ.  
 
Bent u wel eens op het AZC geweest? Zijn er verbeterpunten voor wat betreft de opvang aan de 
Schepersmaat die volgens u doorgevoerd zouden moeten worden? 
Alle aanwezigen zijn nog nooit bij een open dag geweest van het AZC. Het toepassen van onze 
verkeersregels kan wel wat beter. Krijgen ze daar voldoende les in?  
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Het verloopt al tien jaar heel goed. Instemming van iedereen. We moeten verbinding houden en alert 
blijven. 

 
Kunt u concrete aandachtspunten benoemen voor uw wijk of buurt waar het college rekening mee 
moet houden als we de opvang van asielzoekers aan de Schepersmaat willen continueren? 
De aanwezigen geven aan dat 1000 een prima aantal is. Goed toezicht is van belang en de verbinding 
met de samenleving. Controle houden, dat er wat met de klachten gedaan wordt.  
Alle vier de aanwezigen merken weinig van het AZC. Ze komen bijna niet de wijk in.  
 
Meneer vraagt hoe de selectie gaat, wie komen hier naar het AZC? En hoe lang blijven ze?  
Wethouder legt dat uit. De flexwoningen waar nu ook statushouders in zitten vindt meneer een goed 
idee.  
Mevrouw vraagt of er meer initiatieven komen zoals Assen Bloeit? Dat is heel belangrijk, een stukje 
integratie. Dat ze weten wat Nederlandse gewoonten zijn en dat wij ook dingen van hun kunnen leren. 
Daar is iedereen het mee eens. Juist ook leren van hun. Taalbarrière kun je heel leuk mee om gaan, het 
lukt ook elke keer.  
 
Mensen zien dingen op TV en dan zeggen ze al snel: Ter Apel daar gaat het mis en in de rest van 
Nederland ook. Jammer dat je dan alleen de slechte dingen ziet en te weinig de goede dingen. Kunnen 
we meer mee doen. Laat de positieve dingen zien. Assen wordt geen Ter Apel. Laat in jullie (of het coa) 
communicatie ook de mooie initiatieven zien. Meer uitleggen hoe het zit. Dat negatieve beeld moet 
worden tegengesproken, vertel de persoonlijke verhalen. 
 
Gespreksverslag 46  
Mooi dat de wethouder deze keukentafelgesprekken voert zodat je als inwoners rechtstreeks dingen 
kan delen in plaats van in een grote zaal. 
 
Wat zijn uw positieve of negatieve ervaringen met het AZC de afgelopen jaren? Kunt u concrete 
voorbeelden geven? 
Meneer geeft aan dat hij weet wat er speelt rond het AZC (verlenging of permanent). Hij vertelt dat hij 
nooit overlast heeft van asielzoekers. Hij loopt er wel eens langs.  
 
Meneer geeft aan dat mevrouw het belangrijk vindt om mee te geven dat als er klachten zijn over de 
asielzoekers, men weet waar je met de klachten heen kunt. En dat er een reactie komt op die klacht.  
Meneer vindt het mooi dat Assen haar verantwoordelijkheid neemt voor de opvang van asielzoekers. De 
verlenging is voor beide geen probleem. We moeten solidair zijn en verantwoordelijkheid nemen. Gaat 
om het algemeen belang, we moeten niet alleen naar ons eigen belang kijken. En ook eerlijk zijn: de 
kans bestaat dat ze mogen blijven, maar ook dat ze terug moeten.  
 
Bent u wel eens op het AZC geweest? Zijn er verbeterpunten voor wat betreft de opvang aan de 
Schepersmaat die volgens u doorgevoerd zouden moeten worden? 
Zelf is meneer nog nooit binnen in het AZC geweest. Zijn vriendin is wel naar de open dag geweest. Dat 
werd zeer gewaardeerd. Was een hartelijke ontvangst.  
 
Meneer vindt het een goed initiatief om elk jaar een open dag te organiseren. Dat zou ook best vaker 
dan één keer per jaar mogen. Of een keer samen iets doen met inwoners, bijvoorbeeld sporten of 
toneel/cultuur. Belangrijk om elkaar te leren kennen. Met elkaar eten.  
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Kennis maken met elkaars cultuur. Dat het wat gewoner wordt. Nu komen asielzoekers vaak alleen in 
het nieuws als er gedoe is. Negatief nieuws voorkomen, dat is echt een vertekening van de 
werkelijkheid.  

 
Kunt u concrete aandachtspunten benoemen voor uw wijk of buurt waar het college rekening mee 
moet houden als we de opvang van asielzoekers aan de Schepersmaat willen continueren? 
Meneer benadrukt dat het AZC/ asielzoekers wat meer positief in het nieuws moeten komen. Nu is vaak 
de nadruk op de negatieve kanten.  
 
Het lijkt meneer ook goed om asielzoekers meer mee te laten draaien in onze economie. Er is een groot 
tekort aan werknemers. Begeleiding naar werk. Dat is voor de werkgevers fijn en voor de asielzoekers 
zelf ook. Dat ze een functie hebben en wat te doen hebben overdag. Meneer noemt het mooie 
voorbeeld van inzet van buitenlandse jongens in de trein, die dezelfde taal spreken als bepaalde jeugd 
vervelend doet. Dat werkt.  
Meneer geeft nog een voorbeeld dat hij heeft meegemaakt in Kloosterveen. Dat een Syrische mevrouw 
ondersteuning kreeg van de kerk. Daar ging een andere Syrische man zich mee bemoeien, waardoor de 
vrouw bang werd en de steun van de kerk niet meer wilde. Meneer wil hiermee benadrukken dat als je 
in Nederland woont, je je aan de Nederlandse regels houdt en je je niet op deze manier met een 
buurvrouw bemoeit.   
 
Tot slot noemt meneer nog dat er een groep veiligelanders is, een groep die sowieso niet in Nederland 
mag blijven. En die groep is vaak negatief in het nieuws. Mensen die wel een kans hebben en die hier 
willen blijven wonen, daarover hoor je minder. Maar die eerste groep beïnvloedt hoe mensen denken 
over de hele groep. Dat loopt dan door elkaar heen. En dat is jammer. 
 
Gespreksverslag 47  
Het gesprek start met de opmerking van alle aanwezigen dat ze het fijn vinden dat de gemeente dit zo 
doet. Het is een zorgvuldig proces om keukentafelgesprekken te voeren. Bewonersavonden zijn vaak 
wat chaotisch.   

Meneer wil graag weten wat de plannen rond het AZC van de gemeente zijn, op korte en lange termijn. 
Wethouder legt dat uit. Ook legt de wethouder uit waar het coa over gaat en waar de gemeente over 
gaat. Meneer vraagt of er ook statushouders in het AZC zitten. Dat klopt, omdat de keten verstopt zit. 
Vraag is hoeveel statushouders Assen moeten plaatsen elk jaar. Wethouder legt uit dat dit niet 
gekoppeld is aan het hebben van een AZC. Het aantal statushouders landelijk wordt gedeeld door het 
aantal gemeenten. In Assen schommelt het aantal rond de 120 per jaar.   

Meneer vraagt wat de reden is om de tijdelijke huisvesting om te zetten in permanent? Wethouder legt 
uit. Mevrouw zegt, waarom dan niet weer 5 jaar verlengen? En daarna weer opnieuw kijken. Meneer 
zegt dat het COA ook in de TT Hal mensen opvangt. Daar zitten 500 mensen. Meneer vraagt hoe het 
COA zit in deze materie? Wethouder legt uit dat we afspraken gemaakt hebben over de TT Hal. Heeft te 
maken met de hele situatie in Nederland.   

Meneer zegt dat het vooral met de situatie buiten Nederland te maken. Hoeveel kunnen wij als  
Nederland, als Assen, aan? Geldt niet alleen voor accommodatie, veiligheid, doorstroom (woningen), 
etc. Vraag aan de gemeente: in hoeverre is het vervolgtraject afgedekt? Meneer is niet tegen 
asielzoekers en integratie. Meneer is wel tegen kleine criminaliteit, geen toestanden van Ter Apel naar 
Assen halen. Permanent is permanent, geen mogelijkheid om dat weer af te schalen. Aanbod van 
asielzoekers blijft. Zorg is dat mensen te veel op elkaar zitten.  
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Is Assen in staat om dit met politie in goede banen te leiden? Bang voor de aantrekkelijkheid van Assen 
voor mensen/ jongeren die alleen komen en nutteloos zwerven door Assen. Die vervelen zich, hebben 
niks te doen. Zorg dat de gemeente grip houdt op afspraken met COA en hoe het gaat. Dat is in Ter Apel 
niet gelukt. Hoeven maar 30 raddraaiers bij te zitten. Consequenties voor gedrag. Doen we in Nederland 
niet.   

Meneer heeft lang in de binnenstad gewoond. Er zijn veel mensen die zich niet gedragen. Belangrijk is 
dat we zorgen dat mensen zich beter gedragen. Worden mensen aangesproken op gedrag? En is dat 
zichtbaar voor de rest van de bewoners van het AZC? Meneer wordt er moedeloos van dat je meldingen 
(bij gemeente en politie) maakt en er niks mee gebeurd.   

Asielzoekers moeten een doel hebben, anders gaan ze rondhangen. Wees duidelijk: wilt u hier blijven 
dan onderschrijf je onze normen en waarden. Dit doe je hier wel en dit niet. In Nederland zijn we veel te 
zacht.   

Meneer zegt: AZC is in principe prima. Wel een probleem met het woord permanent. Verlenging is 
prima.    

Geen zorgen over mensen met kinderen (gezinnen). Meneer heeft een probleem met alleenstaande 
mannen die uit veilige landen komen en deze stroom gaat door.  

Komen niet omdat ze last hebben van oorlogsgeweld of discriminatie. En meneer is tegen permanent 
verblijf van asielzoekers. Gemeente: hou de controle.   

Wat kost het om deze stap te zetten? Dat gaat tussen COA en een particuliere eigenaar. Waarom niet 
verlengen en kijk over 5 jaar hoe de vlag erbij hangt? En dan wellicht sluiten. Assen betaalt hier niet 
voor. Heeft de gemeente bij de optie permanent nog wel zeggenschap? Meneer zegt, gemeente zit nu 
wel aan het stuur. Zorgelijk dat vastgoedeigenaren hier fors aan verdienen. Als mensen lang op elkaar 
zitten, dan krijg je conflicten.   

Meneer vraagt welke mogelijkheden er zijn om dit allemaal netjes te laten verlopen? Wordt 
ingewikkelder voor gemeente en COA om fatsoenlijke opvang te creëren. Komt door hoe de 
rijksoverheid/ kabinet nu opereert. Heeft meneer zorgen om. Pijnlijk dat de gemeente ook een beetje 
aan het lot wordt overgelaten door het Rijk.   

Meneer is bang dat er een keer een escalatie komt met asielzoekers in het centrum van Assen. Dan red 
je het niet met BOAs en ook niet met de politie. Het zijn mensen met trauma’s. Om 20 uur gaat de 
Gouveneurstuin dicht en dan gaan die mensen naar het Drostelaantje. Mensen zijn bang daar. 
Leefbaarheid van Assen is belangrijkste.   

Tot slot vraagt mevrouw wat het plan is met de TT Hal? Tot 31 dec loopt het contract. Zorgelijk wat daar 
gebeurd met kleine kinderen. Is geen geschikte ruimte voor langdurig wonen voor mensen.  

In overleg met de inwoners is afgesproken de volgende brieft op te nemen bij het verslag: 

Allereerst nogmaals dank voor het gesprek met de wethouder en de mogelijkheid om nu commentaar te 
geven op de door de gemeente genotuleerde bevindingen (als referentie weergegeven in pagina 5-6).   
Als belangrijkste commentaar moeten we helaas constateren dat het verslag de kern mist van de 
pleidooien van de aanwezigen (om dit te corrigeren, zie hieronder nogmaals een opsomming van de 
punten die naar voren zijn gebracht in het gesprek). Ook mist in het verslag een weergave van de 
woorden van de wethouder. Als zo danig is het gesprek in onze optiek te eenzijdig weergegeven.    
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Verder is er geen verslag door de gemeente van de genoemde getallen inzake wettelijke opvang onder 
de spreidingswet (volgens deze wet is Assen voorbestemd om maximaal 360 asielzoekers plaatsen 
beschikbaar te stellen), de huidige opvang op meerdere locaties (in totaal wellicht meer dan 1500 op dit 
moment – 4 keer zoveel als de spreidingswet) en in Assen beschikbare huisvesting in de komende 3-5 
jaar voor doorstromers. Ook werd de omvang van alle opvang voor instromers die Assen biedt niet 
benoemd. Dit wordt belangrijk gezien om vertrouwen te krijgen in het algehele proces van 
instroom/opvang en uitstroom in de verschillende opvanglocaties in Assen gezien de hoeveelheid 
opvangplekken die de gemeente voorziet.   
 
De aanwezigen lezen alleen in het gespreksverslag over de geuite zorgen maar missen een verslag van 
de opbouwende suggesties aan gemeente en COA om meer grip op de situatie te krijgen en deze dan 
ook te houden. Dit geeft ons inziens een onjuiste reflectie van de inhoud van het gesprek.  
Er is in het gesprek geen duidelijke verklaring gegeven waarom voor Assen een permanent AZC de 
voorkeur heeft boven een verlenging van de huidige AZC situatie (ook een verlenging van 5 jaar wordt 
als lang gezien door de aanwezigen).  
Wel werd duidelijk dat er een wijziging van bestemming nodig is voor het gebouw aan de schepersmaat. 
Ons lijkt het verstandig om niet nu al te besluiten tot een permanent AZC, de toestroom van het aantal 
vluchtelingen lijkt lastig voorspelbaar zodat een nieuwe tijdelijke en flexibele bestemming passender 
lijkt waarin de gemeente de regie houdt ook wat betreft leefbaarheid en veiligheid in onze gemeente en 
daarbuiten. Vooral de mogelijke afschaffing van de spreidingswet waaronder Assen nu nog de 
mogelijkheid heeft om af te schalen kan een grotere aanzuigende werking voor Assen betekenen indien 
de COA directe zeggenschap krijgt over een permanente opvanglocatie in onze gemeente.   
 
Derhalve nogmaals de pleidooien :  
Wij hebben vernomen dat er 3 categorieën asielzoekers in een AZC vertoeven: degenen met een 
verblijfsvergunning (statushouders) die er blijven totdat zij woonruimte krijgen; asielzoekers die in een 
verlengde procedure zitten en wachten op een beslissing of zij in aanmerking komen voor een 
verblijfstatus en afgewezen asielzoekers die er maximaal 28 dagen mogen verblijven.   
Naar onze mening zijn er grotere risico’s op incidenten en overlast met name bij de derde categorie 
(afgewezen asielzoekers ofwel de veiligelanders) en vooral als die categorie voornamelijk bestaat door 
alleen reizende mannen. Wij bepleiten deze groep (maar ook andere overlastgevers) bij incidenten extra 
verplichtingen op te leggen zoals minimaal een verblijfsverbod in het centrum, bij het station en in de 
buurten rondom het AZC. Uiteindelijk doel zal uitzetting en repatriëring naar land van herkomst zijn. Er 
heerst bij alle aanwezigen een bezorgdheid over de zekerheidsstelling van de veiligheid en leefbaarheid 
in de gemeente Assen. Alhoewel de wethouder desgevraagd aangaf dat de politie geen problemen ziet 
qua capaciteit en handhaving. Dit trekken we in twijfel maar zouden graag anderzijds overtuigd willen 
worden. De huidige veiligheidssituatie in verschillende gedeeltes van Assen doet anders vermoeden 
alhoewel de aanwezigen er bekend mee zijn dat dit niet altijd te wijten is aan asielzoekers. Zeker is dat 
er handhavingsproblemen zijn met Assense jeugd vaak met niet-autochtone afkomst. Zorg is dat de 
gemiddelde Assenaar dit onderscheid niet maakt of ziet en de politie de capaciteit nu al niet heeft om 
deze groep of het drugsgebruik en bijbehorende criminaliteit aan te pakken. Een opkomst van de PVV in 
Assen en verdere polarisatie in de lokale politiek wordt door alle aanwezigen als onwenselijk 
beschouwd.  
 
In algemene zin adviseren wij duidelijke gedragsregels met consequenties voor alle bewoners van het 
AZC. Regels binnen het centrum, in de omgeving daarvan (geen overlast voor de buren en aantoonbaar 
respect voor het land, de bewoners en cultuur die je de mogelijkheid geven in vrede en veiligheid te 
leven).  
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Maar ook zeker regels en handhaving daarvan rond gedrag elders in de stad, in winkels, in 
recreatiegebieden en op openbaar vervoer voorzieningen zoals bushaltes en het station van Assen. De 
veiligheid en veiligheidsgevoel voor de bewoners in Assen (inclusief de welwillende naar veiligheid op 
zoek zijnde asielzoekers) moet gewaarborgd zijn door de gemeente Assen. Helaas heeft opvang in Ter 
Apel en andere gemeentes aangetoond dat de overheid, landelijk, provinciaal en gemeentelijk verkeerd 
gedrag niet voldoende kunnen beperken. Daar zit een grote zorg voor Assen van de aanwezigen.    
Aansluitend daarop dient naar onze mening te worden nagedacht over een vorm van toezicht en 
handhaving die door bewoners / asielzoekers serieus wordt genomen. Er moeten consequenties zijn aan 
gedrag dat we niet willen. Het blijkt uit de berichtgeving dat de handhavingsmaatregelen rondom 
asielzoekers vaak niet op orde zijn (zowel administratief en in de uitvoering). Vraag in het gesprek bleef 
met name onbeantwoord waar de uitgewezen asielzoekers zijn gebleven. En hoe voorkom je illegaliteit 
met alle gevolgen van dien?  
 
We merkten op dat het COA, met haar overigens ondankbare rol, bij herhaling heeft bewezen geen 
betrouwbare partner te zijn. Afspraken worden niet nagekomen, wetten en fatsoensnormen worden 
overtreden (zie GGD rapporten TT hal).  
Dit betekent dat er nog steeds sprake is van een gedwongen partnerschap. We denken dat er daarom 
best wel betere voorwaarden en sancties door de gemeente mogen worden bedongen bij het aangaan 
van een nieuwe tijdelijke verbintenis.  
 
Het werd benoemd door de wethouder dat de kosten van het AZC “elders” worden gedragen. Er wordt 
hierbij te makkelijk onbenoemd gelaten dat “elders” betekent dat deze kosten uit de 
gemeenschappelijke middelen, lees belastingen moeten worden betaald. Dus uit de zak van de 
Nederlandse belastingbetalers ten koste van andere bestedingen in veiligheid, zorg, onderwijs en 
welzijn. Het is van belang dat de gemeente in hun afweging de totale lasten mee laat wegen, niet alleen 
de direct merkbare voor de gemeente zelf. Een holistische benadering is hier van groot belang. Het mag 
niet zo zijn dat het accommoderen van asielzoekers voor menigeen een verdienmodel wordt waarbij de 
gelden uit de zakken van de belastingbetaler komt. De gemeente en de COA hebben de verplichting om 
hier zorgvuldig mee om te gaan en de gelden efficiënt en kritisch te besteden.  
 
De aanwezigen hebben gevraagd om een beter inzicht in de hele keten van de asielzoeker opvang te 
verkrijgen. Dus vanaf binnenkomst tot statusverlening/huisvesting en/of afwijzing/uitzetting. Een verblijf 
in het AZC Assen is maar een gedeelte van deze totale tijdspanne. Deze vraag is niet beantwoord.  
Op basis van eerdere grote instromingen van mensen vanuit buiten Nederland gepleit voor het 
voorkomen van gettovorming bij opvang, integratie/huisvesting. In de Assen context, voorkom: 
Schattenberg, Molukkers wijken, en een oververtegenwoordiging van nieuwkomers in 
achterstandswijken. Integratie is een cruciaal aspect van inburgering in de Nederlandse samenleving 
met Nederlandse normen en waarden.  
 
De suggestie werd gedaan om de verblijfsvergunning van statushouders tijdelijk en direct afhankelijk van 
goed gedrag te maken. Net zoals dat in veel landen van herkomst gebeurt. Aan elke oorlog komt een 
eind en de optie “terugkeer” bij herstel van vrede en veiligheid verdient meer aandacht en een betere 
plek op de lijst van mogelijkheden en kan daarmee een veelbelovend deel van de oplossing worden. 
Zowel voor de asielzoekers als ook voor de Nederlandse samenleving.  
 
 De sleutel voor een succesvolle opvang van vluchtelingen is ons inziens : zorg dat mensen zinvol bezig 
zijn en snel inzetbaar zijn om te werken t.b.v. hun eigen levensonderhoud, hun eigenwaarde en dat ze 
daarmee ook (mee)werken aan hun integratie vanaf het moment van binnenkomst.  
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Wij adviseren extra inspanningen om degenen die daartoe instaat en/of bereid zijn te begeleiden naar 
tijdelijk werk. De gemeente moet hierin een grotere rol spelen om de integratie te stimuleren.  
 
Het is voor Nederlanders maar vast en zeker ook voor asielzoekers in hun thuisland heel gewoon om 
hun eigen levensomgeving vorm te geven en in hun eigen levensonderhoud te voorzien. Terwijl 
bewoners van Nederlandse tehuizen moeten betalen voor dit deel van hun ondersteuning met hoge 
eigen bijdrages is dit vaak niet het geval voor asielzoekers. Waarom geen initiatief om asielzoekers een 
kans te geven voor hun verblijf te zorgen op basis van een bijdrage aan de Nederlandse samenleving?  
Een mogelijke blokkade in integratie en zelfstandigheid is de veel te complexe en langdurige 
omscholingscursussen voor asielzoekers. Het moet mogelijk zijn om professionele competenties vast te 
stellen zonder de volledige opleiding in Nederland opnieuw te moeten doen. En deze competenties in te 
zetten voor de Nederlandse samenleving en economie. We verzanden in regels en procedures waar 
niemand bij gebaat is.  
 
Op basis van het bovenstaande is wellicht duidelijk dat de aanwezigen graag zien dat het pleidooi 
bestaand uit constructief commentaar, samen met de geuite zorgen, worden meegenomen in het 
verslag en gaan bijdragen in de afwegingen van de voltallige raad. Om af te sluiten willen we nogmaals 
benadrukken dat we een besluit tot een permanent AZC aan de schepersmaat in Assen niet verstandig 
vinden. Ook in het licht van de meest recente ontwikkelingen inzake de discussie rond het afschaffen 
van de spreidingswet. Dan zal de druk op een permanent AZC met 1000 plaatsen (of wellicht meer) 
alleen maar toenemen.   
 
Het doel voor de gemeente assen moet zijn om het AZC op termijn af te bouwen. Dat kan wellicht 
allereerst door meer vrede en toekomst in de wereld voor degenen die nu anno 2025 nog gebukt gaan 
onder dreiging en geweld. Dit zal wellicht de instroom gaan beperken. Verder kan de gemeente Assen 
(en haar bewoners) zich gaan inzetten voor het succesvol integreren van al diegenen die we nu een kans 
moeten geven op een echt veilige plek en toekomst in ons land. De aanwezigen roepen de gemeente op 
om in de besluitvorming ook zorgvuldig na te denken over een vervolgtraject. De asielzoeker zal zich 
moeten inzetten om een positieve bijdrage te hebben in de Nederlandse samenleving op basis van eigen 
waarde en identiteit, goed fatsoen en respect voor het land en de inwoners die je de mogelijkheid geven 
om een nieuw bestaan op te bouwen.  
 
Gespreksverslag 48 

Meneer en mevrouw willen vooral hun steun uitspreken voor het AZC. Ze zijn trots op het beleid van 
Assen. Ze waren bang dat veel mensen die tegen het AZC zijn zich aanmelden voor de 
keukentafelgesprekken. Meneer plaatst wel eens wat op Facebook en krijgt dan ook vervelende 
reacties.  

Meneer en mevrouw vinden het belangrijk dat we mensen in nood (diverse redenen) helpen en 
opvangen. Wij zijn een welvarend land en moeten én kunnen dat doen. Wel vinden ze dat wanneer 
mensen komen naar Nederland en ze geen kans hebben of verkeerd gedrag laten zien, ze mogen gaan. 
De goede moeten niet onder de kwaden lijden.  
 
Afgelopen week was er een bijeenkomst van de PVV. Daar zijn meneer en mevrouw niet geweest wel 
hebben ze gehoord/gelezen dat zij de situatie in Ter Apel projecteren op de situatie in Assen. Dat is 
onzin. In hun wijk wonen wel mensen uit een andere cultuur. Meneer is betrokken bij bijeenkomsten 
met verschillende culturen. De verbinding tot stand brengen is heel belangrijk. Kunnen groepen uit het 
AZC en ouderen niet meer samen gebracht worden? Dat ze samen dingen ondernemen?  
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Beide doelgroepen zijn soms eenzaam. Goed dat mensen uit het AZC nu mogen werken, dat is heel 
belangrijk. Verveling is niet goed en komt er misschien eerder gedoe.  
 
Meneer vraagt wanneer het besluit over het AZC wordt genomen? Dat is voor de zomer.  
 
Wat zijn uw positieve of negatieve ervaringen met het AZC de afgelopen jaren? Kunt u concrete 
voorbeelden geven? 
Mensen die bewust iets doen wat niet mag, moeten ook aangepakt worden. Ze zien soms asielzoekers in 
de buurt. Komt ook door aanloop bij bv Syrische buren. Maar geen overlast van. Beide hebben geen 
vervelende ervaringen met het AZC. Ze zijn ook wel eens in Oranje geweest.  
Belangrijk is om op zoek te gaan naar de verbinding.  
 
Bent u wel eens op het AZC geweest? Zijn er verbeterpunten voor wat betreft de opvang aan de 
Schepersmaat die volgens u doorgevoerd zouden moeten worden? 
Beide zijn wel eens bij een open dag geweest. Wordt altijd heel veel gekookt. Welwillendheid is er, 
straalde ervan af. Het is er krap en klein. Mensen moeten fatsoenlijk opgevangen worden. Idealiter zou 
het mooi zijn dat er meerdere kleine AZC’s zouden zijn. Maar dan krijg je misschien ook meer 
weerstand. Nu zijn meer voorzieningen mogelijk. Gebouw is wel een soort bunker. Mag wel wat opener.  
 
Misschien inwoners van Assen vragen om activiteiten te verzorgen in het AZC, daar zou meer 
bekendheid aan gegeven kunnen worden. Of dat ze buiten aan de slag gaan ergens. Hartelijk ontvangen 
is dan belangrijk. Daginvulling is van belang. Werken en activiteiten.  
 
Kunt u concrete aandachtspunten benoemen voor uw wijk of buurt waar het college rekening mee 
moet houden als we de opvang van asielzoekers aan de Schepersmaat willen continueren? 
Belangrijkste is bestrijden van eenzaamheid en verbinding met ze maken. Oplossing voor een 
maatschappelijk probleem. Zinvol contact daar wordt iedereen gelukkig van. Goede sociale contacten 
hier in de straat. Ze helpen elkaar. Bijvoorbeeld gezamenlijk Sinterklaas vieren met de buren uit 
Bangladesch.  
 
Tot slot laten meneer en mevrouw weten dat ze het fijn vonden dat we er zijn, dat de gemeente deze 
gesprekken voert. Dat we kunnen sparren. Wordt zeer gewaardeerd. Mevrouw is als Amsterdammer 
trots op Assen. Dat Assen genereus is om mensen op te vangen. 
 
Gespreksverslag 49  
Meneer en mevrouw geven aan dat ze het heel goed vinden dat we deze gesprekken voeren met 
inwoners.  
 
Wat zijn uw positieve of negatieve ervaringen met het AZC de afgelopen jaren? Kunt u concrete 
voorbeelden geven? 
Beide maken ze zich zorgen om de samenstelling van de stad. In de binnenstad zijn veel mensen van 
buitenaf. Ze geven aan dat ze het zorgwekkend vinden hoe de binnenstad erbij ligt. Ze bespeuren dat er 
geen cohesie is. Verschillende groepen in de stad en het wordt er niet gezelliger op. Mevrouw heeft 
zorgen hoe deze stad er over 10 jaar uitziet? Zorgen om hoe we met elkaar om gaan. Ze maken soms ‘s 
avonds in de stad een rondje: ze snappen dat mensen er niet meer lopen. Meneer hoort veel Arabisch 
om zich heen. Hij zegt niet dat de mensen weg moeten, een mix van autochtoon en allochtoon is goed. 
Alleen de stad wordt wel onaantrekkelijker. Winkels die echt mensen trekken, worden minder. Hoe 
geven we samen de stad een boost? Een stad waarin we goed met elkaar omgaan.  



 

104 
 

 
Meneer maakt zich zorgen, want zijn dochter wordt ’s avonds lastig gevallen, nagefloten op het 
Koopmansplein. Ze gaat niet meer door het station richting de binnenstad in de avond. Ook mensen van 
de GGZ dealen daar. En ze zien geen handhaving en politie. Waarom krijgt handhaving geen vaste plaats 
op het station? Wordt niks gedaan aan de drugshandel.  
 
Vraag van mevrouw en meneer: wordt er voldoende aandacht besteed aan inburgering? Ze zien 
bedelaars in de stad. Dat is zo armoedig, dat zou niet moeten.  
 
Wat hun zorgen baart is het ondermijnende gezag. En niet alleen door asielzoekers, Ook bijvoorbeeld 
dat mensen maar fietsen blijven parkeren op het station waar heel duidelijk staat dat dat niet mag. Of 
drugshandel op straat. Maar ook fatbikes die fietsen door winkelend publiek. Dat kan allemaal dus 
blijkbaar. Want gemeente/ politie doet er niks aan.  
Advies: prioriteiten anders leggen, start ermee dat mensen zich veilig voelen in de stad. Dat de stad 
aantrekkelijker wordt. Extra inzet handhaving door politie is nodig.  
 
Kunt u concrete aandachtspunten benoemen voor uw wijk of buurt waar het college rekening mee 
moet houden als we de opvang van asielzoekers aan de Schepersmaat willen continueren? 
Meneer heeft er moeite mee dat Oekraïners hier zitten. Mannen lopen hier dronken met bier over 
straat. Terwijl ze daar zouden moeten zijn.  
 
Meneer en mevrouw begrijpen dat de gemeente vluchtelingen moet opvangen. Wel moeten ze dan als 
inwoners van Assen een bijdrage gaan leveren aan onze maatschappij.  
 
Meneer zegt dat hij geen moeite heeft met het verlengen van het AZC. Kijk dan wel naar de aantallen. 
Mevrouw: gaan niet om de aantallen, maar de invloed die ze hebben op de stad. Het zijn zoveel mensen. 
Hoe is de stad nog aantrekkelijk voor inwoners en bezoekers? Gedrag dat wij toestaan heeft een 
versterkend effect.  
 
Mevrouw geeft aan: organiseer extra inzet op aandacht/ handhaving in de binnenstad en coaching van 
jongeren, meer begeleiding. Leer de jeugd: hoe zijn onze normen en waarden/ hoe gaan we om met 
afval/ groeten/ groepsvorming/ etc. Maak ze duidelijk dat als je in Nederland woont, je je aan onze 
regels houdt. Dat moet het uitgangspunt zijn, voor iedereen die in Nederland woont. En kom dan de 
afspraken ook na en handhaaf waar nodig. Zorg zit vooral op jonge mannen die de aansluiting niet 
maken.  
 
Roldestraat heeft camerabewaking, dat is goed opgelost. Waarom komt er bij het station geen 
camerabewaking als we weten dat er gedeald wordt? Veel geblowd, veel bedelaars.  
Mevrouw geeft aan dat het belangrijk is dat de gemeente haar rol goed oppakt. Belangrijk dat het 
leefbaar is in de wijken. Hoe richt je een samenleving met elkaar in? Hoe gaan de tweede en derde 
generatie aansluiten bij onze samenleving? 

3. Schriftelijke of telefonische reactie van inwoners 
 
Is het ook een goed idee om bij het AZC ruimte te maken en een biologische buurtmoestuin aan te 
leggen voor en door henzelf? Het werken in de aarde biedt zoveel rust en het samenwerken verbinding 
en producten. Mogelijk een groente- en een bloementuin. 
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Ik zelf heb in Assen Oost een buurtmoestuin opgericht (voor De Open Hof) vanuit Stek en Streek en Mijn 
Assen, volgens mij. Ook tussen Baggelhuizen en Kloosterveen is gezamenlijk biologische buurtmoestuin, 
maar hoe mooi zou het zijn als zij bij hun eigen woonomgeving een eigen moestuin hebben. 
 
 === 
 
Langs deze weg willen wij aangeven dat we geen bezwaar hebben tegen het behouden van het AZC aan 
de Schepersmaat. Wij wonen in de Beilerstraat en hebben nooit overlast ervaren. Wat ons betreft zijn 
asielzoekers van harte welkom. Graag willen we dit geluid per mail aan u meegeven. Een 
keukentafelgesprek is dus niet nodig. 
 
=== 
 
Ik vind het goed dat wij als gemeente de mensen opvangen. Ik ben er trots op dat wij dat wij dat doen 
en hopelijk ook kunnen blijven doen. Ik ervaar er helemaal geen overlast van. 
 
=== 
 
Ik sta positief tegenover het AZC, van mij mag het permanent worden. Het zou doodzonde zijn als het nu 
dichtgaat terwijl er een groot gebrek aan opvangplekken in het land is. Ik fiets minimaal 3x per week 
langs het AZC en ervaar geen enkele overlast. Ik heb geen negatief beeld ten aanzien van de bewoners  
en wil graag een positief geluid laten horen. 
 
=== 
 
Wij hebben  uw uitnodiging voor "keukentafelgesprekken" ontvangen. Naar aanleiding daarvan delen 
wij u mee dat we geen behoefte aan een dergelijk gesprek hebben. Wel willen wij U graag laten weten, 
dat wij volledig achter uw plan m.b.t. de vestiging van een AZC staan en wensen U sterkte bij de 
uitvoering van dit plan. 
 
=== 
 
Dank voor de uitnodiging gesprek toekomst AZC. Wij zullen hier geen gebruik van maken, maar hopen 
echt, dat Assen nog een reeks van jaren opvang aan statushouder blijft bieden, in het AZC aan de 
Schepersmaat. Wel denken wij dat de bereikbaarheid vanuit Centrum en NS/bus Station richting het AZC 
voor fietsers en voetgangers echt beter kan. Nu moet de Europaweg Zuid overgestoken worden of loopt 
via een onduidelijke route via fietspad langs de Dennenweg. Waarom wordt er niet een nieuw kort 
stukje fietspad aangelegd tussen de Mandemaat en de  NS kruising met de Pelikaan straat? (Tussen 
Europaweg Zuid en de spoorlijn). Het is dan niet meer nodig de Europaweg over te steken en is het 
veiliger en zeker veel overzichtelijker voor voetgangers en fietsers om station of centrum te bereiken. 
Ook bewoners van het Zuiderpark zullen minder ‘overlast’ ervaren van de wandelende of fietsende AZC 
bewoners richting Station of centrum. 
 
=== 
 
We hebben een brief ontvangen over een gesprek voor de toekomst van het AZC. Daar vinden wij wat 
van. Goed dat we mensen kunnen helpen die op de vlucht zijn voor hun leven.  
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Maar we zijn op de open dag geweest van het AZC. Daar zijn we wel een beetje geschrokken van de 
school die er staat het is een noodgebouw speelgoed voor de kinderen zijn afdankertjes van andere 
scholen om maar een voorbeeld te noemen. Als je een permanente AZC wil zal je daar echt 
veranderingen moeten aanbrengen. 
 
=== 
 
Een gesprek hoeft niet perse. Wij willen vooral kenbaar maken dat, in al die jaren dat het AZC in Assen is 
gevestigd, we nooit overlast hebben meegemaakt. We wonen in de Oosterhoutstraat waar vaak 
asielzoekers vanuit het centrum naar het AZC doorheen lopen. Ook al is naar ons gevoel niet veel (te 
weinig?) interactie met de buurtbewoners, de mensen van het AZC zijn wel altijd vriendelijk. Wij zijn dan 
ook voor behoud van het AZC. Bovendien vinden we het belangrijk dat de gemeente zijn 
verantwoordelijkheid neemt om deze mensen op te vangen.  
Als de burgemeester of de wethouders ons daarover willen spreken, dan zijn ze van harte welkom. Zeker 
om een tegengeluid te horen (mocht dat nodig zijn). 
 
=== 
 
Wij hoeven in principe geen gesprek, maar willen wél kenbaar maken dat wij het onze menselijke plicht 
vinden om vluchtelingen op te vangen, en dat het AZC dus moet blijven. Als er problemen zijn, moet 
daar een oplossing voor worden gezocht. Wij ervaren geen hinder/last van het AZC. Onbekend maakt 
onbemind. We zouden het daarom fijn vinden, als er activiteiten (door COA? Gemeente?) worden 
ontplooid, waarbij buurtbewoners en AZC-bewoners met elkaar in contact komen en elkaar een beetje 
leren kennen. 
 
=== 
 
Het is niet per se nodig om langs te komen, ik wil alleen dit platform gebruiken om te zeggen dat ik geen 
enkel probleem heb met het AZC en dat ik nooit overlast heb ervaren, ook al woon ik redelijk dichtbij. 
Wat mij betreft mag de AZC dus zeker blijven, en ik vind het ook goed dat Assen een rol speelt in de 
opvang van vluchtelingen. Vanwege het politieke klimaat verwacht ik dat een hoop mensen negatief 
gaan zijn bij deze gesprekken, dus wilde dit wel laten weten als tegengewicht. 
 
=== 
 
Wij hoeven geen gesprek, maar verwachten dat jullie op deze manier alleen maar negatieve mensen aan 
tafel krijgen. We willen daarom laten weten dat we er geen last van ervaren of problemen mee hebben. 
Gewoon onze maatschappelijke verantwoordelijkheid blijven nemen en dit voort laten bestaan.  
 
=== 
 
Dank voor de brief over nieuwkomers in het azc. Ik wil niet deelnemen aan de gesprekken. Zou ook een 
keuze kunnen zijn. Ik heb geen behoefte aan een gesprek omdat ik geen problemen heb met de huidige 
opvang. Groot genoeg om de nieuwkomers alle zorg en uitdaging te bieden in onze maatschappij. Laat 
ze ons maar helpen, we hebben ze nodig! 
 
=== 
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Wij hebben geen bezwaar tegen het behouden van het AZC en het aantal van 1000 opvangplekken. Wij 
achten het niet nodig hierover met B en W verder van gedachten te wisselen middels een 
keukentafelgesprek. 
 
=== 
 
in een reactie op de gemeentelijke brief die bij mij was bezorgd betreft het AZG aan de schepersmaat 
sluiten deze AZG en alle mensen terugsturen naar het land van afkomst scheelt de nederlandse 
belasting betaler een hoop geld 
 
=== 
 
Denkelijk heeft een gesprek weinig zin omdat ik positief sta tov van uw aanpak om zoveel mogelijk 
asielzoekers te huisvesten. Als bewoner van Assen ben ik daar trots op. 
 
=== 
 
Geen behoefte aan keukentafelgesprek, maar wij ondersteunen van harte het voornemen om het AZC 
met 1000 plaatsen te behouden voor Assen. 
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IV. Reactie van het college op de 
ingebrachte punten bij de 
keukentafelgesprekken 

 
In bijgevoegd overzicht zijn de ingebrachte punten tijdens de keukentafelgesprekken samengevoegd, 
gebundeld en voorzien van een reactie van het college.  
 

 Ingebrachte punten Reactie college 
   

 Integratie, communicatie en verbinding  
1.  • Zorg voor meer integratiemogelijkheden en 

(culturele) initiatieven die zorgen voor 
verbinding tussen asielzoekers en inwoners 
van Assen waarbij zij elkaar kunnen 
ontmoeten en leren kennen. Denk hierbij aan 
gezamenlijke activiteiten, taalgroepen, 
culturele activiteiten, gezamenlijke moestuin, 
en ontmoetingsruimtes (bijvoorbeeld op of 
om het AZC).  

• Eetcafé of “wereldrestaurant” op het AZC 
voor iedereen. Eten en gastvrijheid is meestal 
belangrijk voor de asielzoekers.  

• Initiatieven zoals Assen Bloeit en andere 
vrijwilligersprojecten worden gewaardeerd 
en gezien als belangrijke manieren om 
verbinding te maken tussen asielzoekers en 
de lokale bevolking. 

• Ondersteuning qua vervoer naar locaties en 
activiteiten. 

Het opzetten van activiteiten 
gericht op participatie en 
integratie is één van de 
voorwaarden die het college 
stelt aan het verlengen van de 
opvang. Gemeente en COA 
stellen hier samen een plan voor 
op. Suggesties en ideeën die 
tijdens de 
keukentafelgesprekken zijn 
genoemd worden 
meegenomen. 

2.  • Maak het AZC en de omgeving aantrekkelijk 
en gezellig om ook  daar te ontmoeten. Ook 
voor kinderen.  

• Creëer zithoekjes en zorg voor groen in de 
stad en in de omgeving  van het AZC om het 
aantrekkelijker en gezelliger te maken.  

• Belangrijk dat ook de buitenkant van 
opvanglocaties er netjes en gezellig uitzien. 

Wanneer het AZC  voor een 
langere periode wordt verlengd 
wil het college dat het COA 
meer investeert in het pand en 
in het aantrekkelijker maken 
van de directe (leef-) omgeving 
van het pand. Suggesties en 
ideeën die tijdens de 
keukentafelgesprekken zijn 
genoemd worden 
meegenomen. 

3.  • Meer aandacht voor communicatie over 
activiteiten en de open dagen om de 

Het college onderschrijft het 
belang van deze punten. Samen 
met het COA, 
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inwoners van Assen nieuwsgierig te maken 
naar de bewoners van het AZC. 

• Inzetten op voorlichting voor zowel 
asielzoekers als inwoners van de stad om 
kennis te maken met elkaars cultuur en 
elkaar beter te begrijpen.  

vrijwilligersorganisaties en 
ervaringsdeskundigen pakt de 
gemeente dit op. 

4.  • Vanaf dag 1 duidelijk gemaakt moet worden 
hoe de gemeenschap meer moet opstaan om 
duidelijk te maken wat de omgangsvormen 
zijn.  

• Nieuwkomers zijn niet volledig geïntegreerd. 

Het college neemt dit mee bij 
het participatie- en 
integratietraject zoals 
aangegeven bij punt 1.  
Dat klopt, nieuwkomers zijn 
namelijk nieuw in Nederland. 
Met een programma gericht op 
participatie en integratie is het 
doel dat ze zo snel mogelijk 
integreren en meedoen in de 
samenleving. 

5.  • Inclusie prima, maar het hoeft niet altijd over 
moslims te gaan.  

 

Inclusie gaat over meer dan 
alleen de geloofsovertuiging. 
Kern bij inclusie is dat iedereen 
in de gelegenheid moet zijn om 
mee te kunnen doen. Ongeacht 
achtergrond, geloof of 
persoonlijke omstandigheden. 
Er moet aandacht zijn voor 
verschillende doelgroepen die 
zich binnen de stad bevinden. 

 Leefomstandigheden, privacy en hygiëne  
6.  • Het AZC moet opgeknapt en onderhouden 

worden als het langer openblijft. 
• De leefomstandigheden in het AZC zijn niet 

goed, zoals kleine kamers en het gebrek aan 
privacy. 

• De woonomstandigheden in het AZC moeten 
verbeterd worden. Er is behoefte aan meer 
privacy en betere faciliteiten.  

• Het delen van kamers met meerdere mensen 
wordt als problematisch ervaren, vooral voor 
gezinnen en mensen met trauma's. 

• Te weinig privacy door het delen van kamers 
met meerdere personen. 

• Er zijn zorgen dat 1000 mensen te veel zijn 
voor de huidige locatie, vooral vanwege de 
beperkte privacy en ruimte voor de 
bewoners. 

• Onhygiënische omstandigheden door het 
delen van badkamers en keukens. 

Bij de continuering van het AZC 
voor langere tijd, willen we dat 
het COA meer in het pand gaat 
investeren om zo voor 
kwalitatief betere opvang te 
zorgen. 
 
Het college stelt als voorwaarde 
aan de opvang dat deze 
minimaal moet voldoen aan het 
ruimtelijk functioneel 
programma van eisen (versie 3), 
2020 van het COA en dat er 
maximaal 4 personen die niet 
verwant zijn een kamer delen. 
Ook als dit betekent dat er 
minder dan 1000 asielzoekers 
opgevangen kunnen worden. 
Het aantal van 1000 
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• Betere voorzieningen en meer ruimte voor 
de bewoners AZC. 

• Veiligheid voor de mensen in het AZC is van 
belang. 

• In hoeverre is het gebouw, dat oorspronkelijk 
niet bedoeld is om in te wonen, zo in te 
richten is dat schrijnende situaties 
voorkomen worden? 

• Locatie wel geschikt moet zijn voor het aantal 
mensen dat er opgevangen wordt. 

• Doorgaan met de opvang op die locatie. 
Maar het is te klein, er zitten teveel mensen 
op één kamer. Kan het COA de locatie niet 
uitbreiden? 

 

asielzoekers is beheersbaar 
gebleken. 
Het college merkt daarbij op dat 
opvang in een 
asielzoekerscentrum nooit een 
ideale situatie is die voor 
langere tijd zou moeten duren. 
Dit is een gegeven. Aan de 
andere kant is het door deze 
vorm van opvang mogelijk om 
aan een groot aantal mensen 
een veilig onderkomen te 
bieden. Het COA is 
verantwoordelijk voor de 
inrichting en de dagelijkse gang 
van zaken in het gebouw en het 
naleven van de afspraken die 
we daarover met hen maken. 

7.  • AZC is super goed georganiseerd: er is een 
sportkamer, een ICT kamer, etc. 

• Het AZC in Assen een mooie en fijne locatie. 
Het zou zonde zijn als het er niet meer is. 

Het COA zet zich in om de 
opvang op de best mogelijke 
manier te verzorgen. Het college 
is van mening dat er voldoende 
ruimte moet zijn voor  de 
asielzoekers voor sport en 
ontspanning. Ook moeten er 
ruimtes zijn waar, onder 
toezicht, ongestoord huiswerk 
gemaakt kan worden of 
gestudeerd kan worden.  

 Handhaving en toezicht  
8.  • Zorg voor toezicht en handhaving rondom 

het AZC. Bijvoorbeeld door regelmatig 
iemand door het Asserbos en de 
aangrenzende wijken te laten gaan.  

• Ziet nooit een wijkagent of iemand van 
handhaving. Zijn al een paar keer uitgenodigd 
om langs te komen.  

• De winkeliers in de buurt klagen over 
diefstal. 

• Ziet nooit handhaving of politie op het 
station of op het Koopmansplein 

• Strenger toezicht van de gemeente op 
handhaving van het gebeuren in het AZC en 
dit rapporteren in het overleg met de 
buurtcontactgroep. 

• Er zijn handhavingsproblemen met Assense 
jeugd vaak met niet-autochtone afkomst. 

Het college zet zich, samen met 
veiligheidspartners, voor de 
veiligheid in Assen. De acties die 
hier vanuit de gemeente 
worden ingezet staan 
beschreven in het Integraal 
Veiligheidsbeleid en jaarlijks 
wordt het veiligheidsplan voor 
dat jaar besproken. 
 
De gemeente werkt niet alleen 
samen met de politie en 
handhaving. Specifiek voor het 
AZC en de bewoners van het 
AZC zijn er beveiligers vanuit het 
COA die ook in de binnenstad 
worden ingezet. Deze 
beveiligers spreken 
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Zorg is dat de gemiddelde Assenaar dit 
onderscheid niet maakt of ziet en de politie 
de capaciteit nu al niet heeft om deze groep 
of het drugsgebruik en bijbehorende 
criminaliteit aan te pakken. 

• Duidelijke gedragsregels met consequenties 
voor alle bewoners van het AZC. Regels 
binnen het centrum, in de omgeving daarvan 
(geen overlast voor de buren en aantoonbaar 
respect voor het land, de bewoners en 
cultuur die je de mogelijkheid geven in vrede 
en veiligheid te leven). Maar ook zeker regels 
en handhaving daarvan rond gedrag elders in 
de stad, in winkels, in recreatiegebieden en 
op openbaar vervoer voorzieningen zoals 
bushaltes en het station van Assen. 

• Gebrek aan actie van de gemeente om 
problemen asielzoekers aan te pakken. 

• Heeft het idee is dat er met twee maten 
gemeten wordt. Dat Nederlanders sneller 
een boete krijgen dan asielzoekers. 

verschillende talen en kunnen 
hierdoor goed de verbinding 
maken met hun doelgroep.  
Deze inzet is gericht op het 
vroegtijdig signaleren en 
wanneer nodig te anticiperen 
op zaken, in nauwe 
samenwerking met politie en 
gemeente. Wij maken verdere 
afspraken over de inzet en 
continuering hiervan. 
 
Daarnaast zet de gemeente 
boa’s in die zich specifiek 
bezighouden met de 
binnenstad.  
Het AZC en de directe omgeving 
heeft een vaste wijkboa.  
 
De groepen aanwezig in de 
binnenstad zijn niet per definitie 
bewoners van het AZC. Vaker 
zijn het jongeren die al langere 
tijd in de gemeente wonen of 
hier geboren zijn of afkomstig 
zijn uit buurgemeenten. 
 
De gemeente zet zich samen 
met de politie in om overlast en 
onveilige situaties zoveel 
mogelijk te voorkomen, dan wel 
aan te pakken. 
 
Er wordt geen onderscheid 
gemaakt in afkomst wanneer  
iemand een overtreding begaat. 
Wanneer een overtreding 
geconstateerd wordt, volgt 
handhaving, ongeacht iemands 
achtergrond. 

9.  • De politie heeft te weinig personeel om alle 
meldingen af te handelen. 

• Politie komt niet als er een melding gedaan 
wordt.  

• Politie mag niets doen binnen de muren van 
het AZC. Voorbeelden die genoemd worden 
zijn gestolen fietsen of telefoons die niet 
teruggehaald konden worden. 

Volgens de politie zorgt het 
aantal meldingen dat terug te 
leiden is tot het AZC niet tot een 
onevenredige belasting van de 
politie. Van alle melding op 
jaarbasis is rond 1% toe te 
schrijven aan het AZC of 
bewoners van het AZC. 
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• Melden bij de politie levert niet altijd wat op. 
Politie kan hier, naar eigen zeggen, niet 
zoveel mee. 

• Regelmatig incidenten en de politie is ook 
regelmatig ter plaatse. 

• Meer politietoezicht om en nabij het AZC.  
• Gevaarlijke situaties en overlast gemeld, 

maar er wordt niets mee gedaan. 

 
In de aanpak van de politie is er 
geen verschil tussen het AZC en 
andere locaties of wijken in de 
stad. De politie beoordeeld bij 
elke melding de mogelijkheden 
om op te treden. Dit moet 
proportioneel en subsidiair zijn. 
Maar vooral binnen het 
wettelijk kader passen. 
 

10.  • Kritiek op het gebrek aan transparantie van 
de politie, bijvoorbeeld dat de politie de 
cijfers m.b.t. het aantal incidenten niet 
mocht geven tijdens een raadsvergadering. 

• Wees transparant over incidenten 
gerelateerd aan het AZC. 

Als bijlage bij het 
participatieverslag is een brief 
van de politie gevoegd met 
cijfers over incidenten rondom 
het AZC en daaraan gerelateerd. 

11.  • Zorgen over overlast door groepen jongeren, 
zowel in de wijk als in het centrum van 
Assen. Dit omvat geluidsoverlast, vervuiling 
en soms intimiderend gedrag. 

Gemeente, politie en COA 
trekken samen op om de 
ervaren overlast zoveel mogelijk 
te beperken. Zie ook punt 8. 

12.  • Meldingen van kleine criminaliteit, zoals 
diefstal en insluiping, die worden 
toegeschreven aan bewoners van het AZC. 

• Veel winkeldiefstallen door asielzoekers. 
• Niet tegen een AZC, maar er zijn een aantal 

incidenten geweest die als onprettig en 
onveilig zijn ervaren.  

• Insluiping bij buren waarbij sieraden zijn 
gestolen.  

• Bij het winkelcentrum in Vredeveld worden 
beveiligers van het AZC ingevlogen om de 
boel onder controle te houden.  

• Er wordt in de weekenden veel gestolen in 
het uitgaanscentrum van Assen maar ook in 
het Zuiderpark. 

• Kind in de tuin op een dreigende manier is 
aangesproken door een asielzoeker. 

• Een incident geweest waarbij een asielzoeker 
met een slagersmes de weg overstak. 

Elk incident is er één te veel en 
het college begrijpt dat 
dergelijke situaties vervelend 
zijn. De politie ziet geen verschil 
in het aantal incidenten ten 
opzichte van andere wijken.  
 
Bij overlast en/of diefstal is het 
van belang dit altijd te melden 
bij de politie. Als de politie geen 
meldingen ontvangt, is er geen 
noodzaak om bijvoorbeeld 
vaker in een bepaalde wijk 
aanwezig te zijn. 
 
De gemeente zet zich samen 
met de politie in om overlast en 
onveilige situaties zoveel 
mogelijk te voorkomen, dan wel 
aan te pakken, zodat het 
veiligheidsgevoel van inwoners 
wordt verbeterd.  Op 
verschillende locaties wordt 
toezicht gehouden. 
 
Zie ook punt 8. 
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 Verkeer(-sveiligheid) en infrastructuur  
13.  • Zorgen over de verkeersveiligheid, vooral 

omdat asielzoekers vaak de verkeersregels 
niet goed kennen. Geef de bewoners van het 
AZC verkeers- en fietslessen, vooral aan 
volwassenen.  

• Mensen van het AZC kennen de 
verkeersregels niet. Fietsen aan de verkeerde 
kant, lopen op de weg of door de berm. Dit 
zorgt voor gevaarlijke situaties.  

• Jongeren die niet goed kunnen fietsen 
veroorzaken schade aan voertuigen. 

• Fietsen zonder licht en tegen de richting in. 

Het COA geeft asielzoekers bij 
aankomst op het AZC 
verkeersles. Het COA kan echter 
niet voorkomen dat niet 
iedereen alle verkeersregels 
naleeft. Het niet naleven van de 
verkeersregels komt niet alleen 
voor bij AZC bewoners. 
 
In het kader van het 
integratieprogramma 
intensiveren COA en gemeente 
deze inzet, in samenwerking 
met partijen zoals Veilig Verkeer 
Nederland.  

14.  • Verkeersstromenonderzoek rondom AZC.  
• Verbeteren van de verkeersveiligheid 

rondom het AZC door betere voorlichting en 
infrastructuur. 

• Kruispunt Port Natalweg-Overcingellaan is 
erg onduidelijk. Mogelijk kunnen de 
oplichtende haaientanden die bij het station 
liggen ook hier gelegd worden.  

De gemeente gaat, samen met 
de directe omgeving, 
onderzoeken hoe de 
verkeersstromen en de 
verkeersveiligheid op de 
genoemde plekken verbeterd 
kunnen worden. 

15.  • Pas de looproutes aan zodat die niet meer 
door het Zuiderpark gaan. Voorkom ook het 
oversteken van de Europaweg. 

Samen met het COA en de 
directe omgeving gaat het 
college in gesprek. 

16.  • Als het mooi weer wordt, lopen de 
asielzoekers via de Plataanweg naar de stad, 
maar dat zorgt niet voor problemen. Behalve 
dat ze niet gewend zijn om op de stoep te 
lopen.  

• Ze komen vaak in kleine groepjes van 
maximaal 4 personen langs, nooit in grote 
groepen. 

De openbare ruimte is van 
iedereen. In de optiek van het 
college is ‘langslopen’ geen 
vorm van overlast. 
Zie ook punt 13.  
 

 Werk en onderwijs  
17.  • Zinvolle dagbesteding voor asielzoekers, 

zoals werk, onderwijs en activiteiten die 
bijdragen aan hun integratie. 

• Asielzoeker moeten eerder mogen beginnen 
met werken. Rondhangen en niets doen is 
voor niemand goed.  

• Zet asielzoekers in voor werkzaamheden bij 
omliggende bedrijven en andere initiatieven 
zoals een fietsproject voor het repareren van 
fietsen in de stad.  

Het opzetten van activiteiten 
gericht op participatie en 
integratie is één van de 
voorwaarden die het college 
stelt aan het verlengen van de 
opvang. Gemeente en COA 
stellen hier samen een plan voor 
op. Suggesties en ideeën die 
tijdens de 
keukentafelgesprekken zijn 
genoemd worden meegenomen 
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• Zorg voor een dagprogramma om verveling 
tegen te gaan, met activiteiten zoals 
kunstprojecten, kookgroepen, en sportclubs.  

• Het leren van de Nederlandse taal en het 
begrijpen van de Nederlandse normen en 
waarden is cruciaal voor een succesvolle 
integratie. 

• De pilot ‘Snellere start, sterkere toekomst’ 
wordt positief gewaardeerd. Als het college 
daar op in blijft zetten, moet er ook aandacht 
zijn om de drempels vanuit de (rijks)overheid 
te verlagen.  

• Nederland heeft niet veel aan de mensen die 
hier komen wonen. We kunnen ze niet 
gebruiken voor het invullen van vacatures. 

en zijn onderdeel van de 
voorwaarden in de nieuwe 
bestuursovereenkomst. 
 
Daarnaast verlengt en 
intensiveert de gemeente de 
pilot ‘snellere start, sterkere 
toekomst’ om asielzoekers 
sneller aan het werk te helpen. 

 Aantallen opvang en spreidingswet  
18.  • De verdeling van de opvang is niet eerlijk, 

met een hogere concentratie in Assen 
vergeleken met andere provincies. In de 
provincie Drenthe worden er 7 asielzoekers 
op 1000 inwoners opgevangen, in andere 
provincies ligt dit veel lager. In Assen is dit 15 
op 1000 (inclusief opvang Expohal).  

• Volgens spreidingswet moet Assen 330 
asielzoekers opnemen. Waarom wordt er 
dan nu gesproken over 1000. Assen doet al 
jaren meer dan anderen. Tijd dat anderen dit 
maar gaan doen.  

• Waarom wil Assen meer dan in spreidingswet 
staat? Vasthouden aan dit aantal. 

• Gemeente gaat toch wel mee met de wens 
van het COA, maar hoopt dat de gemeente 
vasthoudt aan de aantallen van de 
Spreidingswet. 

• 600 is een mooi aantal om op te vangen, dan 
voldoet de gemeente meer dan voldoende 
aan de Spreidingswet. 

• Geen 1000 personen maar volgens de 
spreidingswet 360 met een max van 500 
personen in verband met de privacy van de 
bewoners. Dit ook aantoonbaar maken en 
gemeente daar meer controle op uitoefenen. 
Bijvoorbeeld controle op aanwezige aantal 
bedden. 

• School geen reden om het aantal van 1000 
opvangplekken aan te houden. Je kunt ook 
kinderen uit andere gemeenten naar de 

Assen heeft in het verleden 
altijd een bovengemiddelde 
verantwoordelijkheid genomen 
in het opvangen van 
asielzoekers. 
In het bestuursakkoord is al 
afgesproken om onderzoek te 
doen naar een permanente 
locatie voor een AZC. Die 
afspraak dateert dus al van vóór 
de Spreidingswet. Hoewel het 
college voorstander is van de 
Spreidingswet, is deze wet niet 
leidend voor de inzet van het 
college.  
 
Vanwege de gebleken 
beheersbaarheid acht het 
college 1000 opvangplekken op 
de huidige locatie 
aanvaardbaar. Het aantal van 
360 opvangplekken dat Assen 
volgens de capaciteitsraming 
van 1 februari 2024 moet 
realiseren, is achterhaald. Het 
aantal opvangplekken dat de 
komende jaren nodig is, loopt 
op. Dit zorgt ook voor 
duidelijkheid en voorkomt ook 
dat het college in de toekomst 
op zoek moet naar nieuwe 
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school laten komen, zodat deze behouden 
kan blijven. 

• Er zijn zorgen dat er op termijn nog wel eens 
1000 asielzoekers bij kunnen komen als het 
(nieuwe) NAM-gebouw lang leeg staat. 

• Gaat niet om de aantallen, maar de invloed 
die ze hebben op de stad. Hoe is de stad nog 
aantrekkelijk voor inwoners en bezoekers? 
Gedrag dat wij toestaan heeft een 
versterkend effect. 

(noodopvang)locaties om extra 
opvangplekken te realiseren. 
Het pand aan de Schepersmaat 
2 (NAM hoofdkantoor) komt 
naar verwachting in 2027 of 
2028 beschikbaar. Wat het 
college betreft is het geen optie 
om de opvang te verplaatsen of 
uit te breiden naar dit pand. Het 
pand is veel te groot en de 
gemeente wil dit beschikbaar 
houden voor andere 
economische ontwikkelingen. 
 
Er is geen sprake van uitbreiden 
van de opvang. Ook niet naar 
andere plekken in de stad. De 
opvang in de Expohal eindigt op 
31 december 2025. De tijdelijke 
gemeentelijke opvang aan de 
Graswijk is sinds eind 2024 
gesloten. Dat betekent dat er 
vanaf januari 2026 nog 1000 
opvangplekken voor 
asielzoekers zijn in Assen. 
 
Het college is van mening dat er 
in Nederland sprake zou moeten 
zijn van een hoogwaardige 
opvang, waarbij nieuwkomers 
vanaf dag 1 kunnen werken aan 
zelfontplooiing en integratie in 
de Nederlandse samenleving. 
Dat kan een nieuwe inwoner 
alleen met behulp van die 
samenleving. Het college is van 
mening dat de opvang in zijn 
huidige vorm en omvang in 
Assen hier goede kansen voor 
biedt, wanneer hetgeen dat er 
nu is, verbeterd gaat worden en 
met heldere afspraken in de 
nieuwe bestuursovereenkomst 
er ook flink geïnvesteerd gaat 
worden in een doorgaand 
programma voor participatie en 
integratie. 
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19.  • Bij voorkeur vangt de gemeente minder 
mensen op dan 1000. 

• Geen goed idee om grote aantallen jarenlang 
op te vangen op een (te) kleine locatie. 1000 
opvangplekken op één locatie is te veel. 

• Het maximum aantal asielzoekers dat 
opgevangen zou worden was 1000, maar er 
worden ook weleens meer opgevangen. 

• Voor bijvoorbeeld 600 bewoners gaan en dan 
een schil voor noodopvang op huidige 
locatie. 

• Zorgen over de druk op de woningmarkt en 
de voorzieningen met een groot AZC in 
Assen. 

Het college vindt het aantal van 
1000 opvangplekken passend 
voor een stad met het 
voorzieningenniveau van Assen.  
Daarnaast maakt een grotere 
opvang meer voorzieningen op 
deze locatie mogelijk en leidt 
een teruggang in het aantal 
opvangplekken volgens het 
college niet automatisch tot 
minder knelpunten of ervaren 
overlast.  
Er verblijven fysiek nooit meer 
dan 1000 asielzoekers. Dit 
aantal is opgenomen in de 
bestuursovereenkomst. Het 
COA heeft dit ook bevestigd. 
Wel zijn er vaak asielzoekers 
administratief gekoppeld aan 
het AZC. Deze asielzoekers 
wonen ergens anders, 
bijvoorbeeld bij familie en doen 
afstand van hun bed op het AZC. 
Ze behouden de financiële 
ondersteuning in de vorm van 
weekgeld en ook het recht op 
zorg. Deze asielzoekers moeten 
zich eens per maand fysiek 
melden op het AZC waar ze aan 
gekoppeld zijn en melden zich 
de andere weken telefonisch. 
Hierdoor kan het totaal aantal 
asielzoekers dat gekoppeld is 
aan het AZC in Assen, op papier 
meer zijn dan 1000, maar fysiek 
is 1000 het maximum. 
 
Het aantal asielzoekers dat de 
gemeente opvangt heeft geen 
enkele relatie met het aantal 
statushouders dat de gemeente 
moet huisvesten. Deze 
taakstelling wordt ieder half jaar 
vastgesteld door het rijk. 
Hierdoor ontstaat er dus geen 
extra druk op de woningmarkt. 
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20.  • Voorkeur voor kleinschalige opvang omdat 
dit contact met de buurt eenvoudiger maakt 
en integratie bevordert 

• Voorstander van het bij elkaar houden van 
gezinnen en het organiseren van 
kleinschalige opvang 

• Bij een kleinere opvang  wellicht meer 
onderlinge verbinding binnen het AZC tussen 
asielzoekers ontstaan 

• mogelijk om de opvang te spreiden en 
meerdere kleinere locaties in de stad 

Het college is geen voorstander 
van meerdere kleinere AZC’s in 
de stad.  
 
Zoals onder punt 18 aangegeven 
is het college van mening dat er 
in Nederland sprake zou moeten 
zijn van een hoogwaardige 
opvang, waarbij nieuwkomers 
vanaf dag 1 kunnen werken aan 
zelfontplooiing en integratie in 
de Nederlandse samenleving. 
De opvang in zijn huidige vorm 
en omvang in Assen biedt hier 
goede kansen voor, zeker 
wanneer er in de opvang (in het 
kader van de nieuwe 
bestuursovereenkomst) ook 
geïnvesteerd gaat worden in 
een doorgaand programma 
voor participatie en integratie. 

21.  • Trots op Assen vanwege de opvang van 
asielzoekers en willen dat het AZC blijft. 
Positief over het AZC en belangrijk dat Assen 
verantwoordelijkheid neemt voor de opvang 
van asielzoekers. 

• Goede zaak dat Assen vluchtelingen opvang. 
De locatie van het AZC is prima, omdat er een 
stukje afstand tot de woonwijken is. Het 
aantal van 1000 is ook prima. 

• Elke gemeente moet verantwoordelijkheid 
nemen en is blij dat Assen dit in ieder geval 
doet. 

• Goed dat Assen het voortouw neemt meer te 
doen met spreidingswet. 

• Het AZC moet blijven en zijn trots op Assen 
v.w.b. De opvang van de asielzoekers. 

• De gemeente Assen doet haar best als het 
gaat om het organiseren van opvang. 

• Complimenteert de gemeente omdat Assen 
zoveel doet voor vluchtelingen. 

Het college voelt zich gesteund 
door deze reacties.  
Zie voor een uitgebreide reactie 
punt 18 en 19. 
 

 Veiligheidsgevoel  
22.  • Ervaren overlast van islamitische mannen 

die Nederlandse vrouwen niet accepteren 
en zorgen voor intimidatie. Deze mannen 
accepteren (Nederlandse) vrouwen niet.  

Er wordt geen onderscheid 
gemaakt op basis van geloof 
en/of geslacht. Dit is ook niet 
toegestaan op basis van de 
grondwet. 
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• Meerdere keren ervaren uitgescholden te 
zijn, seksuele intimidatie, dat de mannen 
niet aan de kant gaan op straat, bewust links 
blijven fietsen en vrouwen intimideren.  

• Voelt zich niet veilig aangezien het volgens 
niet om incidenten gaat maar om structurele 
overlast.  

• Gaat om niet geïntegreerd gedrag en het 
niet accepteren van de Nederlandse normen 
en waarden. 

• De veiligheid en veiligheidsgevoel voor de 
bewoners in Assen (inclusief de welwillende 
naar veiligheid op zoek zijnde asielzoekers) 
moet gewaarborgd zijn door de gemeente 
Assen. 

• Zorgen over de veiligheid in het algemeen, 
alles bij elkaar. Ook over de autobranden. 

 
Het gedrag dat in deze reacties 
wordt beschreven is 
onacceptabel, ongeacht de 
achtergrond van de 
overlastplegers.  
 
In de reactie van het college 
onder  “Integratie, communicatie 
en verbinding” en “Toezicht en 
handhaving” is beschreven hoe 
het college inzet op het 
voorkomen en aanpakken 
hiervan. 

23.  • Rondhangen en hinderlijk aanwezig zijn van 
asielzoekers bij het station. 

• Intimiderend gedrag en diefstallen bij het 
station 

De gemeente zet zich samen met 
de politie in om overlast en 
onveilige situaties zoveel 
mogelijk te voorkomen, dan wel 
aan te pakken, zodat het 
veiligheidsgevoel van inwoners 
wordt verbeterd.  
 
In de reactie van het college 
onder  “Integratie, communicatie 
en verbinding” en “Toezicht en 
handhaving” is beschreven hoe 
het college inzet op het 
voorkomen en aanpakken 
hiervan. 
 
Bij overlast en/of diefstal is het 
van belang dit altijd te melden 
bij de politie. Als de politie geen 
meldingen ontvangt, is er geen 
noodzaak om bijvoorbeeld vaker 
op een bepaalde plek aanwezig 
te zijn. 
 
Deze groepen of personen zijn 
niet per definitie bewoners van 
het AZC. Vaker zijn het jongeren 
of personen die al langere tijd in 
de gemeente wonen, hier 
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geboren zijn of afkomstig zijn uit 
buurgemeenten. 

24.  • Stel een samenscholingsverbod in voor het 
Koopmansplein.  

• Bedelen en intimiderend gedrag bij het 
station en op het Koopmansplein 

Deze groepen of personen zijn 
niet per definitie bewoners van 
het AZC Vaker zijn het personen 
die al langere tijd in de 
gemeente wonen, hier geboren 
zijn of afkomstig zijn uit 
buurgemeenten. 
 
Een samenscholingsverbod is 
een vergaande maatregel. Het 
feit dat mensen rondhangen is 
op zichzelf geen aanleiding om 
dit in te stellen. Wel is er extra 
aandacht voor deze locaties en 
dat wordt gecontinueerd. 

25.  • Gevoel van onveiligheid, vooral 's avonds en 
in bepaalde delen van de stad. 

• Onveilig gevoel door de aanwezigheid van 
grote groepen asielzoekers. 

• Angst om 's avonds door de wijk te lopen of 
van de binnenstad naar huis te fietsen.  

• Intimiderend gedrag asielzoekers, zoals het 
filmen van meisjes tijdens sporttrainingen  

• Midden in de nacht aangesproken op een 
seksistische en intimiderende wijze. Vooral 
jonge (Eritrese) mannen. Geen overlast 
ervaren van Syrische mannen. 

• Zorgen over de veiligheid in de wijk, vooral 's 
avonds en ’s nachts. Oudere mensen durven 
de straat niet meer op. 

• Niet fijn dat verschillende jongeren zich 
ophouden in het Drostelaantje. Camera in 
de Drostenlaan helpt. 

• Aantal asielzoekers wel heel bepalend voor 
de sfeer in het centrum. 

Het college vindt het belangrijk 
dat inwoners zich veilig voelen 
op straat en in de wijk. 
De groepen die in de reactie 
worden benoemd zijn in 
verreweg de meeste gevallen 
geen bewoners van het AZC. 
Vaker wonen deze personen al 
langere tijd in de gemeente, zijn 
hier geboren of afkomstig uit 
buurgemeenten. Dit is echter 
geen reden om dergelijk gedrag 
te laten zien. Dit gedrag is, 
ongeacht achtergrond of 
afkomst, onacceptabel. 
 
De gemeente zet zich samen met 
de politie in om overlast en 
onveilige situaties zoveel 
mogelijk te voorkomen, dan wel 
aan te pakken. De gemeente 
werkt niet alleen samen met de 
politie en handhaving. Specifiek 
voor het AZC en de bewoners 
van het AZC zijn er beveiligers 
vanuit het COA die ook in de 
binnenstad worden ingezet. 
Deze beveiligers spreken 
verschillende talen en kunnen 
hierdoor goed de verbinding 
maken met hun doelgroep. Deze 
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inzet is gericht op het vroegtijdig 
signaleren en wanneer nodig te 
anticiperen op zaken, in nauwe 
samenwerking met politie en 
gemeente. Wij maken verdere 
afspraken over de inzet en 
continuering hiervan. 
 
Daarnaast zet de gemeente 
boa’s in die zich specifiek 
bezighouden met de binnenstad.  
Het AZC en de directe omgeving 
heeft een vaste wijkboa.  

26.  • Zorg over de veiligheid en bang dat er ook 
radicalisering gaat plaatsvinden in Assen. 

 

Radicalisering wordt door 
gemeente en politie scherp in de 
gaten gehouden. Er zijn op dit 
moment geen aanwijzingen dat 
de aanwezigheid van een AZC 
zorgt voor een toename van 
radicalisering in de stad. 

 Samenstelling opvang  
27.  • Ziet alleen maar jonge mannen en geen 

vrouwen.  
• Sturen op samenstelling bewoners AZC, 

indien mogelijk alleen gezinnen met 
kinderen. 

• Islamitische mannen moeten geweigerd 
worden. 

• Geen zorgen over mensen met kinderen 
(gezinnen). Wel probleem met 
alleenstaande mannen die uit veilige landen 
komen.  

• Echte vluchtelingen zijn welkom, maar niet 
allemaal. 

Het college is, net als het COA, 
geen voorstander van het 
opleggen van een 
doelgroepenbeperking voor het 
AZC. Indien alle gemeenten dit 
doen en bij voorkeur alleen 
gezinnen op willen vangen, blijft 
er een grote groep 
alleenstaanden over, waar geen 
onderdak voor is. Het college 
sluit geen groepen buiten. Ook 
omdat dit op basis van artikel 1 
van de grondwet is verboden. 
 
Het college richt zich liever op 
het maken van afspraken met 
politie en COA over de aanpak 
van overlastgevers dan aan de 
voorkant groepen uit te sluiten.  
 
Het college neemt in de nieuwe 
bestuursovereenkomst op, dat 
het COA verantwoordelijk is om 
ervoor te zorgen dat er 
voldoende gezinnen met 
kinderen (gemiddeld minimaal 
120 in de basisschoolleeftijd) 
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opgevangen worden op het AZC, 
om de basisschool te behouden. 
 
De huidige samenstelling op het 
AZC is (maart 2025): 
Mannen 18+ : 489  
Vrouwen 18+ : 250  
Kinderen 0 t/m 4 : 69  
Kinderen 5 t/m 12 : 122  
Kinderen 13 t/m 17 : 64 

28.  • Criminele asielzoekers zegt niets over het 
totaal. Minder asielzoekers opvangen 
voorkomt dat niet. 

Het college deelt deze mening. 
Het COA en de gemeente 
hebben afspraken gemaakt over 
de aanpak van asielzoekers. 

29.  • Voorkomen van de overplaatsingen binnen 
de asielopvang. Steeds overplaatsen van 
mensen zorgt voor onzekerheid. 

Het college is het hiermee eens. 
De verantwoordelijkheid 
hiervoor ligt bij het COA. 

 Functie AZC  
30.  • Meer transparantie en duidelijkheid over de 

plannen voor het AZC en de rol van het COA. 
Wordt AZC Assen een tweede 
aanmeldcentrum?  

• Als er een flinke financiële vergoeding 
tegenover staat gaat de gemeente dan niet 
overstag en komt er alsnog een tweede 
aanmeldcentrum?  

Nee, het AZC wordt geen 
aanmeldcentrum. Financiën zijn 
voor het college geen drijfveer 
voor de opvang van asielzoekers. 

 Overlast  
31.  • Groepen asielzoekers lopen door de wijk 

Zuiderpark, soms met harde muziek en luid 
praten. 

• Asielzoekers zitten in de tuin op een bankje 
en wordt er weleens aangebeld.  

• Bedelen bij bewoners omliggende wijken 
voor geld of eten.  

Het college ziet dat het in de wijk 
Zuiderpark de afgelopen jaren 
drukker geworden is, maar vindt 
niet dat de woonsituatie 
hierdoor onaanvaardbaar 
aangetast is. Het college gaat 
eventuele mogelijkheden voor 
alternatieve (loop)routes 
onderzoeken.  

32.  • Troep op straat in Zuiderpark en langs de 
Europaweg.  

• Er zijn geen of te weinig prullenbakken. 

Het college gaat opdracht geven 
een aantal extra prullenbakken 
te plaatsen. 
Het COA zet in het kader van de 
zelfwerkzaamheid een aantal 
asielzoekers in die de omgeving 
van het COA schoonhouden. 

33.  • Groepen jongeren hangen rond in de wijken 
rondom het AZC en veroorzaken overlast.  

• Drugsdealers rondom het AZC. 

Gemeente, politie en COA zetten 
zich gezamenlijk in om de 
ervaren overlast te verminderen. 
Daarmee wil het college wel 
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benadrukken dat deze 
problematiek niet per sé aan het 
AZC kan worden toegeschreven.  
Zie hiervoor ook onder het kopje 
“Handhaving en toezicht”. 

34.  • Er wordt veel heen en weer gereden bij het 
tunneltje.  

• Het tunneltje helemaal afsluiten. Dit zou ook 
schelen in de drugsoverlast. 

De gemeente gaat een 
onderzoek uitvoeren naar de 
meest wenselijke situatie. 

35.  • Toename van overlast in de binnenstad, 
zoals harde muziek en luid praten. 

• Problemen met veiligelanders die voor 
overlast zorgen en moeilijk aan te pakken 
zijn 

Slechts een kleine groep is 
verantwoordelijk voor de 
overlast. Gemeente, politie en 
COA zetten zich er gezamenlijk 
voor in om deze ervaren overlast 
te verminderen. Zie hiervoor ook 
onder het kopje 
“Veiligheidsgevoel”. 

36.  • Asielzoekers doen hun behoefte in het 
Asserbos en in tuinen.  

• Gesluierde vrouwen die midden op een veld 
gaan poepen. 

Dit gedrag is niet aanvaardbaar. 
Zie hiervoor ook onder het kopje 
“Handhaving en toezicht” en 
punt 33. 

 Financiën  
37.  • Financiële compensatie is voor de gemeente 

een belangrijke drijfveer voor het behouden 
van het AZC, in plaats van het welzijn en 
woongenot van de inwoners.  

• Opvang is voor de gemeente een 
verdienmodel.  

• Niet goed dat de gemeente geld heeft 
gekregen voor de opvang in de Expohal. 
Voelt als een vorm van afkoop. 

De opvang is geen verdienmodel 
voor de gemeente. Assen heeft 
in het verleden altijd een 
bovengemiddelde 
verantwoordelijkheid genomen 
in het opvangen van 
asielzoekers. 
In het bestuursakkoord is al 
afgesproken om onderzoek te 
doen naar een permanente 
locatie voor een AZC. Die 
afspraak dateert dus al van vóór 
de Spreidingswet.  
Het college is van mening dat er 
in Nederland sprake zou moeten 
zijn van een hoogwaardige 
opvang, waarbij nieuwkomers 
vanaf dag 1 kunnen werken aan 
zelfontplooiing en integratie in 
de Nederlandse samenleving. 
Dat kan een nieuwe inwoner 
alleen met behulp van die 
samenleving. Het college is van 
mening dat de opvang in zijn 
huidige vorm en omvang in 
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Assen hier goede kansen voor 
biedt, wanneer hetgeen dat er 
nu is verbeterd wordt en in het 
kader van de nieuwe 
bestuursovereenkomst er ook 
flink geïnvesteerd wordt in een 
doorgaand programma 
voor integratie en participatie. 
De financiële middelen uit de 
spreidingswet worden hiervoor 
ingezet net als voor het 
doorvoeren van verbeteringen in 
de directe omgeving. Mocht het 
Rijk de Spreidingswet intrekken, 
dan ontvangt de gemeente van 
het COA minimaal een bedrag 
ter hoogte van de middelen uit 
de Spreidingswet op jaarbasis 
voor deze activiteiten voor de 
duur van de opvang.  
 
De middelen die de gemeente 
heeft gekregen voor het 
verlengen van de Expohal zijn 
bedoeld om een impuls te geven 
aan de ontwikkelingen in dat 
gebied, die nu vertraging 
oplopen door de verlenging.  

 COA  
38.  • Het COA komt afspraken niet na en er is een 

gebrek aan adequate begeleiding voor 
asielzoekers. 

• Gemeente moet controle houden over de 
situatie en strenge afspraken worden maken 
met het COA. 

• COA pakt overlast door asielzoekers niet 
effectief aan.  

De gemeente stelt een aantal 
voorwaarden aan het verlengen 
van de opvang en neemt 
ontbindende voorwaarden op in 
de bestuursovereenkomst, 
indien het COA zich niet aan de 
gemaakte afspraken houdt. 

39.  • Het COA heeft geen idee wat mensen 
overdag doen. 

Dat is correct. Het COA weet niet 
op ieder moment van iedere dag 
wat de asielzoekers doen of waar 
ze zijn. Dit is ook niet nodig. 
Asielzoekers zijn net als iedereen 
vrij in hun doen en laten. 

40.  • Weet niet goed wie het aanspreekpunt is bij 
het COA. Het aanspreekpunt is niet de 
portier of iemand van de beveiliging. Het 
zou duidelijk moeten zijn wie het 

COA stelt een telefoonnummer 
beschikbaar dat 24/7 gebeld kan 
worden indien er sprake is van 
calamiteiten. Het nummer is: 
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aanspreekpunt is en er zou iemand 24/7 
bereikbaar moeten zijn bij calamiteiten Het 
COA geeft richting medewerkers aan dat er 
niet over incidenten gesproken mag worden. 

• Na negatieve ervaringen bellen 
omwonenden niet meer naar het COA bij 
overlast  

• Het eerlijke verhaal van het COA klopt niet. 
Ze zeggen dat er niets gebeurt, maar af en 
toe zijn er echt incidenten. 

• Zorg voor betere informatievoorziening 
waar overlast gemeld kan worden. 

088 7154900. Het is belangrijk 
om alle overlast te melden. 
 
De politie geeft aan dat er 113 
meldingen op jaarbasis zijn 
gedaan die betrekking hebben 
op het AZC en de bewoners. Dit 
ligt rond 1% van het totaal aantal 
meldingen op jaarbasis in de 
gemeente. 

41.  • COA neemt niet voldoende maatregelen om 
asielzoekers te informeren over en te laten 
voldoen aan de Nederlandse normen en 
waarden. 

Hier gaan COA en gemeente 
meer op inzetten met de 
activiteiten gericht op 
participatie en integratie. Zie ook 
punt 1.  

 Duur opvang  
42.  • De voorkeur voor tijdelijke verlengingen 

zodat er regelmatig geëvalueerd kan worden.  
• Het doel voor de gemeente Assen moet zijn 

om het AZC op termijn af te bouwen. 

Het doel van de gemeente is om 
een substantiële bijdrage te 
leveren aan de opvang van 
asielzoekers. Het college stelt de 
raad voor om in eerste instantie 
een overeenkomst af te sluiten 
met het COA voor de duur van 
15 jaar. Iedere 5 jaar 
actualiseert het college het 
beeld van het AZC en deelt de 
uitkomsten met het COA en de 
raad. Na 15 jaar bestaat de 
mogelijkheid om de asielopvang 
te verlengen. De gemeente gaat 
dan met het COA in gesprek 
over het verlengen van de 
huidige of opstellen van een 
nieuwe bestuursovereenkomst.  
 

43.  • Permanent AZC en de verlenging van de 
huidige situatie niet toestaan. 

Zie punt 42. 

44.  • Permanent AZC de voorkeur, maar met de 
gemeente als bijvoorbeeld eigenaar van het 
pand. Op deze manier heeft de gemeente 
meer grip en sturing. 

Zie punt 42 en punt 56. 

 Huisvesting statushouders   
45.  • Mensen die mogen blijven (statushouders) 

vooral vanuit AZC Assen plaatsen. 
Het college is het hiermee eens 
en benoemt dit als een van de 
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voorwaarden voor de 
verlenging. 
 

46.  • Statushouders meer spreiden over de stad. 
Dit zorgt voor diversiteit in wijken. Nu zie je 
vooral steeds in bepaalde wijken 
statushouders geplaatst worden. 

• Zorg voor woningen voor statushouders, 
zodat goede stappen in de hele keten gezet 
kunnen worden.  

• Voorkom Schattenberg, Molukkers wijken, en 
een oververtegenwoordiging van 
nieuwkomers in achterstandswijken 

• Voorkomen van gettovorming bij opvang, 
integratie en huisvesting. 

Woningcorporaties bieden de 
woningen voor statushouders 
aan. Het college erkent het 
belang van een goede spreiding. 
De woningcorporaties bieden 
woningen aan in alle wijken van 
de stad.  
In verschillende wijken wordt 
ingezet op activiteiten die 
verbinding en integratie in de 
wijken tussen bewoners 
bevorderen. 

 Kinderen  
47.  • Investeren dat kinderen elkaar ook buiten 

school tegenkomen.  
• Het is hartverscheurend dat een kind in een 

klas zo ineens de volgende dag niet meer op 
school komt, omdat het overgeplaatst is naar 
een andere opvanglocatie. 

Een van de voorwaarden aan 
het verlengen van de opvang is 
een ontmoetingsruimte voor 
asielzoekers en inwoners.  
 
Het (vele) overplaatsen van 
asielzoekers is inderdaad niet 
wenselijk. Dit is op dit moment 
in het huidige opvanglandschap 
echter de realiteit, waar de 
gemeente geen invloed op 
heeft.  

48.  • Sommige kinderen krijgen geen zwemles en 
dit zorgt voor verschillen onderling. 

De kinderen die naar de AZC 
school gaan krijgen zwemles. 

 Voorstellen maatregelen/afspraken COA  
49.  • Asielzoekers moeten een avondklok krijgen.  

• Asielzoekers moeten een strak programma 
krijgen 

Asielzoekers krijgen geen 
avondklok. Dit is in strijd met 
artikel 1 van de grondwet en 
een schending van de 
fundamentele rechten van de 
mens. 

50.  • Asielzoekers krijgen een route naar de 
binnenstad van het COA. Deze route is niet 
voor iedereen helder.  

• Deze looproute met borden aangeven en niet 
door de wijk laten lopen. 

COA gaat (nieuwe) looproutes 
onder bewoners van het AZC 
verspreiden. De gemeente kijkt 
naar logische en veilige 
looproutes, samen met de 
inwoners van de directe 
omgeving. 

51.  • Mogelijkheden boodschappen te doen in 
AZC. Dit haalt ook een deel van de loop 
richting wijken en binnenstad weg. 

Het college heeft geen 
bezwaren als bewoners van het 
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AZC boodschappen doen bij 
lokale ondernemers.  

52.  • Stad opruimen / schoonmaken  
• Asielzoekers als gastheer/gastdame op 

station  
• Koppeling met lokale boeren die handen 

nodig hebben. 

Dit zijn mooie voorbeelden van 
participatie en integratie. Het 
college neemt deze suggesties 
mee bij het uitwerken van de 
plannen na het afsluiten van de 
nieuwe bestuursovereenkomst 

53.  • Programma met een verplicht karakter. Een 
verplichtend karakter helpt bij activeren 
maar ook in beeldvorming naar buiten 

Op dit moment kan het COA het 
deelnemen aan activiteiten niet 
verplicht stellen. Er wordt wel 
ingezet op het stimuleren van 
deelname. 

54.  • Verblijfsvergunning van statushouders 
tijdelijk en direct afhankelijk van goed gedrag 
te maken 

Dit ligt buiten het bereik van 
COA en de gemeente. Hierover 
gaat het kabinet, en meer 
specifiek de minister van Asiel 
en Migratie. 
In de bestuursovereenkomst 
neemt het college een aantal 
voorwaarden op over 
overlastgevers. 

 Aankoop pand door COA of gemeente  
55.  • Met name vastgoedontwikkelaars verdienen 

veel aan de opvang. Als de gemeente het 
contract met het COA verlengt, 
vertienvoudigt de verkoopprijs. 

• Het COA koopt het pand met belastinggeld 
en daar wordt een klein aantal mensen rijk 
van. 

Dit is direct het gevolg van het 
rijksbeleid. De gemeente heeft 
hier geen invloed op. 

56.  • Als het COA het pand aan de Schepersmaat 
gaat kopen heeft de gemeente geen 
zeggenschap meer heeft over wat er daar 
gebeurt. 

• Gemeente heeft nu al geen zeggenschap 
over de opvang van het COA. 

• Bij aankoop door COA is er veel minder grip, 
ook binnen een bestuursovereenkomst 

• Wil niet dat COA het pand koopt, dan is het 
AZC echt blijvend. Ze vraagt zich af of de 
buurt en de gemeente dan nog mee kunnen 
praten en invloed uit kunnen oefenen. 

Het college is zich ervan bewust 
dat het vertrouwen in het COA 
over het geheel genomen niet 
groot is. Het college is van 
mening dat koop van het pand 
niet zorgt voor meer grip op de 
opvang. 
 
In de nieuwe 
bestuursovereenkomst met het 
COA worden een aantal 
afspraken op opgenomen die 
ervoor zorgen dat de gemeente 
de regie houdt op de opvang. 
Onder andere dat het college de 
overeenkomst eenzijdig kan 
ontbinden, indien het COA zich 
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niet aan de gemaakte afspraken 
houdt.  

 Locatie   
57.  • Locatie van het AZC is nooit een 

discussiepunt geweest. 
• Worden er alternatieve locaties voor het AZC 

onderzocht? 

Het college heeft een quickscan 
uit laten voeren naar mogelijke 
andere locaties voor het AZC. 
Hierbij heeft het college 
rekening gehouden met het 
benodigde aantal vierkante 
meters voor 360 tot 1000 
opvangplekken, de 
bereikbaarheid van 
voorzieningen in de omgeving 
van het pand en of het pand te 
huur is of op korte termijn te 
huur komt.  
 
Er is één pand gevonden dat 
voldoet aan de eisen en 
momenteel te huur staat. Het is 
een bedrijfspand (hal met 
kantoorruimte) aan de Dr. A.F. 
Philipsweg 41, die nog niet 
geschikt is voor de opvang van 
asielzoekers. Deze plek vraagt 
om een ingrijpende verbouwing 
en er kunnen minder geschikte 
leefomstandigheden gecreëerd 
worden dan op de huidige 
locatie. Voor het college is dit 
pand geen optie.  
 
Het COA heeft daarnaast te 
maken met de doorlooptijd van 
een nieuw te ontwikkelen 
locatie. Deze is afhankelijk van 
een aantal zaken, zoals de 
opvangcapaciteit, de staat van 
het gebouw, het 
vergunningentraject, de 
bestuurlijke complexiteit en de 
bouwtijd. Dit kan verschillen van 
enkele maanden tot enkele 
jaren.  
 
Het pand aan de Schepersmaat 
2 (NAM hoofdkantoor) komt 
naar verwachting in 2027 of 
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2028 beschikbaar. Dit heeft veel 
meer m2 meer aan oppervlakte 
dan de huidige locatie. Het 
college wil de opvang echter 
niet verplaatsen of uit breiden 
naar dit pand. Het pand is veel 
te groot en de gemeente wil dit 
beschikbaar houden voor 
andere economische 
ontwikkelingen. 
 
Het college is van mening dat 
een nieuwbouwlocatie geen 
optie is voor een AZC. De 
bouwlocaties binnen de 
gemeente (bedrijventerreinen 
en woningbouwlocaties) zijn 
beperkt. Wat het college betreft 
is het huidige pand geschikt. Er 
is geen andere invulling voor dit 
pand en de gemeente heeft hier 
ook geen andere wensen voor. 

58.  • AZC kan prima op de huidige locatie kan 
blijven. Locatie Assen heeft een goede 
reputatie. 

• Goede zaak dat Assen vluchtelingen opvang. 
De locatie van het AZC is prima, omdat er een 
stukje afstand tot de woonwijken is. Het 
aantal van 1000 is ook prima. 

• De locatie aan de Schepersmaat is prima. 
• huidige locatie een mooie plek is. Het AZC is 

centraal gelegen, dicht bij het station op een 
mooie plek met bos in de omgeving. Je moet 
een AZC volgens mevrouw niet 
weggestoppen op een industrieterrein.  

• de huidige locatie voor het AZC prima is en 
dat de gemeente het AZC niet moet opgeven. 
Het zorgt voor stabiliteit, maar ook voor 
werkgelegenheid. 

• graag het AZC op de huidige locatie 
behouden. Volgens meneer is dit een heel 
geschikt gebouw. Hij is wel eens op het AZC 
geweest en komt er altijd met een goed 
gevoel weg. 

Het college voelt zich gesteund 
door deze reacties. 

59.  • kijken naar de spreiding van asielzoekers 
over Assen. Nu is de opvang geconcentreerd 
op één punt. Wanneer de opvang kleiner en 

Het college is geen voorstander 
van meerdere kleinere AZC’s in 
de stad.  
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meer verspreid zou zijn, wordt de belasting 
op één plek weggehaald. Kwaliteit zou voor 
kwantiteit moeten gaan.  

• geen goed idee om grote aantallen jarenlang 
op te vangen op een (te) kleine locatie. 1000 
opvangplekken op één locatie te veel. 

• niet dat de opvang op deze locatie verlengd 
wordt en dat ook bij een andere locatie de 
aantallen naar beneden moeten 

Zoals onder punt 18 aangegeven 
is het college van mening dat er 
in Nederland sprake zou moeten 
zijn van een hoogwaardige 
opvang, waarbij nieuwkomers 
vanaf dag 1 kunnen werken aan 
zelfontplooiing en integratie in 
de Nederlandse samenleving. 
De opvang in zijn huidige vorm 
en omvang in Assen biedt hier 
goede kansen voor, zeker 
wanneer er in de opvang (in het 
kader van de nieuwe 
bestuursovereenkomst) ook 
geïnvesteerd wordt in een 
doorgaand programma 
voor integratie en participatie. 
 

 Toezeggingen gemeente  
60.  • De klankbordgroep heeft zich overvallen 

gevoeld en ook de belofte dat het AZC 
maximaal tien jaar zou blijven wordt 
geschonden. Met straks ook nog Oekraïners 
in de Boshof zit het Zuiderpark er toch echt 
wel wat tussenin. 

• Bij de vestiging van het AZC is toegezegd dat 
het AZC er voor maximaal10 jaar zou zijn.  

• Gemeente moet zich aan de afspraken 
houden dat het maximaal 10 jaar zou zijn. 

Bij de opening van het AZC in 
2016, heeft het college gezegd 
dat er vijf jaar lang asielzoekers 
zouden worden opgevangen aan 
de Schepersmaat. De opvang 
kon met nog eens vijf jaar 
verlengd worden. Deze periode 
komt overeen met de looptijd 
van de huidige 
bestuursovereenkomst tussen 
COA en de gemeente. Deze 
bestuursovereenkomst was 
aangegaan voor 10 jaar en loopt 
tot 1 april 2026. Dit staat ook 
vermeld in de brief die het 
college in februari 2016 naar 
inwoners heeft gestuurd. Er 
moet nu een nieuwe 
overeenkomst afgesloten 
worden. 
Voor dezelfde periode als de 
bestuursovereenkomst is in 
2016 een tijdelijke 
omgevingsvergunning 
afgegeven, die niet verlengd kan 
worden. De eigenaar van het 
pand moet een permanente 
vergunning aanvragen via een 
buitenplanse 
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omgevingsactiviteit (BOPA). 
Deze aanvraag is nog niet 
gedaan.   
 
Het college is van mening dat de 
gemeente een 
verantwoordelijkheid heeft ten 
aanzien van de huidige 
opvangcrisis. Er zijn meer 
plekken nodig dan in eerste 
instantie aangekondigd en er is 
weerstand bij een aantal 
gemeenten om opvang te 
realiseren. Vanuit humanitair 
oogpunt wil het college een 
substantiële bijdrage leveren. 
Ook omdat het AZC naar mening 
van het college de afgelopen 
jaren niet geleid heeft tot grote 
problemen. Op basis van deze 
uitgangspunten heeft het 
college de eerdere inzet  
afgewogen en is van mening dat 
het AZC gecontinueerd zou 
moeten worden. 
 
Het college gaat met de 
omwonenden in gesprek over 
het aanpakken van de ervaren 
overlast. 

 Directe omgeving  
61.  • De belasting op de woning en wijk 

(Zuiderpark) met 280 inwoners is te groot. 
Het college is en blijft met de 
directe omwonenden in gesprek 
over de leefbaarheid in de wijk. 

62.  • Wat gaat Actium doen met het pand aan de 
Sparrenlaan, dat recent is aangekocht. 
Gehoord dat hier AMV-ers geplaatst zouden 
worden.  

Hier komen woningen voor 
jongeren. 

63.  • Steeds gevoel dat buurt (Zuiderpark) niet 
juist is ingelicht door de gemeente. 

• Contacten met medewerkers van de 
gemeente verlopen moeizaam. 

• Toezeggingen worden niet nagekomen.  
• Voor de buurt is er een opeenstapeling van 

zaken die spelen: Europaweg, AZC, 
Beilerstraat, Gebiedsagenda.  

Het college vindt het vervelend 
dat dit gevoel er is. Het college 
heeft de inwoners vanaf het 
begin meegenomen in het 
proces over het AZC.  
 
Op verschillende momenten is 
er met de direct omwonenden 
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• Alles wat in de omgeving van het Zuiderpark 
speelt wordt door de bewoners niet gezien 
als losse projecten. Het is een geheel. De wijk 
heeft niet het gevoel serieus of gehoord te 
worden.  

• Al meerdere jaren zijn er verschillende 
klachten vanuit Zuiderpark over de aanleg 
van de Europaweg en de geluidsoverlast. Er is 
niets met deze klachten gedaan en heeft het 
gevoel niet gehoord te worden.  

• Er moet een goed plan komen om de 
Zuiderpark aantrekkelijk te houden, d.m.v. 
Toezicht, preventief onderhoud, een 
geluidswal/betere scheiding (inclusief 
groenaanplant) van de Europaweg. 

• Het Zuiderpark de enige wijk langs rondweg 
is zonder geluidswal  
 

(vertegenwoordigd in de 
klankbordgroep AZC) gesproken.  
Het college vindt het vervelend 
dat inwoners zich niet gehoord 
voelen. Door het voeren van de 
keukentafelgesprekken en ook 
andere contacten heeft het 
college gemeend hier aandacht 
voor te hebben.  
Gehoord worden betekent 
echter niet dat het altijd gaat 
zoals de inwoner wil. Het 
college gaat met de inwoners in 
overleg hoe de ervaren overlast 
aan te pakken. De contacten 
met medewerkers van de 
gemeente waarover wordt 
gesproken waren, buiten zaken 
met betrekking tot het AZC zelf, 
vooral gericht op het plaatsen 
van extra straatverlichting, 
beplanting langs de Europaweg 
en het plaatsen van 
prullenbakken in de wijk.  
 
Het klopt overigens niet dat het 
Zuiderpark de enige wijk is langs 
de rondweg zonder geluidswal. 

64.  • Aandacht voor de concentratie van 
zorgpartijen in de wijk.  

Het college erkent dit. Om die 
reden is er recent 
vestigingsbeleid op zorgpartijen 
vastgesteld om hier meer 
richting aan te geven. 

65.  • Gemeente heeft de bewoners niet betrokken 
bij de gebiedsagenda Zuidoost Assen.  

Hierover zijn bij de behandeling 
in de gemeenteraad afspraken 
gemaakt. 

66.  • Er wordt niets gedaan met meldingen over 
de straatverlichting. 

Dit pakt het college samen met 
de directe omwonenden op. 

 Participatie en proces  
67.  • Waardering voor de keukentafelgesprekken 

en belangrijk dat de gemeente blijft 
communiceren en betrokken blijft bij de 
buurt. 

• Mooi initiatief deze keukentafelgesprekken, 
veel beter dan in een grote zaal.  

Het college voelt zich gesteund 
met deze reactie. 
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• Stelt het op prijs dat het college 
keukentafelgesprekken organiseert. Vorm 
van behoorlijk bestuur. 

68.  • Grote misser van de gemeente dat een 
aantal straten in de wijk Zuiderpark in eerste 
instantie geen uitnodiging heeft ontvangen 
voor de keukentafelgesprekken.  

• Gevoel dat de wijk Zuiderpark bewust 
vergeten is. 

Door een fout bij het 
samenvoegen van de bestanden 
heeft een aantal straten in 
eerste instantie geen 
uitnodiging ontvangen. Toen de 
gemeente hier nu na ruim1,5 
week op geattendeerd werd, 
zijn de brieven alsnog verstuurd. 
Het college heeft er geen enkel 
belang bij om juist de bewoners 
van de wijk Zuiderpark niet uit 
te nodigen voor de 
keukentafelgesprekken. 

69.  • Niet goed geïnformeerd en betrokken bij de 
besluitvorming over het AZC. 

• Door het proces ontstaat het beeld dat het 
besluit over de verlenging van de opvang al 
genomen is.  

• Gevoel dat opmerkingen en zorgen niet 
serieus worden genomen.  

• Gevoel dat de besluitvorming al vaststaat en 
dat input niet wordt meegenomen. 

Er heeft nog geen 
besluitvorming plaatsgevonden. 
De raad neemt op 19 juni pas 
een besluit. 

70.  • Verbolgen over het gesprek met de raad in 
december.  

• Moeite met de besluitvorming. Er wordt in 
een richting gepraat, de aantallen zijn al een 
gepasseerd station en het besluit is al 
genomen. 

Het besluit is nog niet genomen. 
Het college heeft zijn inzet 
kenbaar gemaakt. Uiteindelijk is 
het aan de raad om een besluit 
te nemen. 

71.  • Er is veel ergernis over de manier waarop de 
gemeente omgaat met het Zuiderpark en de 
bewoners. Ze ervaren bijvoorbeeld ook veel 
geluidoverlast van het TT-circuit (vrijwel elk 
weekend), maar het Zuiderpark telt dan niet 
mee als probleemgebied.  

De gemeente is op regelmatige 
basis in gesprek met de directe 
omwonenden die 
vertegenwoordigd zijn in de 
klankbordgroep. Het is echter 
een gegeven, dat de gemeente 
niet tegemoet kan komen aan 
alle wensen van alle inwoners. 

72.  • Mensen die verder in de stad wonen en geen 
overlast ervaren weten niet wat dit voor ons 
(bewoners Zuiderpark)betekend en vinden 
alles prima.  

• Geef een weegfactor aan van dichtbij en ver 
af, dat is ook eerlijker. 

Tijdens de gesprekken is 
voorgesteld om de mening van 
inwoners uit de wijken rond het 
AZC, en dan met name de wijk 
Zuiderpark, zwaarder te laten 
wegen bij de besluitvorming. 
Aan de andere kant is ook 
genoemd, dat het draagvlak 
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voor het verlengen van het AZC 
uit de hele gemeente moet 
komen. Ook de inwoners uit de 
wijk Zuiderpark hebben 
verschillende meningen. Waar 
de ene inwoner aangeeft meer 
overlast te ervaren en vindt dat 
de gemeente minder 
asielzoekers moet opvangen, 
vindt een ander dat er van 
overlast geen sprake is en dat 
het AZC kan blijven. Het college 
hecht waarde aan de mening 
van alle inwoners van de 
gemeente. De zorgen en 
ervaringen van overlast van de 
inwoners die dichterbij het AZC 
wonen, worden zorgvuldig 
meegenomen. 

73.  • Het enquêteformulier wat destijds is 
opgesteld door studenten van de universiteit 
was negatief sturend. 

Dit formulier is opgesteld door 
de UvA. 

74.  • Waarom organiseert de gemeente geen 
referendum over het AZC. 

• Waarom heeft de gemeente besloten om 
keukentafelgesprekken te organiseren en 
niet de Bonte Wever af te huren. 

Om de ervaringen, 
aandachtspunten en suggesties 
van zoveel mogelijk inwoners te 
horen, heeft het college in 
maart 2025 
keukentafelgesprekken gevoerd. 
Deze manier van participatie 
had de voorkeur boven het 
organiseren van een grote 
bijeenkomst, omdat dan vaak 
een enkeling het woord neemt. 
Het college heeft gemeend door 
het organiseren van 
keukentafelgesprekken alle 
inwoners in de gelegenheid te 
stellen om hun mening ten 
aanzien van de inzet van het 
college kenbaar te maken. De 
keukentafelgesprekken zijn niet 
bedoeld als een referendum, 
maar om input op te halen bij 
een groot aantal inwoners. 

 Overige opmerkingen  
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75.  • Leuke ervaringen was 11 november. Toen 
kwamen er aantal moeders met kinderen in de 
wijk Zuiderpark langs voor Sint Maarten. 

Wat het college betreft is dit een 
mooi voorbeeld van integratie. 

76.  • De Haagse politiek legt het probleem op het 
bordje van de lokale politiek. 

Het college heeft zorgen over de 
landelijke aanpak, omdat het 
college voorziet dat deze een 
negatief effect gaat hebben, maar is 
van mening dat de gemeente zich 
hierdoor niet moet laten leiden. Het 
gaat hier om een lokale afweging. 

77.  • Waar zijn de uitgewezen asielzoekers gebleven. 
En hoe voorkom je illegaliteit met alle gevolgen 
van dien? 

• Wil niet dat er nog meer asielzoekers in Assen 
komen wonen, omdat er dan meer buitenlanders 
dan Nederlanders in Assen zijn. 

Asielzoekers die uitgeprocedeerd 
zijn gaan terug naar het land van 
herkomst of verdwijnen in de 
illegaliteit. Het uitzetten van 
asielzoekers is de 
verantwoordelijkheid van de IND. 
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